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Winny śmierci Klaudii
trafi  jednak na 10 lat
za kraty. str. 2

Miejsc
parkingowych 
znowu ubędzie. str. 10

Świąteczny 
numer Nowego 
Łowiczanina
już w środę

Następny, świąteczny, numer
Nowego Łowiczanina, ukaże
się w sprzedaży już w środę,
20 grudnia.  Redakcja

Łowicz�|�podwyżek�cen�ciepła�raczej�nie�będzie�

ZEC nie podniesie opłat,
ale to oznacza dla niego kłopoty
O umorzeniu procedowania w sprawie zatwierdzenia 
podwyżek taryf za dostarczane ciepło dla odbiorców 
w budynkach wielorodzinnych postanowił 11 grudnia 
Urząd Regulacji Energetyki.

Dla odbiorców końcowych, 
np. mieszkań bloków w Łowiczu 
to dobra wiadomość, bo wysoce 
prawdopodobne jest, że w sezo-
nie grzewczym 2017/18 nie będzie 
podwyżek. Tymczasem wytwórca 
ciepła – Zakład Energetyki Ciepl-
nej w Łowiczu już zaczyna liczyć 

straty. – To, co mieliśmy odłożo-
ne na inwestycje utopiliśmy już 
w różnicy w cenie miału węglowe-
go. Na 99% trzeba będzie wstrzy-
mać planowane w przyszłym roku 
wszystkie poważniejsze inwe-
stycje – zapowiada prezes spółki 
ZEC Zbigniew Wójcik. Zapewnia 

jednak, że kierowana przez niego 
fi rma jest w 100% przygotowana 
do trwającego sezonu grzewcze-
go i nie ma zagrożenia wstrzyma-
niem dostaw energii cieplnej. – 
Mieliśmy odłożone na inwestycje 
plus są bieżące wpływy – mówi 
prezes Wójcik. Według niego pro-
blem może być za kilka miesięcy, 
bo, jak mówi: (...) jeśli w okresie 
kiedy fi rma powinna zarabiać, bę-
dzie generować straty, to znajdzie-
my się na równi pochyłej. 

Według niego bez wprowadze-
nie podwyżek, o które wniosko-
wała spółka i przy utrzymującej 
się wysokiej cenie miału węglo-
wego – paliwa, które wykorzysty-
wane jest w największej w Łowi-
czu kotłowni S1 – za Syntexem 
– miesięczne straty mogą wyno-
sić nawet 200-300 tysięcy złotych. 
ZEC eksploatuje 2 własne kotłow-
nie węglowe (opalane miałem) 
o łącznej mocy ponad 30 MW, 
dwie kotłownie olejowe o mocy 
2,42 MW oraz jedną gazową 
o mocy 0,45 MW. 

Dlaczego URE umorzyło pro-
cedowanie w sprawie taryf ciepl-
nych? Warto przypomnieć ciąg 
zdarzeń, który do tego doprowa-
dził.  str. 9

Łowicz |�prokuratura�ciągle�milczy,�poszukiwania�mają�być�wznowione

Czy doszło do morderstwa?
Jak ustaliliśmy od osób zaprzyjaźnionych 
z rodziną zaginionego i poszukiwanego 
nadal przez policję 41-letniego mieszkańca 
Łowicza Mirona Biernackiego, zatrzymana 
została jego żona. 

– Wiem, że jest zatrzymana 
w areszcie śledczym. To areszt, 
a nie zatrzymanie policyjne – 
twierdzi nasz rozmówca. Infor-
macji tej nie udało nam się ofi cjal-
nie potwierdzić w prokuraturze. 
– Żadnych informacji w tej spra-
wie dla jej dobra. Żadnych. Nie 
powiem nawet czy prowadzi ją 
nasza prokuratura czy Prokura-
tura Okręgowa w Łodzi – ucięła 
rozmowę Prokurator Rejonowa 
w Łowiczu Magdalena Bursa. 
Bardzo podobną informację, ubra-

ną w nieco inne słowa, usłyszeli-
śmy od rzecznika łódzkiej Proku-
ratury Okręgowej Jacka Pakuły. 

O efektach poszukiwań, a ra-
czej o ich braku nie informuje 
też rzeczniczka łowickiej policji. 
Kolejny raz od podkom. Urszuli 
Szymczak z KPP Łowicz usłysze-
liśmy: – Prowadzimy w tej spra-
wie działania. Policja nie wyco-
fała jednak z mediów informacji 
o poszukiwaniach, co zwykle czy-
ni się, gdy odnalazł się albo poszu-
kiwany, albo jego ciało. 

Zakaz wypowiadania się na te-
mat sprawy ma też rodzina zagi-
nionego. – Czy to prawda, że za-
trzymana została żona Mirona? 
– pytaliśmy siostrę zaginionego. – 
Nie mogę potwierdzić ani zaprze-
czyć – padła odpowiedź. – Sprawa 
poszukiwawcza jest nadal w toku. 
Współpracujemy także z proku-
raturą. Na tym etapie, dla dobra 
działań,  nie jestem upoważniona 
do udzielania bardziej szczegóło-
wych informacji – odpowiedzia-
ła nam Joanna Kącka z Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Łodzi. 

Od samego początku spra-
wa – o której obszernie pisali-
śmy przed tygodniem – wygląda-
ła mocno podejrzanie. 41-latek nie 
był pierwszą poszukiwaną osobą 
w ostatnich miesiącach, jednak 
nigdy do tej pory do poszukiwań 

nie były angażowane aż takie duże 
siły policyjne i strażackie. 

Potwierdzenie, że sprawą zaj-
muje się prokuratura w Łowiczu 
uzyskaliśmy w KWP w Łodzi, 
która w odpowiedzi na nasze zapy-
tanie informowała, że współpracu-
je w tej sprawie z łowicką PR. Nie 
jest natomiast wykluczone, że spra-
wa została objęta nadzorem przez 
Prokuraturę Okręgową w Łodzi. 
Zwykle w „okręgówkach” pro-
wadzone są śledztwa własne oraz 

nadzorowane są śledztwa powie-
rzone innym organom w sprawach 
m.in. o poważne przestępstwa o 
charakterze kryminalnym. – Teore-
tycznie poważne sprawy powinny 
prowadzić okręgowe, ale w prak-
tyce widzę, że rejonowe też prowa-
dzą – wyjaśnia osoba związana ze 
środowiskiem prawniczym. 

Fakt zatrzymania żony wyda-
je się potwierdzać to, że, jak nam 
się udało jednak ustalić, nieletnim 
synem zaginionego opiekują się 
obecnie dziadkowie mieszkający 
w jednej z podłowickich wsi. Zo-
stali wyznaczeni przez sąd do tzw. 
„pieczy zastępczej”, żeby dziec-
ko nie musiało trafi ć do placówki 
opiekuńczej. – Ciężka sprawa, naj-
bardziej ucierpi na tym niewinne 
dziecko – współczują znajomi ro-
dziny.  str. 2

motywem�
dominującym�był�spór�
majątkowy�o�dom.

koncert w Łok
Kolędy 
i pastorałki 
w wykonaniu 
„Koderek” 

Warto wybrać się w najbliższą 
niedzielę 17 grudnia o godz. 15 
do Łowickiego Ośrodka Kultury, 
gdzie odbędzie się koncert kolęd 
i pastorałek w wykonaniu zespo-
łu „Koderki”. 

Koncert będzie składał się 
z dwóch części, podczas któ-
rych zaprezentują się trzy grupy 
wiekowe. W programie usłyszy-
my najpiękniejsze polskie ko-
lędy i pastorałki, ale „Koderki” 
zaśpiewają także kolędy w gwa-
rze łowickiej. Zespołowi akom-
paniować będzie kapela ludowa. 
Wstęp wolny.  aa 

RZut okiem�|�koleJNy�FiNaŁ�szlachetNeJ�paczki

Natan Szwarocki 
i jego rodzice 
byli jedną 
z 64 rodzin, 
które w miniony 
weekend 
odwiedzili 
wolontariousze 
„Szlachetnej 
paczki”,�przywożąc�
busem�łowickiego�
zuk�dary�dobrego�
serca.�
Więcej�na�temat�
tej�akcji�
charytatywnej�
piszemy�
na�stronie�14.�tm

mysłaków�|�Jakość�wody�z�ujęcia

Ofi cjalnie: nadal zakaz, 
w praktyce: jest OK
Do końca tego tygodnia Powiatowa Stacja Sanitarno-
Epidemiologiczna w Łowiczu wyda komunikat 
informujący o jakości wody z ujęcia w Mysłakowie, 
które zasila wodociag w Mysłakowie, Bednarach, 
Bednarach-Kolonii i Janowicach, Bąkowcu i Janówku.

Przypomnijmy, że w komuni-
kacie z 20 listopada wprowadzi-
ła ona zakaz jej spożywania, ze 
względu na stwierdzenie w niej 
ponadnormatywnej zawartości 
ogólnej liczby mikroorganizmów. 
Gmina zareagowała szybko, 
chlorując obie studnie, z których 
czerpana jest woda oraz wszyst-
kie urządzenia na ujęciu w stacji 
uzdatniania wody. Oprócz tego 
dokonała przełączeń sieci oraz 
płukania i w wodociągu popłynęła 
woda z ujęcia w Nieborowie.

Kierownik Działu Higieny 
i Ochrony Środowiska w łowickiej 
Stacji Marzena Tokowska przeka-
zała nam gmina w ubiegłym ty-
godniu przekazała stacji wyniki 

badań jakości wody, z których wy-
nika, że problem został zażegnany 
– w wodzie nie ma już wspomnia-
nych mikroorganizmów. Stacja, 
jako organ kontroli, ma jednak 
obowiązek przeprowadzić własne 
badanie.

Woda została pobrana w ponie-
działek 11 grudnia, a wyniki naj-
wcześniej będą znane po południu 
w czwartek 14 grudnia. Gmina 
dokonała jednak już przełączeń 
i woda w wodociągu obejmują-
cym wspomniane wyżej miejsco-
wości pochodzi z Mysłakowa. To-
kowska zaznacza, że ofi cjalnie do 
czasu opublikowania komunikatu 
z wynikami badań Sanepidu, obo-
wiązuje nadal wydany zakaz.  tb
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cesarka nie jest  
panaceum na wszystko
mówi dr Adam Skoneczny. str. 20
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Sąd okręgowy |�Wyrok�dla�Renalda�s.�utrzymany�w�mocy

A jednak dziesięć lat więzienia
Sąd Okręgowy w Łodzi 11 grudnia odrzucił apelację 
obrońcy Renalda S., skazanego w sierpniu tego roku 
przez Sąd Rejonowy w Łowiczu na 10 lat pozbawienia 
wolności za spowodowanie wypadku ze skutkiem 
śmiertelnym w Bocheniu. Zginęła wtedy 20-letnia 
Klaudia z gminy Nieborów.

Przypomnijmy, że do wypadku 
doszło 27 sierpnia ubiegłego roku. 
Renaldowi S. zarzucano, że pro-
wadził Nissana Micra będąc pod 
wpływem alkoholu (pierwsze ba-
danie wykazało 0,81 mg/l alko-
holu w wydychanym powietrzu), 
i na prostym odcinku drogi, jadąc 
z prędkością około 120 km/h, utra-
cił panowanie nad autem (mówio-
no o tym, że Renald S. prowadząc 
auto sięgał po papierosy – przyp. 
red.), czym doprowadził do wy-
padku, wskutek którego śmierć 
poniosła jedna z pasażerów, 
20-letnia Klaudia K., mieszkanka 
gminy Nieborów. Obrażenia od-
niosły w wypadku również inne 
osoby przebywające w pojeździe.

Na etapie procesu w sądzie 
I instancji, oskarżony utrzymy-
wał, że to nie on prowadził samo-
chód. Twierdził także, że w samo-
chodzie było 6, a nie 5 osób, i to 
właśnie ta szósta osoba miała kie-
rować, a po wypadku oddalić się 
z miejsca zdarzenia.

W sierpniu tego roku Sąd Re-
jonowy w Łowiczu wydał w tej 
sprawie wyrok. Choć prokuratura 
żądała dla Renalda S. 7 lat pozba-
wienia wolności, sędzia Małgo-
rzata Szubert-Fijałkowska wy-
mierzyła mu karę łączną 10 lat 
pozbawienia wolności (10 lat za 
spowodowanie wypadku ze skut-
kiem śmiertelnym będąc w sta-
nie nietrzeźwości; 1 rok za jazdę 

w stanie nietrzeźwości – przyp. 
red.), dodatkowo zasądzając do-
żywotni zakaz prowadzenia po-
jazdów mechanicznych oraz na-
wiązkę w kwocie 5 tys. zł na 
Fundusz Pomocy Pokrzyw-
dzonym i Pomocy Postpeniten-
cjarnej. Sędzia mówiła wów-
czas, że nie miała wątpliwości 
co sprawstwa Renalda S. i prze-
biegu całego zdarzenia. Na jego 
niekorzyść świadczyło także 
to, że oskarżony był wielokrot-
nie karany, miał negatywną opi-
nię w miejscu zamieszkania 
i, mimo młodego wieku (obec-
nie 22 lata), zdążył uzależnić się 
od substancji psychoaktywnych.

oskarżony 
„trochę kręcił”
Apelację od wyroku Sądu I in-

stancji wnieśli do Sądu Okręgowy 
obrońcy Renalda S. Zanim sędzia 
sprawozdawca Adam Karowicz 
przybliżył wyrok Sądu Rejonowe-
go i zarzuty podniesione w apela-

cji, obrońca Renalda S. nadmienił, 
że jego klient chce złożyć dodat-
kowe wyjaśnienia.

Mężczyzna przyznał, że w 
czasie procesu przed Sądem Re-
jonowym „trochę kręcił”, bo bał 
się odpowiedzialności i jest mu 
z tego powodu przykro. Tym 
„kręceniem” miało być utrzy-
mywanie, że to nie on feralnego 
dnia siedział za kierownicą auta. 
Zaprzeczył jednak, jakoby sięgał 
po papierosy i nie wie, dlaczego 
samochodem rzucało, może z po-
wodu awarii.

Jednocześnie Renald S. zazna-
czał, że wszyscy uczestnicy zda-
rzenia, w tym także Klaudia K., 
wiedzieli, że jest on pod wpływem 
alkoholu i musieli liczyć się z tym, 
że może się coś stać.

apelacja
W samej apelacji podnoszono, 

że przed sądem I instancji nie roz-
wiano wszystkich wątpliwości co 
do okoliczności zdarzenia. Wska-
zano tu m.in. na różnice między 
opiniami biegłych (dotyczących 
choćby tego, czy Klaudia K. mo-
gła zostać śmiertelnie potrącona 
przez inny pojazd).  str. 27

Łowicz�|�adwent

Rekolekcje przed Bożym Narodzeniem
W najbliższym tygodniu w łowickich parafi ach trwać będą 
rekolekcje adwentowe. W katedrze, u ojców pijarów, 
na Korabce oraz na Bratkowicach rozpoczną się w niedzielę 
17 grudnia i będą trwały do 19 grudnia włącznie.

W katedrze hasło nauk brzmi 
„Duch Święty nadzieja rodziny”. 
Poprowadzi je jezuita o. Józef Łą-
gwa z Duszpasterstwa Akademic-
kiego w Łodzi, opiekun wspólnot 
„Kanaan” i „Magnifi cat”.

W kościele pijarskim na-
uki poprowadzi redemptorysta 
o. Tomasz Mular z Warszawy. 
Spotkania z nim odbędą się w nie-
dzielę w godzinach 8, 9.30, 11, 12.30 
i 16, a w poniedziałek i wtorek 
w godzinach 9, 16 i 17.30.

W kościele MB Nieustającej 
Pomocy na Korabce nauki pro-
wadził będzie ks. Bogdan Zator-

ski – wykładowca teologia pa-
storalnej w WSD w Łowiczu. 
W niedzielę nauki prowadzone 
będą na mszach św. o godz. 8, 10 
– dla dzieci, 11.15 – w Chąśnie, 
o 12.30 i 18 – dla młodzieży. W 
poniedziałek i wtorek: o godz. 9, 
11 (w poniedziałek msza św. z sa-
kramentu namaszczenia chorych), 
o 15.30 – dla dzieci i młodzieży, 
o 16.30 – w Chąśnie i o 19.

W parafi i Chrystusa Dobrego 
Pasterza na Bratkowicach w Ło-
wiczu nauki wygłosi ks. Karol 
Chrapulski, wikariusz w skier-
niewickiej parafi i Najświętszego 

Serca Pana Jezusa. W niedzielę 
o godz. 7, 8, 12.30 i 17 – dla do-
rosłych, o 10 – dla młodzieży, 
o 11.15 – dla dzieci. W poniedzia-
łek i wtorek: nauki dla dorosłych 
o godz. 8.30, 10 (we wtorek z sa-
kramentem namaszczenia cho-
rych) i 18, dla dzieci o 16, dla mło-
dzieży o 17.

W parafi i Świętego Ducha re-
kolekcje trwać będą od 21 do 23 
grudnia. Poprowadzi je ks. Marek 
Twarowski z diecezji warszawsko-
-praskiej. Każdego dnia prowa-
dzone będą nauki: o godz. 7 – na 
roratach, o godz. 8.30, 10 (w so-
botę na tej mszy św. będzie udziel-
ny sakrament namaszczenia cho-
rych) i 18. 

Więcej informacji dostępnych 
jest w parafi ach.  mwk, tb, tm

�sporo�było�w�ostatnich�dniach�
kolizji,�na�szczęście�nikt�nie�ucier-
piał,� kierowcy� zawsze� byli� trzeźwi.�
i� tak:�6�grudnia�o�godz.�16.25�na�
skrzyżowaniu� ulic� armii� krajowej�
i� małszyce� 23-letni� mieszkaniec�
powiatu�łowickiego�kierujący�bmW�
nie� ustąpił� pierwszeństwa� Volks-
wagenowi�Golfowi�prowadzonemu�
przez�65-letniego�mieszkańca�kut-
na.�

��6�grudnia�do�kolizji�doszło�na�
skrzyżowaniu�starego�Rynku�z�mo-
stową,�11�listopada�i�3�maja.�spraw-
cą�był�51-letni�mieszkaniec�ukrainy�
jadący�Fiatem�ducato,�zaś�uczestni-
kiem�60-letni�mieszkaniec�Łowicza,�
jadący�Fiatem�seicento.�

�� także� tego� dnia� o� 21.55� na�
skrzyżowaniu�ulic�Jana�pawła�ii�i�Ra-
dzieckiej,�kolizję�spowodował�21-let-
ni� mieszkaniec� Łowicza� kierujący�
Fiatem�punto,�nie�ustępując�pierw-

szeństwa� ciągnikowi� rolniczemu�
z�naczepą,�którym�kierował�33-letni�
mieszkaniec�powiatu�łowickiego.�

�9�grudnia�w�dąbkowicach�kie-
rujacy� Volvo� 31-letni� mieszkaniec�
powiatu� łowickiego� nie� ustąpił�
pierwszeństwa� na� skrzyżowaniu�
18-letniemu�mieszkańcowi�powiatu�
łowickiego,�kierującemu�audi.

�9�grudnia�o�godz.�12.10�na�ul.�
3�maja�w�Łowiczu�kierujący�Fiatem�
punto�63-letni�mieszkaniec�powiatu�
łowickiego� nieprawidłowo� włącza-
jąc� się� do� ruchu� spowodował� ko-
lizję� z� Fordem� Fiestą,� kierowanym�
przez�27-letnią�mieszkankę�powiatu�
łowickiego.�

�9� grudnia� o� godz.� 13.40� na�
Nowym� Rynku� w� Łowiczu� 65-letni�
mieszkaniec� Łowicza� jadący� mo-
tocyklem� yamaha� nie� dostosował�
prędkości�do�warunków�na�drodze�
i�przewrócił�się.�� tm

karolew |�pożar
Zaczęło się 
od pieca

W sobotni wieczór 9 grudnia 
pożar wybuchł na poddaszu bu-
dynku gospodarczego, będące-
go częścią kompleksu mieszkal-
no-gospodarczego w Karolewie 
w gminie Nieborów. W budynku 
tym składowane były słoma i sia-
no. Prawdopodobnie pożar rozpo-
czął się od rozszczelnionego pie-
ca c.o. Oprócz pieca spaliły się 
też bojler, pralka, dwa rowery i 20 
balotów słomy. Uszkodzeniu ule-
gła konstrukcja stropu oraz czę-
ściowo ściany budynku. Straty 
wstępnie oszacowano na przeszło 
6000 zł, nie było osób poszkodo-
wanych, nie ucierpiały też zwie-
rzęta. W 4-godzinną akcję ga-
śniczą zaangażowanych było 26 
ratowników z PSP i OSP.  tm

Łowicz |�prokuratura�ciągle�milczy

Czy doszło do morderstwa?
dokończenie ze str. 1
Spór o dom 
„praprzyczyną zła”? 
Jak ustaliliśmy dla tej rodzi-

ny były zarejestrowane dwie tzw. 
„niebieskie karty”, które zakłada-
ne są w przypadku stwierdzenia 
przemocy w rodzinie. – Miały to 
być karty wzajemne, założone na 
wniosek obydwóch stron. Moty-
wem dominującym był spór ma-
jątkowy o dom – dowiedzieliśmy 
się nieofi cjalnie – To moim zda-
niem była pierwotna praprzyczy-
na zła w tej rodzinie – uważa nasz 
rozmówca. Według tej osoby agre-
sja obojga małżonków nie była 
jednak skierowana na dziecko.

Poszukiwania 
będą kontynuowane 
O wyjątkowo szeroko zakrojo-

nych poszukiwaniach pisaliśmy 
obszernie w poprzednim NŁ. Do-
kładnie tydzień temu, w czwar-
tek, 7 grudnia policjanci z po-
mocą straży pożarnej kolejny raz 
przeczesywali okolice ulicy Ce-

gielnianej, Chełmońskiego, za-
budowania po starej cegielni oraz 
okoliczne pola i lasy. Dzień wcze-
śniej dwie łodzie strażackie pły-
wały wzdłuż Bzury na odcinku 
od Łowicza w kierunku Kompi-
ny. W poprzednich dniach prze-
szukiwane były też zbiorniki 
wodne na Guźni i w okolicach 
Dąbkowic oraz okoliczne lasy 
i pola. Nieofi cjalnie dowiedzieli-
śmy się, że poszukiwania zaginio-
nego z udziałem straży pożarnych 
mają zostać wznowione dzisiaj, 
w czwartek 14 grudnia. – Straża-
ków z OSP dysponujemy na wnio-
sek policji, jeśli z takim wnio-
skiem wystąpi – powiedział nam 
dyżurny ze stanowiska kierowania 
asp. Roman Perzyński. 

Do tej pory policja nie korzy-
stała też z pomocy jednostki stra-
ży Łódź-Jędrzejów, która dyspo-
nuje np. specjalnie szkolonymi do 
poszukiwań ludzi psami. Przypo-
mnijmy, że mężczyzna wyszedł 
z domu 27 listopada i od tego cza-
su nie daje znaku życia.  mak

Nieborów |�kolizja�na�feralnym�skrzyżowaniu

Barierki zamiast przebudowy
Do kolejnej kolizji na skrzyżowaniu drogi 
krajowej nr 70a (nowy dojazd do autostrady) 
i gminnej drogi prowadzącej do Nieborowa i dalej 
do Bolimowa doszło 8 grudnia przed godziną 
8.25. W jej wyniku do rowu wpadł Volkswagen 
New Beetle – na szczęście nie było ofi ar.

Samochodem kierowała 25-let-
nia mieszkanka województwa ślą-
skiego. Jechała od strony Skier-
niewic, chciała skręcić w prawo 
w kierunku Nieborowa. Nie do-
stosowała jednak prędkości do 
warunków, w wyniku czego pod-
czas skręcania straciła panowanie 
nad samochodem. Skończyło się 
wpadnięciem do rowu i przewró-
ceniem pojazdu na bok. Kierują-
ca była trzeźwa, została ukarana 
mandatem. 

Na tym można by naszą re-
lację zakończyć, gdyby nie na-
suwające się pytania. O tym, że 
na tym skrzyżowaniu jest nie-
bezpiecznie mówi się nie od 
dziś. Jednym z interweniujących 
w tej sprawie jest radny powiato-
wy Stanisław Olęcki. – Dlaczego 
nie można tam ustawić barierek 
ochronnych, skoro    można było  kilka 
metrów dalej, na prostym odcin-
ku, gdzie nic się nie dzieje? – py-
tał w rozmowie z nami. – Czy 

byłby to koszt przeważający nad 
ludzkim bezpieczeństwem? Py-
tałem o to wiele razy, jeszcze kil-
ka miesięcy temu. I w starostwie 
(choć wiem, że nie jest to droga 
powiatowa), i w Generalnej Dy-
rekcji Dróg Krajowych i Auto-
strad. W dyrekcji zapewniano 
mnie, że barierki będą, mam na-
dzieję.

My też poprosiliśmy o opi-
nię Macieja Zalewskiego, rzecz-
nika GDDKiA w Łodzi. – Na 
skrzyżowaniu tym była komisja 
bezpieczeństwa i oceniła sytu-
ację – mówi. – Nie jest to miej-
sce szczególnie niebezpieczne, 
a ewentualne zdarzenia powodo-
wane są nieuwagą kierujących 
i nadmierną prędkością. Skrzyżo-
wanie jest prawidłowo zaprojek-
towane, przestronne i ma bardzo 
dobrą widoczność.

To oczywiste, że za niebez-
pieczne sytuacje na drogach 
w pierwszej kolejności odpowie-
dzialni są kierowcy. Czy jednak 
obecna organizacja ruchu tam jest 
najlepszą z możliwych? Wątpli-
wości co do tego ma wójt gminy 
Nieborów Andrzej Werle. – Wie-
lokrotnie zgłaszali to nam do urzę-
du mieszkańcy, zresztą sami tam 
jeździmy i widzimy co się dzieje 
– mówił wójt w rozmowie z nami. 
– W tamtym roku składaliśmy do 
GDDKiA pismo, w którym pro-
ponowaliśmy wyznaczenie pasa 
do skrętu w prawo dla kierowców 
jadących od kierunku Skierniewic, 
bo w takich sytuacjach dochodzi 
często do najechania na wysep-
kę i w konsekwencji utraty pano-
wania nad pojazdem. Otrzymali-
śmy jednak odpowiedź, mówiącą 
po prostu tyle, że tak jest dobrze.

bariery – tak, 
przebudowa – nie
Jak się dowiedzieliśmy, GDD-

KiA uznała jednak za zasadną 
propozycję uzupełnienia barier 
ochronnych. Maciej Zalewski 
informuje, że pojawią się one 
w najbliższym czasie. Jego zda-
niem nie ma natomiast sensu 
przebudowanie skrzyżowania, 
ani zmiana organizacji ruchu. 
Kategorycznie odrzuca pomysł – 
bo i takie były – budowy ronda. 

– Budowa ronda uzasadniona 
jest tylko w sytuacji, gdzie na-
tężenie ruchu na krzyżujących 
się drogach jest porównywalne, 
a tu absolutnie takiego przypad-
ku nie ma – wyjaśnia. – Byłoby 
to więc całkowicie pozbawione 
sensu spowolnienie ruchu na dro-
dze krajowej. Ale barierki mają 
być.  tm

Łowicz |�Włamanie
Złodzieje kradli 
i niszczyli

W miniony weekend niezna-
ni jeszcze sprawcy włamali się 
do hurtowni znajdującej się przy 
ul. Piłsudskiego w Łowiczu, na 
tyłach zakładu Agros Nova. Do-
stali się tam od zaplecza, po wy-
ważeniu drzwi. Wiadomo, że do 
zdarzenia doszło pomiędzy 9 a 11 
grudnia, prawdopodobnie w nocy 
z 10 na 11 grudnia. Właściciele 
tymczasem liczą straty. Wpraw-
dzie w kasie nie było dużej sumy 
pieniędzy, ale skradziona została 
część asortymentu, jeszcze bar-
dziej dotkliwe mogą być znisz-
czenia. W poniedziałek rano pra-
cownicy zastali ogólny bałagan 
– asortyment był porozrzucany po 
podłodze, częściowo poniszczony, 
zalane zostały też niemal wszyst-
kie urządzenia elektroniczne. Jak 
powiedzieli nam prowadzący 
sklep – praktycznie cały ponie-
działek stracili na robienie porząd-
ków po włamywaczach.  tm
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Nowy Rynek�|�W�świątecznym�klimacie�

Bożonarodzeniowy kiermasz
po raz pierwszy w Łowiczu
Od 15 do 17 grudnia 
na Nowym Rynku 
zorganizowany  
zostanie pierwszy  
w Łowiczu Kiermasz 
Bożonarodzeniowy.

Twórcy ludowi i wielu innych 
wystawców wprowadzą nas w kli-
mat zbliżających się świąt. Straga-
ny będą czynne w godz. od 10.00 
do 20.00. 

Na Nowym Rynku zostanie 
ustawionych 12 domków oraz na-
mioty wystawców. Firmy, stowa-
rzyszenia i twórcy ludowi będą 
korzystać z możliwości prezen-

tacji oraz sprzedaży swoich wy-
robów. Na stoiskach sprzedawa-
ne będą m.in. zabawki, bombki, 
biżuteria, bakalie, wyroby garn-
carskie, torby filcowe, produkty 
góralskie i oscypki, elementy wy-
stroju wnętrz, ozdoby świąteczne, 
hafty, pająki, ale też chleb wypie-
kany na miejscu, naturalne soki, 
wiejski smalec, grzane piwo i wie-
le innych. 

– Wszystko co można dać ko-
muś na prezent, powiesić na cho-
ince lub ustawić jako świąteczną 
dekorację – mówi nam Sylwia 
Cybulska-Krześlak z miejskie-
go biura kultury. Przedświątecz-
ny nastrój zapewnić mają świą-

teczne melodie, rozświetlona 
choinka, dekoracje oraz zabawa  
na lodowisku. – Myślimy, że 
Nowy Rynek to dobre miejsce  
na taki kiermasz, ponieważ sta-
nowi centrum miasta i działa tam 
lodowisko, chcieliśmy, aby to 
wszystko mieściło się w jednym 
miejscu – uważa Sylwia Cybul-
ska-Krześlak. 

Pośród wystawców nie zabrak-
nie naszych lokalnych twórców lu-
dowych, którzy mają przygotować 
ozdoby świąteczne z elementami 
folkloru. Na stoiskach oferowa-
ne też będą dekoracje wykonane 
podczas warsztatów terapii zaję-
ciowej. 

Za granicą takie jarmarki od-
bywają się od dawna. Łowicki 
kiermasz był inspirowany m.in. 
popularnymi w naszym kraju 
kiermaszami wrocławskim i war-
szawskim.  aa 

ZHP�|�Już�od�17�grudnia�w�Łowiczu

Betlejemskie Światełko
Pokoju przyjedzie z Łodzi
„W Tobie jest światło” – słowa te są hasłem tegorocznej 
sztafety Betlejemskiego Światła Pokoju,  
w ramach której po całym świecie roznoszony  
jest w okresie poprzedzającym Boże Narodzenie płomień  
z Groty Narodzenia Pańskiego w Betlejem.

Do Łowicza dotrze on w nie-
dzielę, 17 grudnia, wieczorem.

Zastępca komendanta Huf-
ca Związku Harcerstwa Polskie-
go Katarzyna Kordecka powie-
działa nam, że w tym roku trzy 
osoby z Łowicza wezmą udział 
w Betlejemskim Zlocie, który  
w weekend 15-17 grudnia odbę-
dzie się w Zakopanem. Pojadą 
tam Aleksandra Klimczak, czło-
nek Głównej Kwatery ZHP i or-

ganizator zlotu oraz Sylwia Kwa-
sek i Dominika Majer. W górach 
płomień zostanie przekazany har-
cerzom przez skautów słowackich 
i z Zakopanego delegacje chorą-
gwi rozwiozą go po Polsce. Z na-
szego kraju powędruje on dalej na 
wschód: do Rosji, na Litwę, Ukra-
inę i Białoruś, na zachód do Nie-
miec oraz na północ – do Danii.

Natomiast w niedzielę, 17 grud-
nia, w Łodzi odbędzie się prze-

kazanie ognia z Betlejem przez 
Chorągiew Łódzką do podległych 
jej hufców. Po raz pierwszy od-
bierze go niedawno mianowany 
przez papieża Franciszka metro-
polita łódzki abp. Grzegorz Ryś. 
Przekazanie odbędzie się podczas 
uroczystego Nabożeństwa Światła  
o godz. 18.00 w archikatedrze 
łódzkiej. Z Łowicza na tę uro-
czystość wybiera się delegacja 
około 40 harcerzy z różnych dru-
żyn, m.in. Silva, Impessa i Nin 
Hil. Do Łowicza Betlejemskie 
Światło pokoju dotrze w niedzie-
lę wieczorem, a dzień później, 18 
grudnia, zuchowe i harcerskie pa-
trole rozpoczną jego roznoszenie 
do zaprzyjaźnionych z łowickim 
hufcem instytucji, urzędów i or-
ganizacji. Płomień będzie można 
także odebrać z komendy Hufca 
ZHP, od 17 grudnia codziennie  
w godzinach 18.00-19.00.  tb

RZut okiem�|�WidzeWiacy�W�ŁoWickim�szpitalu�

oficjalny Fan Club Widzewa 
działający w Łowiczu,  
podobnie jak w ubiegłym roku, 
w dniu Świętego mikołaja 
odwiedził łowicki szpital,  
by obdarować najmłodszych 
chorych. Widzewiacy�wcześniej�
pozyskali�sponsora,�dzięki�
któremu�pociechy�oraz�ich�rodzice�
otrzymały�konfitury��
i�inne�przysmaki�produkowane��
w�zakładzie�agros�Nova�
w�Łowiczu.�Na�upominki�
przeznaczyli�też�część��
z�klubowych�składek�kibiców.�
–�Widząc�uśmiechy�najmłodszych�
dzieciaczków�nie�można�
się�zgodzić�z�krzywdzącym�
stwierdzeniem,�że�kibic�to�chuligan�
i�stadionowy�łobuz�–�powiedział�
nam�koordynujący�akcję�krzysztof�
igielski.�opr. mak 

Łowicz�|�charytatywne�kolędowanie

Dla Natanka Szwarockiego
Warto w sobotnie popołudnie 

16 grudnia wziąć udział w świą-
tecznym koncercie charytatyw-
nym, z którego dochód zostanie 
przeznaczony dla rocznego Nata-
na Szwarockiego z miejscowości 
Piaski w gminie Nieborów. Chło-
piec zmaga się z SMA, czyli rdze-
niowym zanikiem mięśni typu I, 
zwanym chorobą Werdniga-Hof-
fmanna, ma poważne problemy  
z oddychaniem. Prawdopodobnie 
nie będzie mógł siedzieć bez pod-
parcia.

W sobotę, 16 grudnia, o godz. 
16.00, w sali barokowej łowickie-
go muzeum specjalnie dla Natana 
w repertuarze świątecznym zło-
żonym z kolęd i pastorałek usły-
szymy Zespół Śpiewaczy Ksin-
zoki, wokalistki Ewę Smerecką 
oraz Karinę Sedkowską-Staszew-
ską. Współorganizatorka koncer-
tu Karolina Antoniak powiedziała 

nam, że w przedsionku odbędzie 
się kiermasz ozdób choinkowych 
i świątecznych stroików przekaza-
nych przez darczyńców.

Dochód z koncertu zasili kon-
to Natanka, pieniądze zostaną wy-
korzystane na sfinansowanie co-
dziennej rehabilitacji, która jest 
konieczna przy chorobie, na któ-
rą cierpi. – Chłopiec ma też wie-
le innych potrzeb, m.in. musi mieć 
zakupiony pionizator, bo nie może 
siedzieć, a powinien przebywać w 
postawie wyprostowanej – powie-
działa nam Antoniak.

Osoby, które chciałyby pomóc 
chłopcu w leczeniu, mogą doko-
nać wpłaty na konto Fundacji Ava-
lon Nr konta: 62 1600 1286 0003 
0031 8642 6001; Tytuł: Szwaroc-
ki, 7681, lub wysłać SMS na nu-
mer: 75 165 / treść: POMOC 7681 
(koszt SMS-a to 5 zł netto-6,15 zł 
brutto).  tbFa
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kocierzew Południowy�|�konkurs�kulinarny�dla�kGW

Tradycja świąteczna niejeden ma smak
Panie z Kół Gospodyń Wiejskich z terenu gminy 
Kocierzew Południowy spotkały się 10 grudnia  
w Gminnej Bibliotece Publicznej aby sprawdzić swoje 
umiejętności kulinarne, przygotowując zupę  
na konkurs oraz całą zastawę wigilijnego stołu.

Konkurs cieszył się dużym za-
interesowaniem, bo wzięło w nim 
udział po kilka gospodyń z 11 kół 
– ze Sromowa, Różyc, Jezior-
ka, Wicia, Kocierzewa Północ-
nego, Lipnic, Łaguszewa, Kocie-
rzewa Południowego, Gągolina 
Południowego, Boczek Chełmoń-
skich i Wejsc. Nic więc dziwne-
go, że w niedzielne popołudnie 
cały budynek Gminnej Biblioteki 
Publicznej pachniał wigilijnymi 
zapachami, a najbardziej suszony-
mi grzybami. Uczestniczki mia-
ły za zadanie przygotować zupę, 
ale zrobiły też do niej inne dania 
i przekąski. 

Pięcioosobowa komisja kon-
kursowa, w której znalazły się 
m.in. dyrektor GBP Hanna Samek 
i wójt gminy Agnieszka Wojda, 

miała trudny wybór, więc uznała, 
że na nagrodę zasługują wszystkie 
biorące w nim udział gospodynie. 
Czterem z nich przyznano szcze-
gólne wyróżnienia. Były to: Wio-
letta Malejka za zupę dyniową, 
Katarzyna Marczak za zupę grzy-
bową, Justyna Scęcelek za barszcz 
czerwony oraz Janina Kuczek za 
zupę owocową.

Trzeba przyznać, że obok tra-
dycyjnych, znalazły się w kon-
kursie też zupy zaskakujące  
– na przykład katalońska czy ryb-
na z ananasem.

– Obowiązkowe dania na wigi-
lijnym stole to grzybowa, barsz-
czyk i kompot z suszonych śli-
wek – zgodnie mówiły Joanna 
Kowalik i Zofia Skumiał z KGW 
Jeziorko. – Gotujemy trochę jak 

nasze mamy, trochę jak teścio-
we, ale raczej każdy po swoje-
mu. Tradycja jest inspiracją, ale 

też trzeba dodawać do niej coś  
d siebie. Teraz mamy zresz-
tą dużo większe możliwości 

niż gospodynie kiedyś, większy 
jest wybór składników i dostęp  
do nich.

– Dla mnie obowiązkowe są 
barszcz z uszkami, zupa grzybo-
wa i kompot – mówi Ewa Piekacz 
z KGW Wicie. – Ja szczególnie 
nie kombinuję na Wigilię, gotuję 
tak, jak to wyniosłam z domu i to 
się sprawdza. 

– U mnie co roku jest trochę 
inaczej, choć zawsze robię dania 
tradycyjne – dodaje Anna Łopa-
ta, także z KGW Wicie. – Raz jest 
karp w galarecie, innym razem 
ryba po grecku. Jak nie było grzy-
bów, to był barszcz, w tym roku 
będzie grzybowa. 

Tegoroczne późne lato i jesień 
były szczególnie obfite w grzyby, 
nic więc dziwnego, że to one będą 
królowały na wigilijnych stołach  
i również w niedzielnym konkur-
sie było ich bardzo dużo.

– Tu mam prawdziwe pod-
grzybki w śmietanie, pychotka, 
tu zaś w rosole kurki – mówiła 
nam Danuta Blus z KGW Wejsce.  
– Nawet na deser mam grzyby,  
w czekoladzie albo lukrze, z tym, 
że są to grzyby z ciastek.  tm

Przygotowania do konkursu. pierwsza�z�lewej�–�katarzyna�marczak�z�kGW�Różyce,�zdobywczyni�wyróżnienia�
za�zupę�rybą.
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Walka z bakterią coli
w Bielawach 
była kosztowna. str. 7

Reklama

Reklama

RZut okiem�|�NieRozWiązyWalNy�pRoblem�z�paRkiNGiem�Na�kozieJ?�

– Jaki piękny parking... –�
ironizują�kierowcy�na�widok�stanu�
błotnistego�placu�u�zbiegu�ulicy�
podrzecznej�i�koziej��
w�Łowiczu.�teren�jest�prywatny,�
ale�na�wizerunku�traci�miasto.�Na�
pytanie�kto�jest�winien�temu,�jak�
ten�„parking”�wygląda�część�osób�
odpowiada�„miasto,�które�nie�
ma�gospodarza”,�inni�powiedzą�
„burmistrz”.�mniejsza�część�osób�
wie,�że�to�teren�prywatny.�można�
właściciela�ukarać�mandatem�za�
panujący�na�parkingu�nieporzadek�
i�przed�kilkoma�laty�władze�
samorządowe�miały�taki�pomysł.�
Właściciel�terenu�odparł:�mogę�
więc�ogrodzić�teren�i�nie�będzie�
parkowania.�miasto�wybrało�
„mniejsze�zło”,�żeby�zaspokoić�głód�
miejsc�parkingowych.�Wizerunkowo�
na�tym�tracąc.�mak�m
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Łowicz�|�budżet�obywatelski

Wyniki głosowania 
jeszcze nie znane

11 grudnia o północy skończy-
ło się głosowanie na zadania inwe-
stycyjne w ramach budżetu oby-
watelskiego Łowicza na 2018 rok. 
Co mieszkańcy wybrali – dowie-
my się prawdopodobnie we wto-
rek, może w środę w przyszłym 
tygodniu. 

Jak nam powiedział Michał Za-
lewski, kierownik Biura do spraw 
Kultury, Sportu, Turystyki i Or-
ganizacji Pozarządowych Urzę-
du Miejskiego w Łowiczu, na ra-
zie wiadomo, że drogą mailową 
oddanych zostało ponad 2.200 
głosów na inwestycje z puli ogól-
nomiejskiej. Głosy te będą spraw-
dzane przez firmę komputerową, 
która jest administratorem miej-
skiej strony internetowej oraz po-

wołaną do tego komisję. Na in-
westycje ogólnomiejskie można 
było też głosować w formie trady-
cyjnej, za pośrednictwem zarzą-
dów osiedli. Wyniki obu sposo-
bów głosowania muszą zostać po 
sprawdzeniu zsumowane. 

– Chcemy to wszystko dobrze 
sprawdzić, zweryfikować, aby nikt 
nie miał zastrzeżeń co do wiary-
godności wyników – powiedział 
nam Michał Zalewski. 

Sumowane, ale już w zarządach 
osiedli, będą wyniki tradycyjnego 
i elektronicznego głosowania nad 
zadaniami inwestycyjnymi na da-
nych osiedlach. Członkowie tych 
zarządów mają te wyniki przeka-
zać do ratusza do piątku, 15 grud-
nia.  mwk

Łowicz |�prace�na�ul.�seminaryjnej

Oczyszczono rów
Pracownicy Zakładu Usług 

Komunalnych i Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 2 na Bli-
chu oczyścili 8 grudnia przydroż-
ny rów, znajdujący się wzdłuż ul. 
Seminaryjnej na Korabce w Łowi-
czu. Ma on pomóc odbierać wodę 
z jezdni, ale też z pól, należących 
do szkoły. Naczelnik Wydziału 
Spraw Komunalnych łowickiego 
ratusza Paweł Gawroński powie-
dział nam, że szkoła od dłuższe-
go czasu zwracała się do miasta 
o udrożnienie rowu, porozumie-
nie zostało zawarte na przełomie 
listopada i grudnia. Dzięki temu 
na Seminaryjnej pracowali wspól-
nie pracownicy ZUK – obsługu-
jący koparkę i sprzątający ulicę  
z błota, które ta pozostawiała oraz 
pracownicy Blichu, którzy podsta-
wiając ciągniki z przyczepami od-
bierali ziemię z rowu.

Gawroński zaznaczył, że wy-
konane roboty to tylko jeden z eta-

pów prac, które mają sprawić, że 
spływająca rowem woda popłynie 
w kierunku Bzury. W 2016 roku 
pracownicy ZUK usunęli drzewa, 
które wyrosły w miejscu, gdzie 
znajdował się wylot przepustu 
pod ul. Blich i ponieważ był znisz-
czony, zainstalowali w nim rurę  
o mniejszej średnicy, aby umożli-
wić przepływ wody. 

W przyszłym roku planuje się 
oczyścić fragment rowu w ul. Se-
minaryjnej od ulicy Blich do dro-
gi wiodącej do nowych budyn-
ków szkoły oraz wykonać pod 
wspomnianą drogą przepust, któ-
ry połączy oba rowy – ten już 
oczyszczony z tym, czekającym 
na prace. Kierownik gospodarczy 
szkoły blichowskiej Marek Lesiak 
powiedział nam, że ma nadzieję, 
iż po wykonaniu tych robót woda 
przynajmniej z części pól szkoły 
przy ul. Seminaryjnej będzie mo-
gła szybciej spływać.  tb

Łowicz |�ulica�arkadyjska:�rzeka�znów�wylała,�miasto�wreszcie�zareagowało

Czy worki pomogą?
– Arkadyjska znów zamknięta, 

bo rzeka Zwierzyniec wylała! Czy 
tam nie można na ułożyć worków 
z piaskiem na wysokość 2-3 me-
trów?! Kaliński tyle lat jest bur-
mistrzem i nic z tym problemem 
nie zrobiono! W ratuszu już nic 
dzisiaj się nie załatwi, bo pracują 
do 15, a nas mają w d... Zostawią 
nas z zamkniętą ulicą na weekend, 
a ludzie i tak przejeżdżają, więc 
policja będzie wlepiać mandaty 
– mówił zirytowany mieszkaniec 
Arkadyjskiej, dzwoniąc do naszej 
redakcji w ostatni piątek, 8 grud-
nia. 

Rozpaczliwie prosił o inter-
wencję, nie przyjmując do wia-
domości, że o problemie piszemy 
tak często, że można byłoby już 
z tego książkę ułożyć. W ostrych 
słowach mówił o tym, że absur-
dalny dla niego jest szacunko-
wy koszt rozwiązania problemu, 
o którym mówił burmistrz pod-
czas spotkań z mieszkańcami – 1 
mln zł, za które miasto mogłoby 
wybudować przejazd pod torami 
inną trasą, przesuniętą bliżej cen-
trum miasta, ponieważ ruch po-
jazdów Arkadyjską został tam wa-

runkowo dopuszczony przez kolej 
tunelem, który był pobudowany 
jako przepust dla rzeki. Jak wielo-
krotnie pisaliśmy, jest to budowla 
w zarządzie PKP PLK, sama zaś 
rzeka – jak każda w Polsce – pod-
lega Zarządowi Melioracji i Urzą-
dzeń Wodnych – w tym przypad-
ku w Łodzi. 

– Ja to mogę za 10 tysięcy szpa-
dlem pogłębić, wykopać! I nie 
będzie więcej wylewania! Albo 
niech ułożą te worki, bo ja nie 
przyjmuję tłumaczenia, że one 
się nie sprawdzą, skoro wszędzie,  
w całej Polsce, gdzie jest zagroże-
nie powodziowe, worki się spraw-
dzają...

Nasz reporter, który udał się na 
miejsce, zauważył, że choć usta-
wiony był znak „zakaz ruchu”, to 
już ktoś z kierowców go odwrócił 
i kierowcy lekceważyli go. Wody 
w tunelu było niewiele, więc prze-
jazd był możliwy. 

Tego samego dnia na Arkadyj-
skiej zostały jednak ułożone wor-
ki z piaskiem – choć niekoniecz-
nie było to skutkiem stanowczej 
interwencji wspomnianego miesz-
kańca. Pracę wykonali pracowni-
cy ZUK na polecenie burmistrza 
Krzysztofa Kalińskiego. Czy wor-
ki coś zmieniły? Zdaniem na-
czelnika Wydziału Spraw Komu-
nalnych Pawła Gawrońskiego, 
niewiele. Woda w takim samym 
tempie napływała i odpływała. 

Burmistrz pytany o to we wto-
rek, 12 grudnia, gdy ulica Arka-
dyjska była sucha, odpowiedział, 
że na razie worki przy Zwierzyńcu 
pozostaną. Czy będą zabrane, czy 
ułożone kolejne? – Zobaczymy, 
jak to się sprawdzi – odpowiedział 
nam. Zapewnił też, że są ułożone 
prawidłowo, piach jest w nich za-
bezpieczony folią, aby woda go 
nie wypłukała.  mwk   

ułożone przez pracowników Zuk worki z piaskiem�oddzielają�teraz�
rzekę�zwierzyniec�od�ulicy�arkadyjskiej.

Rów przy ul. Seminaryjnej�został�już�oczyszczony,�ziemia�która�została�
z�niego�wybrana�zostanie�w�części�rozplantowana�na�polach�blichu,�
zwłaszcza�tam,�gdzie�są�zadolenia.
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RZut okiem�|�RodziNNe�WaRsztaty�śWiąteczNe�W�stokRotce�

Na warsztatach wykonywania 
ozdób bożonarodzeniowych 
spotkali się 7 grudnia  
w przedszkolu Stokrotka  
przy ul. ułańskiej rodzice,  
dzieci i nauczyciele. 
przedświąteczne�warsztaty�
robienia�ozdób�są�już�tradycją�
w�tym�przedszkolu.�odbywają�
się�w�każdej�grupie,�w�różnych�
terminach�i�z�wykorzystaniem�
różnych�technik.�W�grupie�kubusie�
puchatki�(dzieci�5-�i�6-letnie)�
powstawały�ozdobne�stroiki��
z�wykorzystaniem�m.in.�żywych�
gałązek�świerków,�świeczek�
i�bombek.�tworzeniu�ozdób�
towarzyszyła�wesoła�atmosfera��
i�słuchanie�kolęd.�aa 

RZut okiem�|�NoWe�ośWietleNie
12.200 zł wydał łowicki 
ratusz na zakup  
20 kompletów ledowego 
świątecznego oświetlenia, 
które pod koniec  
listopada zawieszono  
na latarniach stojących  
na Nowym Rynku.��
o�nowe�oświetlenie�zwracali�
się�w�ostatnim�czasie��
na�sesjach�Rady�miejskiej�
radni,�m.in.�krzysztof�olko,�
argumentując,�że�to,��
które�było�wieszane��
na�latarniach�przez�ostatnie�
lata�już�się�opatrzyło�i�warto�
wprowadzić�coś�nowego.�
Nowe�oświetlenie�nawiązuje�
do�starego,�nadal�są�to�
gwiazdy.�tb
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Łowicz�|�mieszkańcy�os.�Noakowskiego�byli�pozbawieni�wody�

Awaria wodociągu
w ul. Kurkowej
Z powodu awarii wodociągu na ul. Kurkowej  
w Łowiczu, do której doszło 10 grudnia w godzinach 
wieczornych, bieżącej wody pozbawiona była m.in. 
znaczna część osiedla Noakowskiego.

Wodociągowcy zlikwidowali 
awarię następnego dnia około po-
łudnia i wtedy dostawy wody bie-
żącej do mieszkań oraz okolicz-
nych sklepów zostały wznowione. 
Przez kilkadziesiąt kolejnych mi-
nut woda była jednak zabarwiona 

na kolor brunatny – a to z powo-
du oberwania się zanieczyszczeń  
w rurach. To normalne, nawet 
po krócej trwających przerwach  
w eksploatowaniu wodociągu. 

Jaka była przyczyna awarii?  
– Puściło połączenie rur pod uli-

cą. Trzeba było wykroić asfalt, do-
stać się do łączenia i je naprawić. 
Po zasypaniu piachem i utwardze-
niu, zasypiemy dziurę tłuczniem  
– dowiedzieliśmy się na miejscu, 
w trakcie trwających robót. 

Bezpośrednio po zauważeniu 
awarii na Kurkowej interweniowali 
strażacy, ponieważ woda wylewała 
się na asfalt, a że wieczorem było 
już dość mroźno, trzeba było posy-
pać drogę piachem, żeby uniknąć 
ślizgawki oraz na czas odłączenia 

wodociągu na dwóch zasuwach 
kierować ruchem. Wody zostały 
pozbawione m.in. bloki na osiedlu 

Noakowskiego. Skutki awarii były 
nieco mniej dotkliwe dla osób, któ-
re korzystają z bojlerów. – Miałem 

rano nagrzaną wodę w bojlerze, 
więc się ogarnąłem bez większego 
problemu – powiedział nam jeden 
z mieszkańców osiedla. 

Mimo to, następnego dnia  
w godzinach porannych pomiędzy 
blokiem nr 1 a 2 na Noakowskie-
go ustawiony został beczkowóz 
z wodą. Można ją było pobie-
rać bezpłatnie. Zainteresowanie 
wodą nie było jednak bardzo duże 
– pewnie m.in. z uwagi na to, że 
znaczna część osób miała wodę 
w bojlerach oraz wiele osób po-
szło rano do pracy. Brygada wo-
dociągowa przystąpiła do robót 
wcześnie rano, jak tylko dotarły 
niezbędne materiały do wykona-
nia naprawy. – Na szczęście to nie 
były jakieś bardzo trudne roboty. 
Dobrze, że nam pogoda sprzyjała 
i nie było bardzo zimno – dowie-
dzieliśmy się na miejscu.  mak 

ekipa wodociągowców usunęła awarię w�poniedziałek�około�
południa.�
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Reklama

Łowicz�|�prace�już�w�przyszłym�roku

PRID zrobi Sochaczewską
Przedsiębiorstwo Robót Inży-

nieryjno-Drogowych z Łowicza 
będzie wykonawcą nawierzchni 
na fragmencie południowej części 
ul. Sochaczewskiej. 

Przetarg ogłoszony przez ratusz 
nie został jeszcze rozstrzygnięty, 
ale, jak się dowiedzieliśmy, weryfi-
kacja oferty przebiegła pomyślnie.

PRID chce za wykonanie pod-
budowy i 266 m nawierzchni as-
faltowej o szerokości 5 m, z po-
boczami o szerokości 75 cm po 
obu jej stronach 359 tys. zł. Oferta 
mieści się w kwocie – 362 tys. zł, 
które miasto przeznaczyło w bu-
dżecie na inwestycję.

Naczelnik Wydziału Inwestycji 
i Remontów w ratuszu Grzegorz 
Pełka powiedział nam, że firma 
nie przystąpi jednak do budowy 
nawierzchni do końca tego roku.  
– Zadanie to zostało wybrane 
przez mieszkańców w budżecie 
obywatelskim, mieliśmy poważne 
problemy z jego realizacją w ciągu 
roku, do czterech przetargów nie 
zgłosiła się żadna firma i chcie-
liśmy, aby chociaż w tym roku 
wyłonić wykonawcę, dając w ten 
sposób gwarancję, że zadanie to 
zostanie zrealizowane – powie-
dział. Roboty mają być zakończo-
ne do połowy maja 2018 roku. tb

Gmina Łyszkowice |�Nowe�nazwy�ulic

Kwiatowa i Słoneczna na mapie Łyszkowic
Rada Gminy Łyszkowice przy-

jęła 29 listopada dwie uchwały 
nadające gminnym drogom na-
zwy – można więc już je nazy-
wać pełnoprawnymi ulicami. To 
odpowiedź na wnioski właścicie-
li nowopowstałych posesji, taka 

uchwała umożliwia nadanie im 
adresów.

Nowe ulice są krótkie, przebie-
gają w całości przez grunty gmin-
ne. Słoneczna przebiega przy 
gminnym targowisku od strony 
sadu, z wjazdem od ul. Chruśliń-

skiej. Kwiatowa odchodzi od ul. 
Polnej, pomiędzy stojącymi tam 
zabudowaniami. – Staraliśmy się 
wybierać nazwy brzmiące po-
zytywnie i zarazem neutralnie  
– wyjaśniała przewodnicząca rady 
gminy Anna Kwestarz (zarazem 

radna wybrana z samych Łysz-
kowic). – Nie chcieliśmy odnosić 
się do historii czy polityki, żeby 
przy kolejnych zmianach władzy 
nie stanowiły one dla nikogo pro-
blemu. Uchwały zostały podjęte 
przez radnych jednogłośnie.  tm

Łowicz�|�okolice�szpitala�–�ul.�bolesławy�lament�

Parking w błocie
Pod łowickim szpitalem 
niełatwo jest znaleźć 
miejsce do zaparkowania. 
Problem nasilił się, gdy 
z powodu konieczności 
uporządkowania 
parkowania na terenie 
szpitala, jak też uniknięcia 
zastawiania wjazdu 
dla karetek pogotowia, 
wprowadzono tam 
parkowanie płatne. 

Jednym z miejsc, gdzie kierow-
cy chętnie parkują, stał się więc 
przyległy do ul. Ułańskiej odcinek 
ul. Bł. Bolesławy Lament. Miej-
sca tam nie brakuje, podobnie jak 
wody i błota. 

Czy miasto planuje wykonać 
nawierzchnię na tej ulicy? – za-
pytaliśmy Grzegorza Pełkę, na-
czelnika Wydziału Inwestycji  

i Remontów w łowickim ratuszu. 
Powiedział, że urzędnicy mają  
na uwadze budowę ul. Bł. Bole-
sławy Lament, ale w projekcie bu-
dżetu na 2018 rok w tym rejonie 
miasta zaplanowano budowę Dia-
mentowej i Braterskiej. Plan wy-
datków inwestycyjnych na przy-
szły rok jest tak napięty, że trudno 
jest liczyć na to, że kolejną ulicę 
będzie można tam dopisać. 

Grzegorz Pełka przewiduje, 
że będzie ona brana pod uwagę  
w kolejnych latach, bo w tej okoli-
cy zostanie już niewiele ulic grun-
towych do pobudowania. Ul. Bł. 
Bolesławy Lament jest „prawie 
uzbrojona”, miasto ma uporząd-
kowany jej stan prawny, jedynym 
problemem pozostaną finanse.  
– Dostrzegamy ten problem i ro-
bimy przymiarki do projektu. My-
ślę, że będzie można tam zrobić 
zatokę parkingową na kilkanaście 
miejsc – mówi naczelnik.  mwk 

ulica Bł. Bolesławy Lament stała�się�wygodnym�parkingiem�dla�osób,�
które�przyjeżdżają�do�szpitala.�deszczowa�aura�sprawia,�że�jest�to�parking�
z�błotem�i�kałużami.�
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RZut okiem�|�NoWy�chodNik�i�ŁaWki

Firma Wig-kost spod kocierzewa wybudowała przy ul. Starzyńskiego 
w Łowiczu odcinek 205 m chodnika, w ostatnich dniach w ramach 
tego samego zlecenia zamontowała 15 ławek z oparciami i 10 koszy 
na śmieci.�Radną�miejską�i�szefową�zarządu�osiedla�„starzyńskiego”�zofię�
Wielemborek�cieszy�realizacja�tej�inwestycji.�–�Jestem�pewna,�że�wiosną��
na�ławkach�tych�zobaczymy�wielu�mieszkańców�osiedla�odpoczywających�
w�czasie�spaceru�–�powiedziała�nam.�Firma�ma�jeszcze�zamontować��
5�stojaków�na�rowery�w�sąsiedztwie�targowiska.�tb

to
m

a
s

z�
b

a
R

to
s



7www.lowiczanin.info � nr 50 �����14�grudnia�2017

życzeNia�spoNsoRoWaNe

Gmina Bielawy�|�po�zanieczyszczeniu�wodociągu�

Walka z bakterią była długa i kosztowna
Na sesji Rady Gminy Bielawy, 
29 listopada, wójt Sylwester 
Kubiński przypomniał, że 
woda z wodociągu  
w Oszkowicach w końcu 
nadaje się do spożycia. Walka 
z bakterią zajęła gminie ponad 
2 i pół miesiąca i kosztowała 
ją ok. 46.000 zł.

Przypomnijmy, że kilka dni 
wcześniej, 23 listopada, Powiato-
wa Stacja Sanitarno-Epidemiolo-

giczna w Łowiczu stwierdziła, że 
w wyniku działań naprawczych  
z wodociągu w Oszkowicach 
udało się wyeliminować bakte-
rię z grupy coli, a woda jest zdat-
na do picia. Najdłużej bakteria 
utrzymywała się w Sobocie, do 
której przez wiele tygodni gmi-
na była zobowiązana dostarczać 
do mieszkańców i szkoły wodę 
pitną w butelkach. Kolejne serie 
chlorowania i płukania tego od-
cinka wodociągu przynosiły efek-

ty w postaci zmniejszania się ilo-
ści wykrywanej bakterii, ale długo 
nie można było jej wyeliminować 
całkowicie. 

– Muszę przyznać, że wypraco-
waliśmy nowatorskie formy zwal-
czania tej bakterii. W tej chwili  
– wyobraźcie sobie – dzwonią do 
mnie inni wójtowie na konsulta-
cje: co i jak robić? – mówił pół 
żartem wójt Sylwester Kubiński. 

Walka z bakterią kosztowa-
ła gminę łącznie ok. 46.000 zł,  

a na tę kwotę złożyły się m.in.: 
koszt dostarczania wspomnianej 
wody pitnej w butlach, pobiera-
nie próbek do badań, chlorowanie 
i zaangażowanie do udziału w ak-
cji jednostki OSP. 

Po tym, jak udało się wyelimi-
nować bakterię, pozostaje jeszcze 
pytanie o przyczyny. – Generalnie, 
to trudno określić (...). Pobierali-
śmy próbki coraz gęściej i udało się 
wykryć ognisko bakterii na rynku  
w Sobocie – relacjonował wójt. 

W pewnym momencie doszło 
do sytuacji, że na ul. Warszaw-
skiej (sąsiadującej z rynkiem)  
i przy samym wjeździe do So-
boty (po prawej stronie) nie było 
bakterii, zaś na południowej pie-
rzei rynku była w większej ilo-
ści. Gmina odłączyła nieczynne 
przyłącza, a pozostałe dokładnie 
przepłukała. – Wyobraźcie sobie, 
że na te 19 numerów w rynku, 
okazało się, że 9 to jest w ogó-
le niezamieszkałych, albo nikt 

tam nie przebywa na stałe – mó-
wił wójt. 

Wójt przypomniał jednak, że 
po raz pierwszy bakteria została 
wykryta w Oszkowicach. Wśród 
przypuszczalnych przyczyn jej po-
jawienia się wymieniał: – Nasiąk-
nięty grunt, przyłącza nie zawsze 
funkcjonujące zgodnie z prawem, 
być może jakieś „lewe” odejścia, 
może własna studnia, gdzie albo 
zawór zwrotny jest nieczynny, 
albo w ogóle nie ma zaworu.  aa

Gmina Nieborów�|�Wystartuje�dwóch�kandydatów

Wybory uzupełniające w lutym
Prawdopodobnie dwóch 
kandydatów: Grzegorz 
Szkup z Arkadii i Tomasz 
Pruk z Mysłakowa będzie 
starało się 11 lutego 
o mandat radnego gminy 
Nieborów z okręgu 
wyborczego nr 8,  
który obejmuje Arkadię 
i część Mysłakowa.

Do 3 grudnia do Komisarza 
Wyborczego w Skierniewicach 
wpłynęło zawiadomienie o utwo-
rzeniu dwóch komitetów wybor-
czych oraz o zamiarze zgłaszania 
list kandydatów. Zarejestrowane 
zostały dwa komitety: Komitet 
Wyborczy „Wyborców Arkadia” 
oraz Komitet Wyborczy Tomasza 

Pruka. Komitety mają czas do 2 
stycznia, aby zgłosić konkretnych 
kandydatów, nieoficjalnie wiado-
mo, że Arkadię reprezentować bę-
dzie Grzegorz Szkup – z zawodu 
strażak, zaś Mysłaków, jak wynika 
z nazwy komitetu, Tomasz Pruk  
– pracownik Szkoły Podstawowej 
w Mysłakowie.

Przypomnijmy, że dotych-
czasowa radna z tego obwo-
du, Halina Siekierska z Arkadii,  
6 listopada rozpoczęła pracę  
na jednoosobowym stanowisku  
w biurze Rady Gminy Niebo-
rów – jest odpowiedzialna za 
prowadzenie spraw związanych  
z jej funkcjonowaniem. Zastąpiła  
na nim wieloletnią pracownicę 
gminy Elżbietę Drzewiec, która 
odeszła na emeryturę.

Dotąd w historii wyborów uzu-
pełniających na terenie gminy 
Nieborów, zgodnie z niepisanym 
zwyczajem, w przypadku rezy-
gnacji np. radnych Włodzimierza 
Gratysa czy Adama Janiaka, 
udział w wyborach zgłaszał tyl-
ko jeden komitet wyborczy, któ-
ry wystawiał jednego kandydata 
z tej samej miejscowości, aby nie 
traciła ona swojego reprezentanta 
w Radzie. W ten sposób nie było 
wyborów, a radnym automatycz-
nie zostawał zgłoszony kandydat.

Okręg wyborczy nr 8 obejmu-
je Arkadię oraz ulice: Dąbrówek, 
Kolejowa, Łąkowa, Piaskowa, 
Skierniewicka, Słoneczna, Stra-
żacka, Szkolna w Mysłakowie. 
Głosowanie odbędzie się w OKW 
nr 1 w SP w Mysłakowie.  tb

Łowicz�|�informacja�o�działalności�Gops

Sołtysi też mogą pomóc
Na sesji Rady Gminy 
Bolimów, 1 grudnia,  
sołtysi otrzymali 
kilkustronicową informację 
o zakresie działalności  
Gminnego Ośrodka  
Pomocy Społecznej,  
a w szczególności 
o formach świadczonej  
przez niego pomocy.

Prośbę o udostępnienie takiej 
informacji zgłaszał na jednej z po-
przednich sesji radny i jednocze-
śnie sołtys Jan Muszyński, który 
zaznaczył, że sołtysi, którzy dzia-
łają w małym lokalnym środowi-
sku, powinni być w stanie pomóc 
osobom, które znalazły się w trud-
nej sytuacji rodzinnej czy finanso-

wej. Nie każdy w takiej sytuacji 
odważy się udać po pomoc bez-
pośrednio do gminy.

W kilkustronicowej informa-
cji sołtysi otrzymali wiedzę w pi-
gułce na temat rodzaju udziela-

nej przez ośrodek pomocy, np.: 
zasiłkach, zapomogach, np. ro-
dzinnych, na opał, świadczeniu 
Rodzina 500 plus, funduszu ali-
mentacyjnego, funkcjonowaniu 
Komisji d.s. Rozwiązywania Pro-
blemów Alkoholowych czy Nie-
bieskiej Karty dotyczącej rodzin 
zagrożonych przemocą. Oprócz 
tego podane są tam warunki i kry-
teria otrzymania pomocy.

Kierownik ośrodka Janina We-
rle powiedziała na sesji, że infor-
macja ta nie zastąpi przybycia do 
ośrodka osoby potrzebującej po-
mocy, ale z pewnością ułatwi 
orientację w zakresie możliwości 
jej uzyskania. Dodała też, że każ-
dy przypadek jest oddzielnie we-
ryfikowany, m.in. poprzez wyko-
nanie wywiadu środowiskowego, 
sprawdzenie sytuacji finansowej. 
Zaznaczyła jednak, że nikt, kto 
zgłosi się o pomoc do GOPS, nie 
zostanie zignorowany.  tb

kierownik GoPS w Bolimowie 
Janina Werle�w�czasie�
omawiania�pisemnej�informacji�
o�funkcjonowaniu�ośrodka�na�
ostatniej�sesji�Rady�Gminy.
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Szczegóły oferty oraz informacje o wysokości pozostałych opłat i prowizji pobieranych 
od Klienta w związku z korzystaniem z pakietu „Konto za złotówkę” dostępne są w ta-
ryfie opłat i prowizji w placówkach Banku Spółdzielczego Ziemi Łowickiej w Łowiczu 
oraz na www.bszl.com.pl.
Oferta „Konto za złotówkę” skierowana jest do osób będących konsumentami, które 
nie posiadają w Banku Spółdzielczym Ziemi Łowickiej w Łowiczu rachunku ROR. Stan 
na 17.11.2017 r.

Gmina Bielawy�|�odpady

Duże nadzieje pokładane 
w Piaskach Bankowych 
Na sesji Rady Gminy 
Bielawy, 29 listopada,  
w sprawozdaniu  
z działalności 
międzysesyjnej wójt 
Sylwester Kubiński mówił 
m.in. o tym, że spotyka się 
z firmami zainteresowanymi 
budową w bliskim 
sąsiedztwie z powstającym 
zakładem zagospodarowania 
odpadów komunalnych  
w Piaskach Bankowych. 

Wójt przypomniał, że, po dwu-
miesięcznej przerwie, 17 listopa-
da zostało wydane przez staro-
stę łowickiego nowe pozwolenie  
na budowę zakładu z klauzulą 
natychmiastowej wykonalności,  
w następstwie czego wykonawca 
wrócił na plac budowy. 

Przyznał jednocześnie, że fir-
my zajmujące się gospodarką od-
padami komunalnymi są zainte-
resowane współpracą z zakładem,  
a w ostatnim czasie wziął udział  
w spotkaniach z przedstawicie-
lami kilku z nich. Była to m.in. 
firma, która przerabia odpady 
zielone na biohumus (naturalny 
nawóz). – Oferują, że dla rolników 
gminnych byliby gotowi sprze-

dawać taki biohumus za połowę 
ceny. Na razie są to tylko rozmo-
wy. A czy dojdą do skutku? Tego 
nie wiemy – mówił wójt Sylwe-
ster Kubiński. Inna firma chce 
przerabiać frakcję RDF (Refused 
Derived Fuel – wysokokalorycz-
ne frakcje odpadów wysortowane 
z opadów przemysłowych bądź 
miejskich). Wójt przypomniał, że 
przed przystąpieniem do budowy 
każda z tych firm musiałaby zgro-
madzić niezbędne pozwolenia  
i decyzje środowiskowe, jak zrobił 
to Związek Międzygminny Bzura 
(a co, jak wiemy, nie było proste, 
z uwagi na sprzeciw okolicznych 
mieszkańców). 

Gmina Bielawy pokłada z bu-
dową zakładu duże nadzieje. Wójt 
mówił, że sprawdzono już nawet, 
że podobny zakład w Orlim Sta-
wie odprowadza do samorządu lo-
kalnego ok. 1 mln 600 tys. zł po-
datków i opłat. 

– Myślę, że te nasze wielolet-
nie działania, które kosztują nas 
dużo zdrowia i wyrzeczeń, przy-
niosą już niedługo efekt i, że bu-
dżet gminy będzie wyglądał dużo 
inaczej, dużo lepiej. I te inwesty-
cje, na które państwo i my wszy-
scy czekamy, będą wreszcie real-
ne – skwitował wójt, zwracając się 
do radnych i sołtysów.� �aa 

Gmina Bielawy�|�opłata�za�śmieci�w�górę�

Podwyżka za śmieci, choć 
i tak taniej niż w innych gminach 
Rada Gminy Bielawy 
na sesji 29 listopada, 
podobnie jak inne 
gminy, zmuszona była 
przyjąć podwyżki opłat 
za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.

Wójt Sylwester Kubiński prze-
konywał, że przyjęta stawka  
i tak będzie niższa niż w innych 
gminach powiatu łowickiego.  
– W związku z tym, że od 1 stycz-

nia zmieni się opłata za odpady 
komunalne, które ponosi gmina 
(...), musimy też podnieść opłaty 
od jednego mieszkańca za gospo-
darowanie odpadami komunalny-
mi – wprowadziła uchwałę sekre-
tarz gminy. 

W przypadku śmieci segrego-
wanych mieszkańcy zamiast 8 zł 
zapłacą teraz 9,50 zł, natomiast 
jeśli nie prowadzą selektywnej 
zbiórki odpadów, przyjdzie im 
zapłacić 19 zł (dotychczas było 
to 18 zł). – Do podatków, na któ-
re mamy wpływ, będących bez-

pośrednio dochodem gminy sta-
ramy się podchodzić racjonalnie, 
uwzględniając sytuację mieszkań-
ców i tych podatków nie podnosi-
my. Niestety, jeśli chodzi o śmieci, 
to nie od nas zależy – mówił wójt 
Sylwester Kubiński. Gmina nie 
może bowiem dokładać do gospo-
darki odpadami, a opłaty, jakie po-
nosi, muszą się bilansować z tymi 
pobranymi od mieszkańców. 

– Od 1 stycznia rośnie o 100% 
tzw. opłata marszałkowska, czyli 
to, co firma zwożąca śmieci pła-
ci na bramie wjazdowej w zakła-

dzie utylizacji. Do tej pory było 
to 70 zł, a teraz będzie 140 zł. 
Do tego dochodzi dodatkowa se-
lekcja śmieci wprowadzona usta-
wowo, m.in. odpadów zielonych  
i papieru. Wszystko to powoduje, 
że firmy, które przewożą śmieci, 
podniosły w przetargach kwoty  
– dodał wójt. 

Jak mówił dalej, większość 
gmin łowickich ustali opłatę za 
śmieci segregowane na 10 zł, zaś 
gmina Bielawy przyjmuje i tak 
niższą stawkę, jaką jest 9,50 zł. 
Taka argumentacja najwidoczniej 
przekonała radnych, którzy za-
głosowali za przyjęciem uchwały 
jednogłośnie. Wójt nie ukrywał,  
że gmina ma nadzieję na urucho-
mienie zakładu w Piaskach Ban-
kowych, a cena będzie wtedy niż-
sza.  aa 

Gmina Sanniki |�drogowy�koncert�życzeń�podczas�sesji�

Którą drogę zgłosić do dofinansowania?
Dyskusja na temat dróg gminnych, które należałoby 
wybudować lub naprawić, rozgorzała na ostatniej 
sesji Rady Gminy w Sannikach (27 listopada)  
po tym, jak wójt Gabriel Wieczorek poinformował, 
że wkrótce będzie możliwość składania wniosków 
o dofinansowanie budowy dróg przez Samorząd 
Województwa Mazowieckiego. 

Pieniądze na owe dofinansowa-
nie mają pochodzić z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych i po-
winny być wykorzystane na bu-
dowy dróg stanowiących dojazd 
do gruntów rolnych. – Z nieofi-
cjalnych informacji wiem, że pod 
uwagę, podczas oceny wniosków 
na przyszły rok, mogą być też bra-
ne drogi stanowiące dojazd np. 
do magazynów czy też przetwór-
ni działających na rzecz rolnictwa 
mówił wójt.

Ponadto, do tej pory w mazo-
wieckim samorządzie obowiązy-
wała zasada, że w ramach FOGR 
dofinansowywanie do budowy 
dróg wynosiło do około 50 tys. 

złotych – bez względu na długość 
drogi, a więc całościowy koszt in-
westycji. Siłą rzeczy samorządy 
składały do FOGR wnioski o do-
finansowanie krótkich odcinków 
dróg, by dofinansowanie było pro-
centowo jak najwyższe. – Było to 
zwykle dofinansowanie rzędu 20-
25% – mówił wójt. Według no-
wych wytycznych, które gmina 
już otrzymała, w przyszłym roku 
dofinansowanie ma sięgać 50% 
przy inwestycjach do 3 mln zł. 

– Jesteśmy w stanie dobrze uza-
sadnić nasz wniosek i uzyskać do-
brą punktację wniosku o dofinan-
sowanie budowy drogi na tzw. 
„zastawie” w Brzezi – przekony-

wał wójt. Chodzi o drogę, która 
miałaby kształt „pętli” i połączyć 
ma ze sobą dwa zjazdy z drogi 
wojewódzkiej w kierunku zabu-
dowań i pól w Brzezi. Aktualnie 
możliwe jest korzystanie z jedne-

go zjazdu z drogi wojewódzkiej. 
Drugi nie istnieje. Gmina posia-
da aktualną dokumentację na bu-
dowę tej drogi. Szacunkowy koszt 
budowy drogi w całości wynosi 
ok. 1 mln zł (zjazd z drogi woje-

wódzkiej, przełożenie fragmen-
tu wodociągu, sieci energetycznej  
i telekomunikacyjnej). – Mogliby-
śmy w przyszłym roku wykonać 
tylko sam zjazd i około 240 pierw-
szych metrów, a później „prze-
pchnąć się” przez pola i myśleć  

o utwardzeniu – rozważał wójt 
Wieczorek. 

– Osmolin – Wygwizdów też 
od lat czeka na drogę i nie może 
się doczekać, a też by można  
na nią złożyć wniosek, bo tamtędy 
ze 30 osób dojeżdża do pól. Tam 
też jest jeszcze ważna dokumen-

tacja. Tam jest do zrobienia około 
1.400 metrów – przypomniał rad-
ny Jan Wrzesiński. – Co roku jest 
tam puszczana równiarka, a ka-
mienie były wożone na nią wie-
le razy. Przydałoby się ją w koń-
cu porządnie zrobić – poparła go 
sołtys z Osmolina Maria Ciesiel-
ska-Bedyk. 

– Skoro już mówimy o drogach, 
to należałoby też poprawić drogę  
z Osmólska do Staropolu i w Lu-
bikowie też jest co robić – do-
dał radny Roman Grochowski.  
– Może nie z FOGR-u, ale trzeba 
pomyśleć o łataniu ulicy Fabrycz-
nej – dodał od siebie radny Wie-
sław Nowicki. Ponadto poparł 
budowę części drogi „na zastaw”  
w Brzezi. – Może nie róbmy od 
razu całej pętli, ale zjazd z drogi 
wojewódzkiej i dalej wykorytuj-
my – mówił. W głosowaniu rad-
ni zdecydowaną większością gło-
sów (11 za przy 2 wstrzymujących 
się) poparli jednak złożenie wnio-
sku na budowę zjazdu „na zastaw”  
w Brzezi.  mak 

W sprawozdaniu z działalności międzysesyjnej�wójt�sylwester�
kubiński�mówił�m.in.�o�tym,�że�spotyka�się�z�firmami�zainteresowanymi�
współpracą�z�zakładem�powstającym�w�piaskach�bankowych.�

Wójt Gabriel Wieczorek pokazuje�jak�ma�przebiegać�droga��
„na�zastawie”�w�brzezi.�

m
a

R
c

iN
�k

u
c

h
a

R
s

k
i

W�przyszłym�roku�
dofinansowanie��
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RZut okiem�|�studNióWkoWa�GoRączka�

W szkołach ponadgimnazjalnych trwają intensywne próby poloneza 
na studniówkowy bal.�We�wtorek,�12�grudnia,�byliśmy�w�ekonomiku,�
gdzie�klasa�licealna�o�profilu�mat-fiz-inf�po�raz�czwarty�spotkała�się�na�
próbie�z�choreografem�marcinem�klimczakiem.�uczniowie�opanowali�
już�układ,�teraz�szlifują�już�prezencję.�czasu�zostało�coraz�mniej,�
bo�studniówka�tej�szkoły�odbędzie�się�6�stycznia�o�godz.�18�w�Woli�
Gosławskiej.�a�jak�mawia�choreograf:�wtedy�odbędzie�się�próba�
generalna,�ale�nic�już�nie�będzie�można�poprawić.�aa 

Wicie |�Nowy�wóz�w�straży�

Samochód bojowy witany z wielką pompą
W piątek wieczorem, 8 grudnia, 

do jednostki OSP Wicie dotarł fa-
brycznie nowy samochód bojo-
wy na podwoziu Scania. Strażacy 
i mieszkańcy zgotowali mu takie 
powitanie, jakiego w naszym po-
wiecie jeszcze nie było. W najbliż-
szą sobotę 16 grudnia o godz. 13 
samochód zostanie poświęcony i 
oficjalnie przekazany do straży. 

– Niebo rozbłysło nad Wiciem, 
jak na Sylwestra – mówi nam pre-
zes jednostki OSP Wicie Walde-
mar Wojciechowski, w nawiąza-
niu do zaprezentowanego pokazu 
fajerwerków. W powitaniu uczest-
niczyło ponad 50 osób, pośród 
których byli m.in. wójt Agniesz-
ka Wojda, strażacy z OSP Wicie, 
a także wielu mieszkańców, po-
śród których znalazła się liczna 
grupa dzieci i młodzieży. Była to 

dla nich okazja, by obejrzeć wóz 
i jego wyposażenie z bliska, a na-
wet wsiąść do środka i zrobić so-
bie zdjęcie. – Byłem zaskoczony, 
że tak wiele osób przyszło. Czegoś 
takiego jeszcze w naszym powie-
cie nie było – mówi nam prezes 

OSP Wicie. Na powitanie nowego 
wozu wyjechały pozostałe samo-
chody z remizy. Prezes jednostki 
Waldemar Wojciechowski z to-
warzyszeniem dwóch członków 
zarządu OSP Wicie: z-cy naczel-
nika Wiesława Łachety i skarbni-

ka Tomasza Drabińskiego butelką 
szampana symbolicznie ochrzci-
li nowy wóz. Będzie on trzecim  
w podziale bojowym tej jednostki, 
a zastąpi wysłużone Iveco. 

Nowy wóz na podwoziu Scanii 
ma zbiornik o pojemności 5.000 l 
wody i 500 l środka pianotwórcze-
go. Udało się go zakupić dzięki 
dofinansowaniu z różnych źródeł, 
m.in. dzięki przekazaniu 200 tys. 
zł przez Radę Gminy Kocierzew 
Płd. na początku roku. 

16 grudnia o godz. 13 przed re-
mizą OSP Wicie nastąpi oficjalne 
poświęcenie i przekazanie samo-
chodu. Po krótkiej ceremonii na 
zewnątrz nastąpi jej kontynuacja 
w budynku remizy, gdzie nastąpi 
przełamanie się opłatkiem i będzie 
można wysłuchać koncertu w wy-
konaniu orkiestry dętej z Wicia.  aa 

Łowicz�|�podwyżek�cen�ciepła�raczej�nie�będzie�

ZEC nie podniesie opłat, ale to oznacza 
dla niego kłopoty

dokończenie ze str. 1
W sierpniu tego roku zakład 

wystąpił do Urzędu Regulacji 
Energetyki o zatwierdzenie korek-
ty (podwyżki) taryf za dostarcza-
ne ciepło dla odbiorców w budyn-
kach wielorodzinnych. Stało się 
tak w związku z około 80% wzro-
stem ceny opału, jaką zapropono-
wali dostawcy. 

Do dwóch największych ko-
tłowni ZEC kupuje miał węglo-
wy w drodze przetargu. W tym 
roku na 22 dostawców zaproszo-
nych do złożenia oferty zgłosiło 
się zaledwie trzech i najtańszy za-
oferował cenę o ok. 80% wyższą 
niż w roku ubiegłym. Tymczasem 
cena z ubiegłego roku była podsta-
wą ustalenia dotychczasowej tary-

fy dla ciepła. ZEC rocznie zużywa 
ok. 18 tys. ton węgla. Koszty zaku-
pu węgla to około 40% kosztów 
całkowitych działalności spółki. 

Aby wyrównać niedobór, za-
kład powinien podnieść opłaty za 
ciepło o 25 – 30%. Z wnioskiem 
o wprowadzenie korekty (tzw. 
„szybka ścieżka procedowania”) 
wysokości obowiązujących taryf 
ZEC wystąpił do Urzędu Regula-
cji Energetyki i do 11 grudnia cze-
kał na odpowiedź. 

Wprowadzenie korekty do 
obowiązujących taryf jest możli-
we gdy jeden z czynników, któ-
re je kształtuje, podrożał znacznie  
w ciągu okresu ich obowiązywa-
nia. W tym przypadku chodzi-
ło właśnie o jeden czynnik czyli  

o ceny miału węglowego. Zgło-
szenie korekty polega na wylicze-
niu nowej taryfy w oparciu tylko 
o zmianę tego jednego czynnika. 

Korekta – koretką, ale co roku 
ZEC – najpóźniej na 30 dni przed 
końcem obowiązywania taryfy – 
jest zobowiązany o wystąpienie 
z wnioskiem do URE o zatwier-
dzenie nowej taryfy (nie korek-
ty, lecz nowej taryfy). Tak też się 
stało i na początku grudnia spółka 
taki wniosek do regulatora skie-
rowała. Niejako w odpowiedzi 11 
grudnia wpłynęło do ZEC pismo 
informujące o umorzeniu proce-
dowania w sprawie korekty tary-
fy z uwagi na to, że ZEC wystą-
pił z wnioskiem o nową taryfę.  
Z dotychczasowej praktyki wy-

nika, że proces zatwierdzania no-
wych taryf przez URE trwa nawet 
kilka miesięcy, a to z kolei ozna-
cza, że ZEC w tym sezonie grzew-
czym cen energii cieplnej nie pod-
niesie.

– Ewidentne jest, że kosz-
ty podwyżki cen opału zostały 

przerzucone na wytwórcę ciepła,  
a nie na użytkownika końcowego 
– uważa Wójcik i zapowiada „cię-
cia” na planowanych przyszło-
rocznych inwestycjach. W 2018 
roku spółka planowała m.in. po-
prowadzić pod torami magistralę 
cieplną i połączyć kotłownię S1 

(przy Syntexie) z kotłownią Z10 
na osiedlu Konopnickiej, co mia-
ło kosztować ok. 1,5 mln zł oraz  
za ok. 250 tys. zł wymienić sta-
re piece gazowe w kotłowni przy 
Armii Krajowej (piece kilkunasto-
letnie, przerabiane z pieców olejo-
wych).  mak

mieszkańcy licznie uczestniczyli w�powitaniu�nowego�samochodu�
bojowego�w�osp�Wicie.�a
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Punkt zapalny

Reklama

Łowicz |�ulica�podrzeczna�–�kolejny�pomysł�niekorzystny�dla�kierowców

Gdzie się zatrzymać, a gdzie zaparkować?
Kolejnym miejscem 
w Łowiczu, gdzie 
znalezienie miejsca 
do zaparkowania 
bywa trudne, jest ul. 
Podrzeczna. Są dni, gdy 
po jej północnej stronie 
stoi sznur samochodów, 
po południowej kierowcy 
też zatrzymują się, 
parkując częściowo  
na chodniku i na jezdni.

Miejsc do parkowania w rejo-
nie Łowickiego Ośrodka Kultu-
ry może jednak ubyć, ponieważ 
brane jest po uwagę wyznaczenie 
tam przejścia dla pieszych, o czym 
wspomniano na sesji Rady Miej-
skiej 29 listopada. Paweł Gawroń-
ski, naczelnik Wydziału Spraw 
Komunalnych w Urzędzie Miej-

skim, mówił, że jest już zaakcep-
towany projekt organizacji ruchu 
związany z oznakowaniem przej-
ścia. Uprzedzał, że jeśli zapadnie 

decyzja, aby je wykonać, koszty 
nie będą małe, ponieważ koniecz-
na będzie przebudowa rynszto-
ków i krawężników po obu stro-

nach ulicy. Wspomniał też, że 
przy przejściu dla pieszych będą 
strefy ochronne, w których jest za-
kaz parkowania, z obu stron mają 
długość po 10 m. Warto dodać, że 
sama „zebra” musi mieć szero-
kość co najmniej 4 m. 

Jak nam po sesji powiedział 
burmistrz Krzysztof Kaliński, 
ostateczna decyzja o tym, czy to 
przejście powstanie, jeszcze nie 
zapadła. Będzie jeszcze o tym 
rozmawiał z dyrektorem ŁOK 
Maciejem Malangiewiczem. War-
to dodać, że obecnie z ŁOK-u nie 
jest daleko do przejść dla pieszych 
przy skrzyżowaniu ul. Kozią oraz 
za skrzyżowaniem z ul. Browarną. 

Na listopadowej sesji Rady 
Miejskiej temat został wywołany 
przez radnego Dariusza Dzika, 
który pytał o możliwość oznako-
wania przy ŁOK miejsca parkin-
gowego dla osób niepełnospraw-
nych – o co z kolei występował 

wcześniej radny Krystian Cipiń-
ski. Dariusz Dzik mówił, że jest 
pytany przez osoby posiadające 
do tego uprawnienia oraz człon-
ków ich rodzin. Obecnie, chcąc 
dotrzeć czy do kina, czy do USC 
– często nie mają one gdzie w po-
bliżu zaparkować. Oznakowane 
miejsce pomogłoby tym, którzy 
mają problem z poruszaniem się.  

Burmistrz Krzysztof Kaliński 
ocenił, że interpelacja jest słusz-
na. Wyjaśnił, że Urząd Miejski 
występował do wszystkich swo-
ich jednostek z pytaniem o to, jak 
można przy nich poprawić bezpie-
czeństwo. Nie wszędzie będzie to 
łatwe. – Poważnym problemem 
jest bezpieczeństwo dojazdu do 
szkół. Wprowadziliśmy do pro-
jektu budżetu zrobienie zatok po-
stojowych przed Szkołą Podsta-
wową nr 1. Wspomniał też, że  
w budżecie obywatelskim jest pro-
jekt poprawy bezpieczeństwa przy 
Szkole Podstawowej nr 7. Jeśli zo-
stałby wybrany do realizacji, to 
problem ten zostałby rozwiązany 
przy dwóch szkołach. Uważa jed-
nak, że trzeba znaleźć projektanta, 

który zaplanuje zatoki parkingowe 
przy pozostałych szkołach i przed-
szkolach, które miasto by zrealizo-
wało w ciągu 3 lat. 

Przy ŁOK to będzie trudno, 
ale na tyłach ośrodka (przy ul. 
Starorzecze) jest parking, na któ-
ry można wjechać bezpiecznie. 
– Co można przy ŁOK zrobić?  
– burmistrz zadał pytanie Pawło-
wi Gawrońskiemu. Ten przyznał, 
że na Podrzecznej dałoby się zmie-
ścić miejsce parkingowe dla nie-
pełnosprawnych, ale ono sięgałoby 
do połowy jedni, więc blokowało-
by przejazd ulicą – zwłaszcza, że 
od nowego roku szerokość takiego 
miejsca ma zwiększyć się do 2,5 
m. Proponowałby, aby oznakować 
takie miejsce na ul. Sybiraków, bli-
sko Galerii Browarna.

Propozycja miejsca przy Sybi-
raków nie podobała się radnemu 
Robertowi Dzikowi. Ocenił, że 
niepełnosprawni mieliby za dale-
ko i takie miejsce nic nie zmieni. 
– Ja mogę tylko obiecać, że poszu-
kam takiego miejsca. Przemierzy-
my to jeszcze raz – odpowiedział 
Paweł Gawroński.  mwk 

Łowicz |�Nie�tylko�w�związku�z�budową�oświetlenia

Na Aptekarskiej ubędzie miejsc postojowych
Na ul. Aptekarskiej, Wegnera i Rotstada trwa budowa oświetlenia ulicznego. 
Inwestycja wygrała w głosowaniu na zadanie w ramach miejskiego budżetu 
obywatelskiego dzielnicy Stare Miasto. Ale jej realizacja pokazała, że już niebawem 
na tej ulicy ubędzie miejsc parkingowych, tak potrzebnych w centrum Łowicza.

Budowę oświetlenia prowadzi 
od wtorku, 5 grudnia, łódzka fir-
ma P&K LED w ramach zlece-
nia z ratusza o wartości 84 tys. zł. 
Jej pracownicy ułożą kablową sieć 
zasilającą i zamontują 12 stylizo-
wanych na XIX wiek latarń – 4 na 
ul. Aptekarskiej, a pozostałe na ul. 
Wegnera i Rotstada. Prace, o ile 
pogoda dopisze, mają się zakoń-
czyć do 20 grudnia. 

Lokalizacja latarń na ul. Apte-
karskiej, mniej więcej pośrodku 
szerokości terenu, który obecnie 
wykorzystywany jest jako niefor-
malny parking, została skrytyko-
wana na naszym profilu facebo-
okowym, w komentarzach pod 
informacją o inwestycji. Architekt 
i były kandydat na burmistrza Ło-

wicza Jarosław Śmigiera zarzucił 
ratuszowi marnotrawstwo miej-
sca. – Po drugiej stronie (ulicy  
– red.) wąski pasek w sam raz na 
latarnie, ale nie, trzeba na środku 
postawić, żeby już nic się nie dało 
zrobić na tym przyzwoitym pasie 
terenu. Przecież miejsc parkingo-
wych mamy tak dużo w mieście, 
że się wylewa bokami. Krew się 
gotuje jak się patrzy na to – napi-
sał. Śmigiera zauważył też w ko-
lejnych wpisach, że może latar-
nie zawieszone mogłyby zostać na 
ścianach budynku przyległego do 
ulicy, aby uniknąć ustawienia ich 
na terenie parkingu, gdzie będą 
przeszkadzać w parkowaniu.

Naczelnik Wydziału Inwesty-
cji w łowickim ratuszu Grzegorz 

Pełka broni przyjętego rozwiąza-
nia, powołując się na projekt reali-
zacyjny budowy wspomnianych 
ulic: Aptekarskiej, Wegnera i Rot-
stada, planowanej na przyszły rok. 
Przewiduje on przy ul. Aptekar-
skiej 15 miejsc postojowych (mię-
dzy Alejami Sienkiewicza a ul. 
Rotstada – 8, w tym 2 dla osób nie-
pełnosprawnych, między ul. Rot-
stada a Wegnera – 7 ). To aż oko-
ło 10 miejsc mniej niż obecnie, gdy 
parking jest niezagospodarowany. 

Przyglądając się projektowi, 
zwróciliśmy uwagę, że miejsc 
parkingowych można byłoby wy-
gospodarować więcej, przynaj-
mniej 2 przy skrzyżowaniach z ul. 
Wegnera i Rotstada i 5 pomiędzy 
Alejami Sienkiewicza i Rostada  

– przy Alejach zostawiono bo-
wiem sporo miejsca na trawnik.

Naczelnik Pełka przyznał, że 
możliwe, iż dałoby się zwiększyć 
ilość miejsc parkingowych przy 
ul. Aptekarskiej o 2-3 i zobowiązał 

się, że przed budową nawierzch-
ni na ulicy i parkingach będzie 
to rozpatrywane. Zaznaczył, że 
rozwiązania przyjęte w projekcie 
budowy ulic wynikają z koniecz-
ności spełnienia warunków okre-

ślonych w przepisach dotyczących 
projektowania dróg, m.in. zapew-
nienia tzw. trójkątów widoczno-
ści, czyli odsunięcia parkingów 
od skrzyżowania na odległość 5 m  
z każdej strony. Latarń nie pro-
jektowano natomiast po drugiej 
stronie ulicy, bo jest tam plano-
wany wąski chodnik. Jeśli posta-
wić na nim latarnie, nie uda się 
uzyskać wymaganego przej-
ścia o szerokości 1,2 m, a mia-
sto nie chciało rezygnować  
z ciągu pieszego ze względów 
bezpieczeństwa. Umieszczenia la-
tarń na ścianie budynku przy pla-
nowanym parkingu nie brano pod 
uwagę z obawy, że latarnie nie do-
świetlałyby odpowiednio jezdni. 

Latarnie przy ul. Aptekarskiej 
niebawem staną i kierowcy będą 
musieli parkować między nimi do 
czasu budowy ulicy, a więc i zago-
spodarowania parkingu, co plano-
wane jest w drugiej połowie przy-
szłego roku.  tb

Jeśli przy Łok powstanie przejście dla pieszych,�liczba�miejsc�
postojowych�w�tym�rejonie�zmniejszy�się.�Gdzie�może�powstać�miejsce�
dla�niepełnosprawnych?��

W tym miejscu przy ul. Aptekarskiej staną�latarnie,�a�w�przyszłym�roku�
zostanie�wybudowany�parking�dla�samochodów.
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Walewice�|�stadnina�koni�ma�nowego�gospodarza�

Zbigniew Kapanowski
zastąpił Jacka Chołuja
Z końcem listopada z funkcji prezesa Stadniny Koni Walewice zrezygnował Jacek Chołuj.  
Od 1 grudnia spółką kieruje Zbigniew Kapanowski, który przez szereg lat był głównym 
specjalistą w Zespole Nadzoru Właścicielskiego Agencji Nieruchomości Rolnych. 

Mnożą się pytania o okoliczno-
ści rezygnacji Jacka Chołuja, jak 
również o to, w jakiej kondycji po-
zostawił on Walewice? Z różnych 
środowisk spływają do nas sygna-
ły, że w złej, a misją nowego pre-
zesa ma być uratowanie tonącej  
w długach spółki Skarbu Państwa.

Z samym Jackiem Chołujem 
nie udało nam się do tej pory 
skontaktować. Jego rezygnację 
„z przyczyn osobistych” potwier-
dził rzecznik prasowy Krajowe-
go Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
(struktury powstałej w tym roku, 
która przejęła kompetencje dwóch 
nieistniejących już agencji: ANR  
i ARR) Wojciech Adamczyk. 

Zapytany o wynik finansowy 
spółki, odpowiedział, że Stadnina 
Koni Walewice Sp. z o.o. zakoń-
czyła rok obrotowy 2016 zyskiem 
w wysokości 126.597,01 zł. Wy-
nik finansowy netto za rok 2017 
zostanie poznany dopiero po za-
twierdzeniu przez Zgromadzenie 
Wspólników rocznego sprawoz-
dania finansowego. Zgodnie z Ko-
deksem spółek handlowych, czyn-
ność ta musi zostać dokonana do 
końca czerwca 2018. 

To nie był najlepszy  
z prezesów 
Jacek Chołuj kierował walewic-

ką stadniną od 26 stycznia 2016 r. 
Objął stery po tym, jak z funkcji 
prezesa, po zaledwie dwóch ty-
godniach urzędowania, zrezygno-
wał dr Wojciech Giermaziak (mó-
wiło się, że wycofał się, gdy pojął 
skalę problemów gospodarczych 
spółki), który zastąpił odwołane-
go przez Agencję p.o. prezesa To-
masza Fabijańskiego, ekonomistę-
-rolnika. 

Jacek Chołuj, były dyrektor 
powiatowego centrum promocji  
w Łowiczu, najpierw – w stycz-
niu 2016 r. – został powołany  
na pełniącego obowiązki prezesa 
zarządu SK Walewice. Rok temu 
wygrał w konkursie ogłoszonym 
przez Agencję Nieruchomości 
Rolnych na prezesa spółki, w któ-
rym był jedynym kandydatem. 

Rezygnację złożył niespeł-
na rok po wygranym konkursie,  
z końcem listopada br., z przyczyn 
osobistych, choć nieoficjalnie do-
wiadujemy się, że doszło do niej 
w momencie, gdy finansowa sytu-
acja firmy jest zła. Jak bardzo zła? 
Tego oficjalnie nie sposób się do-
wiedzieć, ale spotykamy się z opi-
niami, iż jest wręcz katastrofalna, 
co miała ujawnić przeprowadzona 
w spółce kontrola. W środowisku 

lokalnym mówi się nawet o tym, 
że suma długów przewyższa już 
wartość kapitału zakładowego, 
wynoszącego, zgodnie z infor-
macjami podanymi na stronie in-
ternetowej stadniny, nieco ponad 
5 mln zł. 

Rzecznik prasowy KOWR 
Wojciech Adamczyk nie ujawnia 
żadnych danych finansowych wa-
lewickiej spółki za rok bieżący, 
ale poinformowany o sygnałach 
o zagrożeniu upadłością Wale-
wic odpowiada, że kwestię upa-
dłości regulują przepisy Ustawy 
prawo upadłościowe i napraw-
cze. „Wspólnik w chwili obecnej 
nie posiada informacji, aby spółka 
spełniała przesłanki wynikające 
ze wspomnianej ustawy. Niemniej 
jednak w podmiocie prowadzona 
jest aktualnie kontrola z ramienia 
wspólnika. Wszelkie dalsze dzia-
łania uzależnione są od jej wyni-
ków”– czytamy w informacji od 
rzecznika Krajowego Ośrodka. 

Jako prezes SK Walewice Jacek 
Chołuj był niechętny kontaktom  
z mediami. Nigdy nie odpowie-
dział pozytywnie na naszą pro-
pozycję spotkania i podzielenia 
się informacjami o tym, co w Wa-
lewicach zastał i jaki ma plan na 
funkcjonowanie spółki, jakie po-
stawiono przed nim zadania. Za-
kaz wypowiadania się dla mediów 
miała nałożyć na niego ANR, jego 
poprzednicy mieli w tym zakresie 
więcej swobody. 

Od początku nominacja Jacka 
Chołuja na p.o. prezesa SK Wa-
lewice odbierana była w środo-
wisku lokalnym jako polityczna,  
a sposób rządzenia spółką oce-
niany był krytycznie, o czym pi-
saliśmy na łamach „NŁ”. Prezes 
postrzegany był jako człowiek 
posadzony w fotelu prezesa spół-
ki Skarbu Państwa na fali „dobrej 
zmiany”. Choć trzeba przyznać, 
że z politycznego klucza obsa-
dzano tę państwową spółkę od za-

wsze, poprzednio przez lata rzą-
dził nią ktoś z nadania PSL. 

Miejsca w Walewicach Chołuj 
nie zagrzał długo, choć są i tacy, 
którzy twierdzą, że nie radząc so-
bie z ekonomicznymi wyzwania-
mi branży rolniczej, powinien był 
rozstać się z funkcją już dawno. 
Ba, spodziewano się, że to ANR 
podziękuje mu wcześniej. Tak się 
nie stało. Jacek Chołuj sam zło-
żył rezygnację z pełnionej funkcji  
i 30 listopada pożegnał się z pra-
cownikami stadniny, a już następ-
nego dnia na miejscu pojawił się 
jego następca – Zbigniew Kapa-
nowski. 

Z Warszawy  
na ratunek? 
Zbigniew Kapanowski zo-

stał powołany na prezesa zarządu 
SK Walewice z dniem 1 grudnia 
br. i będzie sprawował tę funk-

cję do czasu wyłonienia nowe-
go prezesa w drodze postępowa-
nia kwalifikacyjnego. Oszczędny  
w słowach, zasłaniając się obo-
wiązującą go, tak jak i poprzedni-
ka, polityką informacyjną KOWR, 
na razie ze wszelkimi pytaniami  
o konkrety, czyli: kondycję finan-
sową walewickiej spółki i powie-
rzone mu zadania, odsyła nas do 
rzecznika prasowego KOWR. 
Kiedy jednak powołujemy się na 
zasłyszaną w samorządzie lokal-
nym informację, że Zbigniew Ka-
panowski ma misję uzdrowienia 
sytuacji stadniny, ten nie zaprze-
cza. Mówi jednak, że bardziej roz-
mowny będzie w styczniu, gdy już 
dokładnie zapozna się z gospodar-
stwami. Potwierdza, że walewicką 
spółkę zna z nieco innej perspek-
tywy, bo kilka lat temu odwiedzał 
ją pracując w Zespole Nadzoru 
Właścicielskiego ANR. Gdyby 
teraz miał być tym, który „zgasi 
światło”, to na pewno nie podjąłby 
się tej misji, jakkolwiek sytuacja, 
jaką zastał, jest poważniejsza niż 
początkowo sądził. 

Zbigniew Kapanowski był już 
krótko prezesem zarządu Ośrodka 
Hodowli Zarodowej w Kamień-
cu Ząbkowickim, spółki również 
należącej do Skarbu Państwa. To  

o tyle istotne, że OHZ Kamieniec 
specjalizuje się zarówno w pro-
dukcji zwierzęcej (hodowla bydła 
i produkcja mleka), jak i roślinnej, 
a także prowadzi stado ogierów, 
Kapanowskiemu więc nie sposób 
zarzucić braku praktyki w zarzą-
dzaniu dużym gospodarstwem, co 
niejednokrotnie wytykano Jacko-
wi Chołujowi. 

Pierwsze wrażenie:  
jest nadzieja?
Pod koniec pierwszego tygo-

dnia swojego pobytu w Walewi-
cach prezes Kapanowski spotkał 
się m.in. z Sylwestrem Kubiń-
skim, wójtem gminy Bielawy, wo-
bec której nieuregulowane dotąd 
należności z tytułu podatku rol-
nego za rok 2017 wynoszą 50 tys. 
zł. Nowy prezes spółki przybył do 
Urzędu Gminy nie tylko przedsta-
wić się, ale i prosić o przedłuże-
nie terminu płatności. Wójt popro-
sił o złożenie w tej sprawie pisma  
z opisem sytuacji, uzasadniają-
cym przedmiotową prośbę. 

Zapytany o to, jak po tej rozmo-
wie odebrał nowego prezesa SK 
Walewice, wójt Kubiński stwier-
dza, że jego rozmówca sprawia 
wrażenie, że „wie w czym rzecz”, 
czyli zna się na prowadzeniu tego 
rodzaju gospodarstwa. Poprzedni 
prezes, Jacek Chołuj, robił wie-
le dla promocji pałacu, rozwo-
ju turystyki i kultury, natomiast 
jego dokonań w innych obszarach 
działalności spółki wójt nie komen-
tuje. Niepokoją go jednak sygnały  
o małej ilości ryb w stawach ho-
dowlanych, o problemach w Go-
spodarstwie w Goślubiu, zauwa-
ża, że rynek koński nie jest już taki 
jak kiedyś, a hodowla półarabów 
to przedsięwzięcie kosztowne itp.

– Nie zazdroszczę nowemu 
prezesowi. Stadnina Koni Wale-
wice to strategiczna spółka Skar-
bu Państwa i my też chcieliby-
śmy, żeby była wizytówką gminy. 
Zależy mi na tym, żeby tam się 
dobrze działo – mówi Sylwester 
Kubiński, który ze swej perspek-

tywy, ponad 25 lat na stanowisku 
wójta, najlepiej ocenia zarządza-
nie stadniną przez jej wieloletnie-
go prezesa Henryka Warszaw-
skiego.

Sam Henryk Warszawski, któ-
ry choćby z racji tego, że mieszka 
w Walewicach, jest bacznym ob-
serwatorem tego, co się w spółce 
dzieje, mógłby pewnie o jej kon-
dycji powiedzieć wiele, ale nie 
chce się w tym temacie wypowia-
dać. Zna jednak Zbigniewa Kapa-
nowskiego z czasów, gdy ten od-
wiedzał Walewice jako specjalista 
Zespołu Nadzoru Właścicielskie-
go i ceni go wysoko: – Na pewno 
jest to człowiek, który daje duże 
nadzieje. To zrównoważony, spo-
kojny i znający temat fachowiec. 
Uważam, że powierzenie mu kie-
rowania stadniną to dobre posu-
nięcie – stwierdza Henryk War-
szawski. Zapytany o to, czy i do 
niego docierają głosy o tym, jak 
zła może być dziś sytuacja spółki, 
pozostawia nas z pytaniem: „Gdy-
by było dobrze, to czy potrzebna 
byłaby zmiana?”

Nie wszyscy jednak są optymi-
stami. Dotarła do nas i taka ano-
nimowa opinia ze środowiska, że 
roszady na stanowisku prezesa to 
jedno, ale bez wymiany „kadry 
pseudo-kierowniczej” lub znacz-
nego zwiększenia odpowiedzial-
ności szefów poszczególnych 
działów, niewiele da się zwojo-
wać, bo na wynik spółki nie pra-
cuje sam jeden prezes.  ewr
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Stadnina koni Walewice�to�nie�tylko�stajnie,�to�przede�wszystkim�wielkie�
gospodarstwo�rolne.�

Zbigniew kapanowski.�Nowy�prezes�stadniny�koni�Walewice�sp.�z�o.o.�
kieruje�spółką�od�1�grudnia�i�zapewnia,�że�nie�będzie�tym,�który�„zgasi�
światło”.�

Stadnina koni Walewice. 
zaciekawiony�koń�wygląda��
ze�stajni.
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są�tacy,�którzy�twierdzą,�
że�nie�radząc�sobie�
z�ekonomicznymi�
wyzwaniami�branży�
rolniczej,�Jacek�chołuj�
powinien�był�rozstać�się�
z�funkcją�już�dawno.

to�zrównoważony,�
spokojny�i�znający�
temat�fachowiec.�
powierzenie�mu�
kierowania�stadniną��
to�dobre�posunięcie.

Henryk Warszawski
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Boczki Chełmońskie�|�kolejny�wniosek�złożony�

Trwają starania o remont 
Domu Ludowego
Nie uzyskał dofi nansowania 
partnerski wniosek 
powiatu łowickiego 
i gminy Kocierzew Płd. 
na modernizację Domu 
Ludowego w Boczkach 
i utworzenia w nim 
Centrum Turystyki 
i Twórczości Ludowej. 

Gmina postanowiła jednak nie 
rezygnować ze starań o popra-
wę warunków w tym budynku, 
dlatego złożyła do Regionalnego 
Programu Operacyjnego kolejny 
wniosek, tym razem na termomo-
dernizację. 

Przypomnijmy, że opiewają-
cy na kwotę ok. 1 mln 200 tys. zł 
wniosek na realizację zadania pod 
nazwą „Przebudowa i moderni-
zacja budynku Domu Ludowego 

w Boczkach – utworzenie Cen-
trum Turystyki i Twórczości Lu-
dowej w Gminie Kocierzew Połu-
dniowy” został złożony wspólnie 
przez samorządy powiatowy 
i gminny. Współpraca miała pole-
gać na tym, że placówka w Bocz-
kach w swoich działaniach zachę-
całaby do skorzystania z oferty 
kulturalnej i imprez przygotowy-
wanych przez podlegające pod 
starostwo Centrum Kultury Tury-

styki i Promocji Ziemi Łowickiej 
i odwrotnie. 

Jesienią opublikowano ranking 
wniosków, które otrzymały dofi -
nansowanie, ale Domu Ludowe-
go w Boczkach na nim nie było. 
Wójt Agnieszka Wojda mówiła 
wtedy na jednej z sesji, że gmi-
na będzie szukać innych rozwią-
zań, aby przeprowadzić remont 
tego budynku, być może uda się 
to zrobić etapami lub skorzystać 
z programu na termomoderniza-
cję (poprzedni wniosek był kul-
turalny). Sekretarz Zbigniew Ża-
czek poinformował nas, że nowy 
wniosek już został złożony i opie-
wa na kwotę ok. 1 mln zł. 

Przypomnijmy, że w budyn-
ku funkcjonuje fi lia Gminnej Bi-
blioteki Publicznej, stanowi on też 
przestrzeń dla prób zespołu regio-
nalnego Boczki Chełmońskie.  aa 

Gmina Łowicz |�bezpłatny�system�powiadamiania�

Gmina wyśle ci powiadomienie SMS
Gmina Łowicz uruchomiła 

bezpłatny system powiadamiania 
SMS, za pomocą którego będzie 
rozsyłać swoim mieszkańcom 
ważne ostrzeżenia, np. o awariach 
wodociągowych, komunikacyj-
nych lub drogowych, o brakach 
w dostawie wody lub prądu i in-
nych ważnych wydarzeniach 
na terenie gminy Łowicz. 

System ma być uzupełnieniem 
do istniejącego Regionalnego Sys-
temu Ostrzegania, ale treści ko-
munikatów nie będą dublowa-

ne przez gminny system SMS. 
W szczególności nie będą tym ka-
nałem rozsyłane informacje o po-
tencjalnych zagrożeniach lub klę-
skach żywiołowych, ostrzeżenia 
meteorologiczne czy informa-
cje drogowe, które generuje Wo-
jewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego. 

System ma służyć do przekazy-
wania informacji lokalnych, istot-
nych z punktu widzenia bezpie-
czeństwa i zadań realizowanych 
przez gminę. Aby mieszkańcy 

mogli bezpłatnie otrzymywać in-
formacje dotyczące ich miejsca 
zamieszkania na swój telefon, 
powinni wypełnić i oddać sołty-
som, radnym lub złożyć w Urzę-
dzie Gminy Łowicz oświadczenie 
o wyrażeniu zgody na odbieranie 
powiadomień SMS. 

Rejestracji w systemie można 
dokonać też samodzielnie lub po-
prosić o pomoc pracownika urzę-
du – w tym, celu należy zgłosić się 
do sekretariatu Urzędu Gminy Ło-
wicz. oprac. aa 

być�może�uda�się�to�
zrobić�etapami�lub�
skorzystać�z�programu�
na�termomodernizację.

Adwentowy stan wojenny
Właśnie mija kolejna roczni-

ca, już trzydziesta szósta, wpro-
wadzenia przez Wojciecha Ja-
ruzelskiego stanu wojennego. 
W trzecią niedzielę Adwentu, 
13 grudnia 1981 roku. Obec-
ne czterdziestolatki, nie mówiąc 
o pokoleniu najmłodszym, nie 
mogą pamiętać tamtych dni, więc 
nie od rzeczy będzie pewne fakty 
przypomnieć, a ci, którzy mają te-
raz lat blisko pięćdziesiąt pamię-
tają tyle, że tej niedzieli nie było 
w telewizji zawsze oczekiwane-
go przez dziatwę Teleranka. Było
za to powtarzane wielokrotnie 
wystąpienie generała Jaruzelskie-
go, który próbował udowodnić 
narodowi, że takie pociągnięcie 
było konieczne. 

Czy naprawdę była taka ko-
nieczność i czy Armia Radziec-
ka gotowa była wjechać czołgami 
do Polski, by zetrzeć w proch dą-
żenia milionów Polaków domaga-
jących się odrobiny obywatelskich 
swobód i godniejszego życia? Co 
komuna nazwała kontrrewolucją. 
Tak, jak zrobiła to na Węgrzech 
w roku 1956 i w Czechosłowacji 
(z udziałem, niestety, dowodzo-
nego już przez Jaruzelskiego Woj-
ska Polskiego) w roku 1968. Histo-
rycy pewnie jeszcze długo będą się 
na ten temat spierać, choć przewa-
ża opinia, że Sowieci raczej takie-
go zamiaru nie mieli, zdając sobie 
sprawę z tego, że wojskowa inter-
wencja, wobec oporu Polaków, 
byłaby jeszcze bardziej krwawa 
i pociągnęłaby więcej o� ar niż te 
wspomniane wcześniej. 

O wiele wygodniej i bezpiecz-
niej było spacy� kować Polaków 

ich własnymi siłami. Na ulicach 
były więc polskie czołgi i trans-
portery opancerzone, na chod-
nikach przy koksownikach pró-
bowali się ogrzać (bo zima była 
sroga) zwykli, Bogu ducha win-
ni, żołnierze, a zakłady pracy, 
które miały jakieś znaczenie, zo-
stały zmilitaryzowane, co ozna-
czało, że więcej do powiedze-
nia niż dyrekcja mieli komisarze 
wojskowi, a jeszcze więcej o� ce-
rowie SB, czyli wszechwładnej 
i bezkarnej bezpieki, która w spo-
sób skrytobójczy zamordowała 
wielu Polaków, a tysiące skazała 
na emigrację wręczając im pasz-
porty bez prawa powrotu i bile-
ty w jedną stronę („One way tic-
ket” – jak w popularnym w latach 
70. przeboju dyskotekowym). 
Za to w sklepach były pustki, choć 
zbliżały się Święta. W Adwencie, 
choć nie tylko, Polacy z koniecz-
ności więc mocno pościli. Coś 
z żywności można było kupić na 
kartki, za to „bezkartkowe” były 
karpie. Widać w przeciwieństwie 
do szynek i baleronów nie musia-
ły jechać na Wschód. Żartowa-
no, że ludzie nie chcąc zadawać 
bólu żywym rybom zgłaszali się 
po tę „usługę” do ZOMO-wców. 
Wprowadzono godzinę milicyj-
ną od szóstej do dwudziestej dru-
giej. Miałem wtedy, podobnie jak 
wielu kolegów z Polskiego Radia, 
wiele wolnego czasu, bo do pracy 
zostali wezwani tylko najbardziej 
zaufani. Ale chcąc spędzić Wigi-
lię i święta Bożego Narodzenia 
z teściami w Łowiczu i rodzicami 
w Sochaczewie należało kilka go-
dzin postać w tłumie kolejkowi-

czów w Urzędzie Dzielnicy Mo-
kotów, żeby otrzymać stosowne 
przepustki na wyjazd z Warsza-
wy. Kontrola na drodze odbywa-
ła się jeszcze przed Ożarowem. 
Łatwiej było wyjechać podmiej-
skim pociągiem, bo przecież ty-
siące ludzi dojeżdżały do pracy 
w Warszawie i kontrole odbywały 
się „wyrywkowo”.

Najbardziej dotkliwie odczu-
ła stan wojenny społeczność wiel-
kich ośrodków przemysłowych 
i dużych miast, ale nie mniej, 
a czasem nawet bardziej, bez-
względna była bezpieka w mniej-
szych miejscowościach, o czym 
wspomina m.in. internowany 
w stanie wojennym działacz ło-
wickiej „Solidarności” Wojciech 
Gędek, którego próbował a to 
przekupić, a to zastraszyć, major 
bezpieki (nazwisko pominę, żeby 
znany łowiczanin nie musiał się 
wstydzić za ojca; o ile się wstydzi). 

Dziś wielu byłych funkcjo-
nariuszy SB i WSI (wojskowa 
bezpieka, często gorsza od mili-
cyjnej), albo ich potomków czy 
„sympatyków” ciągle podno-
si głowy protestując pod różny-
mi pretekstami pod Sejmem czy 
Pałacem Prezydenckim i uwa-
żając za niesprawiedliwość dzie-
jową zmniejszenie im emerytur 
do średniej krajowej („jak tu żyć 
za dwa tysiące miesięcznie?”). 
Warto o tej, nie tak dawnej prze-
cież historii, pamiętać. Bowiem 
i dziś, co widać, byliby chętni, 
żeby taki stan wojenny wpro-
wadzić i obalić demokratycznie 
wybrane władze. Tyle, że to już 
mrzonki pogrobowców PRL-u. 
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Łowicz�|�ii�lo
Krwiodawstwo 
leży w tradycji 
szkoły

4 grudnia pełnoletni ucznio-
wie II LO im. Mikołaja Koperni-
ka w Łowiczu po raz kolejny brali 
udział w akcji honorowego daw-
stwa krwi. Tym razem zebrano 8,1 
litra krwi, która posłuży do rato-
wania życia.

W szkole, w ramach koła Pol-
skiego Czerwonego Krzyża, dzia-
ła klub HDK, który jest znacznie 
starszy niż samo liceum, kon-
tynuuje tradycje jego poprzed-
niczek – powstał w 1978 roku,  
w Zespole Szkół Medycznych 
w Łowiczu. Był wówczas jedy-
nym w województwie łódzkim 
żeńskim klubem krwiodawstwa. 
Przyszłe pielęgniarki honorowo  
i systematycznie oddawały krew 
w pobliskim szpitalu. Od 2000 r. 
II LO ściśle współpracuje z Re-
gionalnym Centrum Krwiodaw-
stwa i Krwiolecznictwa w Łodzi. 
W latach 2000-2017 zebrano w tej 
szkole 606,94 litrów krwi, w 53 
akcjach HDK. Od czterech lat or-
ganizowane są one po cztery razy 
w roku szkolnym.  oprac.  tm

Łowicz�|�korabka
Wigilia 
parafialna

W niedzielę, 17 grudnia,  
o 14.00, w sali teatralnej przy ko-
ściele Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy na Korabce w Łowiczu 
rozpocznie się coroczna wigilia 
parafialna. Jest ona adresowana  
do osób starszych i samotnych. 

Tradycją tych spotkań są bożo-
narodzeniowe życzenia, składane 
przez organizatorów, z księdzem 
proboszczem Adamem Domań-
skim na czele, uczestnikom spo-
tkania, wspólny posiłek i kolędo-
wanie. 

W Wigilii może wziąć udział 
każdy starszy parafianin, który 
czuje się samotny.  mwk  

Łyszkowice�|�szkoła�podstawowa

Trzynaście występów w szkolnym 
Talent Show
Śpiew, gra na pianinie, break dance oraz iluzja  
– to dziedziny, w których swoje talenty 
prezentowali 21 listopada uczestnicy przeglądu 
talentów w Szkole Podstawowej im. Józefa 
Chełmońskiego w Łyszkowicach.

Uczniowie wykazali się też 
zdolnościami organizacyjnymi, 
bo to złożona z nich grupa złożyła 
propozycję przeglądu, a następnie, 
wraz z opiekunami, czuwała nad 
jego realizacją.

Uczniowie szczególnie aktyw-
ni w tym zakresie to Lena Kaź-
mierczak i Oliwia Rosińska, któ-
rym udało się połączyć obowiązki 
prowadzących i występujących 
(obie śpiewały) oraz Małgorza-
ta Kucińska, która z przyczyn lo-

sowych nie mogła wziąć udziału  
w samym przeglądzie, ale zna-
cząco przyczyniła się do jego zor-
ganizowania i opracowania re-
gulaminu. Trzeba też pamiętać  
o gimnazjalistach odpowie-
dzialnych za obsługę techniczną  
i dźwiękową – Jakubie Drzewiec-
kim i Piotrze Solarzu. Gośćmi  
na przeglądzie byli państwo Zofia 
i Włodzimierz Galowie, miłośnicy 
regionalnej kultury – pani Zofia za-
siadała w jury konkursowym. 

Konkurs przeznaczony był dla 
klas III-VII szkoły podstawowej. 
Wybór nie był łatwy, po naradach 

zostały wręczone cztery równo-
rzędne, pierwsze nagrody. Otrzy-
mali je: 

 Natalia Roróg za autorski 
tekst „Bo ja czuję, że mam ta-
lent”, zaśpiewany do podkładu 
na melodię popularnego utwo-
ru disco polo, z elementami bre-
ak dance;

 Karolina Graszka i Bartłomiej 
Gajek – za pokaz break dance;

 Amelia Grabowicz za zaśpie-
wanie „Nowej baśni”;

 Emilia Felczyńska za zaśpie-
wanie „Drzwi do kariery”.

Na brawa zasługują też pozo-
stali uczestnicy: Zuzanna Ko-
strzewa (pianino), Gabriel Supera 
(pokaz iluzji), Sandra Przędzięk 
(śpiew), Weronika Godziszew-
ska (śpiew), Sandra Przezdzięk 
(śpiew), Roksana Graszka (śpiew 
z elementami choreografii). Każ-
dy uczestnik otrzymał ręcznie 
wykonaną statuetkę, będącą po-
łączeniem ceramiki, szkła i drew-
na orzechowego oraz upominki  
od sponsorów.  tm

Nowe Zduny�|�szkoła�podstawowa�

Andrzejkowe zabawy  
i wróżby
Świetlica szkoły w Nowych 
Zdunach 30 listopada 
zamieniła się w magiczne 
miejsce wróżb. Zgodnie 
z tradycją andrzejkowych 
wróżb uczniowie  
i nauczyciele mogli 
wywróżyć sobie, co czeka 
ich w nadchodzącym roku. 

Uczniowie i dzieci z oddziałów 
przedszkolnych mieli możliwość 
wzięcia udziału w tradycyjnych 
wróżbach: przewidywaniu przy-
szłości na podstawie liczb z da-
nej daty urodzenia, rzucania mo-
netą do wiadra z wodą. Wzięli też 

udział w zabawach i tańcach inte-
gracyjnych. 

Każdy uczeń mógł również 
skosztować chińskiego ciasteczka, 
w którym umieszczona była kart-
ka z przepowiednią na przyszłość. 
Wszystkie wróżby młodzież i do-
rośli traktowali z przymrużeniem 
oka, ponieważ chodziło przede 
wszystkim o dobrą zabawę. A ta 
się na tyle wszystkim spodobała, 
że pytali czy za rok znów będzie 
można sobie powróżyć. 

Organizacją tegorocznej zaba-
wy zajęły się uczennice klasy VI 
B pod kierunkiem nauczycielek 
Anny Kubicy i Katarzyny Gąsior-
kiewicz.  opr. mwkAndrzejkowe wróżby sprawiły dzieciom wiele radości.�traktowano�je�z�przymrużeniem�oka.�
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Natalia Roróg odbiera nagrodę z�rąk�małgorzaty�błońskiej�i�zofii�Gali.�
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Łowicz | Finał Szlachetnej Paczki za nami. Zaangażowały się setki osób

Duże wsparcie dla 62 rodzin
Ludzie dobrego serca 
z Łowicza i rejonu 
łowickiego po raz kolejny 
stanęli na wysokości 
zadania, niosąc pomoc 
najbardziej potrzebującym 
rodzinom w ramach 
ogólnopolskiej akcji 
„Szlachetna Paczka”. Do 62 
najbardziej potrzebujących 
rodzin (w pojedynczych 
przypadkach także dla osób 
samotnych) z Łowicza  
i powiatu łowickiego trafiły 
zbierane wcześniej dary.

W tym roku przeprowadze-
niem akcji przez łowicki sztab 
zajmowało się 19 wolontariuszy, 
na czele z Karoliną Antoniak – to 
oni, poświęcając na to dużo wol-
nego czasu, koordynowali i do 
końca nadzorowali akcję. Jak sami 
mówili – podarunki od darczyń-
ców wpływały do nich jeszcze  
w trakcie trwania wielkiego fina-
łu, kiedy paczki były już gotowe.

Za sukces trzeba uznać skom-
pletowanie 62 paczek, przy czym 
słowa „paczka” nie należy w kon-
tekście akcji czytać dosłownie, tak 
naprawdę chodzi o coś znacznie 
większego – całe zestawy wiel-
kich paczek czy nawet „pak”,  
z tym wszystkim, co będzie po-
trzebne w czasie świąt i nie tylko  
– żywność, medykamenty, odzież, 
sprzęt domowy, rehabilitacyjny, 
opał czy zabawki dla dzieci. Nie 
udałoby się w dość krótkim cza-
sie zorganizować tego wszystkie-
go, gdyby nie otwartość darczyń-
ców – zarówno osób prywatnych, 
firm, jak i instytucji. 

Główny sztab akcji w Łowiczu 
mieści się w Zespole Szkół Po-
nadgimnazjalnych nr 3 przy ul. 
Powstańców 1863 r., a konkretnie 
w sali gimnastycznej. Tam wolon-
tariusze mogli w chwilach prze-
rwy odpocząć, napić się herbaty 

czy zjeść małą przekąskę – do za-
kończenia finału nie było jednak 
na to dużo czasu. Zaangażowanie 
ZSP nr 3 w akcję nie zakończyło 
się bynajmniej na udostępnieniu 
sali, podobnie jak to było w latach 
ubiegłych. Szkoła wybrała jedną 
z rodzin z listy i, dzięki staraniom 
nauczycieli oraz uczniów, przygo-
towała dla niej paczkę.

Kolejna paczka  
od „Siódemki” 
Innym z przykładów placówki 

zaangażowanej w akcję od kiedy 
jest ona organizowana w Łowi-
czu może być Szkoła Podstawowa 
nr 7 na Bratkowicach. Zaczęło się  
w 2013 roku od niespodziewanej 
wizyty pewnego pana, który wraz 
ze znajomymi kupił dla potrzebu-
jących sprzęt AGD i zapytał dy-
rektor Marii Wojtylak czy szkoła 
nie mogłaby się do akcji przyłą-
czyć – odpowiedź była oczywista.

Co roku, od listopada, trwają 
tam przygotowania i pakowanie 
paczek, w które zaangażowani są 
nauczyciele, pracownicy szkoły, 
uczniowie i rodzice. 

– Ponieważ jesteśmy szkołą in-
tegracyjną, staramy się wybierać 
rodziny, w których są niepełno-
sprawne dzieci – mówiła nam Do-
rota Szalewicz, szkolna koordy-
nator akcji. – Wiemy, że w jednej  

z tych rodzin jest uczeń naszej 
szkoły, ale nie wiemy czy w tej, 
którą wybraliśmy. W ubiegłych la-
tach, kiedy mieliśmy rodziny spo-
za Łowicza, jeździliśmy do nich 
razem z uczniami. Wiele dzieci 
było naprawdę w szoku, widząc, 
że w tych czasach i tak niedale-
ko ktoś może żyć aż tak biednie. 
Udział w takich akcjach otwiera 
oczy, kształtuje wrażliwość.

W paczce przygotowanej  
w „Siódemce” znalazły się m.in. 
artykuły pierwszej potrzeby  
i ubrania, ale także inne rzeczy,  
w tym bojler czy gra „FIFA’08” 
na X-boxa. Okazało się bowiem, 
że jeden z chłopców w tej rodzinie 
dostał już kiedyś w prezencie kon-
solę, która jednak stała dotąd nie-
używana, bo rodziny nie stać było 
na kupienie gier na nią.

– Kupując rzeczy do tej paczki 
u łowickich sprzedawców i przed-

siębiorców chyba za nic nie za-
płaciliśmy pełnej, normalnej ceny 
– mówiła nam Dorota Szalewicz. 
– Ludzie są już tak przyzwycza-
jeni, że na samo hasło „Szlachet-
na paczka” z miejsca opuszczają 
cenę, a niektórzy nawet przekazu-
ją coś za darmo.

Mundurowi aktywnie 
pomagają 
Co roku w akcję zaangażowani 

są m.in. strażacy Państwowej Stra-
ży Pożarnej w Łowiczu. Tradycyj-
nie już nie tylko skompletowali od 
siebie „paczkę”, ale też pomagali 
w przewożeniu innych paczek do 
domów beneficjentów. Przez dwa 
dni finału akcji łowicki sztab miał 
do dyspozycji strażacki samochód 
wraz z kierowcami. – Cieszymy 
się ze sprawnej organizacji akcji,  
a przede wszystkim z zaangażo-
wania naszych funkcjonariuszy, 
którzy poświęcali swój wolny 
czas i pieniądze w tak szlachet-
nym celu – mówił nam st. kpt. Ar-
kadiusz Makowski, zastępca ko-
mendanta.

W tym roku w akcję włączyli 
się też funkcjonariusze i pracow-
nicy cywilni Komendy Powiato-
wej Policji w Łowiczu. Ich pomoc 
trafiła do czteroosobowej rodziny. 

Pomoc dla Natanka  
i jego rodziców
Przykładem rodziny potrzebu-

jącej paczki mogą być państwo 
Szwaroccy, mieszkający w Pia-
skach pod Nieborowem. To mło-
de małżeństwo opiekujące się 
synkiem Natankiem, który po-

trzebuje niezwykle kosztownej 
terapii (jedna dawka leku, który 
może go uratować, to koszt ok. 
0,5 mln zł, w tym roku potrzeb-
ne były 3 takie dawki). Szwa-
roccy wciąż odkładają i zbierają 
pieniądze. – Dzięki „Szlachetnej 
paczce” to, co normalnie musie-
libyśmy wydać na przygotowa-
nia do świąt, np. żywność, ubran-
ka czy węgiel na opał, możemy 
teraz przeznaczyć na leczenie 
i rehabilitację Natanka – mówiła 
nam, wyraźnie wzruszona, Eweli-
na Szwarocka. 

Paczka dla rodziny z Piasków 
została przygotowana przez Fi-
t&Jump Łowicz. Wraz z Karo-
liną Antoniak wręczyły ją rodzi-
nie instruktorki Katarzyna Słoma 
i Dagmara Koza, które na miej-
sce zawiózł kierowca Zakładu 
Usług Komunalnych w Łowiczu 
(kolejna z instytucji aktywnie za-
angażowanych w akcję, szczegól-
nie ważna od strony logistycznej, 
podobnie jak Powiatowy Zarząd 
Dróg). – Jesteśmy tu jako repre-
zentacja, ale paczka została skom-
pletowana także dzięki uczestni-
kom zajęć, których nie trzeba było 
do tego długo namawiać – mówiła 
nam Katarzyna Słoma. 

– Cieszę się, że jedna z paczek 
trafiła właśnie do rodziców Natan-
ka, których podziwiam za ich od-
danie i zapał w walce o zdrowie 
chłopca – mówiła nam Karolina 
Antoniak. – To bardzo młodzi lu-
dzie, a przy tym wykazujący się 
wielką dojrzałością i odpowie-
dzialnością, zaś sam Natan to fan-
tastyczne dziecko.   tm

REKLAMA

REKLAMA

Dara Foks i Natalia Jachurska – jedne z wielu wolontariuszek przygotowujących paczki w ZSP nr 3. 

Dzięki „Szlachetnej 
paczce” to, co normalnie 
musielibyśmy wydać  
na przygotowania  
do świąt, na przykład 
żywność, ubranka  
czy węgiel na opał, 
możemy teraz 
przeznaczyć na leczenie 
i rehabilitację Natanka.

Agnieszka Kołaczek i Karolina Antkowiak – dzielne kobiety 
zaangażowane niemal w każdą akcję charytatywną na terenie Łowicza.

Pakowanie podarunków w Szkole Podstawowej nr 7 w Łowiczu.

Ewelina Szwarocka i mały Natanek, a także jego tata Tomasz, który 
był w pracy w momencie odwiedzin „Szlachetnej paczki” są wdzięczni 
wszystkim wolontariuszom i darczyńcom. 
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Zduńska Dąbrowa – Nienburg�|�zespół�szkół

Zdobywają doświadczenie za granicą
18 uczniów kształcących się 
w Technikum Weterynarii 
w Zespole Szkół Centrum 
Kształcenia Rolniczego 
w Zduńskiej Dąbrowie 
od opieką nauczycieli 
przedmiotów zawodowych 
Marleny Janik i Magdaleny 
Bajeny 19 listopada 
rozpoczęła dwutygodniowy 
staż w ośrodku DEULA  
w Nienburgu.

Staż ten jest elementem pro-
jektu realizowanego w ramach 
programu Erasmus+ i jest zatytu-
łowany „Profilaktyka, metafilak-
tyka i terapia w ochronie zdrowia 
zwierząt – szansą dobrej pracy dla 
absolwentów szkół rolniczych po-
wiatu łowickiego na rynku euro-
pejskim”. 

Realizacja projektu trwa od 
września 2016 roku i  obejmuje 
szereg działań mających na celu 
doskonalenie wiedzy teoretycznej 
i praktycznej uczniów. Wyjazd do 
Nienburga poprzedziły intensyw-
ne przygotowania, np. od kwietnia 
uczniowie klas III i IV technikum 

brali udział w zajęciach pedago-
gicznych i merytorycznych. Ich 
celem było doskonalenie znajo-
mość języka niemieckiego oraz 
poznawanie kultury i zwyczajów 
panujących w Niemczech. Były 
też zajęcia dotyczące zasad odby-
wania samego stażu.

W trakcie dwutygodniowego 
pobytu w Niemczech uczniowie 
ze Zduńskiej Dąbrowy będą mieli 
okazję zapoznać się z najnowszy-
mi technologiami stosowanymi  
w produkcji zwierzęcej, dosko-
nalić umiejętności z zakresu pie-
lęgnacji zwierząt gospodarskich  
i wykonywania zabiegów wetery-
naryjnych. Młodzież zapoznawać 

się też będzie z zagadnieniami 
ochrony środowiska związanymi 
z produkcją zwierzęcą, zasadami 
bezpieczeństwa i higieny pracy 
w gospodarstwie rolnym. 

Na zakończenie stażu wszyscy 
jego uczestnicy otrzymają certy-
fikaty po polsku i niemiecku oraz 
dokument Europass mobilność, 
potwierdzający zdobyte umiejęt-
ności i kwalifikacje. 

Dla uczestników udział w pro-
jekcie jest bezpłatny. Koszty zwią-
zane z dodatkowymi zajęciami  
w szkole, podróżą, zakwaterowa-
niem, wyżywieniem i przejazda-
mi lokalnymi są pokrywane przez 
Unię Europejską,  opr. mwk

Reklama

młodzież ze szkoły w Zduńskiej Dąbrowie�biorąca�udział�w�projekcie.�

RZut okiem |�pasoWaNie�W�stokRotce

Ponad 30 dzieci w wieku od 3 do 5 lat przystąpiło dzisiaj, 28 listopada, do pasowania na przedszkolaka 
w Przedszkolu nr 1 „Stokrotka”. dzieci�zaprezentowały�program�wierszy�i�piosenek�przed�swoimi�rodzicami,�
dziadkami�i�rodzeństwem.�Następnie�dyrektor�agnieszka�Walczak�pasowała�je�dużym�ołówkiem��
na�przedszkolaka.�aa 

Łowicz�|�interpunkcja�dała�się�we�znaki�

Bez mistrza 
ortografii w I LO
Nie udało się wyłonić mistrza ani nawet wicemistrza 
16. edycji Powiatowego Konkursu Ortograficznego, 
którego organizatorem jest I LO w Łowiczu. Byli 
licealiści, którzy napisali dyktando bez żadnego błędu 
ortograficznego, ale niestety polegli na interpunkcji. 
Najlepsi byli uczniowie „Chełmońskiego” i „Kopernika”.

W tym roku do konkursu przy-
stąpiło 32 uczniów szkół ponad-
gimnazjalnych. 7 listopada napi-
sali tekst pt. „Szkoła wyłudzania”, 
którego autorem jest Paweł Łu-
ków. Poruszał on problematy-
kę uczciwości, a dokładniej tego, 
dlaczego nie warto ściągać na eg-
zaminach i jakie konsekwencje 
może to mieć w późniejszym ży-
ciu. 

– Trudność sprawiła nie tyle or-
tografia, chociaż u niektórych było 

nawet po 10 błędów, ale to bardziej 
z interpunkcją mieliście problem 
– mówiła polonistka z I liceum 
Beata Bończak. Z tego właśnie 
powodu nie udało się wyłonić ni-
kogo, kogo można by w tym roku 
mianować „Mistrzem Ortografii 
2017”, bo przypomnijmy, że aby 
nim zostać, trzeba napisać dyktan-
do nie robiąc ani jednego błędu. 

Komisja konkursowa zdecy-
dowała o przyznaniu równorzęd-
nych nagród dla uczniów, którzy 

nie zrobili w swojej pracy błę-
dów ortograficznych. Byli nimi 
Aleksandra Jurkiewicz i Katarzy-
na Wojciechowska z I LO oraz 
Mateusz Jagiełło z II LO. Z kolei 
wyróżnienia w konkursie powę-
drowały do Aleksandry Filipo-
wicz z Pijarskiego Liceum Ogól-
nokształcącego oraz Kingi Jaros 
z ZSP nr 2. 

A jak tekst ocenili sami ucznio-
wie? – Wiedziałam, że ortogra-
fia poszła mi w miarę dobrze, 
natomiast nie byłam pewna, co 
do interpunkcji: kilkakrotnie za-
stanawiałam czy i gdzie wstawić 
przecinek. Dlatego uważam, że 
interpunkcja była dosyć trudna 
– mówi nam Aleksandra Jurkie-
wicz, uczennica klasy I humani-
stycznej w I LO. 

Przyznaje, że i tak jest z siebie 
bardzo zadowolona, bo nie popeł-
niła żadnego błędu ortograficz-
nego, co – jak sądzi – ma zwią-
zek z tym, że czyta dużo książek,  

a język polski jest jej mocną stro-
ną. Jako ciekawostkę warto wspo-
mnieć, że rok temu udało się wy-
łonić mistrza ortografii w tym 
konkursie, a została nim Karo-

lina Jóźwiak, ucząca się wtedy  
w I klasie w liceum im. Józefa 
Chełmońskiego, co ciekawe – na 
profilu matematycznym z rozsze-
rzonymi biologią i chemią. aa
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Nagrody w konkursie ortograficznym otrzymały (od lewej): katarzyna�Wojciechowska�i�aleksandra�Jurkiewicz�
z�i�lo,�zaś�wyróżnienie�w�imieniu�ucznia�ii�lo�mateusza�Jagiełło�odebrała�nauczycielka�marzena�iwańska.��
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Reklama

kocierzew Płd. |�konkurs�rozstrzygnięty�

Lalka „Kocierzewianka” 
będzie promować gminę

W piątek, 8 grudnia, w Gminnej 
Bibliotece Publicznej w Kocierze-
wie Płd. rozstrzygnięty został kon-
kurs na maskotkę gminy – lalkę 
przedstawiającą „Kocierzewian-
kę” w jej tradycyjnym stroju. Wy-
różniona została lalka autorstwa 
Alicji Brzozowskiej z Wicia. 

Do konkursu wpłynęło 8 prac, 
wykonanych przez mieszkańców 
gminy Kocierzew Płd. W więk-
szości autorstwa pań, ale swoją lal-
kę zgłosił też właściciel muzeum 
ludowego w Sromowie Wojciech 
Brzozowski. 

Wójt Agnieszka Wojda przy-
znała, że komisja konkursowa 
miała dylemat związany z wybo-
rem najpiękniejszej „Kocierze-
wianki”. Przyznała, że wszyst-
kie lalki są piękne i zachwycają 
starannością wykonania, ale nie-
które są bardziej podobne do 
Łowiczanek. Tradycyjny strój 
kocierzewski nieco się różni od ło-
wickiego, m.in. kolorystyką i haftem  
na spódnicy, a także posiadaniem 
czarnego fartucha. 

Biorąc pod uwagę to, która lal-
ka miała najwięcej elementów 
kocierzewskich, komisja zdecy-
dowała o przyznaniu wyróżnie-
nia dla hafciarki Alicji Brzozow-
skiej z Wicia. Tuż po ogłoszeniu 
wyników wójt poprosiła twórczy-
nię o wykonanie kolejnych kilku 
egzemplarzy lalki, które będzie 
można komuś wręczyć i w ten 
sposób promować gminę. 

Alicja Brzozowska powiedzia-
ła nam, że haftowaniem zajmuje 
się już od 50 lat, a jej prace sprze-
dawane są w punktach ze sztuką 

ludową m.in. w Krakowie, War-
szawie i na ul. Zduńskiej w Łowi-
czu. Szyje ona m.in. torby filcowe 
i chusty z haftami, stroje łowickie 
na różne uroczystości (np. chrzty 
i komunie), wykonała je też m.in. 
dla potrzeb zespołów polonijnych 
w Kanadzie i Australii. – Tak na-
prawdę haft można umieścić 
wszędzie – mówiła nam. 

W ciągu swojej działalności 
ubrała już wiele lalek (trudno jej 
zliczyć ile), ale powiedziała, że 
wszystkie były Łowiczankami.  
– Kupuję plastikowe lalki w hur-
towni i szyję dla nich ubrania  
– opowiada. Co ciekawe, lalkę 
„Kocierzewiankę” wykonała po 
raz pierwszy właśnie na potrzeby 
gminnego konkursu, dlatego tym 
bardziej cieszy się, że została do-
ceniona. 

O hafciarce z Wicia, jej pra-
cy i dziełach napiszemy wkrótce 
osobny artykuł na łamach Nowe-
go Łowiczanina.  aa 

Łyszkowice�|�Wielu�zaproszonych�na�opłatek�w�Gokis

Nie tylko władza kształtuje wizerunek gminy
8 grudnia, wzorem poprzednich lat, do Gminnego Ośrodka 
Kultury i Sportu zostali zaproszeni radni, sołtysi, dyrektorzy 
placówek oświatowych, strażacy, działający na terenie 
gminy przedsiębiorcy, przedstawicielki Kół Gospodyń 
Wiejskich, proboszczowie i inne osoby wpływające  
przez cały czas na życie gminy Łyszkowice.

Pierwszą odsłoną spotkania 
były niezwykle oryginalne jasełka 
pt. „Tak, On jest królem!”, zapre-
zentowane przez uczniów Szko-
ły Podstawowej im. Józefa Cheł-
mońskiego w Łyszkowicach. 
Historia narodzin Chrystusa zo-
stała zaprezentowana w momen-

tami uwspółcześnionej wersji, zaś 
w scenariuszu i tekście finałowej 
piosenki były bezpośrednie na-
wiązania do powiatu łowickiego 
i gminy Łyszkowice. Uniwersalne 
było z kolei przesłanie – mówiące 
o właściwym sensie przeżywania 
Bożego Narodzenia. Za przygoto-

wanie przedstawienia odpowiada-
ła nauczycielka Marzena Kwiat-
kowska.

Po występie przyszedł czas 
na przemówienia, kierowane do 
wszystkich zaproszonych, w tym 
także do przedsiębiorców, któ-
rych rola co roku jest szczególnie 
podkreślana. – To dzięki pomocy 
finansowej od przedsiębiorców, 
którą otrzymuje gmina, strażacy  
na zakup sprzętu, szkoły na zakup 
pomocy dydaktycznych czy klub 
sportowy „Laktoza”, udało się 
szybciej poprawić warunki działal-
ności tych podmiotów – podkreślił 

wójt Adam Ruta. Przypomniał też 
najważniejsze w kończącym się 
roku inwestycje oraz zorganizowa-
ne w tym czasie imprezy. 

Po przemówieniach przystą-
piono do wzajemnego składa-
nie sobie życzeń i dzielenia się 
opłatkiem poświęconym przez 
ks. Jerzego Modelewskiego, pro-
boszcza parafii św. Kazimierza 
Królewicza w Łyszkowicach. Wi-
zytę złożył też Mikołaj, wręcza-
jąc zaproszonym gościom paczki 
z upominkami. Tradycyjnie już, 
wszyscy zostali potem zaproszeni 
na wspólną kolację.   tm

RZut okiem�|�tęczoWi�maRzyciele

Składająca się w dużym stopniu z dzieci z mysłakowa 69 Gromada 
Zuchowa „tęczowi marzyciele” ze�szczepu�drużyn�Wiejskich�zhp�blih�
była�2�grudnia�w�muzeum�w�Wilanowie.�–�znamy�już�dobrze�Nieborów,�
gdzie�mieszkali�książęta,�a�teraz�chcieliśmy�poznać�jak�mieszkał�król��
i�jak�wyglądało�królewskie�życie�–�powiedziała�nam�opiekun�grupy�sylwia�
salamądra.�około�30�zuchów,�z�których�najmłodszy�miał�4�lata,�wzięło�
udział�w�grze�terenowej�w�parku�–�dzieci�szukały�skarbu�i�obserwowały�
ptaki,�po�czym�zwiedziły�pałac,�poznając�życie�codzienne�gospodarzy�
pałacu�króla�Jana�iii�sobieskiego�i�jego�żony,�królowej�marysieński. tb
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Jasełkowe występy dzieci ze szkół gminy Łyszkowice gwarantują�
dobrą�zabawę.�podczas�tej�uroczystości�prezentowali�się�uczniowie�szkoły�
podstawowej�w�Łyszkowicach.�
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W konkursie wyróżniona została 
lalka�wykonana�przez�hafciarkę�
alicję�brzozowską�z�Wicia.�
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Reklama

Gmina Zduny�|�złote�Gody�trzynastu�par

Dotrzymane zobowiązanie
z przysięgi małżeńskiej
– Każdy okres w życiu małżeńskim ma swoje blaski i cienie, sukcesy i klęski, a wspólne życie 
małżeńskie to umiejętność życia z drugą osobą, konieczność zawierania kompromisów, to wola dawania 
innym i oczekiwanie zrozumienia naszych słabości – mówił wójt Gminy Zduny Jarosław Kwiatkowski 
do par małżeńskich, które przybyły 8 grudnia do Domu Kultury na uroczystość swoich Złotych Godów. 

Podkreślał też, że 50 przeży-
tych przez jubilatów lat dowodzi 
tego, że dochowali oni zobowią-
zania z przysięgi małżeńskiej. 
Życzył im kolejnych 50 lat razem. 

Gmina Zduny przygotowała 
dla par imprezę z bogatym pro-
gramem, pojawiła się też nie-
planowana niespodzianka – wy-
łączenie prądu. Organizatorzy 
poradzili sobie i z tym, zmienia-
jąc kolejność poszczególnych 
punków spotkania. Na wstępie 
wyemitowano amatorski film 
wprowadzający w tematykę mał-
żeństwa – z kadrami z prawdzi-
wego wesela i Marszem Men-
delssohna. Po nim gości powitała 
kierownik USC Ewa Szkopiak, 
która wygłosiła przemówienie  
na temat trwałości małżeństwa, 
po którym przedstawiła każdą  
z par świętujących 50-lecie. Przy-
było ich 13. 

W tym momencie, gdy mia-
ła zostać pokazana prezentacja 
ślubnych zdjęć jubilatów, wszy-
scy zostali zaskoczeni wspo-
mnianym wyłączeniem prądu  
z powodu awarii. Gdy ustalono, 

że przerwa może potrać 20 minut, 
zmieniono scenariusz imprezy  
i nastąpiła kulminacyjna chwila 
– wręczenie medali przyznanych 
przez Prezydenta RP. Medale za 
Długoletnie Pożycie Małżeńskie 
wręczali wójt Jarosław Kwiat-
kowski i przewodniczący Rady 
Gminy Wiesław Dałek, którego 
rodzice – Zofia i Stanisław Dał-
kowie z Bąkowa Dolnego – byli 
w gronie jubilatów.

Medale otrzymali również: Lu-
cyna i Tadeusz Adamscy z No-
wych Zdun, Kazimiera i Leon 
Białasowie z Bąkowa Dolnego, 
Zofia i Mirosław Gorzkowscy  
z Jackowic, Julianna i Jan Kołacz-
kowie z Retek, Teresa i Jan Pa-
zgierowie ze Złakowa Borowego, 
Lucyna i Władysław Rosłonkowie 
ze Złakowa Kościelnego, Maria  
i Jan Ręciccy z Wiskienicy Dolnej, 
Leokadia i Bolesław Roszewscy  
z Bogorii Dolnej, Irena i Stanisław 
Ryłkowie ze Zdun, Stanisława  
i Jan Stasiakowie z Bąkowa Gór-
nego, Jan i Teresa Wódka z Bąko-
wa Dolnego oraz Zofia i Wiesław 
Wysoccy z Nowych Zdun. 

Oprócz nich, medale zostały 
przyznane nieobecnym na uroczy-
stości parom z Bąkowa Dolnego: 
Genowefie i Sewerynowi Bończa-
kom, Mariannie i Stefanowi Cią-
pałom, Alinie i Stanisławowi Mo-
stowskim oraz Mariannie i Janowi 
Słupskim. 

Po wręczeniu medali w sali wi-
dowiskowej DK w Zdunach, gdy 
wójt zaczął przemawiać, rów-
nie nagle prąd włączono i dalsza 
część jubileuszu odbywała się 
według planu. Wystąpiły dzieci 
oraz Zespół Wokalny Seniorów 
„Wrzos”, zaprezentowano zdjęcia 
jubilatów sprzed pół wieku, za-
proszono wszystkich do wzniesie-
nia toastu, odśpiewania „Sto lat”  
i degustacji tortu. 

Już nie wypada  
się kłócić
Z kilkoma parami rozmawiali-

śmy o ich życiu i piątkowym ju-
bileuszu. Zofia i Stanisław Dał-
kowie (oboje pochodzą z Bąkowa 
Dolnego) 50. rocznicę ślubu ko-
ścielnego obchodzili 30 kwiet-
nia. Pamiętają dokładnie, że była 

to niedziela, ponieważ wtedy 
było tak przyjęte, że śluby w ko-
ściele udzielane były w niedziele. 
Cywilny zawarli w sobotę, dzień 
wcześniej. 

Pani Zofia, pytana o to, jak uda-
ło im się spędzić tyle czasu ra-
zem, odpowiada, że małżeństwa 
zawierane kiedyś nie rozwodzi-
ły się. Nie kojarzy, aby z tych za-
wartych w 1967 roku – a pamięta, 
że bardzo wiele par brało wtedy 
ślub – ktoś się rozwiódł. Ludzie 
zajmowali się pracą i życiem co-
dziennym. 

Kto ustępował? – pytaliśmy ju-
bilatki. – Czasami zdarzało się, 
że była różnica zdań i żadne nie 
chciało ustąpić – bo przecież mał-
żeństwo to dwie osoby o różnych 
charakterach – ale nie było źle. Te-
raz to już nie wypada i nie ma o co 
się kłócić – mówi z uśmiechem. 

Doczekali syna i córki, mają 
trzech wnuków. Dałkowie praco-
wali oboje w gospodarstwie i nie 
ukrywają, że było co robić, a praca 
była ciężka, bo przecież nie było 
takich maszyn jak dzisiaj. 

 str. 26

teresa i Jan Wódka�z�bąkowa�dolnego.

medal otrzymuje irena Ryłek ze Zdun,�obok�niej�mąż�stanisław.

Zofia i mirosław Gorzkowscy�z�Jackowic.�
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WSPomNieNiA�|�pozostaNą�W�NaszeJ�pamięci oDeSZLi oD NAS�|�29.11.2017�–�9.12.2017

�20 września:�mariusz�kolis,�
l.35�(zmarł�w�anglii).

�29 listopada: 
barbara�lasota,�l.48;�
teresa�paliwoda,�l.67,�Łowicz.

�2 grudnia:�Gabriel�lewiński,�
l.89.

�3 grudnia: Juliusz�pilich,�l.81;�
anna�miazek,�l.70;�
henryk�opaliński,�l.72.

�4 grudnia:�stanisława�

kunikowska,�l.91.
�5 grudnia:�Jan�Wielemborek,�

l.84;�Józefa�dobrowolska,�l.64;�
bronisław�kołubański,�l.77;�
zbigniew�cieślak,�l.61.

�6 grudnia:�edward�
kaczmarek,�l.89,�Głowno.

�8 grudnia:�Jadwiga�
Włodarczyk,�l.63.

�9 grudnia:�antoni�Jaszczak,�
l.88.

Reklama

We wrześniu bieżącego roku, 
w wieku niespełna 77 lat, zmarł 
Ireneusz Jankowski, samorządo-
wiec i społecznik, pierwszy po 
reformie samorządowej 1990 r. 
wójt gminy Głowno, jeden z gro-
na założycieli Stowarzyszenia 
Przyjaciół Wsi Piaski Rudnickie, 
zapamiętany jako dobry gospo-
darz i budowniczy gminnej sieci 
wodociągowej. 

Ireneusz Jankowski urodził się 
2 października 1940 r. w Płocku, 
był synem Feliksa i Wacławy. 
Ukończył Szkołę Podstawową, 
a następnie uczył się w Liceum 
Ogólnokształcącym w Płoc-
ku. Kolejnym krokiem w nauce 
były studia na Wydziale Ogrod-
niczym Akademii Rolniczej 
w Poznaniu – specjalizacja Sa-
downictwo.

Zawodowo związany był z rol-
nictwem. Kierował państwowym 
gospodarstwem w Ksawerowie, 
a następnie, po przeprowadzce 
do Piasków Rudnickich na po-
czątku lat 70-tych, wraz z żoną 
Honoratą prowadził tu pieczar-
karnię. W nowym miejscu za-
mieszkania Ireneusz Jankowski 
szybko zjednał sobie sympatię 
sąsiadów i w latach 80-tych peł-
nił już funkcję sołtysa. Po refor-
mie samorządowej, w 1990 r., 
został wybrany na radnego Rady 
Gminy Głowno z okręgu Rud-
niczek – Piaski Rudnickie. Jako 
radny, został wybrany na wójta 
– w pierwszej kadencji wójt wy-
bierany był przez radnych, z ich 
grona. 

Ireneusz Jankowski był wój-
tem gminy Głowno przez dwie 
kadencje: 1990-1994 oraz 1994-
1998. W tym okresie gmina prze-
szła głębokie zmiany, a zarówno 
wójt, jak i radni obu kadencji, zo-
stali zapamiętani przede wszyst-
kim jako budowniczowie gmin-
nej sieci wodociągowej. W tym 
okresie położono kilometry rur, 
po dziś dzień służące miesz-
kańcom wsi do zaopatrywania 
w wodę ich domów i gospo-
darstw. Wybudowano główne 
wodociągi: Rudniczek – Lubian-
ków, Ziewanice, Boczki Doma-

radzkie, Popów, Mąkolice, Wola 
Mąkolska – Koźle, Kadzielin 
– Głowno, Dąbrowa – Waliszew 
czy Konarzew – Domaniewice. 
Składały się z wielu odcinków 
sieci, realizowanych w poszcze-
gólnych latach – generalnie nie-
mal cała gmina została w tym 
okresie zwodociągowana. Po-
nadto, w czasie dwóch kaden-
cji Ireneusza Jankowskiego na 
stanowisku wójta gm. Głowno 
wybudowano kilka dróg: dwie 
drogi w Ostrołęce, drogę Lu-
bianków – Borki i Borki – Dmo-
sin oraz drogę Karnków – Po-
pówek – Boczki Domaradzkie. 
W 1997 r. zainwestowano w dwie 
ekologiczne oczyszczalnie ście-
ków przy szkołach w Lubianko-
wie i Mąkolicach. 

Z wójtem Jankowskim, jako 
urzędniczka Urzędu Gminy 
Głowno, współpracowała m.in. 
obecna sekretarz gminy Jolan-
ta Szkup, która wspomina go 
przede wszystkim jako bardzo 
dobrego człowieka, bezkonfl ik-
towego, życzliwie nastawionego 
do mieszkańców i zawsze goto-
wego porozmawiać z każdym: 
– Drzwi do jego gabinetu były 
otwarte, z każdą sprawą można 
było przyjść, zapytać.

– To był bardzo porządny 
człowiek, wyważony i stonowa-
ny – tak wspomina byłego wój-
ta Ireneusz Furga, wieloletni pra-
cownik urzędu, kierujący biurem 
rady gminy. 

– To właśnie pan wójt Irene-
usz Jankowski w 1994 r. powo-
łał mnie na stanowisko skarb-
nika gminy – opowiada z kolei 
skarbnik gminy Głowno Ceza-
ra Stokowska. – Był bardzo spo-
kojnym, dobrym szefem. Bardzo 
mile go wspominam. Ostatni raz 
spotkaliśmy się chyba półtora 
roku temu, gdy razem z panem 
wójtem Markiem Jóźwiakiem 
odwiedziliśmy państwa Jankow-
skich w domu, by wręczyć im 
Medale za Długoletnie Pożycie 
Małżeńskie. 

Uroczyste to wydarzenie mia-
ło miejsce dokładnie 22 czerwca 
2016 r. 

Podobnie pozytywnie Irene-
usz Jankowski odbierany był 
w swojej wsi. Jerzy Cybulski, rad-
ny i członek Stowarzyszenia Na 
Rzecz Rozwoju Wsi Piaski Rud-
nickie w Gminie Głowno, wspo-
mina, że zarówno pan Ireneusz, 
jak i jego żona Honorata byli bar-
dzo aktywnymi członkami, a ich 
syn Krzysztof pełnił funkcję pre-
zesa stowarzyszenia. To państwo 
Jankowscy przekazali blachę 
i inne materiały na budowę zada-
szonej wiaty, która po dziś dzień 
służy na organizację imprez dla 
społeczności lokalnej. Zależało 
im na integracji mieszkańców, 
chętnie uczestniczyli w różnych 
wydarzeniach, aktywnie włącza-
jąc się w ich przygotowywanie. 

– Pan Ireneusz Jankowski to 
był bardzo porządny człowiek, 
udzielał się w naszym stowarzy-
szeniu. Obydwoje z małżonką 
bardzo dużo pomagali – opowia-
da Jerzy Cybulski. 

Ponadto Ireneusz Jankowski 
w okresie swojej aktywności za-
wodowej i publicznej zasiadał 
także w zarządzie Banku Spół-
dzielczego w Głownie. 

Prywatnie najważniejsza była 
dla niego rodzina, w której bar-
dzo dobrze się czuł i bardzo lubił 
wspólne spotkania i rozmowy. 
Niezwykle ważną dla Ireneusza 
Jankowskiego chwilą były naro-
dziny ukochanej, jedynej wnucz-
ki Wiktorii. 

Interesował się historią Polski, 
począwszy od chrztu w 966 r. po 
czasy współczesne. Z dużym za-
miłowaniem czytał książki histo-
ryczne, opowiadające o wyda-
rzeniach od czasów starożytnych 
po współczesność, a także auto-
biografi e sławnych ludzi. Wol-
ny czas spędzał na spotkaniach 
w gronie rodzinnym oraz wy-
cieczkach krajoznawczych po 
Polsce.

Ireneusz Jankowski zmarł 23 
września 2017 r. Został pochowa-
ny 27 września 2017 r. na cmen-
tarzu w Dmosinie. Rankiem 
tego dnia, na sesji Rady Gminy 
Głowno, pamięć zmarłego wójta 
uczczono minutą ciszy.  ewr

Ireneusz Jankowski (1940-2017) 

 ireneusz Jankowski
  (1940-2017)
były�wójt�gminy�Głowno,�
który�urząd�ten�sprawował�
dwukrotnie,�w�kadencjach�
1990-1994�i�1994-1998,�
kiedy�to�wybudowana�została�
gminna�sieć�wodociągowa.�
zapamiętany�jako�dobry�
gospodarz�gminy,�a�w�swojej�
wsi�–�jeden�z�założycieli�
stowarzyszenia�Na�Rzecz�
Rozwoju�Wsi�piaski�Rudnickie,�
społecznik,�człowiek�życzliwy�
ludziom.�zmarł�23�września�
tego�roku.
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Sobota |�Wizytacja�kanoniczna�

Biskup Wojciech Osial wizytował 
parafię św. Piotra i Pawła
Co biskup lubi jeść, jak spędza wakacje i czas wolny, 
jakiej drużynie piłkarskiej kibicuje i ile zarabia  
– te i inne pytania mieli okazję zadać bp. Wojciechowi 
Osialowi uczniowie Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  
i Gimnazjum w Sobocie. Biskup spotkał się z nimi  
6 grudnia w ramach wizytacji kanonicznej miejscowej 
parafii św. Apostołów Piotra i Pawła.

Biskup pomocniczy diecezji ło-
wickiej Wojciech Osial odwiedził 
szkołę w towarzystwie probosz-
cza z Soboty ks. Mirosława Krze-
szewskiego oraz dziekana deka-
natu piątkowskiego ks. Stanisława 
Poniatowskiego. Już przed bramą 
do placówki goście zostali przy-
witani przez dyrektorów Barba-
rę Pawlaczyk z ZS-P i Wojciecha 
Szcześniaka z Gimnazjum oraz 
parę uczniów w łowickich stro-
jach ludowych – Maję Siejkę oraz 
Jakuba Prośniewskiego, którzy 
zaprowadzili biskupa do szkoły.  
W holu na piętrze czekała już  
na niego cała społeczność szkol-
na, która powitała wchodzącego 
dostojnika piosenką. 

Biskupa oraz towarzyszących 
mu księży zaproszono do obej-
rzenia spektaklu o tematyce bo-
żonarodzeniowej, który wystawili 
uczniowie podstawówki i gimna-
zjaliści. Został on przygotowany 
pod kierunkiem nauczycielek reli-
gii Agaty Jońskiej (z gimnazjum) 
oraz Anny Tatuch (ze szkoły pod-
stawowej), a o oprawę muzyczną 
zadbał Zbigniew Bińczak. Przed-
stawienie opowiadało o wigilij-
nym spotkaniu ludzi z różnym ży-
ciowym bagażem, oczekujących 
na dworcu na przyjazd pociągu. 
Między bezdomną staruszką, na-

stoletnim uciekinierem z domu, 
chorą dziewczyną, synem alkoho-
lika i wychowankami domu dziec-
ka znalazło się miejsce dla Maryi 
z Józefem i nowonarodzonego Je-
zusa. W finale wszystkich aktorów 
oraz publiczność połączyły słowa 
piosenki „Przekażcie sobie znak 
pokoju”. 

Biskup Osial był zachwyco-
ny treścią przedstawienia i za-
chęcił wszystkich do nagrodze-
nia młodych aktorów gromkimi 
oklaskami. Później, w rozmo-
wie z dziećmi, wiele uwagi po-
święcił właściwemu przeżyciu 
zbliżających się świąt. Mówił, 
że prawdziwe Boże Narodzenie 
nastanie, gdy Jezus narodzi się 
ludzkich w sercach. Pytał dzieci 
o to, jak mogą przygotować się do 
świąt poprzez spełnianie dobrych 
uczynków, pomaganie w domu, 
dzielenie się i po prostu obdarza-
nie się na co dzień życzliwością  
i uśmiechem. 

Przypomniał też historię św. 
Mikołaja – biskupa, który poma-
gał ubogim. Dopytywał czy dzie-
ci pisały listy do Mikołaja i czy 
znalazły już jakieś upominki. Bi-
skup chętnie odpowiadał też na 
szereg kierowanych do niego py-
tań. Uczniowie z Soboty chcie-
li m.in. wiedzieć jak spędza czas 

wolny (jeździ na rowerze, czyta 
książki), dokąd jeździ na waka-
cje (w tym roku spędził tydzień 
na Mazurach, ale lubi też gór-
skie wędrówki), czy dużo pracu-
je (dużo, zwykle jest bardzo za-
jęty) i ile zarabia na dzień (nie 
otrzymuje wynagrodzenia w ta-
kim rozumieniu jak inni pracu-
jący dorośli, ale ma zapewniony 
byt), czy od dzieciństwa chciał 
zostać biskupem (dość wcześnie 
zaczął myśleć o tym, że może zo-
stanie księdzem), co najbardziej 
lubi jeść (makaron ze wszelkimi 
sosami), której z zagranicznych 
drużyn piłkarskich kibicuje (FC 

Barcelona) oraz jak spędzi wigi-
lię (najpierw będzie na wiecze-
rzy u rodziców, później spotka się  
z biskupami i księżmi, a następ-
nie odprawi pasterkę w Rawie 
Mazowieckiej). 

Po długiej serii pytań i od-
powiedzi ks. biskup przekazał  
na ręce dyrektor Barbary Pawla-
czyk pamiątkowy album oraz sło-
dycze, które przywiózł dla dzieci  
z okazji mikołajek. 

Spotkanie zakończyło się 
puszczeniem iskierki miłości,  
odmówieniem modlitwy, błogo-
sławieństwem i podarowaniem 
gościowi figurki anioła, wykona-

nej przez dzieci. Po pożegnaniu się  
z uczniami, ks. biskup udał 
się jeszcze na spotkanie z gro-
nem pedagogicznym, a po nim  
miał odwiedzić ośrodek zdro-
wia w Sobocie, by następnie  
w remizie miejscowej OSP spo-
tkać się z delegacjami jedno-
stek strażackich z terenu para-
fii: OSP Zakrzew, OSP Sobota,  
OSP Wola Kałkowa i OSP Urze-
cze. 

Tego samego dnia wieczorem 
bp Wojciech Osial w kościele pa-
rafialnym w Sobocie udzielił gim-
nazjalistom sakramentu bierzmo-
wania.  ewr

Spotkanie z dziećmi. biskup�Wojciech�osial�opowiadał�w�sobocie�o�św.�mikołaju�i�właściwym�przeżyciu�świąt.
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Łowicz
Przeciw 
przemocy 
w rodzinie

Zespół interdyscyplinarny przy 
Urzędzie Gminy Łowicz, we 
współpracy z Komendą Powiato-
wą Policji w Łowiczu, w ramach 
działań profilaktycznych urucha-
mia dyżury członków zespołu,  
na których mieszkańcy gminy Ło-
wicz będą mogli zasięgnąć infor-
macji o problemie przemocy w ro-
dzinie i możliwościach uzyskania 
pomocy. Działania są prowadzo-
ne w ramach Krajowego Progra-
mu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie. Pierwszy dyżur odbył 
się 5 grudnia w siedzibie KPP w 
Łowiczu. Gdy jeszcze przed jego 
zakończeniem rozmawialiśmy  
z kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej Jolantą Sło-
mą, powiedziała nam, że póki co 
nie było zainteresowania, co tłu-
maczyła tym, że dyżury są czymś 
nowym i informacja o nich mogła 
jeszcze nie dotrzeć do mieszkań-
ców. Kierownik zapowiedziała, że 
podobne dyżury będą się odbywa-
ły raz na kwartał, a kolejny będzie 
po Nowym Roku.  aa 

kiernozia
Ciasteczkowy 
zawrót głowy

Do udziału w kiermaszu „Cia-
steczkowy zawrót głowy” zapra-
sza 15 grudnia szkoła w Kiernozi. 
Rozpocznie się on o godz. 10.00 
na dolnym, głównym korytarzu 
szkoły. W czasie tego bożonaro-
dzeniowego kiermaszu będzie de-
gustacja oraz możliwość kupienia 
ciasteczek i stroików. Kiermasze 
organizowane na korytarzu sta-
ją się powoli tradycją. Niedawno 
odbył się kiermasz „Smaki lata”, 
na którym można było skosztować 
domowych przetworów.  opr. mak 

WitAmy WŚRóD NAS�|�W�ostatNich�dNiach�uRodzili�się
W�tej�rubryce�zamieszczamy�fotografie�noworodków,�które�w�dniach�poprzedzających�wydanie�tego�numeru�tygodnika�urodziły�się�w�szpitalach�w�Łowiczu�
i�w�Głownie,�wraz�z�datą�i�godziną�tej�szczęśliwej�dla�rodziców�chwili.�dziękujemy�rodzicom,�którzy�zgodzili�się�na�publikację�i�życzymy�dużo�radości�z�powiększenia�
rodziny.�każde�nowo�narodzone�dziecko�witamy�serdecznie�w�naszej�lokalnej�społeczności.�a�jeśli�Wasze�dziecko�urodziło�się�w�tych�dniach�w�jakimś�innym�
szpitalu�–�prosimy,�przyślijcie�nam�fotografię�i�dane�(redakcja@lowiczanin.info)�–�także�z�przyjemnością�je�zamieścimy. Redakcja

Adrian Barlak, ur.�5.12.2017�r.,�
godz.�6.50,�dł.�56�cm,��
waga�3.300�g,�syn�eweliny��
i�tomasza,�zam.�placencja.

Antoni urbański,�ur.�5.12.2017�r.,�
godz.�4.25,�dł.�54�cm,��
waga�3.000�g,�syn�Natalii�i�emila,�
zam.�bobrowniki.

melania kamińska,  
ur.�5.12.2017�r.,�godz.�12.30,��
dł.�53�cm,�waga�3.200�g,�córka�
pauliny�i�michała,�zam.�Łowicz.

Wojciech maksymilian Woliński, 
ur.�5.12.2017�r.,�godz.�22.45,��
dł.�58�cm,�waga�4.200�g,�syn�
Wioletty�i�adama,�zam.�Różyce.

mateusz tomaszkiewicz,  
ur.�21.11.2017�r.,�godz.�19.40,��
dł.�56�cm,�waga�3.800�g,��
syn�anny�i�dariusza,�zam.�polesie.

Antoś Domińczak, ur.�22.11.2017�
r.,�godz.�6.00,�dł.�58�cm,��
waga�3.720�g,�syn�marty�
i�Łukasza,�zam.�bobrowniki.

ignacy Rybicki,�ur.�27.11.2017�r.,�
godz.�19.30,�dł.�54�cm,��
waga�3510�g,�syn�beaty�i�błażeja,�
zam.�Wicie.

Antoni kapusta,�ur.�9.12.2017�r.,��
godz.�3.08,�dł.�60�cm,��
waga�4.040�g,�syn�magdy�
i�kamila,�zam.�Wejsce.
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Cesarka to nie panaceum 
na wszystko
O zmieniającej się rzeczywistości w sprawach ciąży i porodu:  
coraz liczniejszych cięciach cesarskich, coraz większych trudnościach  
z zajściem w ciążę, powszechnych zwolnieniach w trakcie ciąży, 
kobiecych obawach, lekarskich decyzjach, o prawie i Internecie 
– rozmawiamy z Adamem Skonecznym, ordynatorem oddziału 
ginekologiczno-położniczego szpitala w Łowiczu

 W 1999 roku nieco po-
nad 19% dzieci rodziło się  
w Polsce metodą cesarskiego 
cięcia, obecnie odsetek ten 
wynosi 39,8% – to oznacza 
prawie cztery porody na dzie-
sięć. Skąd to się bierze? Stan-
dardy Światowej organizacji 
Zdrowia mówią, że „cesarki” 
powinny stanowić maksymal-
nie 15% wszystkich porodów.

– Wszędzie obserwujemy 
zwiększoną ilość cięć cesarskich. 
Wynika to z wielu, wielu przy-
czyn, temat jest złożony. Przede 
wszystkim rozszerzyły się kwali-
fikacje do cięcia cesarskiego. Sy-
tuacje, które kiedyś kończyło się 
w sposób naturalny, uznając, że 
to jest jedyna droga postępowania, 
dziś w wielu przypadkach znajdu-
ją się w kręgu wskazań do cięcia. 

 Na przykład?
– Zacznijmy od najbardziej 

standardowych wskazań. Takim 
jest odwrócone, inaczej miedni-
cowe, położenie dziecka w pierw-
szej ciąży – to jest generalnie kla-
syczne wskazanie do zakończenia 
cięciem cesarskim. To nie powin-
no budzić kontrowersji, bo urazo-
wość dla dziecka, szczególnie jego 
główki, jest przy tym ułożeniu nie-
botycznie większa niż przy poro-
dzie główkowym, fizjologicznym. 
Nawet więc już przed laty, choć 
jeszcze nie było to wtedy klasycz-
ne wskazanie do cięcia cesarskie-
go, odsetek cesarskich cięć w tych 
przypadkach był zawsze większy. 
Tyle że wtedy zawsze rozważano 
warunki anatomiczne: wielkość 
dziecka, budowę miednicy cię-
żarnej – i gdy kobieta była, mó-
wiąc pospolicie, dość obszerna,  
a dziecko nie za duże, to taki po-
ród przy doświadczeniu zespołu 
położniczego nie stanowił żadne-
go problemu, niósł za sobą zniko-
me ryzyko urazowości. Obecnie 
jednak każde ułożenie miednico-
we u pierwiastki jest kwalifikowa-
ne do cięcia cesarskiego. 

Drugie, często występujące 
wskazanie, to poród po uprzed-
nim cięciu cesarskim. A dlaczego 
tych cięć cesarskich jest tak dużo? 
W naszym szpitalu jest to poniżej 
40%, ale niewątpliwie dużo wię-
cej niż było kiedyś. Ja pamiętam 
czasy, gdy mieliśmy 12-14% cięć 
cesarskich, a teraz mamy powyżej 
30%, co znaczy, że odnajdujemy 
się w trendzie ogólnopolskim. 

Kolejna przyczyna to zwięk-
szona diagnostyka: stwierdzenie 
chorób u kobiety, wyniki badań  

w ciąży, przeszłość położnicza – to 
wszystko wpływa na to, że kwali-
fikujemy taką pacjentkę do zakoń-
czenia ciąży przez cięcie cesarskie. 
Gama tych wskazań zwiększa się 
praktycznie z każdym rokiem, po-
wiedziałbym nawet, że się zwielo-
krotnia. Ale są opracowane i nadal 
opracowywane algorytmy postę-
powania w położnictwie i wskaza-
nia gremium profesorskiego, które 
stanowią o kwalifikacjach do cię-
cia cesarskiego, niewątpliwie idą  
w tym kierunku, by priorytetem 
było kończenie ciąży porodem dro-
gą naturalną. 

Na pewno cięcie cesarskie nie 
jest panaceum na wyeliminowa-
nie ryzyka jakichkolwiek powi-
kłań śródporodowych. Wiadomo, 
że w czasie porodu różne rzeczy 
mogą się wydarzyć, czasami po-
ród się przedłuża, czasem docho-
dzi do ucisku na pępowinę, czego 
nikt z lekarzy czy położnych nie 
jest w stanie przewidzieć, poród 
naturalny może w każdej chwili 
okazać się mocno, mocno pato-
logicznym i trzeba wtedy bardzo 
szybko decydować się na błyska-
wiczne zakończenie go przez cię-
cie cesarskie. Wśród samych cię-
żarnych panuje więc przekonanie, 
że lepiej już uprzednio przeprowa-
dzić cesarkę, by nie ryzykować. 

 W Pańskiej ocenie te oba-
wy są przesadzone? 

– Są przesadzone, ale ma to 
swoje podłoże. Niewątpliwie swo-
ją rolę odgrywa tu także strona 
prawna: roszczeniowość pacjentek 
jest obecnie zwielokrotniona. Nie 
przesadzę zresztą, gdy powiem, że 
dotyczy to wszystkich lekarzy, na-
gonka na służbę zdrowia jest nie-
samowita. Czy to jest uczciwe, 
czy nie? – myślę, że nie. Ale ma to 
wpływ na podejmowane decyzje, 
bo czym jest cięcie cesarskie dla 
zespołu lekarskiego? – to jest pół 
godziny, czterdzieści minut – i, mó-
wiąc brzydko – z głowy. Wszyscy 
są zadowoleni: pacjentka, bo szyb-
ko stała się matką, zespół, bo nic 
się nie wydarzyło – podkreślam, że 
mówię tu o normalnym, planowa-
nym cięciu, a nie każde takie jest.

 Zdarzają się więc takie pa-
cjentki, które po prostu mówią, 
że chcą mieć cesarkę, nie chcą 
rodzić normalnie, że się boją?

– Tak.

 i jak wtedy reaguje lekarz?
– Staramy się przekonywać pa-

cjentki, czasami się udaje, ale nie 

w stosunku do każdej. Poród na-
turalny, który zakładany, wymaga 
tego, by była odpowiednia współ-
praca między rodzącą a zespołem, 
by pacjentka reagowała na wska-
zówki położnych – kiedy ma od-
dychać, kiedy przeć – to wszystko 
jest ważne. A są pacjentki, u któ-
rych widać, że tej współpracy nie 
będzie – a to zawsze niesie za sobą 
możliwość nieprzewidzianych po-
wikłań i najczęściej kończy się 
bardziej czy mniej nagłym cię-
ciem cesarskim, którego potrze-
ba wynika właśnie z przebiegu tej 
współpracy czy raczej jej braku. 

 Czy pacjentki, które chcą 
mieć cesarkę, zdają sobie 
sprawę z powikłań, które ta 
operacja także przecież może 
za sobą pociągać? to jest po-
ważna operacja, z ogromnym 
upływem krwi, potem zrosty… 

– Myślę, że dużo zależy od pro-
wadzenia ciąży i jej przebiegu. 
Niewątpliwie zwiększa się ilość 
pacjentek, u których podtrzymy-
wanie ciąży, jej wspomaganie, jest 
konieczne. 

 Z czego to wynika? obni-
żył się ogólny poziom zdrowot-
ności?

– Niewątpliwie tak. 

 Czy należy to tak rozu-
mieć, że choć żyjemy dłużej, 
to jakość tego życia od strony 
zdrowotnej się pogarsza?

Tak. Większość ciąż jest dziś,  
w całej Polsce, w jakiś sposób 
wspomagana, przy czym nie cho-
dzi tu tylko o farmakologię. Moim 
zdaniem jest to bardzo rozsądne, 
ponieważ pęd życia jest jaki jest: 
większość ludzi do czegoś dąży, 
stara się, walczy, więc gdy poja-
wia się ciąża, musimy reagować 
na wszystkie czynniki wokół cię-
żarnej. Więc wracając do pytania 
o świadomość zagrożeń związa-

nych z cesarką: niewątpliwie In-
ternet, możliwość konfrontowania 
się z innymi rodzącymi i dostęp 
do informacji o trudnych przypad-
kach jakie gdzieś, kiedyś miały 
miejsce, nagłośnionych przez me-
dia – budzi w mentalności kobiet 
rodzących więcej obaw. 

 Czyli ten przekaz, iż jest to 
poważna operacja i warto się 
zastanowić, zanim się będzie 
na cesarkę nalegało, przegry-
wa w przestrzeni internetowej 
z przekazywanymi obawami 
co do możliwych komplikacji 
przy naturalnym porodzie?

– Tak. 

 Jeszcze inne obawy mają 
kobiety w trakcie ciąży, nawet 
gdy daleko jest jeszcze do po-
rodu. Czy często spotykacie 
się, jako lekarze, z sytuacją, że 
pacjentka bardzo chce pójść 
na zwolnienie? inaczej: czy 
większość Polek obecnie wo-
lałaby pracować, mieć kontakt 
z ludźmi, czy jednak więcej jest 
tych, które chętnie zamkną się 
na te 9 miesięcy w domu?

– Myślę, że jest mniej więcej 
tyle samo jednych co drugich. 
Niewątpliwie nie ma w tej chwi-
li dobrych miejsc pracy dla kobiet  
w ciąży. Dla bardzo wielu mo-
ich pacjentek miejscem pracy jest 
sklep, wymagająca firma i gdy pa-
cjentka odczuwa potrzebę skorzy-
stania ze zwolnienia, które jest też 
przecież formą odpoczynku, bo 
przecież ciąża nie jest okresem ła-
twym: są wymioty, skurcze, a do 
tego dochodzą dojazdy do pracy 
– to wtedy rzeczywiście wskaza-
nym może być okres krótkiego 
odizolowania się od pracy, z moż-
liwością powrotu do tej pracy, gdy 
dokuczliwe dolegliwości ustąpią. 
Tylko okazuje się, że bardzo czę-
sto pracodawca, gdy zorientuje 
się, że kobieta jest w ciąży, to nale-

ga, by ona sama poprosiła o zwol-
nienie – aż do porodu. Jest pani  
w ciąży, ja muszę być przygotowa-
ny na to, by pani mnie nie zasko-
czyła nagłym zwolnieniem, gdy 
będzie mi pani potrzebna – więc 
bardzo proszę, żeby pani sobie te-
raz załatwiła zwolnienie – tak to 
często wygląda. Nie tylko u wie-
lu moich pacjentek, nie tylko u pa-
cjentek moich kolegów, ale w ca-
łej Polsce. 

 Pracodawca bardziej za-
interesowany zwolnieniem niż 
jego pracownica…

– Tak, weźmie kogoś na zastęp-
stwo, będzie miał stanowisko obsa-
dzone i nie będzie żadnych niespo-
dzianek – tak często mówią. Co ma 
zrobić lekarz? To jest bardzo moc-
no rozpowszechnione. A w innych 
sytuacjach pacjentka mówi, że nie 
chce teraz iść na zwolnienie, bo na 
przykład za miesiąc będzie miała 
stałą umowę o pracę. Lekarz musi 
brać pod uwagę wszystkie takie 
okoliczności.

 Ale są też panie, które 
same chcą dostać zwolnie-
nie?

– Tak. Wynika to z tego, że co-
raz więcej młodych kobiet ma kło-
poty z zajściem w ciążę. Więc  
w momencie, gdy szczęśliwie za-
chodzą w ciążę, to później dmu-
chają na zimne. Bardzo dużo jest 
ciąż, które pojawiają się po trzech, 
czterech latach bardzo intensyw-
nego czasami leczenia, więc na-
turalnym odruchem jest, że w ta-
kiej sytuacji chce się zapewnić 
dziecku pełnię bezpieczeństwa. 
Ciężarne czerpią przy tym z do-
świadczeń innych kobiet przeka-
zywanych w internecie – to jest 
naprawdę bardzo rozpowszech-
niona forma kontaktu między ko-
bietami w ciąży. 

Ponadto, gdy pacjentka ciężko 
pracuje fizycznie, to też jest istot-

ne, by lekarz dowiedział się o tym 
w wywiadzie, podobnie jeśli cho-
dzi o warunki dojazdu do pracy. 
Dużo naszych pacjentek pracu-
je w Warszawie i żeby one tam 
na siódmą dojechały, to o której 
muszą wstać?! Bywają wreszcie 
krwawienia w pierwszych tygo-
dniach – to wszystko jest powo-
dem do zwolnienia, na pewno.  
I wtedy lekarz jest osobą inicjują-
cą zwolnienie, postępuje po lekar-
sku, tak jak powinien. 

 Czy ciąża, do której doszło 
po latach starań, jest przez le-
karzy automatycznie traktowa-
na jako zagrożona?

– Jest tak zwaną ciążą ryzyka. 
Myślę, że to jest zasadne. Weź-
my okres pierwszych trzech mie-
sięcy ciąży, szczególnie gdy przy-
pada na okres jesienno-zimowy. 
Wszelkiego typu infekcje, szcze-
gólnie wirusowe, nie są mile wi-
dziane w ciąży, bo mogą spowo-
dować nawet uszkodzenie płodu. 
Dlatego izolowanie ciężarnej od 
źródeł infekcji jest ważne. Choć 
nie zawsze łatwe, bo na przykład 
nauczycielki – które najrzadziej 
korzystają ze zwolnień i tak jest 
od lat – czują się tak związane ze 
swymi uczniami, że chcą chodzić 
do szkoły pomimo panującej in-
fekcji. Doświadczyłem mnóstwa 
takich przypadków. 

 Co trzeba zrobić w sferze 
polityki społecznej, finanso-
wej, edukacji społecznej, by 
polepszyć stan zdrowia mło-
dych kobiet? Skąd to się bie-
rze, że jest więcej problemów 
z zajściem w ciążę i więcej ciąż 
ryzyka?

– Dużo czynników ma na to 
wpływ. Przesuwa się wiekowa 
granica pierwszych ciąż. Każda  
z kobiet chce przed zajściem  
w ciążę mieć już za sobą jakiś 
start życiowy, szczególnie zawo-
dowy, jakoś ustawić się w życiu, 
posiadać wykształcenie, co się da-
lej wiąże z dość stałym miejscem 
pracy – więc pierwsze ciąże są co-
raz później.

 Czy to automatycznie po-
woduje więcej problemów?

– To na pewno jest czynnik, 
który trzeba wziąć pod uwagę. 

 A inne czynniki?
– Coraz więcej jest rozpozna-

wanych wśród młodzieży różnych 
chorób, które też niosą swe konse-
kwencje jeśli chodzi o płodność. 
Na przykład schorzenia tarczycy, 
które są coraz częstsze. Jaki to ma 
związek z tym, co nas spotkało  
w Polsce po Czarnobylu – nie je-
stem do końca zorientowany, ale 
nie jest to tak, jak było kiedyś. 

 Czy sposób życia ma też 
na to wpływ?

– Na pewno. Sposób życia, ner-
wowość, także sposób odżywiania 
się: produkty z fast foodów, słody-
cze… Zwiększa się ilość przypad-
ków mięśniakowatości macicy, co 
widać przy cięciu – bo nie jest to 
jeszcze rozpoznawane w bada-

Adam Skoneczny –�ordynator�oddziału�ginekologiczno-położniczego�
szpitala�w�Łowiczu.

coraz�więcej�młodych�
kobiet�ma�kłopoty��
z�zajściem�w�ciążę.�
Więc�w�momencie,�
gdy�szczęśliwie�
zachodzą�w�ciążę,�
to�później�dmuchają�
na�zimne.

W
o

Jc
ie

c
h

�W
a

li
G

ó
R

s
k

i



21www.lowiczanin.info � nr 50 �����14�grudnia�2017

niach USG czy badaniach gine-
kologicznych. To jest wynikiem 
zaburzeń hormonalnych, na które 
prawdopodobnie wpływ ma także 
sposób odżywiania się i nerwowy 
tryb życia.

 A stosowanie przez lata 
środków antykoncepcyjnych?

– Nie optowałbym za taką wer-
sją. Nowoczesne środki antykon-
cepcyjne to nie jest to, co było kie-
dyś, to nie są dawki, które mogą 
się przyczynić do takich zaburzeń.

 Rozpowszechnia się 
moda na zdrowy tryb życia: 
bieganie, marsze, ćwiczenia. 
Rozumiem, że to nie jest an-
tidotum, że wszystkie inne 
schorzenia cywilizacyjne są  
na tyle silne, że to bieganie nie 
za dużo pomaga?

– Na pewno tak. Zawsze za-
chęcaliśmy pacjentki w ciąży do 
spacerów, do pływania, które jest 
fantastyczne, bo poprawia kondy-
cję mięśniową wszystkich mięśni, 
co się przydaje i w czasie ciąży,  
i później, przy samym akcie poro-
dowym. Ale to jest dobre przy cią-
ży w pełni fizjologicznej, a tak nie 
zawsze jest. 

 Czyli jeśli w Łowiczu 7 ko-
biet na 10 rodzi siłami natury, 
to powinniśmy się po prostu 
cieszyć, że ich jeszcze jest aż 
tyle?

– Ja jestem wielkim zwolenni-
kiem porodu fizjologicznego, na-
turalnego, wielokrotnie do niego 
namawiam, moi koledzy również, 
położne także. Ale nie zawsze to 
daje efekty. Bywa, że choć my wi-
dzimy, że poród fizjologiczny jest 
w pełni możliwy, to pacjentka go 
nie chce i rodzi się konflikt między 
zespołem a nią. Są takie przypadki, 
że pacjentka mówi, iż chce rodzić 
tutaj, w Łowiczu, ale pod warun-
kiem, że będzie miała cięcie cesar-
skie. A my, po zbadaniu, widzimy, 
że aż się prosi o zwykły, naturalny 
poród – i byłoby to nie po lekarsku, 
gdyby skazać tę dziewczynę od 
razu na starcie na cięcie cesarskie. 
Były przypadki, że odmawialiśmy.  
Nie interesowaliśmy się wtedy 
gdzie i jak potem rodziły. Ważne 
jest, żeby wszystkie szpitale w Pol-
sce postępowały w taki sam spo-
sób. 

 Czyli, choć macie świado-
mość, że zwiększyła się ilość 
przypadków, w których cesar-
ka jest wskazana, to jednak wi-
dzicie, że w większości przy-
padków nie jest konieczna…

– … I apelujemy o rozsądek  
i o to, by nie straszyć się nawza-
jem w internecie. Jaka to jest sa-
tysfakcja dla lekarza i dla wszyst-
kich z zespołu, gdy poród się 
zakończy siłami natury! Coś  
w nas jest, coś w nas przetrwa-
ło takiego, że mimo iż jest trzecia 
czy czwarta w nocy, to gdy wra-
ca się do gabinetu po szczęśliwie 
odebranym porodzie, jest się zado-
wolonym. A cięcie cesarskie? Są 
przypadki, gdy ono musi być, gdy 
człowiek się ani chwili nie zasta-
nawia, a potem także się cieszy, że 
poszło szybko i się dobrze skoń-
czyło. Ale cięcie cesarskie to nie 
jest panaceum na wszystko. I nie 
powiedzieliśmy jeszcze o jednym, 
że następna ciąża po cięciu cesar-
skim jest w 50%, a nawet częściej, 
powiedziałbym, że w 70% skaza-
na na zakończenie w ten sam spo-
sób. Czyli młoda kobieta chcąca 
mieć dwójkę, trójkę czy więcej 
dzieci, zaczynając od cięcia ce-
sarskiego, czyni te następne cią-
że mocno zagrożonymi. Blizny na 
macicy nie są dla bezpieczeństwa 
kolejnych ciąż obojętne. 

 Rozmawiał Wojciech Waligórski

uloTKi Po uKraińSKu 
W Wielu baNKach 

W�placówkach�bankowych,�
które�odwiedziliśmy,�nie�
mieliśmy�najmniejszego�
problemu�z�otrzymaniem�jasnej�
i�natychmiastowej�odpowiedzi�
co�powinien�zrobić�obywatel�
ukrainy,�żeby�założyć�konto�
bankowe.�W�każdej��
z�placówek�otrzymaliśmy�
też�„od�ręki”�ulotki�czy�też�
skrócone�wersje�obsługi�kont�
w�języku�ukraińskim.�–�z�tego�
co�wiem,�byliśmy�pionierami��
w�zakładaniu�kont��
dla�obywateli�ukrainy.��
W�Łowiczu�mamy�założonych�
około�tysiąca�takich�kont��
–�dowiedzieliśmy�się�w�
placówce�banku�pekao�s.a.�
tymczasem�w�placówce�
Raiffeisen�polbank�
dowiedzieliśmy�się,�że�dłuższe�
kolejki�mogły�wynikać�z�tego,�że�
pod�koniec�ubiegłego�tygodnia�
realizowane�były�przelewy��
z�wypłatami�w�zakładach�licznie�
zatrudniających�ukraińców.�

Łowicz�|�co�było�powodem�dłuższych�niż�zwykle�kolejek�w�niektórych�bankach?�

Ukrainiec to ważny klient 
To, że banki wzięły na cel Ukraińców przebywających i pracujących legalnie 
w Polsce i dostrzegły potencjał biznesowy w tej grupie klientów, dało się 
odczuć również w Łowiczu. W ubiegłym tygodniu, żeby załatwić coś np. 
w jednej z placówek bankowych przy ul. Zduńskiej, trzeba było uzbroić 
się w cierpliwość. Związane to było z masowym zakładaniem kont przez 
Ukraińców, którzy rozpoczynali pracę m.in. w Partnersie.

– Zatrudniamy obecnie około 
300 nowych osób z Ukrainy. Nie 
wypłacamy wynagrodzenia ina-
czej niż na konta bankowe – takie 
mamy procedury. Żeby otrzymać 
wynagrodzenie, nasi pracownicy 
muszą mieć konto bankowe – do-
wiedzieliśmy się w łowickim od-
dziale spółki Partners. 

Zdecydowana większość ban-
ków, również tych obecnych  
w Łowiczu, wprowadziła uła-
twienia dla Ukraińców chcących 
otworzyć konto. W różnych ban-
kach obowiązują w tej kwestii róż-
ne zasady, ale najczęściej obco-
krajowcowi wystarczy paszport 
lub karta pobytu oraz aktualny 
numer telefonu. Obcokrajowiec 
niestety nie może otworzyć kon-
ta on-line – przez Internet, stąd też 
konieczność ich wizyt w placów-
kach bankowych. 

– Rzeczywiście bywają zwią-
zane z tym kolejki, ale zwykle są 
krótkotrwałe i dzieje się tak „fala-
mi”. Na przykład teraz nie ma ni-
kogo – dowiedzieliśmy się w pla-
cówce Raiffesen Polbank przy ul. 
Zduńskiej, w której w ubiegłym 
tygodniu spora grupa obywateli 
Ukrainy otwierała bezpłatne dla 
nich dożywotnio konta. 

Oferta kont bankowych dla 
Ukraińców jest zwykle tożsama 
z ofertami dla polskich klientów. 
Niektóre banki ponadto zachęca-
ją promocjami polegającymi np. 
na możliwości dokonywania raz 
w miesiącu bezpłatnego przelewu 
na Ukrainę. Inne np. zapowiadają 
przetłumaczenie na język ukraiń-
ski i uruchomienie na początku 
przyszłego roku aplikacji mobil-
nej do obsługi bankowej, oferują 

też wsparcie w tym języku na in-
foliniach. 

Według firmy Personnel Servi-
ce, która specjalizuje się w rekru-
tacji cudzoziemców na potrzeby 
polskich pracodawców, w ca-
łym 2017 roku może zostać wy-
danych nawet 2 mln oświadczeń  
o zamiarze powierzenia pracy 
obywatelom Ukrainy. Dla banków 
jest to grupa potencjalnych no-
wych klientów. Jeszcze wcześniej  
dostrzegli to np. operatorzy tele-

fonii komórkowej, przygotowu-
jąc specjalne oferty dla obcokra-
jowców. 

Tylko w powiecie łowickim 
w tym roku, do 11 grudnia 2017, 
wydanych zostało 7.341 oświad-
czeń o zamiarze powierze-
nia pracy obywatelom Ukrainy.  
– W ubiegłym roku takich 
oświadczeń było jeszcze więcej, 
bo około 10 tysięcy – dowiedzie-
liśmy się w Powiatowym Urzę-
dzie Pracy. Nie oznacza to, że 

tylu Ukraińców faktycznie pracę 
podjęło. Należy też podkreślić, że 
mogą oni pracować przez okres 
nie przekraczający 6 miesięcy 
w ciągu kolejnych 12 miesięcy  
– niezależnie od liczby pracodaw-
ców powierzających im wykony-
wanie pracy w tym okresie. 

Możliwość wykonywania pra-
cy w tzw. trybie uproszczonym, 
czyli właśnie na podstawie zare-
jestrowanych w PUP oświadczeń 
pracodawców, dotyczy obywa-
teli Armenii, Białorusi, Gruzji, 
Mołdawii, Rosji oraz Ukrainy.  
– Najczęściej podejmują prace 
sezonowe. Na przykład najpierw 
przy truskawkach, później w za-
kładach pracy, np. w Partnersie, 
a jesienią często w rolnictwie  
i w sadach – dowiedzieliśmy się 
w PUP. Od nowego roku liczba 

obcokrajowców faktycznie pracu-
jących w powiecie łowickim, czy 
też samym Łowiczu, będzie ła-
twiejsza do określenia, ponieważ 
zmieniają się przepisy dotyczące 
ich zatrudniania. 

Od początku 2018 roku pra-
codawcy będą musieli poinfor-
mować PUP w ciągu 7 dni o fak-
tycznym podjęciu lub niepodjęciu 
pracy przez cudzoziemca w na-
szym kraju. Zmiana taka jest 
związana m.in. z tym, że część 
cudzoziemców nie podejmowała 
pracy w Polsce, pomimo złożenia 
oświadczenia przez pracodawcę. 
Na takiej podstawie uzyskiwali 
polską wizę, pozwalającą na po-
byt w strefie Schengen przez 90 
dni i mogli przez 90 dni zatrud-
niać się za naszymi zachodnimi 
granicami.  mak 

ulotkami informacyjnymi w języku ukraińskim�„poczęstowano”�nas�we�wszystkich�placówkach�bankowych,�
które�odwiedziliśmy.�
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ZHP |�Ważne�zadanie�oli�klimczak

Łowiczanka w Głównej Kwaterze ZHP
Aleksandra Klimczak  
z Łowicza, znana  
z prowadzenia przed 
kilku laty 212 Drużyny 
Harcerskiej Ventus, 
znalazła się w składzie 
Głównej Kwatery 
Związku Harcerstwa 
Polskiego. 

W miniony weekend miał miej-
sce 40. Zjazd ZHP, na którym de-
legaci z całego kraju wybrali no-
wych przywódców organizacji 
– Naczelnika i Przewodniczące-
go ZHP. Kandydatów na oba sta-
nowiska było po trzech, naczelni-
kiem została hm. Anna Nowosad, 
w której zespole znalazła się łowi-
czanka. Zespół ten stworzył Głów-
ną Kwaterę – najważniejsze cia-
ło zarządzające Związkiem. Hm. 
Aleksandra Klimczak będzie jej 
członkiem ds. finansowania orga-
nizacji. Zajmie się m.in. szuka-
niem wsparcia finansowego dla 
ZHP ze strony państwa Polskiego, 
prywatnych firm i instytucji.

W rozmowie z NŁ powiedzia-
ła, że w biurze Głównej Kwate-

ry ZHP znalazła się w 2012 roku, 
gdy w czasie studiów na wy-
dziale finanse i rachunkowość na 
Uniwersytecie Łódzkim podjęła  
w niej praktyki, po czym dyrek-
tor finansowy zaproponował jej 
kontynuowanie współpracy, cze-
go efektem było zatrudnienie od 
2014 roku w wydziale pozyskiwa-
nia środków, obecna funkcja jest 
rozwinięciem tego co robiła do-
tychczas.

Obecnie jest nadal członkiem 
Hufca ZHP Łowicz, choć nie 
sprawuje już w nim od dłuższe-
go czasu żadnej funkcji. Ostatnią, 
którą piastowała, oprócz kierowa-
nia wspomnianą drużyną, była 
funkcja skarbnika hufca. Przypo-
mnijmy, że obecny komendant 
Hufca Łowicz Michał Kordec-
ki, w kadencji 2009 – 2013 był  
wybrany do Rady Naczelnej  
ZHP.  tb

Naczelnik ZHP hm Anna Nowosad�wręcza�na�40�zjeździe�związku�
sznur�funkcyjny�druhnie�aleksandrze�klimczak.
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Łowicz |�olimpiada�spedycyjno-logistyczna�

Uczeń Ekonomika awansował
Szymon Flis, uczeń 
drugiej klasy w ZSP nr 4 
w Łowiczu, kształcącej 
w zawodzie technik 
spedytor, zakwalifikował 
się do etapu okręgowego II 
Ogólnopolskiej Olimpiady 
Spedycyjno-Logistycznej.

17 listopada uczniowie tej szko-
ły z klas II, III i IV, uczący się 
w zawodzie technika spedytora 
zmierzyli się jedną z trzech wersji 
testu jednokrotnego wyboru, któ-
ry został przygotowany dla nich 
przez Wydział Ekonomiczny Uni-
wersytetu Gdańskiego. Przykła-
dowe pytanie dotyczyło tego, jak 
nazywa się ładunek, który moż-
na załadować do skrzyni pojazdu 
– prawidłowa odpowiedź to „ku-
batura”. 

Do zawodów drugiego stop-
nia olimpiady zakwalifikowali się 
uczestnicy pierwszego etapu, któ-
rzy uzyskali 13 lub więcej punk-
tów. W Ekonomiku udało się to 
Szymonowi Flisowi, który przy-
znaje, że spedycja jest właśnie 
tym, czym chce zająć się zawodo-
wo w przyszłości. – Spedycja jest 

czymś trochę bardziej zawężonym 
niż logistyka, zajmuje się zarzą-
dzaniem transportem – mówi nam 
Szymon Flis. Na nasze pytanie,  
w jakim miejscu widzi się w przy-
szłości, bez wahania odpowiada, 
że prawdopodobnie będzie pra-
cownikiem jakieś firmy spedycyj-
nej, która ma pod sobą kilka sa-
mochodów i kierowców i będzie 
organizował dla nich transport. 
Pomagać będzie mu w tym dobra 
znajomość geografii i języka an-
gielskiego. 

Tymczasem przed Szymonem 
etap okręgowy olimpiady, który 
odbędzie się 9 marca, zaś osoby 
z najlepszymi wynikami zmierzą 
się w wielkim finale 6 kwietnia. aa 

Szymon Flis,�uczeń�zsp�4.�
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Łowicz�|�Grudniowy�dkF�„bez�nazwy”

Krótkie i intensywne
życie geniusza
Życie jednej z najbardziej oryginalnych i inspirujących 
postaci w historii malarstwa – Vincenta van Gogha (1853-
1890) – było tematem krótkiej prelekcji, która rozpoczęła 
grudniową odsłonę Dyskusyjnego Klubu Filmowego  
„Bez nazwy”, na którym po raz pierwszy w łowickim kinie 
„Fenix” zaprezentowano film „Twój Vincent”.

Prelekcję wygłosiła Karoli-
na Łopusińska – krytyk sztuki  
z doświadczeniem w prowadze-
niu domu aukcyjnego i galerii. 
W dużym skrócie przypomniała 
jak wielki wpływ na dzieje malar-
stwa wywarł van Gogh, o którym 
mówi się dziś, że ekspresjoniści to 
jego dzieci, a twórcy XX wieku to 
spadkobiercy. Powszechnie znaną 
prawdą jest, że za życia van Gogh 
nie został doceniony, ponieważ za 
bardzo wyprzedził swoją epokę  
– odnotowano tylko jedną sprze-
daż jego obrazu za życia. Karolina 
Łopusińska zaznaczyła jednak, że 

tuż przed śmiercią nie był osobą 
zupełnie anonimową – w ostatnim 
roku życia miał na przykład wy-
stawę w Paryżu, szeroko komen-
towaną przez ówczesnych kryty-
ków, opisywaną w gazetach.

Prelegentka omówiła też naj-
ważniejsze daty w życiu van Go-
gha oraz trzy główne okresy twór-
czości, które można wyodrębnić 
– okres przed wyjazdem do Pary-
ża, z wyraźną inspiracją chłopami 
i ich pracą, okres paryski, w tym 
silne inspiracje powoli już odcho-
dzącym w cień impresjonizmem 
oraz okres po przeprowadzce  

na prowincję (do Arles), gdzie, nie 
mogąc znaleźć chętnych do po-
zowania modeli, malował głów-
nie pejzaże – wtedy uformował 
się jego najbardziej rozpoznawal-
ny styl.

Nie sposób mówić o van Go-
ghu w oderwaniu od jego życia 

prywatnego, naznaczonego walką 
z chorobą psychiczną – do dzisiaj 
trwają spory o to, na co właściwie 
cierpiał. W jego rodzinie nie było 
to niczym nadzwyczajnym – jed-
na z jego sióstr, Willemina, spę-
dziła przeszło pół życia w zakła-
dach psychiatrycznych, a nawet 
dobrze sytuowany materialnie brat 
Theo cierpiał na depresję. Właśnie 
on był jedną z najważniejszych 
postaci w życiu Vincenta, swego 
rodzaju „duchem opiekuńczym”. 

Drugą taką osobą był Paul Gau-
guin, jeden z wielu czołowych 
malarzy tego okresu, jakich van 
Gogh poznał w Paryżu. Van Gogh 
go cenił, widział w nim przywód-
cę artystycznej wspólnoty, któ-
rą chciał powołać, to wreszcie po 
kłótni z nim obciął sobie ucho. 
Głównym źródłem wiedzy o oso-
bowości i uczuciach van Gogha są 
jego listy, najwięcej pisał do Theo 
i do Willeminy. 

O filmie „Twój Vincent” Do-
roty Kobieli i Hugh Welchma-
na mówi się jako o kandydacie 
do najważniejszych nagród fil-
mowych. To oryginalna anima-
cja, wykonana niestosowaną do-
tąd w filmach pełnometrażowych 
techniką malarską – złożony jest 
z około 65 tys. obrazów malowa-
nych farbą olejną na płótnie, wy-
konanych przez przeszło 100 ma-
larzy polskich i zagranicznych.

W sensie fabularnym nie jest 
to biografia, raczej swego rodza-
ju antykryminał, oscylujący wo-
kół zagadki śmierci malarza. 
Powszechnie przyjmuje się, że po-
pełnił on samobójstwo, strzelając 
do siebie (w korpus, poniżej serca 
– nie skonał od razu), ale – jak czę-
sto w przypadku śmierci wielkich 
postaci – pojawiły się domysły, 
że mogło być inaczej. Ci, którzy 
jeszcze nie zdążyli go zobaczyć 
w kinie „Fenix”, mają na to szan-
sę jeszcze dzisiaj – 14 grudnia,  
o godz. 18.00.  tm

Reklama

Reklama

Pracownia�|�trzecia�edycja�art�of�Rebelion�

Dla wielbicieli mocnego grania
Mocne, metalowe brzmienia po 

raz kolejny wypełnią łowicki Klub 
Pracownia w podziemiach ŁOK. 
Wszystko za sprawą trzeciej edy-
cji festiwalu Art of Rebellion, któ-
ry odbędzie się już w najbliższy 
piątek, 15 grudnia, o godz. 19.30. 

Podobnie jak w poprzednich la-
tach, organizatorem festiwalu jest 
łowicki zespół Infernal Bizarre, 

który w grudniu obchodzi 20-le-
cie istnienia. – To znakomita oka-
zja do celebracji, spotkania się, 
rozmów, jak również muzycznego 
szaleństwa, słowem – integracji  
w muzycznym świecie – czytamy 
w zapowiedzi wydarzenia na stro-
nie ŁOK. 

Wystąpią zespoły: Ohayo z Ło-
wicza, stylistycznie nawiązujący 

do art rocka i rocka progresyw-
nego, R.O.D z Lublina, które zna-
kiem rozpoznawczym jest szybkie 
i agresywne uderzenie bez ballad 
oraz organizator imprez – zespół 
Infernal Bizarre z Łowicza, czyli 
przedstawiciele death/trash meta-
lu. Bilety są do nabycia w cenie 10 
zł. Będzie można też kupić płyty  
i koszulki zespołów.  aa 

Łowicz�|�dkF�„bez�nazwy”

Piano.pl – w hołdzie 
wirtuozom
W programie grudniowego 
Dyskusyjnego Klubu 
Filmowego „Bez nazwy” 
w Łowickim Ośrodku 
Kultury, poza trzema 
filmami, znalazł się też 
akcent muzyczny – zresztą 
w znakomitym wydaniu.

Na scenie kina „Fenix” wspól-
nie wystąpili Dorota Miśkiewicz, 
Atom String Quartet i gościn-
nie trzej świetni pianiści jazzowi 
– Włodzimierz Nahorny, Marcin 
Wasilewski i Piotr Orzechowski.

Wstęp na koncert był bezpłat-
ny, ale liczba miejsc ograniczona 
– ci, którzy w porę zainteresowa-
li się pozyskaniem darmowych 
wejściówek, powinni być zado-
woleni – sala kinowa wypełniła 
się w niedzielę po brzegi. Audy-
torium wysłuchało utworów z kla-
syki polskiej piosenki w jazzowej 
interpretacji Doroty Miśkiewicz 
z towarzyszeniem Atom String 
Quartetu w składzie: Dawid Lu-

bowicz (skrzypce), Bartosz Dwo-
rak (skrzypce), Michał Zaborski 
(altówka), Krzysztof Lenczowski 
(wiolonczela). Na scenę po kolei 
do kolejnych utworów wychodzi-
li zaproszeni pianiści. W końców-
ce koncertu (w utworze granym  
na „bis”) wszyscy trzej pojawili się 
na scenie razem, mało tego – za-
grali razem na jednym fortepianie!

Miłośnicy muzyki improwi-
zowanej powinni znać więk-
szość zaprezentowanych utworów  
z wydanej w ubiegłym roku płyty 
„Piano.pl”, o której sama Dorota 
Miśkiewicz mówi jako o hołdzie 
złożonym polskiej pianistyce, po-
czynając od Chopina. Płyta zosta-
ła uznana za najlepszy jazzowy al-
bum 2016 roku w Polsce. W jego 
tworzeniu wzięło udział 10 czoło-
wych polskich pianistów. Co cie-
kawe – wokalistka komplemen-
towała ze sceny publiczność kina 
„Fenix”, mówiąc na przykład, że 
jej reakcje (takie jak brawa po so-
lówkach) pokazują obycie z jazzo-
wymi koncertami.  tm

Dorota miśkiewicz i Atom String Quartet�na�koncercie�w�kinie�Fenix.

Fragment plakatu��
reklamującego�grudniowy�dkF�
i�film�„twój�Vincent".

karolina Łopusińska�–�krytyk�
sztuki.
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Łowicz�|�amatorski�teatr:�spektakl�przygotowywano�przez�pół�roku

Teatr „Próba” zmierzył się z Mrożkiem
Działający przy Łowickim Uniwersytecie Trzeciego 
Wieku Amatorski Teatr „Próba” nie ustaje  
w swojej twórczej pasji. Tym razem, 9 grudnia,  
grupa zaprezentowała w klubie „Pracownia”  
swój nowy spektakl, oparty na motywach 
„Szczęśliwego wydarzenia” Sławomira Mrożka.

Około godzinny spektakl, choć 
stworzony przez amatorów, oglą-
da się bardzo dobrze. Dzieje się 
dużo. Mamy tu mieszankę humo-
ru, typowej dla Mrożka groteski  
z ciekawymi zmianami tempa 
akcji. Twórcy zastosowali także 
interesujący zabieg, polegający 
na utrzymaniu widza w poczu-
ciu oglądania próby przedstawie-
nia. Aktorki wchodziły np. do sali  
w kurtkach, witały się ze sobą, 
rozmawiały o rekwizytach do 
spektaklu. Dodatkowo, jedna  
z nich przez cały czas grała rolę 
suflerki i co jakiś czas wtrącała ze 
swojego miejsca, że dana kwestia 
powinna brzmieć inaczej i zwra-
cała się głośno do swoich koleża-
nek wytykając ten czy inny błąd. 
Zabieg ten robił wrażenie zwłasz-
cza w końcowej fazie spektaklu. 

Fabuła, w wielkim skrócie, opo-
wiada o dość toksycznej rodzinie, 
w której dominującą postacią jest 
Babcia (w oryginale Mrożka jest 
to postać męska – Dziadek). Syn 
wraz z żoną starają się, wbrew jej 
woli o potomka, a pomóc w od-
wróceniu uwagi seniorki rodu ma 
Przybyszka (w oryginale Przy-
bysz). Gdy potomek wreszcie 
przychodzi na świat, okazuje się 
być postacią bardzo zaskakującą...

W spektaklu występują: Hanna 
Brejnak (Mąż), Anna Siekierska 
(Żona), Grażyna Janczak (Przy-
byszka, reżyserka spektaklu w 
spektaklu), Wanda Maj (Babcia), 
Danuta Bródka (Sufler) oraz go-
ścinnie Jacek Madany (Bachor).

Jako ciekawostkę dodajmy,  
i nieco się pochwalmy, że na sce-
nie obecny jest przez większośc 
I aktu... nasz tygodnik. Gdy po-
stać Przybyszki pierwszy raz po-

jawia się w domu bohaterów, po-
wołuje się, że przyszła w związku 
z ogłoszeniem w gazecie. Gazetę 
tę „gra” jeden z numerów Nowego 
Łowiczanina.

Dlaczego właśnie 
Mrożek
Reżyserką całości i autorką sce-

nariusza jest założycielka teatru  
i jego opiekunka Hanna Brejnak. 
Dlaczego zdecydowała się akurat 
na dość trudną literaturę autorstwa 
Sławomira Mrożka i konkretnie 
na „Szczęśliwe wydarzenie”? – 
Powiem szczerze, że wybór padła 
na Mrożka, bo to jest mój ukocha-
ny autor, oglądany przede wszyst-
kim przez lata – tłumaczy nam. – 
Natomiast trudno mi powiedzieć, 
dlaczego wybrałam „Szczęśliwe 
wydarzenie”. Po prostu, przyznam 
przewrotnie, że chyba wynikało to 
z tego, że były bardzo kiepskie 
opinie o tej sztuce, że to jedna ze 
słabszych sztuk Mrożka. Ja ją so-
bie tak wzdłuż i wszerz przeczy-
tałam i okazało się, że czułam, iż 
na potrzeby obecne trzeba trosz-
kę zmienić. Nie to, żeby ulepszyć 
Mrożka, broń Boże, tylko obecny 
stan naszego teatru, czyli kobiety, 
nie ma żadnego pana, więc trzeba 
było zamienić. Z Przybysza zro-
bić Przybyszkę, z Dziadka zrobić 
Babcię (...). 

Jak przyznaje Hanna Brejnak, 
jej adaptację przejrzał aktor Prze-
mysław Sowa, z którym człon-
kowie teatru mieli warsztaty te-
atralne i zachęcił ją, by spektakl 
zrealizowała. Przygotowanie tek-
stu i opracowanie scenariusza 
trwało trwało dość długo. Same 
próby zajęły około pół roku. Nie 
było łatwo. – Bardzo było trud-

no na początku – przyznaje Han-
na Brejnak. – To jest nasze czwar-
te przedstawienie, przy czym dwa 
pierwsze to były takie próby po-
etyckie, żebyśmy się zgrały. Potem 
była „Miłość czy wszystko wyba-
czy”, z absolutnie moim scenariu-
szem, ale związany z Agnieszką 
Osiecką. A to był taki prawdziwy 
tekst sceniczny, więc konieczne 
było zbudowanie postaci. Ustale-
nie dlaczego są takie, z czego ma 
to wynikać. 

Z tym, że zmierzenie się  
z Mrożkiem nie było łatwym za-
daniem zgadza się również Gra-
żyna Janczak. – Sztuka była bar-
dzo trudna, wymagająca dużo 
pracy nad sobą, to fakt (...) – po-
wiedziała nam tuż po spektaklu.– 
W trakcie przygotowań następo-
wały różne zmiany. Wiadomo, 
były czasami troszkę dopasowa-
ne do naszych możliwości. Ja się 
przygotowywałam do tej sztuki 
dość długo. Tekstu, to praktycznie  
z początku się nie uczyłam. 
Uczyłam się raczej gry. Myśla-
łam nad tym, jak ja mam to za-
grać, jaką mam być osobą, bo 
wcieliłam się w dwie postaci. 
Musiałam je jakoś od siebie od-
różnić i to chyba było najtrud-
niejsze. Przepracowałam to we-
wnętrznie, troszkę korzystałam 
ze wskazówek Hani (Brejnak – 
przyp. red.). Później tekst, to już 
po troszeczku przyswoiłam.

czym jest dla nich teatr
Zabawa w teatr jest dla członkiń 

„Próby” czymś bardzo ważnym. – 
Jest to absolutne spełnienie moich 
marzeń – nie ukrywa Hanna Brej-
nak. – Ja się wychowałam na sce-
nie, ponieważ moja Babunia przez 
całe swoje życie prowadziła teatr 
amatorski z bardzo dużymi suk-
cesami (...). Ona prowadziła balet, 
robiła sztuki teatralne. Zarówno 
angażując wszystkich przyjaciół, 
kolegów, koleżanki z tamtych lat, 
jak i małe dziewczynki, i większe, 

i chłopców, różnego autoramentu 
ludzi. Nawet chłopaków z proble-
mami. Ja w tym wyrosłam i teraz 
spełniam swoje marzenie. Myślę, 
że koleżanki też się w tym odna-
lazły, bo gdyby tak nie było, to by-
śmy się też nie zaprzyjaźniły, a nie 
jesteśmy razem tylko na deskach, 
ale i poza nimi i to jest bardzo faj-
ne.

Hanna Brejnak przyznaje, że 
fakt, iż członkinie teatru są przy-
jaciółkami pomaga w procesie 
twórczym. – Nie kłócimy się, tyl-

ko dyskutujemy – wyjaśnia. – Nie 
ma nigdy nieporozumień, co jest 
fantastyczne i aż trudne do uwie-
rzenia, ale tak jest rzeczywiście. 
Mamy też kolegę, który zajmu-
je się całą akustyką i chce mu się  
z nami siedzieć. Tworzymy taki 
nieduży zespół, ale jest to spełnie-
nie moich marzeń.

Również Grażyna Janczak 
przyznaje, że bycie w „Próbie” 
jest wspaniałą rzeczą. – To jest 
wspaniała zabawa dla nas – oce-
nia. – To jest wspaniała rozrywka, 
to jest oderwanie się od rzeczywi-
stości. Nie myślimy o naszych pe-
selach, o naszym zdrowiu. To jest 
po prostu sama radość, naprawdę. 
Wiadomo, że przed spektaklem 
jest trema, zawsze się boimy, czy 
to wyjdzie, czy to nie wyjdzie, jak 
będzie przyjęte przez publiczność, 
ale to jest dla nas dużo radości. 
Naprawdę warto. Każdemu bym 
radziła, żeby spróbował własnych 
sił.  kl

Reklama

Reklama

Fotografia�|�sukces�kingi�kryściak�

Marszałek w dzień i noc 
Kinga Kryściak, uczennica ZSP nr 4 im. Władysława 
Grabskiego, zajęła I miejsce w kategorii do lat 16  
w organizowanym przez Łódzki Dom Kultury 
im. Józefa Piłsudskiego konkursie fotograficznym  
na miejsca pamięci związane z Marszałkiem.

5 grudnia ŁDK obchodził uro-
czystości z okazji 150. roczni-
cy urodzin Józefa Piłsudskiego, 
w czasie których zostały złożone 
kwiaty pod pomnikiem Marszał-
ka, a następnie w Sali Kolumno-
wej wysłuchano gawędy prof. 
Przemysława Waingertnera oraz 
koncertu patriotycznego. 

Podczas uroczystości nagro-
dzono laureatów, ogłoszonego 
przez ŁDK konkursu fotograficz-
nego „W kamieniu i spiżu”, ma-
jącego na celu utrwalenie na zdję-
ciach miejsc pamięci związanych 

z Marszałkiem. I miejsce w kate-
gorii do lat 16 zajęła wspomniana 
uczennica Ekonomika. 

Kinga Kryściak do konkursu 
zgłosiła dwa cykle zdjęć, którym 
nadała tytuły „Dzień” i „Noc”. 
Przedstawiają one pomnik Józefa 
Piłsudskiego przed szkołą na ul. 
Podrzecznej w Łowiczu, ale skła-
dają się z innych ujęć i były wyko-
nane o różnych porach doby. 

– Cykl „Dzień” zawiera np. ta-
kie ujęcie, na którym uchwyci-
łam wykute w ogrodzeniu inicjały 
J.P. i w tle pomnik Piłsudskiego – 

opowiada nam Kinga. Uczennica 
Ekonomika fotografowaniem zaj-
muje się od II klasy gimnazjum. 
Przyznaje, że coraz częściej towa-
rzyszy tacie Zdzisławowi Kryścia-
kowi, który jest przewodnikiem 
PTTK i przypomnijmy Łowicza-
ninem Roku 2016, podczas opro-

wadzania wycieczek i robi z nich 
relacje fotograficzne. Oprócz za-
bytków, w jej obiektywie moż-
na też zobaczyć m.in. krajobrazy. 
Pieniądze z wygranej w konkursie 
zapowiada przeznaczyć na zakup 
nowego obiektywu do swojego 
aparatu.  aa 

kinga kryściak,�uczennica�zsp�nr�4.�W�tle�–�u�góry�po�prawej�–�jej�prace.
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myślę,�że�koleżanki�też�
się�w�tym�odnalazły,�
bo�gdyby�tak�nie�było,�
to�byśmy�się�też�nie�
zaprzyjaźniły,�a�nie�
jesteśmy�razem�tylko�na�
deskach,�ale�i�poza�nimi�
i�to�jest�bardzo�fajne.

Hanna Brejnak

Zasłużonych braw wysłuchują,�od�lewej:�danuta�bródka,�Grażyna�
Janczak,�hanna�brejnak,�anna�siekierska,�Wanda�maj�i�Jacek�madany.
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Reklama

Zakopane�|�konkurs�Jednego�Wiersza

Poeci do piór
Zaprzyjaźniony z naszą re-

dakcją, lokalny, znakomity Ty-
godnik Podhalański, kolejny już 
raz, siódmy, ogłasza ogólnopol-
ski Konkurs Jednego Wiersza im. 
J. Tawłowicza. Na zwycięzcę cze-
ka statuetka i weekendowy pobyt 
w Białce Tatrzańskiej w Termach 
Bania. Tematyka wierszy jest do-
wolna, nie ma też ograniczeń 
wiekowych. Wiersze będą oce-
niane w dwóch kategoriach: lite-
rackiej i gwarowej. Nie chodzi tylko  
o gwarę podhalańską. 

Każdy poeta może przysłać 
tylko jeden wiersz. Utwór należy 
opatrzyć godłem – słowem (pseu-
donimem). To samo godło powin-
no występować w oddzielnym 
pliku z danymi o autorze (imię, 
nazwisko, adres, numer telefo-
nu). Obydwa pliki (w programie 
Word) należy dołączyć do maila 
w formie załączników i wysłać na 
adres: poezja@24tp.pl. W tytule 
należy wpisać „konkurs jednego 
wiersza”. Na wiersze redakcja TP 
czeka do 15 stycznia.

Wiersze w kat. literackiej będą 
oceniane przez jury pod przewod-
nictwem Michała Zabłockiego, 

krakowskiego 
poety i preze-
sa krakowskiego 
oddziału Stowa-
rzyszenia Pisarzy 
Polskich. Utwory 
gwarowe będzie 
oceniać jury pod przewodnictwem 
dr hab. Anny Mlekodaj, znawczyni 
poezji gwarowej. 

Laureaci otrzymają statuetki 
autorstwa Joanny Borowicz. Lau-
reat kat. literackiej z osobą towa-
rzyszącą w nagrodę spędzi week-
end w Termach Bania w Białce 
Tatrzańskiej. Zwycięzca kat. gwa-
rowej będzie odpoczywał z oso-
bą towarzyszącą nad Bałtykiem. 
Obydwoje będą mieli też spotka-
nia autorskie w Zakopanem. Naj-
lepsze wiersze zostaną opubliko-
wane w Tygodniku Podhalańskim. 

Ogłoszenie wyników nastąpi 
24 lutego przyszłego roku, pod-
czas Nocy Poetów w Zakopanem. 
To impreza, na którą przyjeżdżają 
poeci z całej Polski. 

Pełny regulamin konkursu na 
stronie www.24tp.pl.

Beata Zalot,  
tygodnik Podhalański

Chąśno Drugie |�powiatowy�przegląd�dziecięcej�twórczości�plastycznej

280 prac w konkursie
Już po raz 19. rozstrzygnięty został coroczny przegląd 
twórczości plastycznej organizowany przez Gminną 
Bibliotekę Publiczną z siedzibą w Chąśnie Drugim. 
W tym roku wpłynęło 280 prac uczniów szkół 
podstawowych i gimnazjów.

Sami organizatorzy mówią, 
że konkurs z roku na rok cie-
szy się coraz lepszą frekwencją 
i poziomem nadsyłanych prac.  
W tym roku swoich reprezentan-
tów w konkursie miało 18 placó-
wek z miasta Łowicza oraz niemal 
wszystkich gmin wiejskich z po-
wiatu łowickiego. Prace oceniała 
trzyosobowa komisja, której prze-
wodniczyła Izabela Gać – plastyk 
z GOK w Nieborowie. 

Najwięcej, jak zawsze, w naj-
młodszej kategorii – klasy 0-III 
szkół podstawowych. Najwięcej, 
bo aż 12, było więc nagród w tym 
przedziale wiekowym. Otrzyma-

li je: Aleksander Wojda (SP Ka-
lenice), Amelia Kołudzka (SP 
Popów), Hubert Popowski (SP 
Błędów), Kinga Skomiał (SP Błę-
dów), Błażej Lis (SP Łaguszew), 
Amelia Działak (SP Łyszkowice), 
Maja Piotrowska (SP Stachlew), 
Oliwia Siecińska (SP Łaguszew), 
Gabriel Sekuła (SP Łaguszew), 
Julia Mańkowska (SP Błędów), 
Jakub Wojda (Sp Łaguszew)  
i Hanna Sekuła (SP Łaguszew). 
Oprócz tego, komisja przyznała  
w tej kategorii 23 wyróżnienia. 

W kategorii wiekowej klas IV-
-VI wręczono po 10 nagród i wy-
różnień. Nagrody otrzymali: Na-

talia Szczeciak (SP Nowe Zduny), 
Adam Kowalik (SP Gągolin Po-
łudniowy), Tomasz Uczciwek 

(SP Błędów), Szymon Kosmow-
ski (SP nr 2 Łowicz), Nikola Ka-
wulska (SP nr 2 Łowicz), Wikto-
ria Sordyl (SP Stachlew), Maciej 
Kierus (SP nr 2 Łowicz), Wiktoria 
Ochocka (SP Kalenice), Zuzanna 
Białas (Sp Nowe Zduny), Kinga 
Olczyk (SP nr 2 Łowicz). 

W najstarszej kategorii – VII 
klasy podstawówki oraz II i III 
Gimnazjum – nagrodzeni zosta-
li: Natalia Stachurska (SP Nowe 
Zduny), Olga Machnikowska (SP 
nr 2 Łowicz), Karolina Ciesielska 
(SP Kiernozia), Olga Rosa (SP 
Nowe Zduny), Aleksandra Bene-
dykczak (SP Stary Waliszew), Ka-
mila Matuszewska (SP Błędów),  
Aleksandra Kędziora (SP Łyszko-
wice). Przyznano też 8 wyróżnień.

Prace konkursowe można oglą-
dać na wystawie w Gminnej Bi-
bliotece Publicznej w Chąśnie 
Drugim.  tm

Domaniewice, Bielawy |�powrócili�z�Głowna�z�laurami

Udane występy na konkursie poezji
ks. Twardowskiego
Uczniowie szkół podstawowych oraz gimnazjaliści  
z Bielaw i Domaniewic 8 grudnia z bardzo dobrej 
strony pokazali się na III Międzyszkolnym  
Konkursie Recytatorskim „W kręgu poezji ks. Jana 
Twardowskiego” organizowanym  
przez Szkołę Podstawową nr 2 w Głownie.

W zmaganiach wzięło udział 
35 osób z placówek oświatowych 
z Głowna, Bielaw, Domaniewic, 
Lubiankowa, Mąkolic, Popowa 
Głowieńskiego i Strykowa.

W kategorii klas I-III szkół pod-
stawowych rywalizację zdomino-
wali reprezentanci Domaniewic. 
Wygrał Marcel Jóźwiak, zaś trze-
cia była Patrycja Markowicz. Wy-
różnienie otrzymała Daria Doryń. 

Spośród uczniów z kategorii 
klas IV-VII wyróżniono uczniów 
z Bielaw: Liwię Dziedzielę i Mar-
tę Stasiak. 

Najstarsza kategoria, gimna-
zjalistów, również została zdomi-
nowana przez uczniów z Doma-
niewic. Wygrał Jakub Lebioda, 
a na drugim miejscu uplasowa-
ła się Natalia Baleja. Jak powie-
działa nam Natalia, wybór wier-

sza nie należał do najprostszych. 
Ostatecznie zdecydowała się na 
wiersz „Do uczniów”, który pod-
powiedziała jej koleżanka. Wybór 
podyktowany był też dodatkowy-
mi względami. – Ogólnie poezja 
ks. Jana Twardowskiego bardzo 
mi się podoba – powiedziała nam 
Natalia Baleja. – Widać, że pisał  
z sercem. Najbardziej podoba mi 
się ten wiersz, który wybrałam, 
ponieważ jest on o niepełnospraw-
nych dzieciach, a ja też mam w ro-
dzinie niepełnosprawną siostrę i to 
tak najbardziej do mnie trafiło.

Gdy już udało się wiersz wy-
brać, poszło z górki. – Przygoto-
wania nie były długie – przyzna-
ła w rozmowie z NŁ. – Chciałam 

właśnie taki wiersz, uczuciowy. 
W sumie łatwo mi się go uczyło. 
Najważniejsze jest to, żeby wiersz 
zrozumieć. 

Więcej na temat konkursu  
w głowieńskim wydaniu naszego 
tygodnika.  kl

Sanniki�|�koncert

Janowski zaśpiewał w pałacu
Znane standardy muzyki pol-

skiej i zagranicznej oraz kolędy  
i pastorałki zaśpiewał 3 grudnia 
na dwóch koncertach w pałacu  
w Sannikach Robert Janowski  
– prezenter i piosenkarz znany 
m.in. z programu „Jaka to melo-
dia” TVP 1. Na fortepianie akom-
paniował mu Robert Osam. Melo-
mani mogli usłyszeć m.in. „Belle” 
z musicalu Notre-Dame de Paris, 
piosenkę „Deszcz”, do której au-
torem słów jest Konstanty Ildefons 
Gałczyński, a muzyki Władysław 
Szpilman, utwór „Odnawiam du-
szę” grupy Perfect oraz kolędy. 
Po koncertach można było obej-
rzeć wystawę malarstwa Haliny 

Błażyńskiej pt. „Anioły w moich 
lustrach”. Obrazy można oglądać  
w pałacu do końca stycznia przy-
szłego roku.  opr. mak 

marcelina kuśmierczyk�z�klasy�
iii�gimnazjum�sp�nr�2�w�Łowiczu�
po�odebraniu�wyróżnienia.�

Natalia Baleja�zajęła�drugie�
miejsce�w�kategorii�gimnazjalistów.�
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Robert Janowski otrzymał��
od�dyrektor�eca�moniki�patrowicz�
bukiet�kwiatów.�
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Łowicz�|�Osiedle�Nowe�Miasto

Zabawa na warsztatach
Świąteczne warsztaty dla dzie-

ci zorganizował 9 grudnia Zarząd 
Osiedla „Nowe Miasto” w Łowi-
czu. Do restauracji „Nasze smaki” 
przy ulicy Krakowskiej przyszło 
20 zainteresowanych.

Najpierw dzieci wzięły udział 
w zajęciach muzyczno-rytmicz-
nych, prowadzonych przez Kari-
ną Sędkowską-Staszewską. Po-
tem przystąpiły do wykonywania 
świątecznych ozdób z materiałów 
przygotowanych przez organizato-

rów. Nie było dokładnych wytycz-
nych – dzieci mogły się wykazać 
swoją bujną wyobraźnią i kre-
atywnością, a pomocą i radą słu-
żyły im panie z zarządu osiedla, 
prowadzące warsztaty. Dużym 
powodzeniem cieszyły się wy-
dmuszki z jajek, z których dzie-
ci wykonywały figurki Mikoła-
jów. Inne wykonywane ozdoby to 
na przykład papierowe łańcuchy 
choinkowe czy świąteczne kart-
ki z życzeniami. Uczestnicy mieli 

do dyspozycji przygotowany przez 
restaurację poczęstunek, a świą-
teczny klimat podkreślały nagra-
nia puszczane przez DJ-a – w tej 
roli wystąpił przewodniczący za-
rządu osiedla Jacek Maciejak.  tm

REKLAMA

Aktualności
Retki�|�Sto�lat�pani�Stanisławy

Na długowieczność:
uśmiech i optymizm
– Nie wiem czym sobie zasłużyłam, aby dożyć takiego wieku. Nie spodziewałam się 
tego, co mnie spotkało. Bardzo dziękuję – mówiła wzruszona i szczęśliwa Stanisława 
Żylak, gdy 7 grudnia odwiedziła ją w Retkach delegacja z Urzędu Gminy w Zdunach  
oraz tamtejszego ośrodka zdrowia, żeby złożyć jej życzenia z okazji 100. urodzin.

Stanisława Żylak z domu Ko-
zanecka 100 lat skończyła dwa 
dni później – 9 grudnia. Jubileusz 
świętowała tego dnia z rodziną. 
Nasz reporter miał okazję odwie-
dzić jubilatkę właśnie 7 grudnia, 
gdy gościła wójta Jarosława Kwiat-
kowskiego, sekretarz gminy Marię 
Kubicę, lekarkę z ośrodka zdrowia 
w Zdunach Urszulę Pawlak i pie-
lęgniarkę środowiskową Katarzy-
nę Marat.

Goście odwiedzili panią Stani-
sławę w Retkach, gdzie od kilku-
nastu lat mieszka z córką Wiesła-
wą Dałek i jej rodziną. Urodziła się 
jednak w sąsiednim powiecie, w 

Skrzeszewach w gminie Żychlin. 
Dorastała w Rakowie w gm. Pa-
cyna, a większość życia spędziła 
w Kolonii Pobórz w gminie Opo-
rów, skąd pochodził jej mąż, który 
zmarł 4 października 1990 roku w 
wieku 71 lat. Całe jej życie związa-
ne było z wsią, którą lubi. – Zawsze 
było co robić... – powiedziała nam 
pytana o to, dlaczego lubi wieś. 

Pani Stanisława miała dużą ro-
dzinę: 3 braci i 4 siostry. Była z 
nich najmłodsza. Jej tata była ko-
walem, podobnie jak bracia. Ro-
dzice prowadzili też gospodarstwo. 
Mąż był z zawodu ślusarzem-toka-
rzem, poza tym pracował w swo-

im 5-hektarowym gospodarstwie. 
Stanisława Żylak zajmowała się 
domem i dziećmi. Doczekała 4 
córek, potem na świat przyszło 9 
wnucząt i 9 prawnucząt. 

Jubilatka jest osobą pogodną, 
optymistycznie nastawioną do ży-
cia i w dobrej kondycji. Wszyst-
kim gościom dziękowała za przy-
bycie i zachęcała do degustacji 
tortu i ciasta. Zachęcona przez 
córkę, nieco speszona, recytowa-
ła wielozwrotkowe wiersze, któ-
re zna jeszcze z dzieciństwa. Je-
den z nich był o kowalu, drugi o 
Zosi, która zakochała się w Mu-
rzynie i, pomimo niezadowole-

nia rodziców, wyszła za niego za 
mąż. Urszula Pawlak pochwaliła 
przed gośćmi pacjentkę i jej ro-
dzinę, mówiąc, że Stanisława Ży-
lak jest bardzo zdyscyplinowana  
i zadbana. Gdy lekarka odwiedza 
ją w domu, pani Stanisława ni-
gdy nie leży w łóżku, lecz zawsze 
jest ubrana i uczesana. Miała pew-
ne problemy zdrowotne z sercem, 

ale wszystko jest pod kontrolą.  
– Stan zdrowia jest rokujący na 
długie jeszcze życie – odpowie-
działa na nasze pytania. Przyzna-
ła też, że pogoda ducha i uśmiech 
leżą w naturze pacjentki. 

Rodzina pani Stanisławy, py-
tana o receptę na dożycie 100 lat, 
powiedziała nam, że babcia nie 
ma żadnej specjalnej diety. Je do-

słownie wszystko, ale po trochu, z 
umiarem. Lubi słodycze i owoce. 
Ich zdaniem to, że dożyła takiego 
wieku, wynika z jej pozytywnego 
podejścia do życia, chęci życia, po-
czucia, że jest potrzebna i kochana. 

Wójt gminy Zduny wręczył Sta-
nisławie Żylak kosz ze słodycza-
mi i list z życzeniami. 30 listopa-
da do Retek przyszedł także list 
od (byłej już) prezes Rady Mini-
strów Beaty Szydło. W liście tym, 
poza życzeniami na kolejne lata  
– aby były szczęśliwe i radosne, 
premier zwraca uwagę, że 100-lat-
ka należy do pokolenia głęboko 
doświadczonego w dziejach Pol-
ski, które stawało przed trudny-
mi wyzwaniami, było świadkiem 
trudnych i doniosłych wydarzeń, 
kształtowało kolejne pokolenia, 
także patriotycznie. 

Jak nam powiedział wnuczek 
jubilatki, Łukasz Witkowski, bab-
cia była bardzo zdziwiona przesył-
ką od pani premier. Dziwiła się, że 
skąd w rządzie wiedzą, że ona koń-
czy 100 lat... List musiał być dla 
niej wyjątkowo ważny, ponieważ 
prosiła wnuczka przez kilka dni, 
aby jej go czytał. Treści nauczyła 
się prawie na pamięć...  mwk

Jubilatka Stanisława Żylak�z�kwiatami,�które�właśnie�wręczyła�jej�
sekretarz�gminy�Zduny�Maria�Kubica.�–�Ależ�pani�absolutnie�nie�wygląda�
na�swoje�lata!�-�powiedziała�urzędniczka,�wykonując�widoczny�na�zdjęciu,�
przyjacielski�gest.�

RZUT OKIEM�|�MIKOŁAJ�ODWIEDZIŁ�PRZEDSZKOLAKI
6 grudnia dzieci z Przedszkola  
w Bolimowie odwiedził, w dniu swego 
święta, Mikołaj, który przyniósł im 
prezenty. Mikołaj�w�swej�asyście�miał�
również�dzielnie�pomagające�mu�Mikołajki,�
w�rolę�których�wcielili�się�rodzice�Paulina�
Gratys,�Jolanta�Kordzi�oraz�nauczycielka�
Ewa�Białas.�Prezenty�sprawiły�dzieciom�
wiele�radości,�w�podziękowaniu�zaśpiewały�
one�gościowi�piosenkę�o�Mikołaju.�
Przedszkolaki�obiecały�Mikołajowi,�że�
będą�się�dobrze�sprawować�i�w�czasie�
posiłków�zjadać�surówki.�Na�zakończenie�
spotkania�nauczyciel�Anna�Tarczyk�
poczęstowała�dzieci�i�gości�świątecznymi�
ciasteczkami. tbP

R
ZE

D
S

ZK
O

LE
�W

�B
O

LI
M

O
W

IE

Jedną z prowadzących�warsztaty�
była�Jolanta�Maciejak.
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Gmina Zduny�|�złote�Gody�trzynastu�par

Dotrzymane zobowiązanie
z przysięgi małżeńskiej

dokończenie ze str. 17
Mają satysfakcję, że ich syn 

pracuje na roli, że mają obok sie-
bie rodzinę. Jest im raźniej.

Wspólne cele jednoczą
50. rocznica ślubu kościelne-

go Zofii (z domu Cieślak) i Mi-
rosława Gorzkowskich minęła 
26 sierpnia. Sakramentalne „tak” 
mówili w kościele w Zdunach. 
Początkowo pani Zofia była na-
uczycielką szkoły przysposobie-
nia rolniczego w Niedźwiadzie,  
a jej mąż agronomem. Na począt-
ku lat 70. przejęli gospodarstwo 

po rodzicach pani Zofii, występu-
jąc z Rolniczej Spółdzielni Pro-
dukcyjnej. Z pracy poza gospo-
darstwem najpierw zrezygnował 
pan Mirosław, po pewnym czasie 
jego żona. 

Gospodarowali na kilkunastu 
hektarach, potem – chcąc rozwi-
jać hodowlę drobiu – powiększy-
li je do 20 ha. Prowadzili budowy  
i inwestycje. Razem planowali  
i razem realizowali te plany – i to 
właśnie wspólne cele są ich recep-
tą na zgodne życie.

Gorzkowscy mają córkę, któ-
ra mieszka w Warszawie i syna, 

który ze swoja żoną prowadzi go-
spodarstwo i hodowlę kurczaków. 
Dwoje dorosłych, domowych 
wnuków, studiuje na SGGW, 
trójka wnucząt z Warszawy jest  
w wieku wczesnoszkolnym  
i przedszkolnym. Jubilaci mają 
powody do satysfakcji z rodziny  
i efektów swojej pracy. Obecnie 
gospodarstwo liczy 50 ha, do tego 
30 jest dzierżawione. Następcy 
sami sobie radzą, nikogo nie za-
trudniając, będą je mieli też komu 
przekazać.

– 50 lat minęło mi bardzo 
szybko. Nie czuję, że mam 74 
lata, może tylko w te dni, gdy 
coś mnie zaboli. Jak w życiu jest 
spokój i harmonia, to czas bar-
dzo szybko biegnie... – mówi  
w rozmowie z NŁ pani Zofia. 
 mwk

Reklama

kocierzew Płd.�|�Warsztaty�bożonarodzeniowe�

Ozdoby, które będzie można 
pokazać wnukom
Z inicjatywy Klubu Seniora 
„Złota Jesień” odbyły się 
11 grudnia w bibliotece 
warsztaty robienia ozdób 
bożonarodzeniowych dla 
seniorów z terenu gminy 
Kocierzew Płd. Była to 
świetna okazja, by wykonać 
stroiki na świąteczny stół.

Warsztaty poprowadziły pra-
cownice łowickiego oddziału 
ODR w Bratoszewicach Elżbie-
ta Jóźwicka i Aneta Budzyńska. 
Świąteczne stroiki powstawały 
tradycyjnymi technikami, z wy-
korzystaniem żywych świerków, 
bombek, świeczek, brokatów  
i błyszczących dodatków. – Bar-
dzo fajna grupa. Koleżanka led-
wie co zaczęła opowiadać, a panie 
już przystąpiły do dzieła – mówi 
nam Aneta Budzyńska. – Patrząc 

na efekty ich pracy, myślę, że mają 
już spore doświadczenie w robie-
niu takich ozdób – dodała.

Z obserwacji pracownic ODR 
wynika, że świąteczne warsztaty 
są coraz bardziej popularne wśród 
mieszkańców różnych gmin po-
wiatu łowickiego. 

W Kocierzewie odbyły się  
z inicjatywy nowo powstałego, 
ale coraz prężniej działającego 
Klubu Seniora „Złota Jesień”. 
Wzięła w nich udział grupa kil-
kunastu pań, dla których był to 
czas wspólnej pracy nad ozdo-
bami, ale też okazja, by napić się 

herbaty i porozmawiać. – Bar-
dzo fajne spotkanie, oby więcej 
takich. Miło będzie, gdy zabie-
rzemy nasze stroiki do domów, 
postawimy sobie w jakimś wi-
docznym miejscu i będzie-
my mogły powiedzieć bliskim  
i wnukom, że same je zrobiłyśmy 
– opowiadały wspólnie Krysty-
na Witkowska, Julianna Sierota  
i Zofia Stańczyk. 

Z dumą prezentowała swój 
stroik także Wiesława Kossow-
ska, która 2 lata temu sprowadziła 
się z mężem do Różyc z Piasecz-
na pod Warszawą. – Początkowo 
nikogo tutaj nie znałam, ale teraz 
działam już w KGW i cieszę się  
z powstania klubu, bo coraz wię-
cej się dzieje – mówi nam. 

Członkowie klubu już przygo-
towują się do spotkania noworocz-
nego, które odbędzie się w sali bi-
blioteki w Kocierzewie Płd. 30 
grudnia o godz. 15.00.  aa

Łowicz�|�osiedle�przedmieście

Nie ma to jak własnoręcznie 
stworzone ozdoby

Wszyscy mieszkańcy osiedla 
Przedmieście w Łowiczu mogli 
wziąć udział w dwugodzinnych 
warsztatach zorganizowanych 
przez zarząd osiedla 8 grudnia  
w budynku Przedszkola Integra-
cyjnego nr 10 w Łowiczu. Wzięło 
w nich udział ok. 30 osób w róż-
nym wieku.

Warsztaty z założenia miały 
poprzez wspólną pracę integrować 
mieszkańców. Nie był to może 
frekwencyjny rekord organizowa-
nych na osiedlu warsztatów, ale 
liczyła się miła, sąsiedzka atmos-
fera i duże zaangażowanie uczest-
ników. Wśród nich byli zarówno 
stali bywalcy organizowanych na 
tym osiedlu wydarzeń, w tym po-
dobnych warsztatów w ubiegłym 
roku, jak i ci, którzy brali w nich 
udział po raz pierwszy.

Warsztaty z robienia kart świą-
tecznych po raz kolejny popro-
wadziła Anita Wójcik, zaś za 
prace nad stroikami i wieńcami 
świątecznymi odpowiadała Re-
nata Wieteska z Pracowni Flo-
rystycznej Vena. Niektórzy ro-

bili ich po kilka, stąd ozdób było 
znacznie więcej niż uczestników. 
Materiałów było pod dostatkiem  
– przygotowali jest organizato-
rzy, czyli zarząd osiedla. Wykona-
ne własnoręcznie ozdoby można 
było zabrać do domu.

– Przez dwie godziny wszyscy 
intensywnie pracowali, a później 
dobrowolnie zostali, żeby posprzą-
tać po zajęciach – mówiła nam 
Halina Gasińska z zarządu osie-
dla. – Myślę, że uczestnikom na-
leżą się za taką postawę brawa. tm

Domaniewice�|�Gminny�ośrodek�kultury

Kto najlepiej przyłapał na czytaniu
Czternaście fotografii 
wpłynęło do Gminnego 
Ośrodka Kultury  
w Domaniewicach  
w ramach drugiej edycji 
konkursu „Przyłapani na 
czytaniu”. Jurorzy wybrali 
już najlepsze prace.

Zgodnie z tytułem, zadaniem 
konkursowym było zrobienie zdję-
cia dokumentującego gdzie i jak 
czytamy książki. Startować mogli 
mieszkańcy gminy. Czternaście 
konkursowych prac oceniało jury 
w składzie: Radosław Tafliński (fo-
tograf i podróżnik), Anna Kaczuba 

(Biblioteka w Bocheniu) oraz Mał-
gorzata Pawlata (nauczycielka z SP 
w Domaniewicach). 

Przyznano dwie pierwsze na-
grody ex aequo. Zdobyły je Dorota 
Kwiatkowska za zdjęcie „Efektyw-
ność czytania w stanie relaksacji” 
(przedstawiające mężczyznę czy-
tającego książkę i palącego cygaro) 
oraz Patrycja Szymajda za „Ma-
fijną kobietę” (patrz foto). Drugie 
miejsce przyznano Beacie Bia-
łas-Kopani. Równorzędne trzecie 
miejsca przypadły Sylwii Jacczyk, 
Pawłowi Kolcowi oraz Marcinowi 
Borowiakowi. Wyróżniono zdję-
cia, które wykonali Piotr Kolec i 
Arkadiusz Kopania.  kl

Panie z klubu Seniora „Złota Jesień”�chętnie�pozowały�z�wykonanymi�
przez�siebie�stroikami.�

młodzież pod okiem 
doświadczonej florystki�
wykonywała�tak�piękne�wieńce.
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Pierwsze miejsce Patrycja 
Szymajda otrzymała�za�zdjęcie�
„mafijna�kobieta”.�
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Z sali sądowej

Reklama

Dąbkowice Dolne�|�sąd�pracy�w�skierniewicach�rozstrzygnął

Nagana nałożona 
przez wójta na dyrektora
została uchylona
Uprawomocnił się już wyrok, na mocy którego 26 października Sąd 
Pracy w Skierniewicach orzekł o uchyleniu nagany, jaką na dyrektora 
Szkoły Podstawowej w Dąbkowicach Górnych Jacka Stelmaszewskiego 
nałożył po kontroli placówki wójt gminy Łowicz Andrzej Barylski. 

Sprawa dotyczyła niezapowie-
dzianej kontroli, którą wójt An-
drzej Barylski ze swoimi pracow-
nikami przeprowadził 10 lutego 
w szkole w Dąbkowicach Gór-
nych. Z protokołu pokontrolnego 
wynikało, że jednym z powodów 
jej wszczęcia było sprawdzenie in-
formacji zawartych w anonimowej 
skardze, jaka napłynęła do Urzę-
du Gminy. Tego jednego dnia wójt 
wizytował szkołę dwukrotnie: naj-
pierw z sekretarz Beatą Orzeł i, po 
raz kolejny, razem z pracownikiem 
zatrudnionym w urzędzie na sta-
nowisku ds. oświaty. 

Poprosił, aby dyrektor opro-
wadził go po szkole i pokazał jak 
wygląda w niej organizacja pra-
cy. W dwóch oddzielnych proto-
kołach zostało wyszczególnione, 
co stwierdzono podczas kontroli. 
Z opisu wynikało m.in., że w jed-
nej z klas I zajęcia wychowania fi -
zycznego nie rozpoczęły się mimo 
upływu 30 minut po dzwonku, 
a lekcja zaczęła być prowadzona 
po tym, jak zauważono w szkole 
obecność wójta, klasa III zaś za-
miast zaplanowanych zajęć tech-
nicznych miała język polski. 

Zarzuty dotyczyły też tego, że 
w szkole nie było pracowników 
obsługi – woźnej i palacza, a dy-
rektor nie potrafi ł zidentyfi kować 
gdzie się znajdują (ostatecznie 
wójt dał się przekonać, że w tej 

kwestii nie było uchybienia dy-
rektora, gdyż obecności palacza 
nie przewidywał grafi k pracy, zaś 
woźna przebywała na zwolnieniu 
lekarskim). Według wójta dyrek-
tor nie potrafi ł jednak np. wska-
zać klasy, gdzie planowo powinny 
być prowadzone zajęcia świetlicy. 
W protokole zapisano również, że 
wejście do szkoły i przedszkola 
było oblodzone i w żaden sposób 
nie zostało zabezpieczone przed 
poślizgiem. Poza tym „uczniowie 
nie realizowali zajęć z podstawy 
programowej, zamiast zdobywać 
wiedzę dzieci grały w gry kom-
puterowe (widoczne na ekranach 
monitorów komputerowych)”. 

W konsekwencji dyrektor otrzy-
mał od wójta naganę (pierwszą 
w ciągu 32 lat jego pracy, z cze-
go 27 jest dyrektorem). Dyrektor 
nie zgodził się z nią, złożył pisem-
ny sprzeciw do wójta, który zo-
stał przez niego odrzucony. Dlate-
go odwołał się od nagany do Sądu 
Pracy w Skierniewicach. 

Kontrola z kuratorium 
wypadała pozytywnie 
Pokłosiem kontroli przeprowa-

dzonej przez wójta było przesła-
nie jej wyników do skierniewickiej 
delegatury Kuratorium Oświa-
ty z prośbą o skontrolowanie wa-
runków działalności dydaktycz-
nej, wychowawczej i opiekuńczej 
szkoły w Dąbkowicach. Pismo zo-
stało potraktowane jako wniosek, 
dlatego dwie pracownice kurato-
rium zostały skierowane na wizyta-
cję szkoły w gminie Łowicz. Kon-

trola z kuratorium nie wykazała 
uchybień. Stwierdzono, że dyrek-
tor prawidłowo sprawuje nadzór 
pedagogiczny nad realizacją pod-
stawy programowej i jest ona na 
bieżąco wypełniana przez nauczy-
cieli. Dyrektor delegatury kuratorium 
w Skierniewicach Irena Lesiak 
mówiła nam wtedy, że w kontroli 
przeprowadzonej przez wójta i jego 
pracowników przynajmniej w czę-
ści zostały przekroczone kompe-
tencje organu prowadzącego szko-
łę – czyli gminy. Chodziło m.in. 
o weryfi kowanie realizacji podsta-
wy programowej w szkole, co jest 
zadaniem organu prowadzącego 
nadzór pedagogiczny – czyli ku-
ratorium. 

Wójt Andrzej Barylski popro-
szony przez nas wtedy o komen-
tarz ograniczył się do lakoniczne-
go „Nie przekroczyłem w zakresie 
przeprowadzonej kontroli żad-
nych uprawnień i nie wchodziłem 
w kompetencje organu sprawujące-
go nadzór pedagogiczny”. 

„Szkoła” pracodawcą 
dyrektora 
Wyrok, którym nagana na-

łożona na dyrektora Jacka Stel-
maszewskiego została uchylona, 
zapadł 26 października, uprawo-
mocnił się 17 listopada. Wójt An-
drzej Barylski nie był obecny na 
ogłoszeniu wyroku, w sądzie nie 
było też jego przedstawiciela. Sąd 
stanął na stanowisku, że wójt nie 
posiada uprawnień do karania dy-
rektorów szkół w trybie porząd-
kowym z art. 108 Kodeksu pra-

cy, na podstawie którego dyrektor 
z Dąbkowic dostał naganę. 

Według sądu dyrektor szkoły 
nie jest pracownikiem samorzą-
dowym, a wójt nie jest jego pra-
codawcą, dlatego nie może nakła-
dać na niego kar porządkowych. 
W rozumieniu sądu Urząd Gminy 
i szkoła to dwa różne zakłady pra-
cy, posiadające swoje własne kie-
rownictwo, a kierownik jednego 
zakładu pracy nie może nakładać 
kar na kierownika innego zakładu 
pracy. Status prawny dyrektorów 
szkół określają w całości przepi-
sy oświatowe, dlatego mimo że 
szkoła jest jednostką organizacyj-
ną gminy, a dyrektor szkoły jest 
kierownikiem tej jednostki – nie 
podlega on ustawie o samorządzie 
terytorialnym. Brzmi to abstrak-
cyjnie, ale w myśl przepisów to 
„szkoła” jest pracodawcą dyrekto-
ra, a nie gmina i wójt, dlatego na-
gana została uchylona. 

O ile zarówno kuratorium, jak 
i gmina, spełniają zewnętrzny 
nadzór nad szkołami, to mogą one 
wydawać zalecenia tylko w za-
kresie swoich uprawnień. Zdecy-
dowaną większość kompetencji 
nadzoru nad pracą szkół posiada 
kurator oświaty, który ma od ja-
kiegoś czasu decydujące zdanie 
w ocenie pracy dyrektora, zaś or-
gan prowadzący (gmina) wysta-
wia ocenę cząstkową w ramach 
tylko swoich kompetencji. 

aGNieSZKa
aNToSieWicZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

W�rozumieniu�sądu�urząd�
Gminy�i�szkoła�to�dwa�
różne�zakłady�pracy,�
posiadające�swoje�własne�
kierownictwo,�a�kierownik�
jednego�zakładu�pracy�
nie�może�nakładać�kar�
na�kierownika�innego�
zakładu�pracy.�

Sąd okręgowy�|�Wyrok�dla�Renalda�s.�

A jednak dziesięć lat 
więzienia

dokończenie ze str. 2

Zdaniem obrońców Klau-
dia K. mogła mieć też niezapię-
te pasy. Negowano także dowody 
z zeznań niektórych świadków. 
W opinii obrońców (autorem 
apelacji był mec. Grzegorz Ste-
fański, a później uzupełniał ją 
mec. Włodzimierz Woźniak), sąd 
popełnił błąd w ustaleniach fak-
tycznych, twierdząc, że ofi ara nie 
przyczyniła się swoim zachowa-
niem do całej sytuacji, choć była 
pod wpływem alkoholu i środ-
ków psychoaktywnych.

W apelacji zwrócono też uwa-
gę na zbyt wysoką, zdaniem 
prawników, karę. Bez wzięcia 
pod uwagę wieku oskarżonego 
i faktu podjęcia przez niego tera-
pii odwykowej.

Obrońcy wnioskowali o uchy-
lenie wyroku sądu i przekaza-
nie sprawy do ponownego roz-
patrzenia Sądowi Rejonowemu, 
względnie o obniżenie wyroku.

Obecny na sali mecenas Wło-
dzimierz Woźniak w swojej 
wypowiedzi skupił się przede 
wszystkim na wymiarze kary. 
Adwokat mówił o tym, że jeżeli 
uznać winę Renalda S., to musi 
on ponieść karę, ale już jej wy-
sokość, bliska najwyżej przewi-
dzianej przez kodeks za podobne 
czyny (12 lat – przyp. red.), budzi 
wątpliwości. 

Zdaniem obrońcy, Sąd Rejo-
nowy niesłusznie uznał, że inni 
uczestnicy zdarzenia nie przy-
czynili się do jego zaistnienia. 
Również Klaudia K. wiedziała, 
że cała grupa jest pod wpływem 
alkoholu. Jednocześnie Włodzi-
mierz Woźniak podkreślał, że, na 
szczęście, w wypadku nie ucier-
piała żadna osoba postronna. 

Mecenas nawiązał tu do głośnej 
sprawy, w której pijany tramwa-
jarz potrącił ze skutkiem śmiertel-
nym 3 postronne osoby. Został on 
skazany także na 10 lat pozbawie-
nia wolności, a zdaniem adwoka-
ta, jeśli porównać oba te zdarze-
nia, to kara dla Renalda S. wydaje 
się zbyt surowa. 

Obrońca nawiązał też do fak-
tu, że nawet prokuratura żąda-
ła kary mniejszej, 7 lat pozba-
wienia wolności, co i tak było, 
w opinii mecenasa, żądaniem 
zbyt surowym. 

renald S. poparł 
apelację
O utrzymanie wyroku sądu 

I instancji w mocy wnioskowała 
natomiast zarówno prokuratura, 
jak i oskarżyciel posiłkowy, oj-
ciec Klaudii K. i jego adwokat. 
Oskarżyciel posiłkowy wyraził 
zdanie, że za czyn takiego rodza-
ju powinna być wymierzana kara 
jeszcze surowsza, nawet 25 lat 
pozbawienia wolności. 

Wyrok utrzymany
Po naradzie Sąd Okręgowy 

zdecydował o utrzymaniu wyro-
ku sądu I instancji. Jak wyjaśniał 
sędzia Adam Karowicz, podno-
szona w apelacji „grupa zarzu-
tów” dotycząca sprawstwa Re-
nalda S. straciła rację bytu wobec 
tego, że w złożonych przed Są-
dem Okręgowym wyjaśnieniach 
przyznał, że to on kierował.

Sąd Okręgowy odrzucił też 
podnoszone w apelacji zarzu-
ty wobec tego, iż Sąd Rejono-
wy wydał dwa odrębne wyro-
ki: za spowodowanie wypadku 
ze skutkiem śmiertelnym będąc 
w stanie nietrzeźwości i za jazdę 
w stanie nietrzeźwości. W opinii 
sądu pierwszy czyn, czyli jazda 
w stanie nietrzeźwości, nie został 
„pochłonięty” przez drugi, czyli 
spowodowanie wypadku. Wyse-
lekcjonowanie dwóch odrębnych 
zdarzeń było więc zasadne.

Co się zaś tyczy wymiaru kary, 
Sąd Okręgowy uznał, że sąd I in-
stancji prawidłowo ustalił oko-
liczności zdarzenia, prawidłowo 
umotywował wyrok, przy wy-
miarze kary nie popełnił błędu 
i dobrze skalkulował jej długość 
(wspomniano tu o fakcie, że Re-
nald S. działał jako osoba, która 
była już wcześniej karana). Wy-
rok Sąd Okręgowego jest prawo-
mocny.  kl
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Ogłoszenia

 PuNkty PRZyJmoWANiA oGŁoSZeń DRoBNyCH Do „NŁ”: BiuRo oGŁoSZeń ŁoWiCZ,� ul.� piJaRska� 3a; BeDNARy,� sklep� p.� papieRNik� 24a;� BoBRoWNiki 27,� sklep� p.� pacleR;� BoLimóW,� ul.� RyNek� kościuszki� 17,�
sklep� „eWa”,� p.papieRNik;� DomANieWiCe,� ul.� GŁóWNa� 26,� sklep� p.� Jakubiak;� GąGoLiN PoŁuDNioWy,� sklep� „kos”;� HumiN 1A,� sklep� p.� GReFkoWicz;� iŁóW:� pl.� RyNek� staRomieJski� 2a;� sklep� p.� papieRoWskieGo;� �
kieRNoZiA,� RyNek� kopeRNika,� kiosk� p.� WesoŁoWskieJ;� koCieRZeW PóŁNoCNy 37A,� sklep� p.� kRyGieR; kuRABkA 17A,� sklep� p.� topolskieJ;� ŁoWiCZ,� os.� bRatkoWice,� kiosk� lotto;� ŁySZkoWiCe,� sklep� „duet”,� �
ul.�GmiNNa�6;�NieBoRóW,�al.�leGioNóW�polskich�18,�sklep�p.�FiGata;�NoWA SuCHA 22,�sklep�p.�sieWieRy;�oStRóW 20,�sklep�p.�beJdy;�oSmoLiN:�ul.�RyNek�2,�sklep�p.�seRWach;�ul.�RyNek�19,�sklep�spożyWczo-pRze-
mysŁoWy;�PSZCZoNóW 147,�sklep�p.�lipińskieGo;�SANNiki,�ul.�WaRszaWska�183,�sklep�p.�olkoWicz;�SoBotA,�pl.�zaWiszy�czaRNeGo�12,�sklep�p.�bińczak;�SokoŁóW 19,�sklep�p.�GŁoWackieGo;�StACHLeW 113A,�sklep�
p.�WieRzbickieJ;�StARy DęBSk 6A,�sklep�p.�paWŁa�taRGaszeWskieGo,�ŚLeSZyN,�ul.�GóRNa�5,�sklep�p.�mączyńskieJ;��WALiSZeW StARy�19, sklep��p.�pabiJańczyk;�ZABoStóW DuŻy,�sklep�p.�szaleNiec;�ZAWADy 67,�sklep�
p.�sokalskieJ;�ZŁAkóW BoRoWy 139A,�sklep�p.�piecki.

PuNkty PRZyJmoWANiA oGŁoSZeń DRoBNyCH Do „WieŚCi”:�BiuRo oGŁoSZeń�GŁoWNo,�ul.�ŁoWicka�40;�DmoSiN 1,�bożeNa�kRzeszeWska,�piekaRNia:��StRykóW:�sklep�„zosia”,�ul.�taRGoWa�25/27;�sklep�p.�Łukasza�
papińskieGo,�staRy�RyNek�4/29.

PuNkty PRZyJmoWANiA oGŁoSZeń DRoBNyCH Do „NŁ DLA ŻyCHLiNA, oPoRoWA, BeDLNA i PACyNy”: BeDLNo 28, sklep�miNi-maG;�DoBRZeLiN,�ul.�WŁ.�JaGieŁŁy,�sklep�maGda;�PACyNA,�ul.�toWaRoWa�4,�sklep�p.�maGda-
leNy�duRki;�PLeCkA DąBRoWA,�sklep�„moNika”;�PoDCZACHy 16,�sklep�spożyWczo-pRzemysŁoWy;�ŚLeSZyN,�ul.�GóRNa�5,�sklep�p.�mączyńskieJ;�ŻyCHLiN,�ul.�ŁąkoWa�9a,�sklep�„maGda”;�ul.�NaRutoWicza�85F,�sklep�
„maGda”;�ul.�29�listopada�25-26,�sklep�„elemis”.

WyDAWCA i ReDAkCJA Nie PoNoSZą oDPoWieDZiALNoŚCi ZA tReŚć oGŁoSZeń i RekLAm oPuBLikoWANyCH ZGoDNie Z ARt. 36 uStAWy  Z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWe”

samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

��kupię�mercedesa�kaczkę,�sprintera,�
124,�190,�tel.�kom.�666-941-477.

 �Skup pojazdów samochodowych. 
Zaświadczenia do Wk. Sprzedaż 
części, tel. kom. 605-695-882.

��skup�powypadkowych,�starych,�
skorodowanych�samochodów,�tel.�kom.�
512-476-760.

��złomowanie�pojazdów-�zaświadczenia,�
auto-skup:�uszkodzone,�rozbite,�
wyeksploatowane,�Rząśno�13,�tel.�kom.�
602-123-360.

sprzedaż
��audi�80�tdi,�1994�rok,�tel.�kom.�

602-689-205.

��audi�a3,�1.4�tsi�turbo,�2008�rok,�
granatowy�metalik,�tel.�kom.�513-329-718.

��audi�a3,�sportback�2.0�tdi�140�km,��
2008�rok,�ii�właściciel,�tel.�kom.�
603-879-004.

��audi�a4,�1.9�tdi,�1996�rok,�tel.�kom.�
698-651-705.

��audi�a4,�1.9�tdi,�tel.�kom.�512-981-861.

��bmW�316i�gaz,�1998�rok,�tel.�kom.�
534-662-961.

��bmW�520,�2.0�i,�1998�rok,�bogate�
wyposażenie,�stan�bdb.,�możliwa�zamiana�
(mniejszy),�tel.�kom.�604-706-309.

��bmW�730d,�2001�rok,�stan�bdb,�
automat,�czarny,�tel.�kom.�502-403-882.

��cheVRolet�spark�benzyna/gaz,�
2010�rok,�tel.�kom.�600-339-023.

��citRoËN�berlingo,�1.6�hdi,�2006�rok,�
tel.�kom.�791-331-447.

��citRoËN�berlingo,�1.6�hdi,�2006�rok,�
szary�metalik,�tel.�kom.�791-331-447.

��clio,�1.2,�2000�rok,�tel.�kom.�
667-566-961.

��dacia�duster,�1.5�td,�2014�rok,�69.000�
km,�i�właściciel,�serwisowana,�kupiona�
w�aso,�klima,�czujniki�cofania,�tel.�kom.�
500-041-363.

��daeWoo�lanos,�1.4,�2001�rok,�
srebrny�metalik,�stan�bdb,�tel.�kom.�
513-375-786.

��daeWoo�matiz,�2000�rok,�2.200�zł,�tel.�
kom.�602-129-661.

��daeWoo�matiz,�2001�rok,�i�właściciel,�
stan�dobry,�tel.�kom.�696-951-591.

��daewoo�tico,�tel.�kom.�609-227-348.

��Fiat�126p,�1999�rok,�tel.�kom.�
500-252-115.

��Fiat�brava,�1.6�16V�benzyna/gaz,�tel.�
kom.�604-454-032.

��Fiat�cc,�po�kolizji,�tel.�kom.�
604-454-032.

��Fiat�cinquecento,�700,�stan�dobry,�
1.400�zł,�tel.�kom.�509-994-734.

��Fiat�doblo,�1.6�diesel,�105�km,�
5-osobowy,�i�właściciel,�bezwypadkowy�
93.000�km,�tel.�kom.�509-299-676.

��Fiat�palio�Weekend,�1.7�td,�1999�rok,�
1.300�zł,�tel.�kom.�605-695-882.

��Fiat�panda,�1.2,�2010�rok,�70.000�
km,�serwisowany,�i�właściciel,�kupiony�w�
polskim�salonie,�tel.�kom.�695-323-452.

��Fiat�seicento,�900,�1998�rok,�tel.�kom.�
790-398-998.

��Fiat�stilo,�1.9�Jtd,�2003�rok,�tel.�kom.�
793-853-739.

��Fiat�stilo,�1.9�Jtd,�2003�rok,�srebrny�
metalik,�tel.�kom.�502-403-882.

��FoRd�Focus,�1.8�diesel,�tel.�kom.�
660-850-505.

��FoRd�Galaxy,�1.9�tdi�140�km,�6�
skrzynia,�2005�rok,�zielony�metalik,�
7-osobowy,�możliwa�zamiana�(mniejszy),�
tel.�kom.�604-706-309.

��FoRd�ka�ii,�2014�rok,�stan�idealny,�tel.�
kom.�883-263-698.

��FoRd�kuga,�2.0�tdci,�2009�
rok,�czarny�metalik,�sprowadzony,�
zarejestrowany,�bogata�wersja,�38.800�zł,�
tel.�kom.�509-061-804.

��kia�ceed,�1.6�benzyna,�2007�rok,�
czerwony,�cena�do�uzgodnienia,�tel.�kom.�
508-815-797.

��kia�Rio,�1.5�benzyna,�2005�rok,�4.000�
zł�do�negocjacji,�tel.�kom.�665-489-282.

��lubliN,�1999�rok,�po�kolizji,�tel.�kom.�
604-627-346,�665-440-206.

��mazda�6�kombi,�diesel,�uszkodzony�
silnik,�tel.�kom.�663-793-845.

��mazda�626,�2001�rok,�tel.�kom.�
601-946-294.

��mazda�6,�1.8,�2003�rok,�kombi,�tel.�
kom.�661-666-354.

��mercedes�a�klasa,�1.7�cdi,�2000�r.,�tel.�
kom.�530-176-657.

��meRcedes�c�klasa,�2.2�cdi�W203,�
2007�rok,�bogate�wyposażenie,�w�
rozliczeniu�mogę�przyjąć�tańszy,�tel.�kom.�
513-375-786.

��NissaN�almera,�1.5,�2005�rok,�
5-drzwiowy,�złoty�metalik,�7.200�zł,�tel.�
kom.�604-706-309.

��opel�astra�J,�1.7�cdti,�2011�rok,�stan�
bdb.,�tel.�kom.�792-022-615.

��opel�corsa,�1.2,�2004�rok,�benzyna,�
salon�polska�srebrny�metalik,�5�drzwi,�
klimatyzacja,�stan�bardzo�dobry,�cena�
8.300�zł.,�tel.�kom.�666-574-189.

��opel�corsa,�1.2,�2010�rok,�41.000�km,�
serwisowany,�bezwypadkowy,�kupiony�w�
polskim�salonie,�tel.�kom.�600-944-728.

��opel�corsa,�1.5�diesel�isuzu,�1999�rok,�
stan�bdb.,�tel.�kom.�604-706-309.

��opel�Vectra�gaz�do�2026�r.,�2001�rok,�
stan�bdb,�4.000�zł,�tel.�kom.�697-973-609.

��peuGeot�206,�2000�rok,�zadbany,�
3.600�zł,�tel.�kom.�500-308-011.

��peuGeot�207,�1.6�hdi,�2007�rok,�
120.000�km,�5-drzwiowy,�bogate�
wyposażenie,�12.800�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

��peuGeot�308,�1.6,�2012�rok,�
i�właściciel,�serwisowany,�83.000�km,�tel.�
kom.�601-303-852.

��poloNez�caro,�1.6�benzyna/gaz,�
1996�rok,�tel.�kom.�502-751-126.

��ReNault�clio�iV,�1.2�benzyna,�2013�
rok,�49.000�km,�srebrny�metalik,�tel.�kom.�
792-008-272.

��ReNault�clio,�1.2�16V,�2001�rok,�
czerwony,�tel.�kom.�536-538-540.

��ReNault�laguna�ii,�1.9�dci,�2004�
rok,�kombi,�hak,�czarna,�tel.�kom.�
604-676-608.

��ReNault�megane,�1.4,�1999�rok,�
bordo,�autoalarm,�alusy,�tel.�kom.�
725-373-474.

��ReNault�scenic,�1.9�diesel,�Xi�2006,�
stan�bdb,�tel.�kom.�512-444-060.

��ReNault�talia,�1.4�benzyna/gaz,�2002�
rok,�stan�bdb.,�tel.�kom.�733-805-046.

��RoVeR�45,�2.0�diesel,�2000�rok,�tel.�
kom.�885-228-682.

��seat�cordoba,�1.9�sdi,�1998�rok,�tel.�
kom.�515-236-142.

��seat�toledo,�1999�rok,�tel.�kom.�
782-613-920.

��skoda�Fabia,�1.4�benzyna/gaz,�2002�
rok,�zielony�metalik,�stan�bdb.,�tel.�kom.�
604-706-309.

��skoda�Felicia�lpG,�tel.�kom.�
503-832-328.

��skoda�Felicia,�1997�rok,�tel.�kom.�
694-011-606.

��skoda�octavia�ii,�2007�r.,�1.9,�105km,�
14.500�zł�do�negocjacji,�tel.�kom.�
512-251-357.

��toyota�auris,�2008�r.,�2.0,�d4d,�tel.�
kom.�603-609-790.

��toyota�Rav�4,�2.0�d4d,�2004�
rok,�najbogatsza�wersja,�tel.�kom.�
608-398-786.

��toyota�yaris,�1.3,�2007�rok,�tel.�kom.�
884-371-667.

��VolVo�V50,�1.6�diesel,�2007�rok,�
czarny�metalik,�bogate�wyposażenie,�
możliwa�zamiana�(tańszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

��VW�Golf�iV,�1.4,�2001�rok,�tel.�kom.�
721-586-347.

��VW�Golf�V,�1.9�tdi,�2008�rok,�i�
właściciel,�tel.�kom.�668-104-479.

��VW�passat�kombi,�1.9�tdi�90�km,�
1999�rok,�295.000�km,�6.700�zł,�tel.�kom.�
793-403-515.

��VW�passat,�1.9�tdi,�2002�rok,�
klimatyzacja,�radio,�hak,�kombi,�z�
uszkodzoną�uszczelką�pod�głowicą,�tel.�
kom.�607-297-906.

��VW�polo,�1997�rok,�5-drzwiowy,�bogate�
wyposażenie,�tel.�kom.�500-252-115.

��VW�polo,�1.3�benzyna,�1994�rok,�stan�
dobry,�tel.�kom.�693-331-272.

��VW�sharan,�1.9�tdi,�2008�rok,�
7-osobowy,�w�rozliczeniu�mogę�
przyjąć�mniejszy,�22.200�zł,�tel.�kom.�
604-706-309.

��VW�tiguan,�2.0�tsi,�2012�rok,�suV,�
full�opcja,�skóra,�automat,�sprowadzony�
z�ameryki,�czarny,�FVat,�cena�do�
uzgodnienia,�tel.�kom.�603-653-030.

��VW�turan,�1.9�tdi,�2008�rok,�stan�bdb,�
tel.�kom.�502-751-126.

��żuk,�tel.�kom.�797-621-412.

��żuk,�1993�rok,�blaszak,�stan�dobry,�tel.�
kom.�726-528-242.

inne
��autolaweta�transport�aut,�maszyn�i�

urządzeń,�konkurencyjne�ceny,�tel.�kom.�
797-713-825,�502-391-577.

��haNomaG�uniwersalny,�3,5-tonowy,�
sprawny,�tel.�kom.�798-131-008.

��sprzedam�przyczepkę�lekką,�dmc�400�
kg,�tel.�kom.�693-618-777.

��opony,�felgi�z�Niemiec,�hurtownia.�
Największy�skład�w�rejonie,�klimatyzacja,�
mechanika.�bratoszewice,�ul.�Łódzka�28,�
www.opony-gaweda.pl,�tel.�(42)�719-63-
08,�tel.�kom.�505-151-701.

��opony�zimowe�z�Niemiec,�tel.�kom.�
576-028-479.

��opony,�felgi�zimowe;�5�śrub,�prawie�
nowe�165/65/15,�tel.�kom.�798-131-008.

��opony�zimowe�z�felgami,�4�szt.,�barum,�
225/70�15c,�tel.�kom.�669-356-370.

��Felgi�stalowe,�alufelgi,�koła�zimowe,�tel.�
kom.�601-419-747.

��peugeot�406�silnik,�skrzynia,�gaz��
w�komplecie,�tel.�kom.�512-799-479.

��sprzedam�koło�zimowe�13,�4�sztuki,�
felgi�stalowe�14,�4x100,�4�sztuki,�tel.�kom.�
506-771-822.

��beczkowóz�5�m3,�części�star,�tel.�kom.�
663-226-547.

��sprzedam�silnik,�skrzynię�biegów�do�
stara�200,�inne�podzespoły,�tel.�kom.�
606-901-931.

��usługi�auto-lawetą,�najlepsze�ceny,�tel.�
kom.�733-805-046.

��Felgi�„15”,�koła�„13”,�tel.�kom.�
693-054-784.

��koła�zimowe�Fiat�155x70x13,�tel.�kom.�
788-212-520.

��opony�zimowe�205/65R15,�tel.�kom.�
577-014-868.

motorowe

kupno
��skup�starych�motocykli�Wsk,�shl,�

Junak,�innych,�tel.�kom.�513-185-357.

��stare�motocykle,�motorowery,�części�
kupię,�tel.�kom.�513-185-357.

��kupię�stare�motocykle:�Wsk,�mz,�
komarek�itp.,�tel.�kom.�609-942-407.

��kupię�simsona,�tel.�kom.�668-482-374.

sprzedaż
 �Sprzedam kawasaki Ninja Zx6  

z 2000 roku, kolor czerwony, stan 
bdb, tel. kom. 791-737-790.

��sprzedam�skuter�koliber,�tel.�kom.�
665-705-799.

��sprzedam�skuter,�tel.�kom.�
575-355-823.

garaże

sprzedaż
��sprzedam,�wynajmę�garaż�stryków,�

kościuszki,�tel.�kom.�603-642-202.

nieruchomości

kupno
��kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice�i�okolice,�

tel.�kom.�502-602-463.

��kupię�każdą�nieruchomość:�ziemię,�
działkę,�mieszkanie,�dom�itp.�(również�
zadłużone),�tel.�kom.�501-020-993.

��kupię/przyjmę�w�dzierżawę�ziemię,�tel.�
kom.�696-736-701.

sprzedaż
��działka�4,6�ha,�Łazin,�tel.�kom.�

501-020-993.

��dom,�stan�surowy,�zamknięty,�Łowicz�
Grunwaldzka�(sprzedam�lub�zamienię�
na�mieszkanie�spółdzielcze),�tel.�kom.�
795-410-608.

��mieszkanie�bratkowice�14,�3-pokoje,�60�
mkw.,�tel.�kom.�504-110-469.

��sprzedam�2�ha�ziemi�ornej,�1�ha�łąk�i�
las,�strugienice,�tel.�kom.�668-380-714.

 �Sprzedam 4 działki budowlane w 
Strzelcewie o powierzchni od 850 do 
1.300 mwk (możliwość połączenia), 
tel. kom. 501-213-061, 501-213-062.

��działka�budowlana,�Nieborów,�tel.�kom.�
795-015-269.

��zduny,�dom�120�mkw.,�zabudowania�
gospodarcze,�działka�0.97�ha,�tel.�kom.�
694-182-993.

��działka�budowlana,�1.500�mkw.,�media,�
Łowicz,�Górki,�tel.�kom.�784-043-952.

 �Sprzedam gospodarstwo rolne o 
pow. 1,11 ha z domem mieszkalnym 
i pomieszczeniami gospodarczymi, 
Wyskoki, gm. Stryków, tel. kom. 
601-204-540.

 �Sprzedam działki o pow. łącznej 
0,55 ha, Wyskoki, gm. Stryków, tel. 
kom. 601-204-540.

��domek�60�mkw.,�działka�6.000�mkw.,�
budowlano-usługowa,�narożna,�Łowicz,�
tel.�kom.�603-878-783.

��sprzedam�dom�z�działką�w�
Łyszkowicach,�tel.�kom.�667-294-618.

��sprzedam�lub�wynajmę�kawalerkę�
na�bratkowicach,�24�mkw.,�tel.�kom.�
502-725-524.

��sprzedam�2�działki�zalesione�1,05�ha�
i�1,11�ha,�tel.�kom.�608-815-516.

��działka�3.000�mkw.�w�kiernozi,��
pod�zabudowę�mieszkalną,�handlową,�
usługową,�35�zł/mkw.,�tel.�kom.�
694-165-597.

��spółdzielnia�mieszkaniowa�
Jabłonkowa�w�dobrzelinie�posiada�do�
sprzedaży�lub�dzierżawy�1�ha�ziemi�rolnej,�
bliższe�informacje�w�siedzibie�spółdzielni�
lub,�tel.�kom.�609-570-897.

��sprzedam�działkę�rolną�4,3�ha�w�tym�
1�ha�lasu�z�możliwością�odrolnienia,�tel.�
kom.�668-074-900.

��sprzedam�mieszkanie,�57�mkw,�
starzyńskiego�9,�tel.�kom.�600-032-902.

��sprzedam�działkę�budowlaną,�okolice�
bielaw,�tel.�kom.�784-843-470.

��działka�budowlana�2.280�mkw.,�
szerokość�29�m,�zielkowice,�tel.�kom.�
607-343-411,�po�15:00.

��os.bratkowice,�parter,�3-pokojowe,�tel.�
kom.�698-581-666.

��ziemia�rolna�1,5�ha�w�tym�działka�
budowlana,�ziąbki,�tel.�kom.�609-377-905.
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��sprzedam�3,5�ha�ziemi,�Wola�
stępowska,�gm.�kiernozia,�tel.�kom.�
501-504-723.

��sprzedam�3�ha�ziemi�w�miejscowości�
kalinów,�gmina�stryków,�tel.�kom.�
505-507-875.

��dom�293�mkw,�stan�surowy�otwarty,�
działka�1900�mkw,�wszystkie�media,�
Łowicz,�ul.�Grunwaldzka,�tel.�kom.�
501-932-818.

��działka�38�arów�w�stępowie,�gmina�
kiernozia,�zabudowana,�ogrodzona,�
częściowo�utwardzona,�tel.�kom.�
512-179-465.

��dom�z�oficyną,�Głowno,�tel.�kom.�784-
391-049,�666-865-844.

��sprzedam�ziemię�rolno-budowlaną�
2,86�ha,�lutynek,�gm.�kocierzew,�tel.�
kom.�693-351-078.

��sprzedam�m-4,�tel.�kom.�732-830-824.

��budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�polesie,�
rzeka,�możliwość�wykopania�stawu,�tel.�
kom.�603-878-783.

��sprzedam�dom,�tel.�kom.�881-087-040.

��mieszkanie�60�mkw.,�iii�p.,�kaliska,�tel.�
kom.�668-955-030.

��mieszkanie�3-pokojowe,�60�mkw.,�ii�
piętro,�+garaż.�do�zamieszkania,�tel.�kom.�
508-281-030.

wynajem
��kawalerka�do�wynajęcia,�centrum,�tel.�

kom.�694-675-711.

��Wezmę�w�dzierżawę�ziemię,�okolice�
Łowicza,�tel.�kom.�723-528-070.

��do�wynajęcia�mieszkanie�w�centrum,�
tel.�kom.�602-574-891.

 �Wynajmę mieszkanie 46 mkw, tel. 
kom. 501-358-166, po 18:00.

 �Wynajmę lokal handlowy w 
miejscowości Śleszyn, tel. kom. 
667-341-968.

 �Wynajmę pawilon handlowy 290 
mkw., Łowicz, ul. kurkowa 6, tel. kom. 
501-044-546.

��udostępnię�miejsce�w�salonie�
fryzjerskim�manikiurzystce�lub�
makijażystce,�tel.�kom.�691-961-259.

zamiana
��zamienię�mieszkanie�88�mkw.,�

4�pokoje�na�dom�w�Łowiczu�lub�
skierniewicach,�tel.�kom.�606-386-961.

inne
��poszukuje�się�spadkobierców�

Franciszki�z�Gostkiewiczów-Jastrzębskiej�
do�bezpotomnej�śmierci�zamieszkałej�
w�Łowiczu�791�216108,�tel.�kom.�
791-216-108.

kupno różne
��monety,�medale,�dokumenty,�starocie,�

tel.�kom.�606-941-752.

��kupię�orzechy�włoskie,�tel.�kom.�
608-613-658.

��kupię�rury,�profil,�tregry,�tel.�kom.�
662-240-085.

��kupię�tunel�foliowy,�tel.�kom.�
781-779-632.

sprzedaż różne
��drewno�kominkowe,�opałowe�(buk,�

brzoza,�olszyna,�grab);�workowane,�tel.�
kom.�501-658-261.

 �Drewno kominkowe i opałowe, 
pelet drzewny, brykiet drzewny, tel. 
kom. 504-010-550.

��kruszywa,�piasek,�żwir,�ziemia�
ogrodowa.�Roboty�ziemne,�
wyburzeniowe,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�tel.�kom.�
693-565-564.

 �Piasek płukany, pospółka, żwir, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

��palety�1.200x1.000,�tel.�kom.�
502-919-192.

 �Węgiel ekogroszek, kostka, orzech. 
Dostawa i rozładunek, tel. (23) 661-
10-13, tel. kom. 789-333-677.

��piecyk�na�olej�opałowy,�tel.�kom.�
733-805-081.

��sprzedam�choinki:�jodłę�balsamiczną�
2,50�m,�świerk�srebrny�1,50�m�-�22�zł.�
Własna�plantacja,�tel.�kom.�516-315-356,�
604-215-768.

��drewno�opałowe,�najtaniej,�tel.�kom.�
512-694-692.

��overlock�yamato,�5-nitkowy,�tel.�kom.�
608-109-634.

��silnik�7,5�kW,�pompa�wtryskowa�
c-328/c-330,�tel.�kom.�696-441-178.

��sprzedam�pralkę�automatyczną,�
używaną,�300�zł,�tel.�kom.�665-705-799.

��kuchnia�węglowa,�tel.�kom.�
516-543-061.

��oddam�pieńki�wykopane,�tel.�kom.�
536-432-049.

��stół�kuchenny,�4�taborety,�2�fotele,�2�
dywany,�tel.�kom.�664-909-913.

��topole�na�pniu,�tel.�kom.�732-535-563.

��sprzedam�rower�trzykołowy,�
tel.�(46)�830-01-07.

��sprzedam�skrzynki�„1”,�mogą�być�na�
opał,�tel.�kom.�697-131-218.

��sprzedam�meble�balaton�(kanapa,�2�
fotele,�2�pufy),�tel.�kom.�530-013-864.

��choinki�świerkowe�hurt,�tel.�kom.�
501-742-650.

��budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�kom.�
885-459-698.

��sprzedam�maszyny�szwalnicze�100�zł/
sztuka,�tel.�kom.�508-157-308.

��sprzedam�słupki�betonowe�10�zł/
sztuka,�tel.�kom.�508-157-308.

��choinki�cięte�i�doniczkowe,�dobrzelin,�
ul.�kolejkowa�17,�tel.�kom.�665-013-511.

��sprzedam�okna�3-komorowe,�prawie�
nowe,�wys.�87x85�szer.�-1�szt;�145x238�
-1�szt;�145x117�-2�szt;�145x177�-2�szt;�
drzwi�balkonowe�2�szt�232x87,�tel.�kom.�
785-246-222.

��piec�c.o.�35�kW,�tel.�kom.�662-285-251.

��sprzedam�2�choinki�srebrne,�wysokość�
5,50m,�tel.�kom.�667-118-205.

��sprzedam�drzewo,�tel.�kom.�
606-370-008.

��sprzedam�rębak�do�gałęzi,�tel.�kom.�
606-370-008.

��betoniarka�150�l,�płyty�chodnikowe�
50x50,�tel.�kom.�531-467-981.

 �maszyny stolarskie, dwie łuparki do 
drewna, tel. kom. 605-142-474.

��sprzedam�dęba�ściętego,�tel.�kom.�
784-813-686.

��sprzedam�duży�piec�miałowy�70�kW,�
tel.�kom.�606-519-851.

��kasety�magnetofonowe�w�dobrym�
stanie,�tel.�kom.�691-233-699.

��sprzedam�regał�młodzieżowy�z�
biurkiem,�tanio,�tel.�kom.�517-386-002.

��sprzedam�drewno�opałowe�z�sadu�w�
większej�ilości,�tel.�kom.�691-863-495.

��kręgi,�pokrywy,�przepusty,�tel.�kom.�
531-467-981.

��stół�pokojowy,�krzesła�wyściełane,�
wełniak�łowicki,�tel.�kom.�500-791-151.

��sprzedam�bojler�120�l�i�krajzegę,�tel.�
kom.�609-842-677.

��sprzedam�klasyczną�komodę�z�
lustrem,�tel.�kom.�721-116-483.

��sprzedam�tanio�używane�meble�do�
pokoju�młodzieżowego�+szklany�stół�
80x130,�tel.�kom.�604-739-461.

��Waga�inwentarzowa�elektroniczna,�tel.�
kom.�725-451-929.

��krajzega�kompletna,�szlifierka�
taśmowa,�przecinarka�metalu,�tel.�kom.�
503-830-451.

��sprzedaż�drewna�opałowego,�
wycinanie�i�przycinanie�drzew�i�krzewów,�
tel.�kom.�510-832-050.

 �Sprzedam choinki: świerk, 
Ziewanice koło Głowna, tel. kom. 
512-526-561.

��kompresor�2-tłokowy,�3-fazowy,�tel.�
kom.�691-863-492.

��średnia�buda�dla�psa,�ocieplana,�tel.�
kom.�511-311-145.

��podgrzewacz�wody,�80�l,�tel.�kom.�
663-268-394.

��pianino,�biurko�szkolne,�tel.�kom.�
577-014-868.

��tuja�szmaragd�0,72�zł�,�tel.�kom.�
518-518-835.

��betoniarki:�sprzedaż,�remonty,�części,�
tel.�kom.�603-072-751.

��sprzedam�olej�zużyty,�tel.�kom.�
692-391-039.

��betoniarka�używana,�tel.�kom.�
603-072-751.

��piła�spalinowa�stihl�026,�super�stan,�tel.�
kom.�666-941-477.

��trociny�workowane,�skrzynki�
uniwersalne�nowe,�tel.�kom.�501-658-261.

��podkłady�drewniane�dł.�2,60m;�3,00m;�
3,50m;�4,65m,�tel.�kom.�697-289-514.

��Wózek�elektryczny�suchedniów�
WW,1990�rok,�4.800�zł,�tel.�kom.�
602-584-266.

��Nożyce�do�blachy,�śrutownik�bąk,�tel.�
kom.�785-266-409.

��sprzedam�pianino,�tel.�kom.�
734-464-190.

��sprzedam�taczkę,�krajzegę,�różne,�tel.�
kom.�692-125-386.

��choinki�świąteczne:�świerk�zwykły,�
kłujący,�serbski.�atrakcyjne�ceny,�tel.�kom.�
696-035-281.

��meble�do�sypialni:�łoże,�szafki�nocne,�
segment,�tel.�kom.�501-828-408.

praca

dam pracę
��zatrudnię�do�pizzerii�kierowcę�oraz�

pomoc�kelnerki.�praca�w�weekendy,�tel.�
kom.�607-481-852.

��przyjmę�do�pizzerii�kelnerkę�z�
możliwością�przyuczenia�-�praca�na�stałe�
oraz�pomoc�na�kuchnię�-�weekendowo,�
tel.�kom.�601-846-354.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�w�
transporcie�międzynarodowym,�tel.�kom.�
607-267-206.

��zatrudnię�hydraulika,�pomoc�
hydraulika,�tel.�kom.�691-991-000.

��Work�service�zatrudni�pracowników�
do�załadunku�i�rozładunku,�tel.�kom.�
508-009-963.

��zatrudnię�pracowników�do�rozbioru�
mięsa�wieprzowego,�pracownika�
gospodarczego�na�myjkę�pojemników,�
tel.�(42)�719-89-45,�tel.�kom.�504-198-216.

��zatrudnię�w�gospodarstwie�rolnym,�tel.�
kom.�668-146-499.

��zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�dmosina,�tel.�kom.�609-846-316.

��zatrudnię�diagnostę�samochodowego�
na�skp�w�Łowiczu,�tel.�kom.�502-251-751.

��zatrudnimy�kierowców�kat.�c+e�
do�przewozu�kontenerów�morskich,�
hamburg-polska,�weekendy�w�domu,�
wysokie�zarobki,�stabilne�warunki�pracy,�
tel.�kom.�506-836-200.

��zatrudnię�kierowcę,�c+e,�Łowicz-�kraj,�
tel.�kom.�605-993-107.

��szukam�do�pomocy�w�handlu�na�rynku�
w�Łowiczu,�osoba�do�50�lat,�tel.�kom.�
601-523-534.

 �tonsmeier Centrum zatrudni 
osobę na stanowisko kierowca-
ładowacz, wymagana kat. C, praca na 
terenie Żyrardowa, Łowicza i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

��zatrudnię�do�pracy�w�barze,�tel.�kom.�
601-433-007,�723-014-011.

 �Zatrudnię pracownika na fermę loch 
(pełny etat, umowa o pracę), tel. kom. 
693-117-878, 665-027-661.

��przyjmę�pracownika�do�wykończeń�i�
do�dociepleń,�tel.�kom.�606-737-576.

��zatrudnię�sprzedawcę�drzwi�i�paneli,�
tel.�kom.�602-587-341.

��zatrudnię�sprzedawcę�artykułów�
hydraulicznych�i�chemii�budowlanej,�tel.�
kom.�602-587-341.

 �Przyjmę do pracy w kwiaciarni, tel. 
kom. 503-027-417.

��zatrudnię�kelnerkę,�na�stałe�w�
restauracji�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
602-574-891.

 �Zatrudnię szwaczki, dzianina, 
Głowno, tel. kom. 509-852-909.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e,�kraj,�tel.�
kom.�690-321-370.

 �Firma Budmax zatrudni 
pracowników do pracy przy robotach 
kanalizacyjnych i drogowych, tel. kom. 
601-593-011.

 �Firma zatrudni brukarzy oraz 
pomocników, tel. kom. 789-116-316.

��zatrudnię�pracownika�w�gospodarstwie�
rolnym,�zakwaterowanie�i�wyżywienie,�tel.�
kom.�721-085-095.

��Gospodarstwo�hodowla�świń�
zatrudni�na�umowę�o�pracę�całoroczna,�
zakwaterowanie,�Łódź�Nowosolna,�tel.�
kom.�601-488-076.

 �monterów ścian g/k, sufitów, 
szpachlarzy, malarzy, tel. kom. 
500-027-261.

��zatrudnimy�kierowcę�c+e,�kierunek�
pl-belgia-pl,�co�tydzień�powroty�na�bazę,�
tel.�kom.�501-715-609.

��Firma�transportowo-spedycyjna�
zatrudni�spedytora�do�działu�spedycji,�tel.�
kom.�502-745-169.

��przyjmę�szwaczki�do�szycia�na�
overlocku�i�dwuigłówce�łańcuszkowej,�
praca�stała,�tel.�kom.�501-524-923.

 �Hurtownia budowlana w 
Strykowie zatrudni kierowców C+e. 
Dobre wynagrodzenie, tel. kom. 
601-153-348.

 �Zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia materiałów 
budowlanyc, Stryków, dobre 
wyagrodzenie., tel. kom. 
605-086-824.

Reklama
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��zatrudnię�kierowcę�kat.�c;�c+e,�
również�dorywczo,�kraj,�Łowicz,�tel.�kom.�
601-385-525.

��zatrudnię�mechanika�pojazdów�
ciężarowych,�Łowicz,�tel.�kom.�
601-385-525.

��poszukuję�niani,�tel.�kom.�663-557-961.

��przyjmę�lakiernika,�tel.�kom.�
501-504-723.

��przyjmę�mężczyzn�do�pracy,�tel.�kom.�
501-735-775.

��zatrudnię,�praca�fizyczna,�ogrodzenia,�
odwodnienia,�drogi�kolejowe,�wysokie�
wynagrodzenie,�tel.�kom.�606-774-310.

��pomocnik�do�wykończenia�wnętrz,�tel.�
kom.�604-199-840.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�z�
doświadczeniem�w�transporcie�
międzynarodowym,�pojedyncze-
podwójne�obsady,�tel.�kom.�604-237-423,�
782-223-211.

��zatrudnię�pracownika�myjni�
samochodów�ciężarowych,�tel.�kom.�604-
237-423,�782-223-211,�Łowicz.

��zatrudnię�szwaczki�na�overlock,�tel.�
kom.�665-217-483.

 �Firma zatrudni do prowadzenia 
pełnej i uproszczonej księgowości, 
również na staż (osoby z Głowna, 
Łowicza, okolic) CV kierować na 
adres: biuro2018@onet.pl.

��zatrudnię�brukarzy�i�pomocników,�tel.�
kom.�725-710-267.

��zatrudnię�panią�do�pracy�w�sklepie�
spożywczym�w�Głownie,�tel.�kom.�
509-061-804.

 �Zatrudnię pracowników do firmy 
budowlanej, tel. kom. 605-051-991.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e,�kraj,�tel.�
kom.�782-157-596.

��zatrudnię�kierowcę,�adR,�c+e,�
cysterny,�tel.�kom.�690-321-370.

��technika�farmacji,�tel.�kom.�
725-233-823.

��zatrudnię�kierowcę�z�doświadczeniem,�
kategoria�c+e,�na�chłodnię,�w�ruchu�
krajowym,�stałe�miejsca�załadunku�
i�rozładunku,�tel.�kom.�607-403-256,�
609-455-846.

��zatrudnię�komunikatywną�osobę��
z�prawem�jazdy�kat.�b,�Głowno,�tel.�kom.�
881-000-706.

��zespół�poszukuje�wokalisty:�wesela,�
tel.�kom.�663-973-945.

 �Stacja Paliw orlen w Zdunach 
zatrudni energicznego pracownika 
(kobietę lub mężczyznę), mile 
widziane CV ze zdjęciem, wiadomość 
na miejscu w godz. 6:00-7:00.

��zatrudnię�pracownika�-�dobre�
wynagrodzenie,�stała�praca.�Firma�
„salopak”�z/s�w�bełchowie,�tel.�kom.�
698-628-834.

��zatrudnię�stróża�nocnego�-�mile�
widziane�uprawnienia�palacza�kotłów�
do�1�kW,�tel.�kom.�698-628-834,�lub�
bełchów,�ul.�piaskowa�3a.

��zatrudnię�spawaczy�miG/tiG.�praca�w�
Łowiczu,�tel.�kom.�795-760-605.

��zatrudnię�malarza�proszkowego.�praca�
w�Łowiczu,�tel.�kom.�507-932-252.

��zatrudnię�operatora�maszyny�cNc��
z�doświadczeniem�i/lub�do�przyuczenia.�
praca�w�Łowiczu,�tel.�kom.�507-932-252.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�chłodnia,�
dobre�zarobki,�tel.�kom.�608-067-847.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin,�tel.�
kom.�608-067-847.

��zatrudnię�kolorystę�z�doświadczeniem�
do�sklepu�z�mieszalnią�lakierów�
samochodowych.�możliwość�
zamieszkania,�tel.�kom.�604-988-718;�
biuro-czarnocki@tlen.pl.

��Gościniec�zatrudni�pokojową�i�
samodzielną�kucharkę.�Warunki�do�
ustalenia�na�miejscu.�Łódź,�strykowska�
284.

��praca�na�stanowisku�podjazdowy�
oraz�na�stanowisku�kasjer-sprzedawca.�
stacja�orlen�pod�Głownem,�wiadomość�
na�miejscu.

 �Zatrudnię w solarium w intermarche 
(studentki, stażystki też), CV: 
solarium07@wp.pl.

��zatrudnię�przy�układaniu�kostki�
brukowej,�tel.�kom.�692-410-063.

��zatrudnię�do�układania�kostki,�tel.�kom.�
692-789-266.

��piekarnia�Głowno�zatrudni�solidnego�
kierowcę-sprzedawcę�pieczywa,�piekarza,�
tel.�(42)�710-87-39,�tel.�kom.�509-373-716.

 �Zatrudnię dorywczo kelnerów oraz 
uczniów do przyuczenia, tel. kom. 
504-359-441.

��Firma�budowlana�zatrudni�
pracowników�i�brygady�do�ociepleń,�tel.�
kom.�512-192-366.

 �Zatrudnię budowlańców  
i dociepleniowców, tel. kom. 
512-192-366.

��murarza�zatrudnię,�tel.�kom.�
600-165-312.

��przyjmę�do�pracy�przy�zwierzętach�i�w�
ogrodzie.�praca�na�poł�etatu,�Głowno,�tel.�
kom.�792-578-055.

��praca�od�zaraz�w�szklarniach�dla�
kobiet,�Łowicz,�tel.�kom.�604-784-713,�
po�16:00.

��zatrudnię�pielęgniarkę,�opiekunkę�do�
domu�seniora�w�karolewie,�tel.�kom.�
798-148-874

��tesco.�szukasz�pracy?�skontaktuj�się��
z�nami!,�tel.�kom.�790-024-200.

��zatrudnię�cukiernika/pomoc�
cukiernika�do�30�roku�życia.�praca�od�
poniedziałku�do�piątku.�dmosin�drugi,�tel.�
kom.�606-799-177�

��zatrudnię�cukiernika/pomoc�
cukiernika.�praca�od�poniedziałku�do�
piątku�w�godzinach�od�18�do�2.�dmosin�
drugi,�tel.�kom.�606-799-177

szukam pracy
��sprzątanie�mieszkań,�tel.�kom.�

663-557-961.

��Gotowanie,�opieka,�sprzątanie,�tel.�kom.�
601-459-505.

��emeryt,�kat.�b�poszukuje�pracy,�tel.�
kom.�504-352-822.

��kierowca�ce+�karta,�w�podwójnych�
obsadach,�chłodnia,�beneluxy-pl,�tel.�
kom.�605-470-435.

inne
��zwrot�podatku�z�pracy,�rodzinne,�

Niemcy,�holandia,�austria,�anglia,�belgia,�
Norwegia.,�tel.�(71)�385-20-18,�tel.�kom.�
601-759-797.

usługi wideo
��Wideofilmowanie�hd,�fotografowanie,�

tel.�(46)�837-94-85,�tel.�kom.�608-484-079.

��Wideofilmowanie�hd,�tel.�kom.�
606-852-557.

��Wideofilmowanie,�fotografowanie,�www.
fotowideo.webt.pl,�tel.�(46)�837-79-81,�tel.�
kom.�606-302-466.

��Www.studiokadr.cdx.pl.

��Wideofilmowanie:�Full�hd,�dVd,�blu-
Ray.�Fotografia,�tel.�kom.�698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

698-480-048.

 �usługi minikoparką, tel. kom. 
608-612-013.

 �tynki maszynowe gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz posadzki 
(mixokret), tel. kom. 502-452-907.

��dachy,�pokrycia�dachowe,�konstrukcje,�
obróbki,�tel.�kom.�609-846-316.

��docieplanie�budynków,�stropodachów�
granulatem�styropianowym;�kondygnacja:�
1100�zł,�tel.�kom.�602-570-424.

��usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

 �usługi koparko-ładowarką, młotem 
hydraulicznym; koparką gąsienicową, 
tel. kom. 790-606-451.

��Rozbiórki,�wyburzenia.�kompleksowo�
„od�a�do�z”.�porządkowanie�terenów,�tel.�
kom.�665-412-890.

 �malowanie wnętrz, tel. kom. 
531-980-252.

 �kompleksowe malowanie 
natryskowe mieszkań, domów, 
budynków gospodarczych, tel. kom. 
571-272-033.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��docieplenia�budynków,�elewacje,�
glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
kompleksowe�wykończenia�wnętrz.�FVat,�
tel.�kom.�606-737-576.

��cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�kom.�501-249-461.

��docieplanie�budynków,�gładzie,�
malowanie,�płyty�k/g,�panele�podłogowe�
i�ścienne,�glazura,�terakota,�tel.�kom.�
607-343-338.

��prace�remontowe,�łazienki,�poddasza,�
malowanie,�tel.�kom.�607-343-338.

��kompleksowe�remonty,�tel.�kom.�
511-568-525.

��dachy,�elewacje.�szybko,�tanio,�8%�Vat,�
tel.�kom.�502-859-742.

��adaptacja�poddaszy,�ścianki�działowe,�
gipsowanie,�malowanie,�tel.�kom.�
607-612-176.

��malowanie,�tel.�kom.�607-168-196.

��Wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�kom.�
532-115-111.

��Wykańczanie�wnętrz,�remonty,�tel.�kom.�
729-403-698.

��dachy:�naprawa,�wymiana,�podbitki,�tel.�
kom.�607-610-786.

��malowanie,�gładź,�glazura,�tel.�kom.�
668-026-851.

��malowanie,�gładzie,�k/G,�glazura,�
panele,�remonty,�tel.�kom.�607-343-357.

��tynki�tradycyjne,�maszynowe;�
docieplenia;�remonty,�tel.�kom.�
607-343-357.

��usługi�w�zakresie�prac�budowlano-
wykończeniowych,�glazura,�terakota,�
malowanie,�ścianki�k-G,�sufity�
podwieszane�itp.,�tel.�kom.�509-299-676.

 �usługi koparko-ładowarka, tel. kom. 
889-910-666.

��usługi�koparko-ładowarką�Jcb,�
transport�kamaz�15�t.,�tel.�kom.�
784-464-959.

��kominki�-�budowa,�montaż,�ogrzewanie�
domów,�tel.�(46)�837-44-35,�tel.�kom.�
600-294-318.

��Glazura,�terakota,�tel.�kom.�
887-818-290.

��malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�kom.�695-263-945.

��malowanie�pomieszczeń,�tel.�kom.�
733-788-522.

��Łazienki,�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

��budowa,�przeróbki�domów,�budynków�
gospodarczych,�szybko,�tanio,�solidnie.�
tynki�tradycyjne.,�tel.�kom.�609-497-778.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
sufity�podwieszane,�wszelkie�zabudowy,�
tynki�mozaikowe,�kamień�dekoracyjny,�
gładź,�malowanie,�przeróbki�elektryczne,�
tel.�kom.�605-562-651.

��montaż�pokryć�dachowych,�podbitki,�
itp.,�tel.�kom.�507-542-210.

 �Balustrady ze stali kwasoodpornej, 
tel. kom. 724-605-762.

��Glazura,�terakota,�gipsy,�panele,�
hydraulika,�itp.,�wolne�terminy,�tel.�kom.�
508-313-799.

��malowanie,�gipsy,�glazura,�
wykończenia,�remonty,�tel.�kom.�
799-268-290.

��parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�kom.�607-090-260.

��tynki�maszynowe,�wylewki,�tanio,�
solidnie,�tel.�kom.�604-144-668.

��malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/k,�glazura,�terakota,�
wykańczanie�poddaszy,�tel.�kom.�
535-466-501.

��bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,�tel.�kom.�
506-771-822.

��usługi�stolarskie,�układanie�paneli,�
montaż�drzwi,�wykonywanie�mebli�
ogrodowych,�usługi�remontowe,�tel.�kom.�
509-534-503.

��zatrudnię�kierowców�do�3,5�t,�bus,�
transport�międzynarodowy,�tel.�kom.�
889-910-666.

sprzedaż

 �Łowicz, tel. kom. 602-234-810.

usługi 
instalacyjne

��oczyszczalnie�przydomowe�z�
montażem.�dofinansowanie.�www.
bioinstalacje.pl,�tel.�kom.�693-413-492.

��instalacje�elektryczne:�nowe,�przeróbki,�
tel.�kom.�696-081-582.

��anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�
601-306-566.

��usługi�hydrauliczne:�kompleksowo.�
przeciski�podziemne,�przyłącza�
wod.-kan.,�usługi�koparko-ładowarką,�
oczyszczalnie�przydomowe,�również�jako�
podwykonawca,�tel.�kom.�601-379-355.

��usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

��hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

��instalacje,�usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
509-838-364.

��hydraulik,�także�awarie,�tel.�kom.�
733-788-522.

��usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
785-543-610.

��drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
kom.�535-466-501.

 �usługi elektryczne, tel. kom. 
506-522-852.

usługi inne
��Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�

wycinka�drzew�i�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

��Wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

��kamaz:�przewóz�piasku,�żwiru,�ziemi,�
tel.�kom.�601-630-882.

��masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.�Fachowo.�szybko.�tanio,�tel.�
kom.�504-070-837.

��masaże:�profesjonalnie,�dojazd,�tel.�
kom.�501-020-993.

��malowanie�obór,�dezynsekcja�
(muchy,�wołek�zbożowy),�deratyzacja,�
dezynfekcja��,�tel.�(44)�725-02-95,�tel.�kom.�
504-171-191.

��dekoracja�sal�weselnych�(pokrowce,�
obrusy�w�komplecie),�tel.�kom.�
693-776-474.

 �Zespół, wokalistka, deejay, tel. kom. 
503-746-892.

��pranie�dywanów�i�tapicerki�meblowo-
samochodowej�w�zakładzie�i�u�klienta,�tel.�
kom.�501-431-978.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��profesjonalne�cięcie�drzew�
niebezpiecznych,�pielęgnacja�zieleni�i�
ogrodów,�tel.�kom.�782-718-483.

 �Niebezpieczna wycinka, tel. kom. 
693-208-999.

��Wycinka�drzew�niebezpiecznych,�
usługi�alpinistyczne,�tel.�kom.�
693-552-240.

��Naprawa�telewizorów,�Łowicz,�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�kom.�
728-227-030.

��Wycinka�drzew,�tel.�kom.�696-008-528.

��dJ,�oprawa�muzyczna�imprez,�18-stki,�
dyskoteki,�itp,�tel.�kom.�782-718-483.

 �Nowoczesna fotobudka, tel. kom. 
575-777-961.

��tartak�przewoźny,�tel.�kom.�
512-907-059.

��cięcie�drzew�owocowych,�tel.�kom.�
723-917-819.

��Gabinet�kosmetyczny�w�intermarche�
nad�solarium-�Łowicz�osiedle�
bratkowice,�zaprasza�na�tanie,�
profesjonalne�zabiegi.�W�solarium�nowe,�
brązujące�lampy.�zapisy��,�tel.�kom.�
501-214-782.

��sala,�wynajem,�imprezy�
okolicznościowe,�Nieborów,�wolne�
terminy,�tel.�kom.�605-695-882.

��Wycinka�drzew,�karczowanie,�tel.�kom.�
510-052-908.

matrymonialne
��poznam�pannę�lub�wdowę�do�48�lat,�

tel.�kom.�535-892-733.
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��pani�po�65�latach�pozna�pana�w�tym�
samym�wieku�do�stałego�związku,�tel.�
kom.�663-384-569.

��poznam�miłego�pana�do�52�lat,�tel.�
kom.�731-235-630.

��Wolny�40,�pozna�miłą�panią,�tel.�kom.�
532-410-260,�po�18.00.

nauka
��Nauczyciel�języka�niemieckiego,�lekcje,�

tel.�kom.�505-256-528.

��matematyka,�tel.�kom.�601-303-279.

��matematyka,�tel.�kom.�791-802-482.

��korepetycje�niemiecki,�skutecznie,�tel.�
kom.�663-505-433.

��angielski,�profesjonalnie,�dzieci,�
młodzież,�tel.�kom.�694-515-130.

��angielski,�nauczyciel,�egzaminator�
maturalny,�tel.�kom.�662-611-189.

��Nauczyciel�języka�niemieckiego�udzieli�
korepetycji,�tel.�kom.�691-715-557.

��matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

��Nauka�Języka�angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

��Fizyka,�tel.�kom.�660-795-151.

��angielski,�tel.�kom.�515-459-141.

��matematyka,�fizyka.�matury,�egzaminy,�
tel.�kom.�604-449-538.

rolnicze – kupno

płody rolne
��kupię�zboże,�tel.�kom.�508-471-814.

��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�607-202-732.

 �Skup zbóż, Ferm-Pasz (09-130) 
Baboszewo. Z transportem 25 t., tel. 
kom. 602-179-225.

��kupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
693-157-117.

��kupię�żyto,�odbiorę�własnym�
transportem,�tel.�kom.�697-536-596.

��kupię�zboże,�tel.�kom.�667-566-276.

��skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�660�
zł,�pszenżyto�650�zł,�pszenica�720�zł,�
transport/załadunek,�leśniczówka�k./
soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

��kupię�zboże�paszowe,�również�gorszej�
jakości,�tel.�kom.�726-721-037.

��kupię�zboże�paszowe.�transport,�
gotówka,�tel.�kom.�668-478-617.

��kupię�zboże:�jęczmień,�pszenżyto,�tel.�
kom.�603-945-983.

hodowlane
��kupię�byczki�do�400�kg,�tel.�kom.�

667-257-268.

maszyny
��kupię�maszyny�rolnicze,�kombajny�

ziemniaczane,�ciągniki,�kopaczki�
elewatorowe,�inne,�tel.�kom.�505-587-206.

��kupię�prasę�kostkującą:�sipma�
z-224/1,�Welger,�claas,�Famarol,�John�
deere;�kombajn:�anna,�bolko,�karlik;�
kopaczkę;�sadzarkę;�ciągnik�Władimirec�
t-25,�mtz-82,�belarus,�pronar;�prasę�
rolującą:�claas�Rollant,�arobale,�Welger,�
tel.�kom.�518-857-308.

��siewnik�poznaniak�do�remontu�
(może�być�dziurawy�zbiornik),�tel.�kom.�
664-981-618.

��kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�
c-380,�mtz,�mF-255,�t-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�kom.�
502-939-200.

��kupię�rozdrabniacz�Jemioł�z�silnikiem,�
silnik�do�bąka,�tel.�kom.�606-901-931.

��śrutownik�bąk�bez�silnika,�tel.�kom.�
502-216-392.

��każdego�bizona,�może�być�do�
remontu,�tel.�kom.�602-522-478.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
��sprzedam�siano�w�balotach,�

strugienice,�tel.�kom.�668-380-714.

 �Sadzeniaki ziemniaka, zboża 
jare - przewódkowe oferuje: Firma 
Nasienna Granum, Łowicz, ul. 
katarzynów 46, tel. (46) 837-23-05, 
(46)837-23-01, dostawa od 1 tony 
gratis.

��pszenżyto,�tel.�kom.�662-665-605,�po�
16:00.

��marchew�paszowa,�Łowicz,�tel.�kom.�
535-916-420.

��marchew�odpadowa,�pietruszka,�pory,�
tel.�kom.�667-118-195.

 �otręby: pszenne, jęczmienne, 
worek. Dostawa i rozładunek, 
tel. (23) 661-10-13, tel. kom. 
789-333-677.

 �Śruty: sojowa, rzepakowa, 
słonecznikowa. Big-bag/workowane. 
Dostawa i rozładunek, tel. (23) 661-
18-93, tel. kom. 789-333-677.

��sianokiszonka,�tel.�kom.�664-981-618.

��słoma,�baloty�140/120,�tel.�kom.�
664-981-618.

 �Wysłodki buraczane, tel. kom. 
691-174-194.

 �Przywóz wytłoków buraczanych, tel. 
kom. 502-384-747.

��słoma,�100�bel,�tel.�kom.�883-237-644.

��sprzedam�bób,�tel.�kom.�608-613-658.

��sprzedam�żyto,�pszenicę�jarą�harenda,�
tel.�kom.�728-329-771.

��sprzedam�bób�bachus,�tel.�kom.�
692-228-062.

 �Śruty: sojowa, rzepakowa, 
słonecznikowa Luz 25 t. z 
transportem, tel. kom. 604-110-392.

��żyto,�tel.�kom.�692-365-635.

��sprzedam�ziemniaki�paszowe,�tel.�kom.�
692-492-058.

��sprzedam�owies,�tel.�kom.�519-441-580.

��sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�kom.�
601-295-760.

 �melasa dla bydła 1000/35/5 kg. 
Dostawa i rozładunek, tel. (23) 661-
19-88, tel. kom. 789-333-677.

��sprzedam�pszenicę�ok.�3-4�t.,�Łowicz,�
tel.�kom.�609-353-426.

��mieszanka�zbożowa�6�ton,�tel.�kom.�
511-740-971.

 �Wysłodki tofi oraz niemelasowane. 
Dostawa i rozładunek, tel. (23) 661-
10-13, tel. kom. 789-333-677.

 �otręby melasowane, granulat. 
Dostawa i rozładunek, tel. (23) 661-
10-13, tel. kom. 789-333-677.

��Nasiona�bobu,�tel.�kom.�607-195-868.

��Wysłodki�mokre�z�dowozem,�tel.�kom.�
600-820-374.

��sprzedam�słomę,�kostki�ze�stodoły,�tel.�
kom.�691-517-844.

��pszenżyto,�tel.�kom.�602-689-205.

��sprzedam�buraki�pastewne,�tel.�kom.�
511-184-369.

��mieszanka�60�ton,�tel.�kom.�
692-434-273.

��sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
693-962-211.

��owies,�pszenżyto,�tel.�kom.�
512-335-957.

��sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
726-721-037.

��sprzedam�otręby�pszenne�i�
jęczmienne,�workowane,�tel.�kom.�
726-721-037.

��sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668-478-617.

��sprzedam�marchew�odpadową�20�gr/
kg�Janowice�11,�tel.�kom.�609-454-775.

��pszenżyto,�jęczmień,�tel.�kom.�
697-289-514.

��sprzedam�słomę�belowaną,�ze�stodoły,�
tel.�kom.�605-591-610.

��Jęczmień,�owies,�pszenżyto,�gmina�
dmosin,�tel.�kom.�604-871-975.

��sprzedam�żyto,�tel.�kom.�509-704-346.

��siano�bele,�owies�Vaclav,�bingo,�żyto,�
tel.�kom.�667-257-460,�po�10.00.

��słoma,�basen,�tel.�kom.�570-598-480.

��sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�kom.�
512-520-546.

��sprzedam�kukurydzę�suchą,�okolice�
iłowa,�tel.�kom.�662-796-809.

��sprzedam�kukurydzę�suchą,�okolice�
sannik,�tel.�kom.�665-236-883.

��słoma�w�balotach�120x120,�razowa,�
siano�w�balotach�120x120,�pszenica�
paszowa,�tel.�kom.�607-231-803.

��żyto�jare,�tel.�kom.�604-281-093.

��owies,�tel.�kom.�504-985-644.

��sprzedam�zboże:�jęczmień�jary�17�
t.,�72�zł/kwintal,�pszenżyto�26�t.,�67�zł/
kwintal,�żyto�24�t.,�62�zł/kwintal,�tel.�kom.�
601-154-765.

��sprzedam�pszenżyto�oraz�jęczmień,�tel.�
kom.�667-944-030.

��sprzedam�słomę�w�balotach�120x120,�
w�siatce,�suchą,�tel.�kom.�725-486-878.

��sprzedam�ziemniaki�paszowe,�tel.�kom.�
609-556-046.

��sprzedam�pszenicę,�60�t,�tel.�kom.�
502-384-747.

 �Wysłodki buraczane z dowozem, 
tel. kom. 601-301-412.

��mieszankę,�tel.�kom.�793-718-288.

��buraki�pastewne,�ziemniaki�irga,�tel.�
kom.�668-950-189.

��Jęczmień,�pszenżyto,�tel.�kom.�723-
490-812,�wieczorem.

��żyto,�tel.�kom.�885-254-502.

��buraki�pastewne,�tel.�kom.�
787-764-382.

��marchewkę,�tel.�kom.�665-725-790.

��sprzedam�marchew�odpadową,�
buraczki,�tel.�kom.�724-320-359.

��sprzedam�beloty�sianokiszonki,�
kalenice,�tel.�kom.�605-523-886.

��siano�i�sianokiszonka,�tel.�kom.�
607-197-339.

��kukurydza�sucha,�tel.�kom.�
883-237-644.

��sprzedam�bób,�tel.�kom.�508-819-982.

��kukurydza,�owies,�pszenżyto,�pszenica,�
sianokiszonka,�tel.�kom.�506-115-015.

��siano,�tel.�kom.�692-101-976.

hodowlane
��Jałówka�wycielenie�1�stycznia�2018,�

byczek�10�dni,�tel.�kom.�695-068-710.

��byczki�(trzy�300-kilogramowe,�jeden�
100-kg),�tel.�kom.�662-576-666.

��cztery�jałówki�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
665-281-739,�665-941-224.

��sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�539-612-615.

��sprzedam�kaczki�francuskie�rosołowe,�
tel.�kom.�887-867-629.

��sprzedam�jałówkę�na�ocieleniu,�termin�
wycielenia�20.12.2017�r.,�tel.�kom.�508-
157-179,�692-912-891.

��byczki�do�dalszego�chowu,�tel.�kom.�
604-432-909.

��byczki�i�jałóweczki,�tel.�kom.�
609-874-395.

��krowy�na�ocieleniu,�grudzień,�tel.�kom.�
504-435-255.

��sprzedam�prosięta�15�sztuk,�okolice�
Głowna,�tel.�kom.�535-183-916.

��sprzedam�2�konie�1,5-roczne,�tel.�kom.�
787-489-391.

��byczek�mięsny�3-tygodniowy,�tel.�kom.�
668-212-565.

��Jałówka�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
883-552-727.

��prosiaki,�kiernozia,�tel.�kom.�
660-934-882.

��prosiaki,�sanniki,�tel.�kom.�
538-995-499.

��prosiaki�20�kg,�tel.�kom.�795-629-994.

��sprzedam�jałówkę�hodowlaną,�
wycielenie�styczeń,�tel.�kom.�721-085-095.

��sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�605-531-311.

��sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
724-644-947.

��prosięta,�tel.�kom.�510-259-018.

��prosiaki�8�szt.,�tel.�kom.�605-523-886.

��krowa�cielna,�termin�wycielenia:�20�
grudzień,�tel.�kom.�883-571-808.

��byczek�70�kg,�tel.�kom.�667-759-986.

��sprzedam�byczki,�tel.�kom.�
511-611-296.

��sprzedam�jałówkę,�wiek�12-miesięcy,�
rasa�hF,�tel.�kom.�603-361-505.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
663-319-284.

��sprzedam�prosiaki�8�szt.,�tel.�kom.�
795-645-597.

��sprzedam�byczka,�tel.�kom.�
604-245-140.

��sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
506-465-076.
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��krowa,�jałówka,�tel.�kom.�793-853-739.

��sprzedam�byczki,�tel.�kom.�
727-472-512.

��sprzedam�2�jałówki�wysokocielne,�tel.�
kom.�783-770-721.

��sprzedam�byczka�lm,�tel.�kom.�
662-143-327.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
607-494-146.

��sprzedam�młodą�krowę�na�wycieleniu�
i�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
782-787-279.

��byczek�3-tygodniowy,�tel.�kom.�
793-553-004.

��prosięta,�tel.�kom.�667-115-451.

maszyny
 �kombajn Bizon Z0 56 z kabiną, rok 

1987, tel. kom. 791-737-790.

��pług�kverneland,�zagonowy�4-skibowy,�
resor,�sprężyna:�agregat�uprawowo-
siewny�3�m;�rozsiewacz�amazone;�
agregat�ścierniskowy�2,7�m,�tel.�kom.�
505-128-289.

��przyczepa�samozbierająca�polska,�tel.�
kom.�608-109-634.

��mtz�82�1988�rok,�tel.�kom.�
664-981-618.

��mocne�chwytaki�do�bel�na�1�siłownik,�
paleciak�na�tura,�tel.�kom.�608-591-942.

��kabina�sokółka�do�ursusa�c-360,�tel.�
kom.�603-066-946.

��ursus�c-328,�stan�bdb,�tel.�kom.�
692-497-953.

��Glebogryzarka�unia�Grudziądz,�tel.�
kom.�787-167-416.

��siewka�amazonka�600�litrów,�tel.�kom.�
785-456-159.

��orkan,�pająk�do�siana,�słoneczko�7,�tel.�
kom.�692-556-557.

��Wyprzedaż�maszyn,�tel.�kom.�
880-125-842.

��sprzedam�zgrabiarkę�karuzelową�i�
rozrzutnik�2-osiowy,�stan�bdb,�tel.�kom.�
509-336-821.

��Rozsiewacz�amazone�2300�kg,�
2005�rok�wysiew�graniczny,�tel.�kom.�
667-133-737.

��c-330m,�1987�rok,�c-360,�1983�rok,�tel.�
kom.�501-850-017.

��sprzedam�wywrotkę�1-osiową,�nową,�
wywrot�na�tył,�tel.�kom.�880-709-761.

��opryskiwacz,�siewnik,�tel.�kom.�
785-281-044.

��ciągnik�c-330,�tel.�kom.�733-755-803.

��sprzedam�słomę,�tel.�kom.�
782-650-798.

��Wózek�widłowy�Rak,�tel.�kom.�
531-467-981.

��basen�samomyjący�2.300�l.,�
wyciąg�łańcuchowy,�stanowiska�dla�
krów,�dojarka�przewodowa,�tel.�kom.�
665-941-224.

��ciągnik�Ferguson�3050,�sprowadzony,�
tel.�kom.�665-941-224.

 �Przyczepa krone, wywrot, 4 t., tel. 
kom. 605-142-474.

��sprzedam�wałki�strunowe�podwójne�
do�agregatu�szerokość�2,10,�stan�dobry,�
ciągnik�c-4011,�stan�dobry,�tel.�kom.�
604-260-859.

��sprzedam�prasę�rolujacą�claas�Roland�
44,�tel.�kom.�691-620-778.

��ciągnik�t-25,�stan�idealny,�dwukółka,�
wywrotka,�stan�bdb,�dwukółka�do�
przewozu�zwierząt,�pielnik�Jagoda,�
1-rzędowy,�stan�bdb,�ceny�do�
uzgodnienia,�tel.�kom.�664-778-301.

��części�używane�do�c-328,�c-330,�
c-360,�c-380,�c-355,�mtz,�t-25�
Władimirec,�tel.�kom.�880-353-819.

��koła�wąskie�do�ciągnika,�wal�strunowy,�
tel.�kom.�509-853-384.

��podbierak�i�inne�do�polskiej�
samozbierajacej,�tel.�kom.�512-799-479.

 �Śrutownik walcowy, tel. kom. 
693-300-010.

��sprzedam�ursus�3512,�1997�rok�z�
turem�w�oryginale,�i�właściciel,�tel.�kom.�
667-069-481.

��sprzedam�walce�młyńskie�do�śruty,�tel.�
kom.�606-901-931.

��sprzedam�pług�4-skibowy,�owies,�
tel.�(42)�719-60-14.

��sprzedam�kombajn�ziemniaczany�
bolko,�kopaczkę�ciągnikową,�
przetrząsarko-zgrabiarkę�Famarol-
biskupiec,�kultywator�17,�śrutownik�na�
kamieniach,�tel.�kom.�783-133-924.

��Ładowacz�do�bel,�grabiarka�5,�tel.�kom.�
692-744-802.

��ciągnik,�kultywator,�opryskiwacz,�
zgrabiarko-przetrząsarka,�
tel.�(42)�719-62-67.

��sprzedam�pług�3-skibowy,�obrotowy,�
kverneland�+uchwyt�do�wału,�tel.�kom.�
507-275-624.

��sprzedam�sadzarkę�do�ziemniaków�
4-rzędową,�opiełacz,�deszczownię,�tel.�
kom.�504-292-642.

��maska�i�prawy�błotnik�do�ursus�c-360,�
tel.�kom.�607-231-803.

��sprzedam�prasę,�siewnik�do�
nawozu,�dmuchawę�do�zboża,�tel.�kom.�
604-281-093.

��sieczkarnia�New�holland�FX-450�z�
kamperem,�ciągnik�ursus�u902,�bizon�
z56,�prasa�z224,�cyklop,�przyczepa�
8�t,�rozrzutnik�obornika,�tel.�kom.�
512-179-465.

��krokodyl�na�euroramkę,�obciążnik�na�
podnośnik,�tel.�kom.�668-162-199.

��Widły�krokodyl,�śrutownik�walcowy,�
pług�3,�dojarka,�c-360,�tel.�kom.�
513-184-091.

��kupię�bolko,�karlik,�kopaczkę,�
sadzarkę,�sortownik,�rozrzutnik,�orkan�i�
inne,�tel.�kom.�511-713-596.

��sprzedam:�rozrzutnik�obornika�
Warfama�N-228,�4.5�t,�2009�rok,�11.900�
zł;�przyczepa�d47a,�burty�50+50�cm,�
11.900�zł;�opryskiwacz�400�l,�10�m,�tel.�
kom.�664-860-455.

��producent�maszyn�do�łuskania�bobu,�
tel.�kom.�600-176-795.

��śrutownik�walcowy�Jawor,�tel.�kom.�
603-592-345.

��sprzedam�ursus�c-360,�
zarejestrowany,�ubezpieczony,�stan�
dobry,�tel.�kom.�666-041-832.

��pompa�wtryskowa,�głowica,�koło�
zamachowe�do�c-360,�tel.�kom.�
698-038-765.

��sprzedam�rozrzutnik�obornika�3,5�t,�tel.�
kom.�602-579-154.

��sprzedam�ursusa�c-355,�łuskarki�do�
bobu,�tel.�kom.�782-423-364.

��sprzedam�wspomaganie�kierownicy�
do�ciągników�ursus�c-330,�c-360,�t-25,�
oferuje�montaż,�tel.�kom.�692-335-998.

��sprzedam�opryskiwacz�sadowniczy�
ślęza,�tel.�kom.�666-941-477.

��pług�4-skibowy,�obrotowy,�2012�rok,�
km-180.�pług�wahadłowy�4-skibowy,�tel.�
kom.�505-929-983.

��siewka�lejek,�deszczownia,�sadzarka�
do�ziemniaków,�tel.�kom.�694-146-962.

��Rozrzutnik�1-osiowy,�kultywator�2,70�m.�
z�wałkami,�tel.�kom.�668-551-389.

��sadzarka,�redełka,�śrutownik,�waga,�tel.�
kom.�605-937-727.

��sprzedam�przyczepę�b-47,�wywrotkę,�
4,5�t.,1981�rok,�stan�bdb,�tel.�kom.�
507-184-215.

��ursus�3512�oryginał,�4.300�mtG;�
kosiarka�rotacyjna,�tel.�kom.�691-863-280.

��opryskiwacz�tad�len�18�m.,�600�l.;�
siewka�nawozu�unia�850�mX;�śrutownik�
ssąco-tłoczący�11�kW,�tel.�kom.�
693-070-535.

��ciągnik�c-360,�tel.�kom.�693-422-874.

��Ładowacz�do�c-330,�wózek�widłowy�
GpW,�tel.�kom.�726-716-042.

��sprzedam�talerzówkę,�21�talerzy,�
tel.�(46)�838-73-77.

��sprzedam�rozrzutnik�2-osiowy�
i�talerzówkę�4-wałkową,�tel.�kom.�
882-051-485.

��prasa�sipma,�2003�rok,�siatka,�sznurek.�
ursus�3512,�1996�rok,�w�oryginale,�tel.�
kom.�604-413-948.

��opryskiwacz�pilmet�-�sadowniczy,�
koparko-spycharka�białoruś,�opony�
900/20,�tel.�kom.�660-096-236.

��owijarka�do�bel,�śrutownik�walcowy,�tel.�
kom.�604-245-140.

��ostrówek,�stan�dobry,�tel.�kom.�
604-245-140.

��zgrabiarko-przetrząsałka�„7”,�wyciąg�
linowy�obornika,�tel.�kom.�728-501-663.

��beczka�asenizacyjna,�tel.�kom.�
608-691-072.

��Rozrzutnik�1990�rok,�stan�bdb,�
sprzedam�lub�zamienię,�tel.�kom.�
691-666-967.

��sprzedam�c-330,�tel.�kom.�
500-002-737.

��bizon�Rekord�1992�rok,�tel.�kom.�
507-733-536.

��pług�5-skibowy,�tel.�kom.�512-981-861.

��pług�obrotowy�3+1,�zabezpieczenia�
non-stop;�rozsiewacz�amazone,�2.300�
kg,�2005�rok;�agregat�uprawowo-siewny,�
3-metrowy;�glebogryzarka�włoska�do�
truskawek,�tel.�kom.�667-133-737.

��Ładowacze�czołowe�do�ursus�c-330,�
c-360,�3512,�t-25.�hydrauliczne�lub�
na�linkę.�przyczepa�d-732,�tel.�kom.�
608-686-489.

��Rozrzutnik�obornika�Fortschritt�
t-088+nadstawki�do�kukurydzy,�klapa�
hydrauliczna,�prasoowijarka�Vicon�
2160�zmiennokomorowa,�tel.�kom.�
696-058-703.

inne
��obornik�z�dowozem,�tel.�kom.�

601-630-882.

 �Nawozy: azotowe, fosforowe, 
wieloskładniki, inne. Dostawa i 
rozładunek, tel. (23) 661-10-13, tel. 
kom. 696-009-079.

��agrowłóknina�z�dostawą�do�klienta,�tel.�
kom.�693-177-813.

��schładzalnik�do�mleka�Japy,�
samomyjący,�1.400�l,�tel.�kom.�
600-139-605.

��sprzedam�obornik,�tel.�kom.�
607-623-576.

��sprzedam�opryskiwacz�400�litrów,�tel.�
kom.�575-355-823.

��sprzedam�obornik�krowięcy,�
domaniewice,�tel.�kom.�692-778-350.

��silos�na�zboże�20�t.,�tel.�kom.�
665-725-790.

��opona�700/50-22.5�16pR�alliance�
1�szt.,�480/65�R28�mitas�Rd-03�1�
szt.,�10R�22.5�michelin�4�sz.,�tel.�kom.�
502-363-102.

rolnicze - usługi
 �Naprawa ciągników, maszyn 

rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. kom. 
510-809-025.

��transport�maszyn�rolniczych,�
kombajnów�zbożowych,�tel.�kom.�
665-734-042.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��białkowanie�obór,�tel.�kom.�
518-168-598.

��piaskowanie�z�dojazdem,�tel.�kom.�
518-168-598.

��przywiozę�wysłodki�buraczane,�piach,�
żwir.�usługi�koparko-ładowarką,�tel.�kom.�
693-566-232.

 �Przeglądy opryskiwaczy, Chemfil, 
tel. kom. 609-455-676.

zwierzęta

sprzedaż
��króliki�duże,�małe,�tel.�kom.�

531-467-981.

��szczeniaki�owczarka�niemieckiego,�
długowłose,�tel.�kom.�504-202-526.

 �Sprzedam z hodowli dwuletniego 
owczarka niemieckiego, tel. kom. 
886-559-176.

��oddam�pieski,�tel.�kom.�783-090-600.

��sznaucer�miniaturka,�szczenięta,�tel.�
kom.�504-010-956.

��perliczki�czekoladowe,�tel.�kom.�
603-708-043.

��oddam�kotki,�tel.�kom.�518-537-028.

��buldogi�Francuskie,�staffordshire�
bullterrier,�tel.�kom.�728-533-953.

��chichuahua,�staffordshire�bullterrier,�
tel.�kom.�662-093-975.

��sprzedam�z�hodowli�2-letniego�psa,�tel.�
kom.�886-559-176.

��szczenięta�pekińczyka,�tel.�kom.�
697-633-936.

��berneńskie�pasterskie�szczenięta,�tel.�
kom.�662-273-215.

��hodowla�owczarka�niemieckiego�
szczenięta,�tel.�kom.�660-854-640.

��dwa�psy,�mieszańce,�tel.�kom.�
663-268-394.

��Roczna�suczka�owczarka�
niemieckiego,�tel.�kom.�694-308-076.

��szczenięta�owczarka�niemieckiego,�
suczki,�odstąpię,�tel.�kom.�607-266-911.

��sprzedam�bażanty�diamentowe,�tel.�
kom.�606-432-666.

��owczarek�niemiecki,�długowłosy,�13-
mies.,�tel.�kom.�783-588-217.

��owczarki�niemieckie,�tel.�kom.�
693-138-330.

��szczeniaki�3-miesięczne,�tel.�kom.�514-
528-314�po�16:00.

inne
��kocięta,�tel.�kom.�694-515-130.

��oddam�szczeniaki�2-miesięczne��
w�dobre�ręce,�tel.�kom.�721-096-043.

Reklama
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informacje
�� informacja PkP�22-194-36�
�� informacja PkS 46-837-38-13
��krajowe Biuro Numerów 118-913
��międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
�� �taxi osobowe:�46-837-34-01;�

46-191-91;�46-830-05-00;�606-486-555;�
600-508-308;��
dworcowa:�602-774-552

��taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy urząd Pracy:�46-837-04-20
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��urząd miejski:�sekretariat�46-830-91-51�
��urząd Skarbowy:�centrala�46�837-43-

58,�46-837-32-38,�sekretariat�46-837-80-28�
��ZuS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek”�Łowicz,�ul.�św.�Floriana�7,�
tel.�46-837-66-92,�pon.-pt.�godz.�16.-20.00.

��Grupa AA „Łowiczanka” spotkania��
przy�klubie�pasiaczek�czw.�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�stowarzyszenia�
„Nadzieja”�ul.�podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Gminna Grupa Abstynencka��
w Bielawach,�spotkania�w�czwartki�
w�godz.�10-11.�informacji�udziela�uG�biela-
wy�w�czwartki�w�godz.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach,�(problem�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Abstynencka�
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba�Gok),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia uzależnień,��
ul.�ułańska�28,�tel.46-837-37-07

��Poradnia Zdrowia Psychicznego��
ul.�3�maja,�tel.�46-837-33-07

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pogotowie energetyczne�991,�

46-830-15-00
��Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
��Warsztat konserwatorski��

Łsm�46-837-65-58
��Gaz butlowy:�516-053-554,�697-

649-492,�46-837-84-40,�46-837-16-16,�
46-837-66-08,�46-837-41-02,�46-837-30-30,�
46-837-20-37,�46-838-36-36,�509-887-080;�
46-837-47-77,�46-837-44-44

��Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��Lecznice dla zwierząt:  
ul.�starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,��
Łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
bielawy,�tel.�46-839-20-95

��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
kryzysowego�w�Łodzi�9287;�42�664-14-09,�
42�664-14-10,�26�144-44-05

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02
��Bielawy,�ul.�Garbarska�10,�tel.�839-22-76
��Chąśno 64,�tel.�838-18-25
��Domaniewice,�ulica�Główna�9,��

tel.�838-33-85;�ul.�Górna�1a,�tel.�911-55-44
��kiernozia, Rynek�kopernika�12,��

tel.�24-277-91-58;�ul.�kościuszki�6,�tel.�24-
277-97-64;�ul.�Łowicka�12a,�24-382-11-66

��kocierzew Płd. 101,�tel.�839-42-42
��Łyszkowice,�ul.�kościelna�3,�tel.�46-838-

87-86;�ul.�Wolności�6b,�tel.�606-221-872
��Nieborów 209,�tel.�46-838-56-25
��Bełchów,�przemysłowa,�tel.�46-837-11-83
��Sobota,�pl.�zawiszy�czarnego�20,��

tel.�46-838-22-81
��Zduny 1a,�tel.�46-838-74-68
��Zduny 34,�tel.�46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

��kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

��kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

��Bazylika katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00;�18.00.

��kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�

��kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
��kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8:00,�10:00,�12:30,�18:00;
��kaplica seminaryjna:�10.00
��kościół św. Leonarda:�11.30

basen w Łowiczu 
ul.�kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię  
dla posiadających karnety 
i kupujących bilety��
(grafik�orientacyjny,�dokładne�informacje�na�
miejscu);�pon.-pt.�ostatnie�wejście�o�21.00;�
sob.-ndz.�ostatnie�wejście�o�19.00:

��Poniedziałek –�14.00-17.00�(1�tor);�
20.00-21.45�(3�tory);

��Wtorek�–�12.30-13.00�(5�torów);��
15.00-16.00�(3�tory),�16.00-16.45�(1�tor);�
19.30-21.45�(3�tory)

��Środa�–�14.00-14.45�(3�tory);�15.45-16.45�
(2�tory);�20.15-21.45�(3�tory);�

��Czwartek –�15.00-16.45�(3�tory);�
19.30-21.45�(3�tory);

��Piątek –�12.00-13.00�(2�tory);��
14.45-15.45�(1�tory);�17.30-18.30�(3�tory);�
19.30-21.45�(3�tory);

��Sobota�–�10.00-11.00�(2�tory);��
11.00-19.45�(3�tory);

��Niedziela�–�10.00-19.45�(4�tory).
Grota solna�–�w�godzinach�wejść�na�
pływalnię�(pon.-pt.�8.00-22.00,�sob.-ndz.��
10.00-20.00).�Sauna –�pon.-pt.�w�godz.�
16.00-22.00,�sob.-niedz.�w�godz.�13.-20.00.

boiska i hale 
sportowe

��Boiska orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel.�735-048-951

��Boiska orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu�tel.�516-031-268;�czynne:�pon.-
-sob.�12.00-20.00,�ndz.�12.00-18.00;

��Stadion piłkarski w Łowiczu�ul.�starzyń-
skiego�6/8,�tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu �
ul.�Jana�pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3 
w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynne:�pon.,�
śr.,�czw.,�pt.�7.00-15.00,�wt.�7.00-20.00;

��Hala oSiR nr 2 ul. topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�pon.,�wt.,�śr.,�
pt.�8.00-16.00;�czw.�8.00-20.00;�

��Boiska orlik przy SP nr 1 w Łowiczu�
tel.�519-130-551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-
20.00,�sob.-ndz.�12.00-20.00;

��Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu�–��
tel.�46�837-36-94

��Boisko przy Lo im. Chełmońskiego  
w Łowiczu�–�46�837-42-00

��Boisko orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�Łyszkowice)
��SP mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–�46�838-03-99
��kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46�838-43-93
��ZSP Błędów�–�46�838-14-76

muzea i wystawy
��muzeum w Łowiczu�ul.�stary�Rynek�5/7�

–�czynne�codziennie�oprócz�poniedziałków��
w�godz.�10.00-16.00�(ostatnie�wejście�do�
muzeum�na�pół�godziny�przed�zamknię-
ciem).�bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�6�zł;�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�wtorek.

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,�tkaniny,�
szkło,�porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�
kaplica�św.�boromeusza�w�muzeum;�
wstęp�2�zł.
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,�mili-
tariów,�portretów�trumiennych,�pamiątek�
powstańczych,�gabinet�kolekcjonera.�
„etnografia księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papiero-plastyki;�wstęp�2�zł.
izba Pamięci Łowickich Żydów�–�wy-
stawa�stała,�ukazuje�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�Łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XiX�i�XX�wieku,�wybuch�ii�wojny�
światowej,�aż�do�ostatecznej�jej�zagłady;�
wstęp�2�zł.
„made in Głowno 2017” –�projekt�wy-
stawienniczy�opracowany�przez�dariusza�
młynarczyka;�wystawa�zaprezentowane�
będą:�prace�malarskie,�rzeźbiarskie,�cera-
mika,�ilustracje�książkowe,�papiery�czer-
pane,�rysunki�oraz�obiekty�przestrzenne.�
Wystawa�czynna�do�21�stycznia�2018�r.
��Skansen przy muzeum w Łowiczu –��

do�31�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz;�
obowiązuje�bilet�spacerowy�2�zł,��
wstęp�bezpłatny�–�niedziela.

��Łowicki Park etnograficzny – Skansen 
w maurzycach�–�do�31�marca�nieczynny

��muzeum Diecezjalne w Łowiczu –�
zwiedzanie�katedry�wraz�z�eksponatami�
znajdującymi�się�w�wieży;�możliwość�oglą-

dania�panoramy�miasta�z�tarasu�–�czynne�
pon.-czw.�w�godz.�10-16;�pt.�i�sob.�w�godz.�
10-14;�w�ndz.�i�święta�–�nieczynne.��
Łowicz,�stary�Rynek�20.�

��  Galeria Browarna w Łowiczu,�
ul.�podrzeczna�17.�W�celu�zwiedzania�nale-
ży�umówić�się�telefonicznie:�691-979-262.�

��Foto Art. Galeria „ekspozycja 34”: 
„krajoznawcze fascynacje”�–�wystawa�
fotografii�Jarka�supła,�której�pomysłodaw-
cą�był�paweł�paczkowski;�czynna�do�końca�
listopada�w�budynku�Galerii�Łowickiej�
(wejście�od�strony�ul.�stanisławskiego).

��muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-
pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�Galeria�Łowicka,��
i�piętro,�ul.�stanisławskiego;�czynna�pon.-pt.�
w�godz.�10.-19.,�sob.�9.-15.�Wstęp�wolny.

�� izba Pamięci Stanisława klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
Grupę�historyczną�„kampinos”�na�i�piętrze�
baszty�im.�gen.�klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�Wstęp�wolny.

��„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP” –�wystawa�zdjęć��w�dużym�forma-
cie;�zespół�szkół�ponadgimnazjalnych�nr�1,�
ul.�podrzeczna�30.

��„Cztery pory roku w przyrodzie powia-
tu łowickiego” –�wystawa�pokonkursowa�
ekologicznego�konkursu�Fotograficznego;�
czynna�do�końca�grudnia�w�holu�powiato-
wej�biblioteki�publicznej�W�Łowiczu,�stary�
Rynek�5/7�(wejście�od�ul.�3�maja).

��Domaniewice: „Galeria Przechodnia”– 
„medytacje/fotowiersze”�–�wystawa�
fotograficzna�ewy�Filipp;�Gminny�ośrodek�
kultury.�Wstęp�wolny.

��kiernozia: „Pejzaż ojczysty”�–�wystawa�
prac�autorstwa�anny�szcześniak;�Gminna�
biblioteka�publiczna.

��Pałac w Nieborowie, Wystawa majoliki 
Nieborowskiej, Świątynia Diany w Arka-
dii: ekspozycje�muzealne�nieczynne�
do�końca�lutego.�

��ogrody w Nieborowie i Arkadii:  
do�31�marca�czynne�od�godz.�10.00��
do�zmierzchu.�Wstęp�bezpłatny.

��Nieborów: muzeum motoryzacji –�
czynne:�pt.,�sb.,�ndz.�w�godz.�10.-18.00�(lub�
po�uzgodnieniu�tel.�46�838-50-68,�501-945-
960);�Nieborów�231a;�bilety:�normalny�10�zł,�
ulgowy�(dzieci�i�młodzież�do�lat�15,�emeryci,�
renciści)�7�zł,�dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy 
–�czynny�od�pn.-pt.�w�godz.�8.00-17.00,�
opieka�przewodnika�od�pn.-pt.�w�godz.�od�
8.00-15.30.�bilety�do�pałacu:�10�zł�(normal-
ny),�3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�gratis;�
park�–�wstęp�wolny.�

„ożywić historię, czyli pałac 
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich;
„Anioły w moich lustrach”�–�wystawa�
malarstwa�haliny�błażyńskiej,�czynna��
do�26�stycznia�2018�r.
��Sromów: muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�sromów�11,�
gmina�kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: Pałac�–�zwiedzanie�pon.-pt.�
w�godz.�9.00-20.00;�w�weekendy�do�końca�
października�w�godz.�11.00-17.00;�bilety:�
ulgowy�10�zł;�normalny�15�zł.�Stadnina 
koni�–�zwiedzanie�pon.-pt.�w�godz.�8.-14.00,�
po�wcześniejszej�rezerwacji;�bilety:�ulgowy�
5�zł,�normalny�8,50�zł.�W�kompleksie�
można�zobaczyć�m.in.�apartament�Napo-
leoński,�kaplicę�pałacową,�poznać�historię�
hodowli�koni�rasy�półkrwi�angloarabskiej.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej”�–�wystawa�

przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��
w�siedzibie�oddziału�w�Łowiczu�archiwum�
państwowego�m.st.�Warszawy;�www.�
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

��Złaków kościelny: obrazy matki 
Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�szkoły�podstawowej�w�mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�Wszystkich�świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

koncerty
��Piątek, 15 grudnia:
godz.�19.30�–�Art of Rebelion�–�trzecia�
edycja�festiwalu�mocnego�grania.��
Wystąpią:�ohayo�z�Łowicza,�R.o.d��
z�lublina,�infernal�bizarre�z�Łowicza.�
klub�pracownia�w�Łowiczu,��
ul.�podrzeczna�20.�bilety�10�zł.
��Sobota, 16 grudnia: 
godz.�16.00�–�koncert charytatywny 
dla Natana Szwarockiego z�gminy�
Nieborów;�w�repertuarze�świątecznym�
wystąpią:�zespół�śpiewaczy�ksinzoki,�
ewa�smerecka,�karina�sędkowska-
-staszewska;�sala�barokowa�muzeum�w�
Łowiczu,�stary�Rynek�5/7.
��Niedziela, 17 grudnia:
godz.�15.00�–�koncert kolęd i 
pastorałek w wykonaniu „koderek”;�
w�programie�najpiękniejsze�polskie�
kolędy�i�pastorałki,�także�w�gwarze�
łowickiej�waranżacji�ludowej.�zespołowi�
akompaniować�będzie�kapela�ludowa:�
Weronika�mońka�–�i�skrzypce,�magda�
płacheta�–�ii�skrzypce,�Janusz�Jabłoński�
–�kontrabas,�szymon�mońka�–�akordeon�
i�patryk�Gaja�–�bębenek�ludowy.�sala�
kinowa�Łowickiego�ośrodka�kultury,�ul.�
podrzeczna�20.�Wstęp�wolny.

kino Fenix 
Łowicz�ul.�podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��Czwartek, 14 grudnia:
godz.�16.15�–�mikołaj i spółka �–�film�
familijny,�komedia,�prod.�Francja;��
czas:�1�godz.�35�min.
godz.�18.00�–�twój Vincent�–�animacja/
dramat/kryminał,�prod.�polska/Wielka�
brytania;�reżyseria:�dorota�kobiela,�hugh�
Welchman;�czas:�1�godz.�35�min.
godz.�20.00�–�Cicha Noc�–�dramat/
komedia,�prod.�polska;�reżyseria:�piotr�
domalewski;�czas:�1�godz.�37�min.
��Piątek, 15 grudnia:
godz.�14.00�–�mikołaj i spółka
godz.�15.30�–�Coco –�animacja/fami-
lijny/przygodowy,�prod.�usa;�reżyseria:�
lee�unkrich;�czas:�1�godz.�49�min.� �
godz.�17.30�–�Liga sprawiedliwości�–�
akcja/sci-fi,�prod.�kanada/usa/Wielka�
brytania;�reżyseria:�zack�snyder;��
czas:�2�godz.
��Sobota, 16 grudnia:
godz.�14.30�–�mikołaj i spółka�� �
godz.�16.00�–�Coco� � �
godz.�18.00�–�Liga sprawiedliwości�
godz.�20.00�–�morderstwo w orient 
expressie�
��Niedziela, 17 grudnia:
godz.�17.00�–Coco
godz.�19.00�–�morderstwo w orient 
expressie�
��Poniedziałek – czwartek,  

   18-21 grudnia: 
��godz.�16.00�–�Coco
godz.�18.00�–�Liga sprawiedliwości �
godz.�20.00�–�morderstwo w orient 
expressie

bilety:�seanse�2d:�16�zł�(normalny),�14�zł�
(ulgowy),�12�zł�(tanie�poniedziałki);�seanse�
3d:�18�zł�(normalny),�15�zł�(ulgowy).

telefony
 � informacja: PkS�42-631-97-06
 �Policja 997�alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
 �taxi w Głownie�42-719-10-14
 �Filia PuP�w Głownie�42-719-20-76
 �Filia Powiatowego urzędu Pracy  

w Strykowie�42-719-84-22
 �urząd Gminy Głowo�42-719-12-91
 �urząd miejski w Głownie�42-719-11-51
 �urząd mista-Gminy Stryków  

42-719-80-02
 �kRuS�42-719-95-15
��Punkt Selektywnej  

Zbiórki odpadów komunalnych,�teren�
zGkim�w�strykowie�przy�ul.�batorego�25,�
czynny:�od�wtorku�do�piątku�w�godz.�10.00-
18.00�oraz�w�soboty�7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy;��

w Głownie�42-719-20-20;��
w Strykowie:�42-719-80-07

 �Straż pożarna:�998�alarmowy�
w Głownie 42-719-10-08��
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe��
����999�alarmowy

 �Lecznica dla zwierząt  
w Głownie:�42-719-14-40,�887-894-942;��

w Strykowie:�42-719-80-24�
 �Zakład pogrzebowy  

w Głownie:�42-710-71-90,�42-719-30-24;��
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe��
w Głownie�42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10;�w Zgierzu 42-675-10-00.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,�
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00.
 �Przychodnie w Strykowie:�
ul.�kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15;�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30.
��Punkt konsultacyjny ds. uzależnień
i Przemocy w Rodzinie:�
ul.�kilińskiego�2�pok.�nr�2;��
czynny�do�6.12.2017�r.�w�1.�i�3.�środę�
miesiąca,�godz.�15.30-18.30.�
informacje�w�Gops:�42-719-26-46.
��Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�Norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;�
Stryków,�ul.�kościuszki�29,�pon.-pt.�12-16

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie:�
czwartek, 14 grudnia:
ul.�zgierska�27,�tel.�736-697-733

piątek, 15 grudnia:��
ul.�zgierska�27,�tel.�736-697-733
sobota, 16 grudnia:
ul.�sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99
niedziela, 17 grudnia: 
ul.�kopernika�29,�tel.�42�239-47-34
poniedziałek, 18 grudnia:  
ul.�kopernika�29,�tel.�42�239-47-34
wtorek, 19 grudnia:  
ul.�młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
środa, 20 grudnia:  
ul.�kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
Apteki pełnią dyżury:��
w�dni�powszednie�od�zakończenia�zmiany�
dziennej�do�godz.�8.00�dnia�następnego;�
w�sob.�i�niedz.�w�godz.�20.-8.00�dnia�
następnego;�święta�w�godz.�8.00-8.00�
dnia�następnego.
 �Dyżury aptek w Strykowie
niedziela, 17 grudnia:
pl.�Łukasińskiego�15,�tel.�42�719-80-85
��Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35: tel.�42�719-57-57,�
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.00.
��Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14,�tel.�42�719-65-25,��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�8-16,�wt.,�czw.�8-17.

msze święte  
w niedziele i święta

��Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00

��Parafia św. maksymiliana w Głownie:�
8.00,�9.30,�11.30,�16.00

��Parafia św. Barbary w Głownie:��
7.00,�9.00,�11.00,�17.00

��Parafia Św. marcina w Strykowie:�
8:00,�9:30,�11:00,�18:00

��Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00

wystawy
��Galeria Sztuki Współczesnej Ban-

k&Dm�–�indywidualne�i�zbiorowe�wystawy�
prac�artystów�polskich�i�zagranicznych;��
czynna:�pon.-pt.�w�godz.�9.00-17.00.��
Głowno,�ul.�młynarska�5/13,�budynek�
banku�spółdzielczego,�i�piętro.

Piątek, 15 grudnia:
godz.�18.00�–�„mój pamiętnik”�–�
inauguracja�wystawy�malarstwa�i�grafik�
andrzeja�Janeczko�i�koncert�trzeciego�
oddechu�kaczuchy.�Wstęp�wolny.�

koncerty
��Sobota, 16 grudnia:
godz.�16.00�–�„Good News Singers” –�
chór�gospel�–�występ�podczas�spotkania�
środowiskowego�dla�kół�Gospodyń�Wiej-
skich;�w�programie�także�rozstrzygnięcie�
konkursu�plastycznego�pt.�„świąteczne�
serce”;�dom�kultury�w�strykowie,��
pl.�Łukasińskiego�4.�Wstęp�wolny.

inne
��Czwartek, 14 grudnia:
godz.�17.00-19.30�–�Nawyk 6: efekt 
synergii�-�2+2=5�–�spotkanie�z�cyklu�
„7�nawyków�skutecznego�działania”;�
świetlica�w�dmosinie.�Wstęp�wolny��
dla�mieszkańców�z�gminy�dmosin.
��Niedziela, 17 grudnia:
godz.�9.00-12.00�– Zbiórka krwi,�
organizowana�przez�Regionalne�centrum�
krwiodawstwa�i�krwiolecznictwa�w�Łodzi,�
szkoła�podstawowa�nr�2�w�Głownie,��
ul.�gen.�andersa�37.
godz.�10.00-13.00�–�Akcja oddawania 
krwi;�osp�stryków,�ul.�targowa�11.
��Wtorek, 19 grudnia:
godz.�16.00�–�Spotkanie wigilijne dla 
osób ubogich i samotnych;�dom�kultu-
ry�w�strykowie,�plac�Łukasińskiego�4.
��Środa, 20 grudnia:
godz.�10.00�–�teatr trip�-�spektakl�towa-
rzyszący�rozstrzygnięciu�bożonarodzenio-
wych�konkursów�plastycznych�dla�szkół��
i�przedszkoli;�dom�kultury�w�strykowie,�
pl.�Łukasińskiego�4.�Wstęp�wolny.
��Czwartek, 21 grudnia:
godz.�17.00-19.30�–�Nawyk 7: ciągłe 
doskonalenie�–�ósme�spotkanie�z�cyklu�
„7�nawyków�skutecznego�działania”;�
świetlica�środowiskowa�w�dmosinie.�
Wstęp�wolny�dla�mieszkańców�z�gminy�
dmosin.

 iNFoRmAtoR�GŁoWieński�i�stRykoWski�

oFeRty PRACy
poWiatoWy�uRząd�pRacy�W�ŁoWiczu
(stan�na�13.12.2017�r.)�

�� specjalista�do�spraw�koordynowania�
projektów

�� szwaczka�maszynowa
�� elektryk/eletronik
�� pracownik�torowy
�� pracownik�do�produkcji�zabawek�
pluszowych

�� pracownik�magazynowy
�� Robotnik�gospodarczy
�� murarz
�� brukarz
�� pomocniczy�robotnik�budowlany
�� kasjer�/�sprzedawca
�� kelner
�� Wykładacz�towaru
�� sprzedawca
�� sprzątaczka�biurowa
�� pracownik�produkcji
�� inkasent�liczników�elektrycznych
�� operator�podnośnika�samojezdnego
�� pracownik�produkcji
�� przedstawiciel�handlowy
�� magazynier
�� operator�podnośnika�koszowego
�� pilarz
�� elektromonter
�� zbrojarz-pracownik�mostowy,
�� cieśla-pracownik�mostowy

SkARB RoLNikA 
NotoWaNia�z�taRGoWiska�mieJskieGo�
(ceny�z�dnia�12.12.2017�r.)

brokuły� szt.� 5,00� -

buraki�czerwone� kg� 1,50� 1,00-1,50

brzoskwinie� kg� -� -

cebula�� kg� 2,00� 1,50-2,00

czosnek� szt.� 1,00-2,00� 1,00-1,50

gruszki� kg� 5,00-6,00� 4,50-5,00

jabłka� kg� 2,50-3,50� 1,50-3,50

jaja�fermowe� 15�szt.� 10,00-13,00� 9,00-11,00

jaja�wiejskie� 15�szt.� 13,00-14,00� 13,00

kalafior�� szt.� 5,00� 3,00-4,00

kapusta�biała�� szt.� 1,50-3,00� 3,00

kapusta�kiszona� kg� 4,00� 4,00

kapusta�pekińska� szt.� 3,00�(kg)� 1,50-2,00

koperek� pęczek� 2,00� -

miód� 0,9�litra� 30,00� 30,00

marchew�� kg� 2,00� 1,00-2,00

natka�pietruszki� pęczek� 1,50� -

ogórki�kiszone� kg� 6,00� 5,00

ogórek�gruntowy� kg� 8,00-12,00� -

ogórek�zielony� kg� 8,00� 2,50/szt

papryka�czerwona� kg� 10,00� 7,00-9,00

papryka�zielona� kg� 10,00� -

papryka�żółta� kg� 10,00� -

pieczarki� kg� 8,00-10,00� 4,00-4,80

pietruszka� kg� 4,00� 3,00-4,00

pomidor�malinowy� kg� -� 15,00

pomidor�szklarniowy� kg� 8,00� 4,00-5,00

por� szt.� 1,00-2,50� 2,00-2,50

rzodkiewka� pęczek� 2,00� 2,00

sałata� szt.� 2,50� 1,00-1,50

seler� szt.� 4,00�(kg)� 3,00

szczypiorek� pęczek� 2,00� -

śliwki� kg� -� 5,00

włoszczyzna�� pęczek� 3,50� 2,50

ziemniaki�� kg� 1,00� 0,80-1,00

RoLNik SPRZeDAJe 
(ceny�z�dnia�12.12.2017)

Żywiec wieprzowy:

�� Różyce:�4,10�zł/kg+Vat

�� domaniewice:�4,10�zł/kg+Vat

�� chąśno:�4,10�zł/kg+Vat

�� kiernozia:�4,20�zł/kg+Vat

�� skowroda�płd.:�4,40�zł/kg+Vat

�� karnków:�4,30�zł/kg+Vat

Żywiec wołowy:

�� skowroda�płd.:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat,��
krowy�6,00�zł/kg+Vat;�byki�8,00�zł/kg+Vat;

�� Różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�8,00�zł/kg+Vat.

�� domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�7,50�zł/kg+Vat.

inne
��Piątek – niedziela, 15-17 grudnia:
godz.�10.00-20.00�–�kiermasz Bożo-
narodzeniowy;prezentacja�i�sprzedaż�
wyrobów�własnych�firm,�stowarzyszeń��
i�twórców�ludowych.��Łowicz,�Nowy�
Rynek.
��Niedziela, 17 grudnia:
godz.�14.00�–�Wigilia parafialna  
dla osób starszych i samotnych;�
parafia�matki�bożej�Nieustającej�pomocy�
na�korabce�w�Łowiczu.
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Sport
khroo-Gym�|�Granda�na�pięści�i�Giry�

Zwycięstwo Michała 
w stolicy

 Jedyny wojownik z łowickiego 
klubu Khroo-Gym zaliczył kolej-
ne walki w stolicy. Michał Fabjań-
ski walczył 3 grudnia w Warsza-
wie, gdzie odbyła się XXVIII 
Granda na Pięści i Giry i wrócił ze 
zwycięstwem. Organizatorem tej 
imprezy, gdzie miłośnicy tajskie-
go boksu mogą rywalizować mię-
dzy sobą, był Karol Łada z klubu 
Legia Fight Club. 

 Michał walczył w kategorii -75 
kg z przeciwnikiem z Uniq Fight 
Club, Michałem Urbańczykiem.

– Początek pierwszej rundy był 
wyrównany. Ale zawodnik na-
szego klubu szybko przejął kon-
trolę nad pojedynkiem. Pozostałe 
dwie rundy były również pod dyk-
tando Michała, dzięki czemu wy-
grywa swoją walkę jednogłośnie 
na punkty. Michał pokazał się z 

bardzo dobrej strony. Przewalczył 
trzy rundy w szybkim tempie – 
opowiadał po walce trener Remi-
giusz Fabich.  zł

michał Fabjański�ze�swoim�
trenerem�Remigiuszem�Fabichem.

Sport Szkolny�|�powiatowa�licealiada�szkolna�w�piłce�ręcznej�chłopców�

Szczypiorniści z Ekonomika najlepsi w powiecie
Wiele emocji, wiele bramek i 

dużo męskiej, mocnej gry było 
we wtorek, 28 listopada 2017 r, w 
hali OSiR nr 1 w Łowiczu, gdzie 
do walki o awans na zawody rejo-
nowe przystąpili uczniowie szkół 
ponadgimnazjalnych. Do rywali-
zacji w Powiatowej Licealiadzie 
Szkolnej w Piłce Ręcznej stawi-
ły się reprezentację aż 7 szkół, co 
świadczy o tym, że piłka ręcz-
na jest nadal bardzo popularną 
dyscypliną wśród uczniów szkół 
średnich. 

 Zawody rozegrano w dwóch 
grupach z zwycięzcy spotkali się 
w finale. Ostatecznie w grupach 
najlepiej poradzili sobie ucznio-
wie I LO Łowicz i ekipa ZSP nr 4 
Łowicz. W meczu o mistrzostwo 
powiatu łowickiego podopieczni 
Pawła Kępki z Ekonomika (ZSP 
nr 4 Łowicz) pokonali ekipę To-
masza Piaseckiego z I LO Łowicz 
7:5. 

Obrońcy mistrzowskiego tytu-
łu z Blichu (ZSP nr 2 – nauczyciel 
w-f: Kamil Szkup) w tym roku za-
jęli trzecie miejsce. 

Podopieczni Pawła Kępki będą 
gospodarzami turnieju na szcze-
blu półfinałów wojewódzkich. 
„Ekonomik” powalczył o awans 
do finału w hali OSiR nr 1 w po-
niedziałek, 4 grudnia. 

 W składzie zwycięskiego ze-
społu ZSP nr 4 w Łowiczu grali: 
Olaf Andrzejewski, Piotr Buczek, 
Krzysztof Burzyński, Sebastian 
Dziuda, Bartosz Haczykowski, 
Damian Janicki, Mateusz Ko-
nieczny, Maciej Kowalski, Hubert 
Matyjas, Norbert Nowysz, Mi-
chał Perzyna, Jakub Skonieczny, 
Bartosz Wiśniewski, Adam Woj-
da, Tomasz Wudkiewicz, Przemy-
sław Żaczek, Krystian Ziembiń-
ski, Karol Łąpieś. Nauczycielem 
wychowania fizycznego jest Pa-
weł Kępka.

Wyniki Powiatowej Licealiady 
Szkolnej w piłce ręcznej chłop-
ców:
Grupa A:   
 ZSP nr 2 w Łowiczu – i Lo  
w Łowiczu 7:8 (3:3)
 ZSP nr 1 w Łowiczu – ZSP nr 3 
w Łowiczu 6:5�(2:3)
 i Lo w Łowiczu – ZSP nr 3  
w Łowiczu 7:3 (4:1)
 ZSP nr 2 w Łowiczu – ZSP nr 1 
w Łowiczu 9:2�(5:2)
 ZSP nr 1 w Łowiczu – i Lo  
w Łowiczu 4:8 (2:6)
 ZSP nr 3 w Łowiczu – ZSP nr 2 
w Łowiczu 6:4�(3:2)
tabela grupy A:
1.�i�lo�w�Łowiczu��6�pkt.�br.�23-14

2.�zsp�nr�2�w�Łowiczu��2�pkt.�br.�20-16

3.�zsp�nr�3�w�Łowiczu��2�pkt.�br.�14-17

4.�zsp�nr�1�w�Łowiczu��2�pkt.�br.�12-22

Grupa B:
 Pijarskie Lo w Łowiczu – ii Lo 
w Łowiczu 2:4 (2:2)

 ZSP nr 4 w Łowiczu – Pijarskie 
Lo w Łowiczu 8:1�(5:0)
 ii Lo w Łowiczu – ZSP nr 4 
w Łowiczu 1:3�(0:1)

tabela grupy B:
1.�zsp�nr�4�w�Łowiczu�� �4�pkt.

2.�ii�lo�w�Łowiczu�� �2�pkt.

3.�pijarskie�lo�w�Łowiczu�� �0�pkt.

mecz o 3. miejsce: 
 ZSP nr 2 w Łowiczu – ii Lo 
w Łowiczu 5:4�(2:3)
mecz o 1. miejsce:
 i Lo w Łowiczu – ZSP nr 4 
w 5:7�(1:4)

klasyfikacja końcowa:
1.�zsp�nr�4�w�Łowiczu

2.�i�lo�w�Łowiczu

3.�zsp�nr�2�w�Łowiczu

4.�ii�lo�w�Łowiczu

5-7.�zsp�nr�3�w�Łowiczu

�������zsp�nr�1�w�Łowiczu

�������pijarskie�lo�w�Łowiczu

Prymat w powiecie potwierdziły�szczypiornistki�z�ii�lo�Łowicz.

Sport Szkolny�|�powiatowa�licealiada�szkolna�w�piłce�ręcznej�dziewcząt�

Dziewczyny z Medyka  ponownie najlepsze
Jak zawsze wiele emocji i licz-

ne grono kibiców towarzyszyło 
rywalizacji szkół ponadgimnazjal-
nych w piłkę ręczną dziewcząt. W 
zawodach, organizowanych przez 
Powiatowy Szkolny Związek 
Sportowy, które odbyły się  w po-
niedziałek, 27 listopada 2017 roku, 
w hali sportowej OSiR nr 1 w Ło-
wiczu wystartowało pięć repre-
zentacji z naszego powiatu. 

Obrońcami tytułu były szczy-
piornistki z II LO Łowicz. Pod-
opieczne Magdaleny Ochmańska-
-Zrazek, podobnie jak rok temu, 
spisały się najlepiej i trzeci raz z 
rzędu zdobyły mistrzostwo powia-
tu łowickiego. 

Poziom meczów był wyrówna-
ny. Mistrzynie z II Liceum Ogól-
nokształcącego w rozgrywkach 
grupy mistrzowskiej zremisowały 
2:2 z Pijarskim LO, a w decydują-
cym meczu pokonały ekipę „Eko-
nomika” 5:4.

Skład zwycięskiej drużyny II 
LO w Łowiczu: Dominika Ja-
błońska, Wiktoria Kapusta, Klau-
dia Kobierzycka, Luiza Kuś, 
Aleksandra Kwiatkowska, Alek-
sandra Paliwoda, Aleksandra Sa-
wicka, Karolina Stępień, Natalia 
Wacławiak, Małgorzata Witczak, 
Julia Woźniak, Klaudia Zaga-
wa, Izabela Pawlus, Paulina Ma-
rat, Weronika Bębenista, Justyna 
Antosik. Nauczycielką wycho-
wania fizycznego jest Magdalena 
Ochmańska-Zrazek.

Wyniki Powiatowej Licealiady 
Szkolnej w piłce ręcznej dziew-
cząt:
mecze półfinałowe:� pijarskie� lo�
w� Łowiczu� –� i� lo� w� Łowiczu� 9:3�
(5:2),�zsp�nr�4�w�Łowiczu�–�zsp�nr�
3�w�Łowiczu�1:1�(1:0)�k.�1:0
Grupa mistrzowska:�pijarskie�lo�
w�Łowiczu�–�zsp�nr�4�w�Łowiczu�
2:5� (2:2),� ii� lo�w�Łowiczu�–�pijar-

skie�lo�w�Łowiczu�4:4� (2:2),�zsp�
nr�4�w�Łowiczu�–�ii�lo�w�Łowiczu�
4:5�(2:2)
mecz o 4. miejsce: i� lo� w� Ło-
wiczu� –� zsp� nr� 3� w� Łowiczu� 2:1�
(1:1)

klasyfikacja końcowa:
1.�ii�lo�w�Łowiczu

2.�zsp�nr�4�w�Łowiczu

3.�pijarskie�lo�w�Łowiczu

4.�i�lo�w�Łowiczu

5.�zsp�nr�3�w�Łowiczu

Szachy |�mistrzostwa�Łowicza�w�szachach�błyskawicznych

Chojnowski wygrywa o włos
Bardzo emocjonujący turniej 

stoczyli 1 grudnia zawodnicy 
uczestniczący w ostatniej odsłonie 
Mistrzostw Łowicza w szachach 
błyskawicznych. Do rywalizacji 
zgłosiło się 14 miłośników blitza, 
którzy tradycyjnie rozegrali zawo-
dy systemem kołowym. Przed de-
cydującą rozgrywką lider Robert 
Chojnowski miał minimalną (0,4 
punktu procentowego) przewa-
gi nad Dominikiem Fudałą. For-
malnie to dużo, dużo mniej niż pół 
punktu uzyskanego na szachow-
nicy, ale przewaga to jednak prze-
waga i z taką „Totti” przystąpił do 
odpierania ataku „człowieka z uli-
cy”. Fudała najpierw uległ zawsze 
walecznemu Grzegorzowi Mar-
czakowi, by potem ograć lidera. 
Nic to jednak ambitnemu Domi-
nikowi nie dało, gdyż Chojnowski 
wygrał wszystkie pozostałe swoje 
pojedynki i status quo w czołów-
ce tabeli generalnej zostało zacho-

wane. Zakończył więc sezon na 
pierwszym miejscu z najmniejszą 
w historii tych mistrzostw przewa-
gą punktową nad drugim w tabeli 
rywalem. Poza walką o „majstra” 
na drugim planie toczyła się rywa-
lizacja o trzecią lokatę. I tutaj żad-
nych zmian w tabeli  też nie było, 
gdyż Zdzisław Czyżak zdobył 

tyle samo oczek, co jego imien-
nik Orzechowski, a „młode wilcz-
ki” Kacper Zakrzewicz i Przemy-
sław Łazarski nie dali rady dwóm 
nestorom łowickich szachów. Na 
pocieszenie Kacper zdobył puchar 
za zwycięstwo w kategorii junio-
rów. Klasyfikację dziewcząt wy-
grała Zuzanna Mazgaj, a najlep-

szym zawodnikiem z rankingiem 
1400 został Paweł Wysocki.  

Pierwszy turniej w roku 2018 
planowany jest na piątek 5 lub 12 
stycznia (zmiana terminu możli-
wa ze względu na rozgrywany na 
OSiRze piłkarski turniej charyta-
tywny „Gwiazdy na gwiazdkę”) 
na godzinę 17.30.   Fischer

Najważniejsze liczby mi-
strzostw:� ilość� turniejów� comie-
sięcznych:� 10;� ilość� uczestników�
całego� cyklu:� 34;� najliczniejszy�
turniej:� 22� zawodników� (turniej� lu-
towy);�największa�liczba�zwycięstw�
turniejowych:� 4� (Robert� chojnow-
ski);�najwięcej�punktów�w�8�turnie-
jach:� 698,8� (Robert� chojnowski);�
najwięcej�punktów�w�10�turniejach:�
771,9� (dominik�Fudała);�najlepszy�
wynik� jednego� turnieju:� 95,2� %�
(mateusz� brzozowski);� najwięcej�
razy�na�podium:�8�(dominik�Fuda-
ła);� najwięcej� razy� nagrodzony:� 8�
(dominik�Fudała);�100�%� frekwen-
cja� w� turniejach:� magdalena� Wal-
czak,�kacper�zakrzewicz� i�Łukasz�
kołudzki.

khroo-Gym�|�mp�w�formule�oriental�Rules

Brąz Szymona Dałka
 Kolejny sprawdzian formy ma 

za sobą wojownik z łowickiego 
klubu Khroo-Gym. Podopiecz-
ny trenera Remigiusza Fabicha 
– Szymon Dałek wystartował w 
Mistrzostwach Polski juniorów 
i seniorów w formule Oriental 
Rules, które odbyły się w dniach 
8-12 grudnia w Starachowicach. 
Łowiczanin rywalizował w kate-
gorii – 81 kg senior. 

W pierwszej walce Szymon 
walczył z zawodnikiem klubu 
Legion Głogów Arkadiuszem 
Ignaczakiem.  

– Początek walki był spokojny, 
ale z każdą akcją Szymek zdoby-
wał przewagę. Zadawał więcej 
ciosów i kopnięć. Bił kombina-
cjami. Po trzech rundach Szy-
mon wygrywa jednogłośnie na 
punkty, 3:0 i wchodzi do półfina-
łu – relacjonował szkoleniowiec 
łowickiego klubu. 

Walkę półfinałową Dałek mu-
siał stoczyć tego samego dnia. 
W półfinale zmierzył się z Łuka-
szem Olszewskim z klubu Smok 
Toruń. Przeciwnik Szymona do 
półfinału wszedł wolnym losem, 
czyli był świeży i wypoczety. 

 – Pierwsza runda była dla za-
wodnika z Torunia, jednak w dru-
giej rundzie Szymon ruszył bar-
dziej zdecydowanie do ataku. 
Zaczął więcej boksować i zada-

wać więcej kopnięć kolanami. 
Druga runda była bardzo wyrów-
nana. Natomiast w trzeciej run-
dzie to Szymon więcej atakował, 
wywierał presję na przeciwniku. 
Walka była bardzo zacięta. Po 
trzech ciężkich rundach Szymon 
przegrał walkę stosunkiem 2:1i 
zakończył zawody z brązowym 
Medalem Mistrzostw Polski – 
dodał trener.

– Jestem z Szymka bardzo 
dumny, bo oprócz walki z prze-
ciwnikami Szymek walczył z 
przeziębieniem. Do tego miał 
dwie walki jednego dnia. Na-
tomiast przeciwnik wyszedł do 
walki półfinałowej świeży i wy-
poczęty. Myślę, że gdyby Szy-
mek był w pełni sił, to my byśmy 
cieszyli się z finału. Ale nie roz-
paczamy, to pierwsza taka im-
preza tej rangi dla Szymka, tak-
że jesteśmy bardzo zadowoleni 
z wyniku! Do końca roku zosta-
ło nam kilka treningów, potem 
robimy przerwę na regenerację  
i ciała i umysłu i od nowego roku 
trenujemy dalej! Bardzo chciałem 
podziękować naszemu wydzia-
łowi sportu za ogromne wsparcie  
w wyjeździe na te zawody.  
Bez ich pomocy ciężko byłoby 
nam się wybrać na te zawody – 
powiedział po tej imprezie Remi-
giusz Fabich.  zł

Szymon Dałek�z�trenerem�Remigiuszem�Fabichem.
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tenis stołowy�|�iii�liga�

Księżak II kończy rundę 
na drugim miejscu

Tenisiści stołowi UMKS Księ-
żak Łowicz, którzy bardzo do-
brze spisują się w rozgrywkach 
III ligi zakończyli pierwsza run-
dę rozgrywek na drugim miejscu. 
To bardzo dobry rezultat i miejmy 
nadzieję, że łowiczanie w rundzie 
finałowej podtrzymają swoją do-
brą passę. 

Podopieczni trenera Cezarego 
Znyka w swoim ostatnim spotka-
niu w sobotę 2 grudnia  musie-
li pogodzić się z trzecią porażką 
w sezonie. Łowiczanie przegrali 
w Łowiczu 4:6 z drugą drużyną 
UKS Fungis II Maków. 

Liderem rozgrywek po pierw-
szej rundzie jest MLUKS 5 Beł-
chatów, który  ma na koncie 18 

punktów, a po 16 pkt. mają aż 
cztery drużyny.  Łowiczanie mają 
najlepszy bilans małych punktów, 
zatem cieszą się z 2. pozycji. zł

1.�mluks�5�bełchatów� 11� 8� 2� 1� 70-40� 18

2.�umks�księżak�ii�Łowicz� 11� 8� 0� 3� 74-36� 16

3.�uks�Fungis�ii�maków� 11� 8� 0� 3� 69-41� 16

4.�iks�„start”�ii�zduńska�Wola� 11� 8� 0� 3� 69-41� 16

5.�ks�energetyk�ii�Łódź� 11� 6� 4� 1� 65-45� 16

6.�mluks�ii�brzeziny� 11� 4� 4� 3� 57-53� 12

7.�umlks�Radomsko� 11� 5� 1� 5� 52-58� 11

8.�tG�sokół�zgierz� 11� 5� 0� 6� 59-51� 10

9.�lks�Jutrzenka�bychlew� 11� 3� 2� 6� 47-63� 8

10.�uks�bednary� 11� 2� 0� 9� 32-78� 4

11.�mks�Jedynka�Łódź� 11� 1� 1� 9� 32-78� 3

12.�Guks�Gorzkowice� 11� 1� 0� 10� 34-76� 2

kolumny�w�tabeli:�ilość�rozegranych�spotkań,�ilość�zwycięstw,�ilość�

remisów,�ilość�porażek,�bilans�setów,�ilość�punktów.�

Łyżwiarstwo�|��short�track

Kolejne doświadczenia 
na lodzie

Reprezentanci klubu UKS 
Błyskawica Domaniewice mają 
za sobą kolejne starty na lodzie.  
W weekend 2-3 grudnia w Bia-
łymstoku odbyły się kolejne Ogól-
nopolskie Zawody Rankingowe 
w Short Tracku, w którym zapre-
zentowało się dwunastu łyżwiarzy 
UKS Błyskawica. 

Tradycyjnie zawody te miały 
charakter wielobojowy. Ekipa tre-
nera Mieczysława Szymajdy nie 
zawojowała Białegostoku, ale łyż-
wiarze zdobyli kolejne cenne do-
świadczenie. 

W kategorii wiekowej JU-
NIOR C chłopców w gronie 22 
sklasyfikowanych łyżwiarzy 16. 
miejsce zajął Kacper Janasz, 19. 
był Bartosz Pająk, 21. Wiktor 
Mroczkowski natomiast Adam 
Wołek zajął 22. miejsce.  

Wśród kobiet ścigały się 23 
zawodniczki. W tej stawce Pa-
trycja Grzędzielewska dojechała  

do mety na 18. miejscu, Agata 
Pawłowicz była 21., Agata Gajda 
22. a Klaudia Kosiorek 23. 

W kategorii mężczyzn wy-
startowało 32 zawodników. 
Z zawodników UKS Błyskawica 
zaprezentowali się tutaj Piotr Ba-
gnowski, który był 24., Kacper 
Grabowicz zajął 27. lokatę, Ar-
tur Pawełkowicz był 30. i Seba-
stian Kmieć.

– Jeżeli w tym występie miał-
bym się doszukiwać pozytyw-
nych akcentów, to na pewno był 
to występ Kacpra Janasza, któ-
ry ustanawiał swoje rekordy ży-
ciowe i jechał na poziomie zbli-
żonym do czołówki krajowej. 
Swoje rekordy życiowe ustanawiał 
również Kacper Grabowicz, a to 
jest zawsze podstawowym celem 
każdego zawodnika przed impre-
zą sportową – powiedział po za-
wodach trener Mieczysława Szy-
majda.  zł

Łyżwiarstwo szybkie�|�pś�w�salt�lake�city

Bródka nie obroni brązu w biegu 
drużynowym w Pjongczang
W dniach 8-10 grudnia  
w Salt Lake City odbyły 
się kolejne zawody 
Pucharu Świata  
w łyżwiarstwie szybkim. 
Była to ostatnia szansa 
na zdobycie kwalifikacji 
olimpijskiej.

Tor  w USA jest najwyżej po-
łożonym obiektem tego typu na 
świecie, przez co jednym z naj-
szybszych. Tu najczęściej zawod-
nicy poprawiają rekordy życiowe, 
ustanawiają rekordy swoich kra-
jów a nawet rekordy świata.

Po zawodach w Calgary druży-
na naszych panczenistów ze Zbi-
gniewem Bródką w składzie była 
na 7 miejscu w rankingu kwalifi-
kacyjnych IO w Korei, czyli miała 
kwalifikacje. Gdyby jeszcze 4 lata 
temu powiedzieć znawcy łyżwiar-
stwa szybkiego, że Polacy dwu-
krotnie będą lepsi od Holendrów, 
poprawią rekord Polski i nie awan-
sują na Igrzyska w Pjongczang, 
nie uwierzyłby w to. Teraz nieste-
ty takie wyniki nie dały kwalifika-
cji na najważniejszą imprezę czte-
rolecia.

Nasza drużyna w Salt Lake 
City musiała liczyć albo na bardzo 
wolny lód (czyli uzyskanie przez 
większość drużyn słabszych wy-
ników niż w Calgary), albo wy-
graną z dwoma z trzech drużyn 
(USA, Kanada i Rosja). Polacy w 
trzeciej parze zmierzyli się bezpo-
średnio z Kanadyjczykami. Wie-
dzieli już, że Rosjanie a w szcze-
gólności Amerykanie znacznie 
poprawili swoje czasy i musie-
li pojechać niezwykle szybko (o 
ok 4 sekundy szybciej od rekordu 
Polski) aby mieć szanse na obronę 
brązowego medalu wywalczone-
go w Soczi. Od początku wyścigu 

Kanadyjczycy uzyskali przewagę, 
którą z każdym okrążeniem po-
większali. Na mecie okazało się, 
że nasi rywale nie tylko pokona-
li Polaków ale także i pozostałe 
drużyny. Bródka, Niedźwiedzki i 
Szymański poprawili co prawda 
rekord Polski ale wynik te dał im 
dopiero 8 miejsce. Najgorszą wia-
domością był fakt, że nasza druży-
na uzyskała czas gorszy od USA 
i Kanady. 

Takie rozstrzygnięcie biegu 
spowodowały, że kwalifikacje 
olimpijską z rankingu Pucharu 
Świata uzyskały następujące dru-
żyny: Norwegia, Nowa Zelandia, 
Włochy, Korea, Japonia, Kana-
da a kwalifikacje z czasem: Ho-
landia i USA. Polacy są pierw-
szą w kolejności drużyną, która 
nie zdołała zakwalifikować się 
na Igrzyska. Nasza drużyna jeź-
dzi cały czas dość równo, na po-
ziomie wyników z przed 4-5 lat. 
Wtedy te wyniki dawały medale 
mistrzostwa świata czy olimpij-
skie, obecnie nie dają kwalifikacji 
na te imprezy. Świat nam niestety 
w tej konkurencji mocno odjechał.

– To był ostatni wyścig tej dru-
żyny w tym składzie. – taką emo-
cjonalną wypowiedź zaraz po 
zakończeniu biegu umieścił na fa-
cebooku Konrad Niedźwiedzki. 
Oznacza to, że prawdopodobnie 
zakończy po tym sezonie karierę a 
co za tym idzie drużyna się prak-
tycznie rozpadnie. 

Największym problemem na-
szych panczenistów był brak war-
tościowego rezerwowego. Przez 
to nie było rywalizacji o miejsce w 
drużynie, zawodnicy często mimo 
słabszej formy i tak musieli starto-
wać bo nie było ich komu zastą-
pić.

 Bieg drużynowy mężczyzn:
1.�kanada��������������3:36.44

2.�Włochy��������������3:36.54

3.�Nowa�zelandia����3:36.79

5.�usa������������������3:37.97

8.�polska���������������3:41.16

Drugiego dnia zawodów ro-
zegrano bieg na 1500 metrów. 
W grupie B wystąpił w nim Zbi-
gniew Bródka. Choć poprawił o 
0,2s swój najlepszy z tego sezonu 
czas uzyskany w Calgary to jed-
nak wynik ten dał mu dopiero 6 
miejsce. Nie miało to większego 
znaczenia jeśli chodzi o uzyskanie 
kwalifikacji olimpijskiej.

Zbyszek będzie miał możli-
wość obrony tytułu mistrza olim-
pijskiego na tym dystansie w lu-
tym na torze w Pjongczang. 
Wyścig ten wygrał Rosjanin Denis 
Juskov, który po fantastycznym 
jeździe poprawił o 0,02 s rekord 
świata należący od 2009 roku do 
Shaniego Davisa. Najlepszy z Po-
laków Konrad Niedźwiedzki zajął 
10 miejsce.Janek Szymański poje-
chał troszkę wolniej od Zbyszka, 
co dało mu 18 miejsce.

 Bieg na 1500 metrów męż-
czyzn:
Grupa A
1.�denis��yuskov�(Rosja)�������1:41.02

2.�koen��Verweij�(holandia)����1:41.63

3.�thomas��krol�(holandia)�����1:42.63

10.�konrad�Niedźwiedzki�������1:43.86

18.�Jan�szymański���������������1:44.64

Grupa B
1.�bart��swings�(belgia)��������1:44.10���

6.�zbigniew�bródka���������������1:44.62

10.�sebastian�kłosiński��������1:44.96�(9)

Zbigniew Bródka wystąpił w 
Salt Lake City po raz pierwszy w 
tym sezonie w biegu na 1000 me-
trów. Ze względu na fakt, że daw-
no nie startował na tym dystansie 
jechał samotnie już w pierwszej 
parze grupy B. 

Dobry wynik mógł dać kwalifi-
kację olimpijską na tym dystansie, 
jednak Domaniewiczanin poje-
chał dość słabo i ostatecznie został 
skwantyfikowany na 26 miejscu. 

 Wyniki biegu na 1000 metrów 
mężczyzn:
Grupa A
1.�denis��yuskov�(Rosja)��������1:06.92

2.�koen��Verweij�(holandia)����1:06.94���

Grupa B
1.�daniel��Greig�(australia)����1:08.26

2.�konrad�Niedźwiedzki��������1:08.40

6.�sebastian�kłosiński���������1:08.48�(6)

12.�piotr�michalski���������������1:09.02

26.�zbigniew�bródka������������1:09.96

Zawody w Salt Lake City za-
kończyły etap walki o kwalifi-
kacje olimpijskie. Com prawda 
na Igrzyska do Pjongczang poje-
dzie więcej zawodników niż 4 lata 
temu do Sochi ale wydaje się, że 
mamy teraz mniej szans medalo-
wych. Zbigniew Bródka wystąpi 
w Korei tylko na swym koronnym 
dystansie – będzie bronił mistrzo-
stwa olimpijskiego na 1500 me-
trów. Niestety zawodnik UKSU 
Błyskawica Domaniewice nie 
wystąpi wraz z kolegami w bie-
gu drużynowym, gdzie w Sochi 
wywalczyli brązowy medal. Na 
pewno Bródka nie jest jeszcze w 
swojej optymalnej formie, niekie-
dy odzywają się problemy z mie-
śniem czwrogłowym uda. 

Do Igrzysk pozostały jeszcze 
dwa miesiące, można przez ten 
czas sporo rzeczy poprawić, zbu-
dować formę. Jednak Zbyszka 
czeka bardzo ciężkie zadanie w 
Pjongczang bo jego najwięksi ry-
wale już są w bardzo dobrej dys-
pozycji, szczególnie Denis Juskov 
i Koen  Verweij. Może jednak ich 
forma przyszła trochę za wcze-
śnie...  tafel

Reklama
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Piłka halowa|�kia�open�i�liga

Blokersi i Chińska na prowadzeniu
Kolejne dwie serie gier w KIA 

Open I lidze za nami. W górnej 
części tabeli jest bardzo ciekawie. 
Trzy drużyny są już pewne gry  
w grupie mistrzowskiej, a o dwa 
kolejne miejsca wciąż trwa walka. 
Liderem tabeli jest Reklama Frog, 
która w sobotę pokonała wysoko 
RC Design Bielawy 6:3. w nie-
dzielę Blokersi mimo, że przegry-
wali już 1:3 z Renixem potrafili 
wstać z kolan i wygrać 4:3. Bo-
haterem w obu meczach był Rafał 
Bogus, który w dwóch meczach 
strzelił aż sześć goli. 

Drugie miejsce w tabeli zajmu-
je drużyna Mariusza Więcka czy-
li Chińska, która również w week-
end zanotowała dwa zwycięstwa. 
Najpierw „Chińczycy” pokonali 
Błękitnych Dmosin 4:1, a w nie-
dzielę wygrali 3:1 z Kancelaria 
Bosz Centrum. W obu meczach  
w dobrej formie był Dawid Łu-
gowski, który strzelał gole i asy-
stował przy trafieniach kolegów. 

Kolejne mecze zapowiadają się 
bardzo ciekawie. W trudnej sytu-
acji jest ubiegłoroczny mistrz – 
Renix Łowicz, który w tej chwi-
li jest poza pierwszą piątką i co 
za tym idzie grupą mistrzowską.  
 ever

5. kolejka XXV edycji kia open  
i ligi ŁoLiF:
 Błękitni Dmosin – Chińska 
tor-Rem Subiekt Haczykowscy 
Łowicz 1:4�(0:3);�br.:�dawid�ślązak�
(11)�–�Robert�hyży�2�(2,�14),�dawid�

Ługowski�(6),�dawid�sarafiński�(9)
Błękitni:� maciej� Walczak,� szymon�
ślązak,�mateusz�Wardziński,�dawid�
ślązak,� piotr� knera,� bartłomiej� si-
bielak,�Rafał�Głowacki.
Chińska:�Robert�Nowogórski�–�Ro-
bert�hyży,�dawid�sarafiński,�dawid�
Ługowski,� michał� Fabijański,� to-
masz�Rembowski.
 kancelaria Bosz Centrum tor-
-Rem Bełchów – SmS Dąbko-
wice 2:3� (1:1);� br.:� bartłomiej� ba-
kalarski� (7),� damian� Gendek� (17)�
–�przemysław�imiołek�3�(5,�16,�19)
kancelaria: Filip� szymajda� –� hu-
bert� matyjas,� dawid� matyjas,� bar-
tłomiej� płuszka,� damian� Gendek,�
adam� salamon,� bartłomiej� baka-
larski,� krystian� iwanowski,� michał�
brandt,�kamil�banaszkiewicz.
SmS:� Jacek� milczarek� –� cezary�
olejnik,�patryk�Wiśniewski,�szymon�
kuciński,�michał�bryszewski,�kamil�
lenarczyk,� krystian� siatkowski,�
przemysław�imiołek,�oskar�lis.
 Novum Pędzące imadła Łowicz 
– Drużyna kiA Łowicz 3:6� (1:2);�
br.:� tomasz� dąbrowski� 2� (10,� 16),�
sebastian�zwierz�(20)�–�Rafał�trakul�
4�(5,�16,�17,�20),�Radosław�kuciński�
(8),�andrzej�Grzegorek�(20)
Novum:� oktawian� zimny� –� piotr�
Gawlik,�damian�Górowski,�Jarosław�
Walczak,� krystian� mycka,� tomasz�
dąbrowski,� sebastian� zwierz,� Ro-
man�perizhok,�przemysław�kocha-
nek.
kiA: Rafał� Gospoś� –� przemysław�
pomianowski,�patryk�pomianowski,�
andrzej� Grzegorek,� Radosław� ku-

ciński,�Rafał�trakul,�kacper�Rześny.
 Renix eko-Plast Łowicz  – Fan-
tazja Głowno 5:4 (1:3);�br.:�michał�
świdrowski� 2� (16,� 18),� bartłomiej�
tkacz�2�(17,�20),�daniel�Wasiak�(9)�
–�patryk�ignatowski�3�(6,�6,�8),�eryk�
ignatowski�(13)
Renix:� Jarosław� Rusek� –� maciej�
balik,� bartłomiej� tkacz,� patryk�
krzeszewski,�mariusz�trakul,�michał�
świdrowski,�daniel�Wasiak.
Fantazja:� adrian� bakalarz� –� Łu-
kasz�Nagański,�damian�mospinek,�
eryk�ignatowski,�patryk�ignatowski,�
antoni� Waśkiewicz,� przemysław�
szubert.
 RC Design Victoria Bielawy – 
Reklama Frog Blokersi Łowicz 
3:6� (1:4);� br.:� artur� oterski� 2� (10,�
16),� przemysław� Grzegory� (19)� –�
Rafał�bogus�4�(3,�7,�10,�20),�kacper�
Jaros�(4),�maciej�Jędrachowicz�(20)
Victoria:� przemysław� Walczak�

–� przemysław� Grzegory,� konrad�
Wojciechowski,�artur�oterski,�kamil�
Janikowski,� bartłomiej� Rębiewski,�
piotr�kociak,�kamil�Rybus.
Frog Blokersi: Rafał� zieliński� –�
maciej� Jędrachowicz,� Jakub� Ję-
drachowicz,�Jarosław�burzykowski,�
kacper� Jaros,� Rafał� bogus,� Rafał�
kołaczyński,�Jacek�Woźniak.

6. kolejka XXV edycji kia opel i 
ligi ŁoLiF:
 Drużyna kiA Łowicz – Błękitni 
Dmosin 4:3� (3:0);�br.:�Rafał�trakul�
2�(1,�12),�Radosław�kuciński�(3),�to-
masz�trafalski�(6)�–�maciej�Walczak�
2�(17,�20),�dawid�ślązak�(16)
kiA:� Rafał� Gospoś� –� kamil� Łojsz-
czyk,� kacper� Rześny,� tomasz� tra-
falski,� patryk� pomianowski,� Rado-
sław� kuciński,� andrzej� Grzegorek,�
Rafał�trakul.
Błękitni:� karol� kacprzyk� –� bartło-

miej� sibielak,� mateusz� Wardziński,�
dawid�ślązak,�szymon�ślązak,�Ra-
fał�Głowacki,�maciej�Walczak.
 Chińska tor-Rem Subiekt Ha-
czykowscy Łowicz  – kancelaria 
Bosz Centrum tor-Rem Bełchów 
3:1 (1:0);�br.:�dawid�Ługowski�2�(10,�
12),�dawid�sarafiński�(13)�–�hubert�
matyjas�(19)
Chińska:� Robert� Nowogórski� –�
Robert� hyży,� tomasz� Rembowski,�
paweł�dziedziela,�Robert�czekalski,�
dawid�sarafiński,�dawid�Ługowski,�
michał�Fabijański.�kancelaria:�da-
wid�laska�–�dawid�matyjas,�hubert�
matyjas,� damian� Gendek,� michał�
brandt,� mateusz� burzyński,� kry-
stian� iwanowski,� bartłomiej� baka-
larski,�maciej�Grotkowski.
 Reklama Frog Blokersi Łowicz  
– Renix eko-Plast Łowicz 4:3�
(0:1);� br.:� Rafał� bogus� 2� (12,� 15),�
kacper�Jaros�(14),�Rafał�kołaczyń-
ski�(15)�–�daniel�Wasiak�(5),�michał�
świdrowski� (13),� bartosz� placek�
(14)
Reklama Frog:� Rafał� zieliński�
–� maciej� Jedrachowicz,� Jakub� Ję-
drachowicz,�Jarosław�burzykowski,�
Jacek�Woźniak,�kacper�Jaros,�Rafał�
bogus,�Rafał�kołaczyński.
Renix:� Jarosław� Rusek� –� bartło-
miej�tkacz,�bartosz�placek,�daniel�
Wasiak,�michał�świdrowski,�maciej�
balik.
 Fantazja Głowno – Novum Pę-
dzące imadła Łowicz 2:3� (0:1);�
br.:�eryk�ignatowski�2�(17,�20)�–�mi-
chał�adamczyk�(9),�damian�Górow-
ski�(16),�Jarosław�Walczak�(18)

Fantazja: zbigniew� Witczak� –� da-
mian� mospinek,� eryk� ignatowski,�
przemysław� szubert,� michał� su-
chenek.
Novum:�oktawian�zimny�–�damian�
Górowski,�piotr�Gawlik,�Roman�pe-
rizhok,� sebastian� zwierz,� michał�
adamczyk,� krystian� mycka,� prze-
mysław�kochanek,�krzysztof�skow-
roński,�Jarosław�Walczak.
 SmS Dąbkowice – RC Design 
Victoria Bielawy 6:4 (2:3);� br.:�
przemysław� imiołek� 4� (2,� 6,� 11,�
12),�krystian�siatkowski�2� (14,� 20)�
–� przemysław� Grzegory� 2� (7,� 9),�
konrad�Wojciechowski�(10),�cezary�
olejnik�–�samobójcza�(10)
SmS: Jacek�milczarek�–�kamil�le-
narczyk,�patryk�Wiśniewski�,�cezary�
olejnik,� krystian� siatkowski,� prze-
mysław� imiołek,� szymon� kuciński,�
przemysław�mrzygłód,�michał�bry-
szewski.
Victoria:� przemysław� Walczak�
–� przemysław� Grzegory,� konrad�
Wojciechowski,� kamil� Rybus,� piotr�
kociak,� kamil� Janikowski,� błażej�
oterski,�artur�oterski.

tabela:
1.�Reklama�Frog�blokersi�Łowicz� 6�� 15�� 25-14

2.�chińska�tor-Rem�subiekt�haczykowscy� 6�� 15�� 24-14

3.�drużyna�kia�Łowicz� 5�� 13�� 25-12

4.�Novum�pędzące�imadła�Łowicz� 6�� 12�� 21-17

5.�sms�dąbkowice�� 6�� 9�� 23-26

6.�Renix�eko-plast��Łowicz�� 6�� 7�� 17-21

7.�błękitni�dmosin�� 6�� 6�� 15-17

8.�Fantazja�Głowno�� 6�� 6�� 26-29

9.�kancelaria�bosz�centrum�tor-Rem��� 6�� 3�� 10-19

10.�Rc�design�Victoria�bielawy�� 5�� 0�� 15-32

W najciekawszym sobotnim meczu�drużyna�kia�wygrała�z�Novum�6:3
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Piłka halowa|�Julomax�ii�liga

Baumit i KS Stefan jeszcze bez punktów
Dwie drużyny w tabeli Julo-

max II ligi nie mają na swoim 
koncie po trzech kolejkach spo-
tkań choćby punktu to Baumit 
Łowicz oraz KS Stefan Łowicz.  
Co ciekawie obie drużyny mają 
również identyczny stosunek bra-
mek 6-13. 

Baumit w sobotę był bliski zdo-
bycia choćby punktu, ale osta-
tecznie uległ wiceliderowi tabeli 
Akacjowej-Team Dzierzgów 2:3.  
KS Stefan również w takim sa-
mym stosunku przegrał z Dąbro 
Łowicz. 

Remisem zakończył się mecz 
Banb-Bang Łowicz z Jurny Gla-
diatorzy Żychlin. Zespół z Ży-
chlina prowadził po golu Piotra 
Domżała, ale na minutę przed 
końcem spotkania do remisu do-
prowadził Kamil Szymajda. Cie-
kawie było w meczu FC Łagu-
szew z Laktozą Łyszkowice. 
Zespół z Łyszkowic po dwóch tra-
fieniach Kacpra Białka prowadził 
do 21. minuty 2:1, ale wtedy do 
remisu doprowadził Mateusz Do-
brzyński.

W ostatniej minucie meczu Ka-
mil Szufliński skierował futbo-
lówkę do siatki i zespół z Łagu-
szewa wygrał rzutem na taśmę. 
Pewne zwycięstwo zanotował  
PP Chruślin. 

Drużyna Przemysława Bocz-
ka wygrała 4:0 z Gutenowem 
Łowicz. Tylko jeden gol padł 
w meczu Subiektu Nieborów  
z Alcatraz Łowicz. Zwycięskiego 
gola strzelił w ostatniej minucie 
meczu Bogdan Plichta, tym sa-
mym zapewniając komplet punk-
tów drużynie z Łowicza. 

Ciekawie zapowiadał sie mecz 
Bo-Dachu Grudze z Olimpią 
Chąśno. Do przerwy był remis 

1:1, a pierwsi na prowadzenie wy-
szli gracze z Chąśna. 

W dalszej fazie meczu do-
minował tylko Bo-Dach, który 
strzelił aż sześć goli z czego aż 
cztery ustrzelił Michał Redzisz. 
Bo-Dach jest liderem tabeli z do-
robkiem dziewięciu punktów. 

Oprócz Bo-Dachu komplet 
punktów mają na swoim koncie 
Akacjowa-Team oraz FC Łagu-
szew, który w zaległym meczu 
pokonał PP Chruślin 2:1. 

Zwycięskiego gola ostatniej 
minucie strzelił Mateusz Do-
brzyński.  ever

 3. kolejka XXV edycja Julomax 
ii ligi ŁoLiF:
 Bang-Bang Łowicz – Jurny 
Gladiatorzy Żychlin 1:1�(0:0);�br.:�
kamil� szymajda� (23)� –� piotr� do-
mżał�(15)
 Dąbro Łowicz – kS Stefan Ło-
wicz 3:2� (1:1);�br.:�krzysztof�mika�
2� (12� i� 16)� i� hubert� sobolewski�
(19)�–�patryk�pęksa�(10)� i�bastian�
Jarosz�(24)

 FC Łaguszew – GLkS Laktoza 
Łyszkowice 3:2�(1:1);�br.:�mateusz�
sekuła� (8),mateusz� dobrzyński�
(21)� i�kamil�szufliński� (24)�–�kac-
per�białek�2�(9�i�17)
 Gutenów Łowicz – PP Chruślin 
0:4 (0:1);� br.:� michał� Warda� (4),�
przemysław� boczek� (16),� tomasz�
Wojda� (24)� i� piotr� lewandowski�
(24)
 Subiekt Nieborów – Alcatraz 
Łowicz 0:1� (0:0);� br.:� bogdan�
plichta�(24)
 Baumit Łowicz – Akacjowa-te-
am Dzierzgów 2:3� (2:2);�br.:�bar-
tłomiej�miazek�(10)�i�błażej�miazek�
(10)�–�mariusz�Grzegory�(3�samo-
bójcza)� i� tomasz� Niedźwiadek� 2�
(6�i�17)
 Bo-Dach Grudze – GkS olim-
pia Chąśno 6:1� (1:1);�br.:�michał�
Redzisz�4�(5,�14,�19�i�19),�mateusz�
borowski� (20)� i�karol�kruk� (22)�–�
przemysław�bury�(1)

Zaległy mecz 2. kolejki XXV edy-
cja Julomax ii ligi ŁoLiF:
 PP Chruślin – FC Łaguszew 
1:2� (1:0);� br.:� michał� Warda� (6)� –�
eryk� Woliński� (19)� i� mateusz� do-
brzyński�(24)

tabela:
1.�bo-dach�Grudze�(1)�� 3�� 9�� 14-3

2.�akacjowa-team�dzierzgów�(2)�� 3�� 9�� 11-5

3.�Fc�Łaguszew�(6)�� 3�� 9�� 10-5

4.�pp�chruślin�(8)�� 3�� 6���� 7-3

5.�dąbro�Łowicz�(5)�� 3�� 6��� 8-4

6.�bang-bang�Łowicz�(4)�� 3�� 5���� 8-6

7.�Jurny�Gladiatorzy�żychlin�(7)�� 3�� 4���� 6-4

8.�alcatraz�Łowicz�(10)�� 3�� 4���� 3-5

9.�Gks�olimpia�chąśno�(3)�� 3�� 4���� 9-12

10.�subiekt�Nieborów�(9)�� 3�� 1���� 5-8

11.�Glks�laktoza�Łyszkowice�(12)�� 3�� 1���� 3-8

12.�Gutenów�Łowicz�(10)�� 3�� 1���� 2-9

13.�baumit�Łowicz�(13)�� 3�� 0���� 6-13������

14.�ks�stefan�Łowicz�(13)�� 3�� 0���� 6-13

Walki w meczu�bo-dachu�
z�olimpią�nie�brakowało

Piłka nożna|��mecz�rocznika�2010

Mnóstwo gry siedmiolatków Soccer Kids
Drużyna UKS Soccer Kids 

Łowicz z rocznika 2010 w ciągu 
trzech dni rywalizowała w trzech 
grupach z innymi rywalami. 

Pierwsza grupa zawodników  
z rocznika 2010 w piątek 8 grud-
nia grała ze Zrywem Wygoda, ko-
lejni zawodnicy w sobotę z Unią 
Skierniewice, a w niedzielę 11 
grudnia jeszcze inni zawodnicy 
wzięli udział w halowym turnie-
ju w Słupnie. Łącznie podczas 
trzech dni w barwach Soccer Kids 
zagrało aż 31 zawodników z rocz-
nika 2010.

W turnieju w Słupnie łowicza-
nie trafili do grupy z Królewskimi 
Płock, Soccer Słupno I oraz Le-
gia Soccer Schools Płońsk. Soc-
cer Kids wygrał pierwszy mecz 
z Królewskimi Płock po golach 
Adama Dylika i Filipa Pawlaty 
2:1. W ostatnim grupowym me-
czu dali koncert gry przeciwko 

Legii Soccer Schools. Zespół tre-
nera Grzegorego od początku za-
atakował i strzelił aż 5 goli, nie 
tracąc ani jednego. Jak widać nie 
taka straszna jest nawet Legia! 
Najlepszym strzelcem turnieju zo-
stał zawodnik UKS Soccer Kids – 
Adam Dylik, który strzelił sześć 
goli w turnieju.  ever

 ukS Soccer kids-2010 Łowicz 
– Zryw Wygoda
ukS Soccer kids-2010:� Jakub�
cichal,� antek� czekalski,� adam�
dałek,� ksawery� Frątczak,� mateusz�
Głowacki,� mikołąj� Jakubczak,� Filip�
kolas,�Jakub�stępniewski,�ksawery�
kryszkiewicz,� alan� kuś,� olaf� mo-
skwa,�szymon�olejniczak,�przemek�
skonieczny,�kacper�kozioł.
 ukS Soccer kids-2010 – unia 
Skierniewice
ukS Soccer kids-2010 Łowicz:�
borys� znyk,� dawid� szewczyk,� ma-

ciej�szczęsny,�mateusz�szczepanik,�
Filip�Niewiadomski,�maks�Gurowski,�
antek�anyszka,� igor�przybylski,�to-
mek�majcher.

turniej Słupno:
 ukS Soccer kids-2010 – kró-
lewscy Płock 2:1;�br.:�adam�dylik,�
Filip�pawlata
 ukS Soccer kids-2010 – Soc-
cer Słupno i 1:1;�br.:�adam�dylik
 ukS Soccer kids-2010 Ło-
wicz – Legia Soccer Schools;�br.:�
adam�dylik�2,�paweł�lenarczyk,�mi-
łosz�soja,�bartosz�kośmider
 Półfinał: ukS Soccer kids-
2010 Łowicz – AP Chlebnia 3:2;�
br.:�adam�dylik�2,�miłosz�soja
 Finał: ukS Soccer kids-2010 
Łowicz – Delta Słupno 0:1
Soccer kids-2010:�bartosz�kośmi-
der,� Jan� Węglik,� miłosz� soja,� Filip�
pawlata,� paweł� lenarczyk,� adam�
dylik,�Filip�pawlata,�Filip�makoś.�

Gracze Soccer kids 2010�byli�bardzo�aktywni�w�weekend.
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Piłka halowa|�zina�iii�liga

Bez niespodzianek
Marbud Chąśno i KS Żychlin 

przewodzą w tabeli Ziny III ligi. 
Zespół z Chąśna w 4. kolejce 
spotkań pokonał po bardzo za-
ciętym meczu Strażaków ITV 
Media 3:2. Losy meczu rozstrzy-
gnęły się w samej końcówce. 
KS Żychlin rywalizował z kolei  
z Karmczą Bednarską Bednary 
i wygrał to spotkanie 4:2. 

W meczu Bezedury Łowicz 
z Błękitnymi II Dmosin padł 
wynik 2:2. Trzy gole Adriana 
Grzanki i jeden Jakuba Siatkow-
skiego dał drużynie FC Jezior-
ko komplet punktów w meczu z 
Kropidłami Niepokalanów. 

Sporo emocji było w starciu 
Victorii Zabostów Duży z Ha-
-Ha-Ha Łowicz. Victoria w sa-
mej końcówce prowadziła 2:0, 
3:1 by ostatecznie zremisować  
z Ha-Ha-Ha 3:3. 

W ostatnim meczu tej kolej-
ki spotkań OSP Soccer Stachlew 
przegrał z GMG Elekstrosystem 
1:2.  ever

 4. kolejka XXV edycji Zina iii ligi 
ŁoLiF:
 Strażacy itV media Łowicz – 
marbud Chąśno 2:3�(1:1);�br.:�Łu-
kasz�dąbrowski�(9)�i�kamil�owcza-
rek� (20)� –� dominik� kotlarski� (5),�
Robert�tuszyński� (23)� i�kamil�Gać�
(24)
 karczma Bednarska Bedna-
ry – kS Żychlin 2:4 (1:3);�br.:�do-

minik� trałut� (9)� i� Wojciech� Guzek�
(24)�–�michał�sokołowicz�2�(3�i�17),�
Łukasz�Gunerka�(7)�i�dariusz�szcze-
śniak�(11)
 Bezedura Łowicz – LZS Błę-
kitni ii Dmosin Łowicz 2:2� (2:2);�
br.:� sebastian� cichal� (5)� i� mariusz�
dymek� (9)� –� mariusz� supera� (6)� i�
szymon�kopeć�(10)
 FC Jeziorko – kropidła Nie-
pokalanów 4:2� (0:1);� br.:� adrian�
Grzanka� 3� (19,� 24� i� 24)� i� Jakub�
siatkowski�(21)�–�mateusz�kapusta�
(12)�i�mateusz�uczciwek�(23)
 LkS Victoria Zabostów Duży – 
Ha-Ha-Ha! Łowicz 3:3� (0:0);� br.:�
Łukasz�scęcelek�2� (17� i�23)� i�da-
wid�Gałązka�(18)�–�Jakub�papuga�
2�(20�i�24)�i�krystian�cipiński�(22)
 oSP Soccer Stachlew –  
GmG elektrosystem Łowicz 1:2�
(1:2);�br.:�mariusz�Wieczorek�(12)�–�
cezary�zimny�(6)�i�mateusz�krysiak�
(10)

tabela:
1.�marbud�chąśno�(1)�� 4�� 12�� 18-5

2.�ks�żychlin�(3)�� 4�� 12�� 14-3

3.�lzs�błękitni�ii�dmosin�(2)�� 4�� 10�� 16-4

4.�strażacy�itV�media�Łowicz�(4)�� 4���� 9�� 10-5

5.�GmG�elektrsystem�Łowicz�(5)�� 4���� 9���� 8-5

6.�Fc�Jeziorko�(6)�� 4���� 6���� 8-8

7.�ha-ha-ha!�Łowicz�(7)�� 4���� 4�� 10-13

8.�osp�soccer�stachlew�(8)�� 4���� 3���� 5-13

9.�kropidła�Niepokalanów�(9)�� 4���� 3���� 8-18

10.�bezedura�Łowicz�(11)�� 4���� 1���� 5-11

11.�Victoria�zabostów�duży�(12)�� 4���� 1���� 6-16

12.�karczma�bednarska�(10)�� 4���� 0���� 5-12

Bezedura (niebieskie�stroje)�zremisowała�z�błękitnymi�ii

Piłka halowa|�Robkol�iV�liga

Mało zmian w czołówce
Po piątej kolejce spotkań  

w Robkol IV lidze mieliśmy mało 
zmian w samej czołówce tabe-
li. Pozycję lidera obronił zespół 
ZSKCR Zduńska Dąbrowa, któ-
ry tym razem pokonał Yogi Team 
Łowicz 2:1. Kolejne zwycięstwo 
na swoim koncie zanotował Va-
gat Domaniewice, który tym ra-
zem wygrał z Lamelą Łowicz 6:3. 
Trzeci w tabeli zespół Vinci Ło-
wicz również zyskał trzy punkty 
w meczu z Genesis Łowicz. 

Wysokie zwycięstwo odniosła 
drużyna Fenixu Boczki Chełmoń-
skie. Drużyna Marka Borkowskie-
go wygrała aż 5:1. 

Sześć goli padło w meczu Ko-
lejarza Łowicz z Mikobą United 
Klewków. Zespół z Klewkowa 
wygrał 4:2. Mikoba prowadzi-
ła już 4:0, ale w końcowcej fazie 
meczu dwa gole dla Kolejarza 
strzelił Dawid Kubel, tym samym 
zmniejszając ostateczne rozmiary 
porażki.  ever

5. kolejka Robkol iV ligi ŁoLiF:
 kS ostrowiec – Żuberki Łowicz 
3:0 (0:0);� br.:� mateusz� klimczak� 2�
(17�i�24)�i�mateusz�sierota�(23)
 Vinci Łowicz – Genesis Łowicz 
3:1�(1:1);�br.:�michał�słubik�(2)�i�Jan�
sejdak�2�(15�i�18)�–�błażej�Grzego-
ry-Roróg�(4)

 LkS Vagat Domaniewice – La-
mela Łowicz 6:3�(1:1);�br.:�mateusz�
kardas�2�(11�i�13),�Jakub�kirej�(16),�
dawid�sztampke�2�(17�i�21)�i�ceza-
ry�kiszelewski�(23)�–�patryk�Janicki�
(4),� mateusz� Wójcik� (18)� i� tomasz�
mycka�(24)
 oSP Seligów – LkS Fenix Bocz-
ki Chełmońskie 1:5� (1:1);� br.:�
Wiktor�pietruszewski�(4)�–�dominik�
kozieł�2� (3� i�22),�adrian�kobierec-
ki�(9),�tomasz�sierota�(17)�i�Łukasz�
pietrzak�(19)
 kolejarz Łowicz – mikoba uni-
ted klewków 2:4� (1:1);�br.:�dawid�
kubel�2�(20�i�23)�–�kordian�Gromek�
(3),�marek�kuc�2� (4� i�6)� i�mateusz�
Walczak�(13)
 yogi team Łowicz – ZSCkR 
Zduńska Dąbrowa 1:2� (1:2);� br.:�
paweł� kutkowski� (5)� –� szymon�
Wódka�2�(9�i�11)

1.�zsckR�zduńska�dąbrowa�(1)�� 5�� 15�� 14-3

2.�lks�Vagat�domaniewice�(2)�� 5�� 13�� 22-8

3.�Vinci�Łowicz�(3)�� 5�� 12�� 17-7

4.�lks�Fenix�boczki�chełmońskie�(5)��5�� 10�� 18-10

5.�yogi�team�Łowicz�(4)�� 5���� 9���� 9-7

6.�mikoba�united�klewków�(9)�� 5���� 6���� 8-11

7.�kolejarz�Łowicz�(6)�� 5���� 6�� 11-15

8.�ks�ostrowiec�(10)�� 5���� 6�� 11-16

9.�żuberki�Łowicz�(7)�� 5���� 6���� 7-13

10.�osp�seligów�(8)�� 5���� 3�� 11-15

11.�lamela�Łowicz�(11)�� 5���� 3�� 10-22

12.�Genesis�Łowicz�(12)�� 5���� 0���� 4-17

Piłka nożna|�turniej�o�puchar�marszałka�–�rocznik�2005

Pelikan 2005 ze srebrem
Zespół MUKS Pelikan Łowicz 

z rocznika 2005 zdobył srebr-
ne medale w halowym turnieju  
i Puchar Marszałka wojewódz-
twa łódzkiego w piłce halowej. 
Łowiczanie w finale wysoko ule-
gli Lechii Tomaszów, ale zajęcie 
drugiego miejsca trzeba odbierać  
w kategoriach dużego sukcesu.

W rozgrywkach grupowych 
podopieczni trenera Marcina 
Rychlewskiego zdobyli siedem 
punktów. W pierwszym meczu 
łowiczanie zremisowali z Wartą 
Sieradz 1:1, a w kolejnych dwóch 
meczach odnieśli dwa bardzo 
ważne zwycięstwa. Dzięki temu 
świętowali awans do meczu pół-
finałowego, w którym spotkali 
się z Widzewem Łódź. 

Mecz półfinałowy był bar-
dzo wyrównanym i ciekawym 
do oglądania spotkaniem. Łowi-
czanie wykazali się większą de-
terminacją i lepszą skutecznością 

ponieważ wygrali 2:1 i awanso-
wali do finału imprezy.

W finale gracze Pelikana mie-
rzyli się z bardzo mocną drużyną 
Lechii Tomaszów Mazowiecki. 
Zespół z Tomaszowa Mazo-
wieckiego od pierwszych mi-
nut narzucił swój styl gry, szyb-

ko strzelił gole i po stracie kilku 
goli z graczy Pelikana 2005 uszło 
powietrze. Ostatecznie Pelikan 
2005 przegrał w finale aż 1:8 
i zakończył rywalizację na dru-
gim miejscu.

Pelikan 2005 pokazał, że bar-
dzo dobra dyspozycja w lidze 

okręgowej przekłada się rów-
nież na rywalizację na poziomie 
wojewódzkim. To drugi srebrny 
medal MUKS Pelikan Łowicz  
w rozgrywkach o Puchar Mar-
szałka województwa łódzkiego. 
Najpierw drugie miejsce zajęli 
gracze z rocznika 2006, a teraz o 
rok starsi koledzy.  ever

mecze grupowe:
 mukS Pelikan-2005 Łowicz – 
Warta Sieradz jr 1:1;�rzuty�karne�
4:3
 mukS Pelikan-2005 – ŁkS 
Łódź 3:2
 mukS Pelikan-2005 – Włók-
niarz moszczenica 3:2
Półfinał: 
 mukS Pelikan-2005 Łowicz – 
Widzew Łódź 2:1
Finał
 mukS Pelikan-2005 Łowicz – 
Lechia tomaszów mazowiecki 
1:8
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Gracze Pelikana 2005 zajęli�drugie�miejsce�w�województwie�łódzkim

Sport Szkolny�|�powiatowa�Gimnazjada�szkolna�w�unihokeju�chłopców

Uczniowie z Nowych Zdun z mistrzowskim tytułem
Hokeiści z Nowych Zdun, 

po roku przerwy, wrócili na mi-
strzowski fotel. W tym roku ze-
spół z SP Nowe Zduny ponow-
nie sięgnął po mistrzowski tytuł. 
We wtorek 28 listopada w Gim-
nazjum im. J. Chełmońskiego w 
Bielawach odbyły się powiatowe 
Igrzyska Młodzieży Szkolnej w 
unihokeju chłopców. Wystartowa-
ło 5 drużyn. Zwyciężyli właśnie 
chłopcy ze Szkoły Podstawowej 
w Zdunach, którzy awansowali do 
1/2 finału wojewódzkiego.

W składzie mistrzów powiatu 
łowickiego z SP Nowe Zduny gra-
li:     Tomasz Chlebny, Michał Cią-
pała, Adam Górski, Mateusz Ka-
szewski, Michał Koza, Mateusz 
Kubica, Janusz Nasalski, Piotr Pi-
kulski, Wiktor Świątkowski, Artur 
Witkowski, Szymon Wojtysiak, 

Jakub Wódka, Szymon Zygmunt. 
Nauczyciel wychowania – fizycz-
nego: Maciej Perzyna. 

Mistrzowie powiatu zagra-
ją oczywiście w zawodach rejo-
nowych, gdzie zwycięstwo daje 
przepustkę do walki o medale w 
finałach wojewódzkich. zł

 
 Gimnazjum nr 2 w Dzierzgów-
ku – SP nr 2 w Łowiczu 1:1
 Gimnazjum w Bielawach – SP 
w Nowy Zdunach 0:2
 Szkoła Podstawowa w Doma-
niewicach – Gimnazjum nr 2  
w Dzierzgówku 3:1
  SP nr 2 w Łowiczu – SP  
w Nowy Zdunach 0:2
  SP w Domaniewicach – Gim-
nazjum w Bielawach 0:4
 SP w Nowy Zdunach – Gimna-
zjum nr 2 w Dzierzgówku 3:0

  Szkoła Podstawowa nr 2 w 
Łowiczu – Gimnazjum w Biela-
wach 1:2
 Szkoła Podstawowa w Nowy 
Zdunach – Szkoła Podstawowa 
w Domaniewicach 0:0
  Gimnazjum nr 2 w Dzierzgów-
ku – Gimnazjum w Bielawach 1:0 

 SP w Domaniewicach – SP nr 2  
w Łowiczu 2:1

1.�sp�w�Nowy�zdunach�� � � 7�pkt.�

2.�sp�w�domaniewicach�� � � 5�pkt.

3.�Gimnazjum�w�bielawach�� � � 4�pkt.

4.�Gimnazjum�nr�2�w�dzierzgówku�� � 3�pkt.

5.�sp�nr�2�w�Łowiczu�� � � 1�pkt.

Sport Szkolny |�powiatowa�Gimnazjada�szkolna�w�unihokeju�dziewcząt�

Dziewczyny z Bielaw obroniły tytuł mistrza
Bardzo dobrze spisały się 

Uczennice z Gimnazjum w Bie-
lawach, które w poniedziałek  
27 listopada wzięły udział w Po-
wiatowej Gimnazjadzie Szkolnej  
w unihokeju dziewcząt w hali 
sportowej w Bielawach i obroniły 
mistrzostwo powiatu łowickiego. 
Zespół Artura Tokarskiego wy-
grał cztery mecze i odnotował je-
den remis. 

W finale uczennice z Bielaw 
pokonały podopieczne Iwony 
Rondoś z SP 1 Łowicz 1:0. W me-
czu grupowym tych zespołów był 
remis 0:0. To świadczy o wyrów-
nanym poziomi tych zawodów. 
Dziewczyny z dawnego Gimna-
zjum nr 1 w Łowiczu były bliskie 
sprawienia niespodzianki i musia-
ły zadowolić się drugą lokatą.  

W meczu o pamiątkowy pu-
char za trzecie miejsce Zespół 
Szkół Publicznych w Kocierzewie 
Południowym pokonał w karnych 
ekipę SP Nowe Zduny. 

W mistrzowskiej ekipie GP 
Bielawy, która zagra w zawodach 
rejonowych, grały: Justyna Hole-
wa, Klaudia Barańska, Zuzanna 
Balcerska, Małgorzata Czaplicka, 
Amelia Budzałek, Maria Baleja, 
Natalia Dyszerowicz,  Aleksan-
dra Janiak,  Magdalena Olejni-

czak,  Joanna Skonieczna,  Sandra  
i Anna Urbańska – nauczyciel w-f: 
Artur Tokarski.  zł

Grupa A:
 Szkoła Podstawowa w Nowy 
Zdunach – Szkoła Podstawowa 
w Domaniewicach 3:0
 Szkoła Podstawowa w Doma-
niewicach – Zespół Szkół Pu-
blicznych w kocierzewie Połu-
dniowym 0:0
 Zespół Szkół Publicznych  
w kocierzewie Południowym 

– Szkoła Podstawowa w Nowy 
Zdunach 1:4

tabela grupy A:
1.�sp�w�Nowy�zdunach�� �4�pkt.�br.�7:1

2.�zsp�w�kocierzewie�płd.� �1�pkt.�br.�1-4

3.�sp�domaniewicach�� �1�pkt.�br.�0-3

Grupa B:
 SP nr 1 w Łowiczu – Gimna-
zjum w Bielawach 0:0
 Gimnazjum w Bielawach – 
Zespół Szkolno-Przedszkolny 
w Starym Waliszewie 2:0 

 Zespół Szkolno-Przedszkolny 
w Starym Waliszewie – Szkoła 
Podstawowa nr 1 w Łowiczu 0:1

tabela grupy B:
1.�Gimnazjum�w�bielawach�� �3pkt.�br.�2-0

2.�sp�nr�1�w�Łowiczu�� �3pkt.�1-0

3.�zs-p�w�starym�Waliszewie�� �0�pkt.

Półfinały:
 Szkoła Podstawowa w Nowy 
Zdunach – Szkoła Podstawowa 
nr 1 w Łowiczu 0:1
 Gimnazjum w Bielawach – Ze-
spół Szkół Publicznych w kocie-
rzewie Południowym 5:2
mecz o iii miejsce:
 Szkoła Podstawowa w Nowy 
Zdunach – Zespół Szkół Pu-
blicznych w kocierzewie Połu-
dniowym 2:2, dogrywka 0:0, 
karne 1:2
Finał: 
 Szkoła Podstawowa nr 1 w Ło-
wiczu – Gimnazjum w Bielawach 
0:1

kolejność końcowa:
1.�Gimnazjum�w�bielawach

2.�sp�nr�1�w�Łowiczu

3.�zsp�w�kocierzewie�południowym

4.�szkoła�podstawowa�w�Nowy�zdunach

5-6.�sp�w�domaniewicach

��������zsp�w�starym�Waliszewie

ekipa dziewczyn z Gimnazjum w Bielawach�została�mistzami�powiatu�

Chłopcy z Nowych Zdun�wygrali�rywalizację�powiatową.
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Dart |�7.�kolejka�i�ligi�Łsd

Orły Ozorków wyjechali 
z Łowicza pokonani

Sukces odnieśli zawodnicy 
ŁKD Leg Łowicz w spotkaniu z 
Orłami Ozorków podczas 7. kolej-
ki I ligi ŁSD, czyli Łódzkiej Ligi 
Darta. W niedzielę, 10 grudnia ło-
wiczanie pokonali u siebie rywali 
9:5, choć wygrana wcale nie była 
taka pewna. Wprawdzie w ubie-
głym roku łowiczanie wygrali z 
Orłami, ale goście stanowią dosyć 
mocną drużynę i wynik tego me-
czu nie był do końca przesądzony.

Najlepszy wynik dla druży-
ny zdobył Artur Siekierski – 3,5 
punktu, ale “czarnym koniem” 
rozgrywek, jak ocenił występ ko-
legi kapitan drużyny, Sylwester 
Grzanka,  był Artur Wójcik, któ-
ry wszedł na zmianę za Marci-
na Wrońskiego i wygrał lega 2:0 
z mocnym zawodnikiem, zdoby-
wając cenny punkt dla Łowicza. 
W ekipie Lega Łowicz wystąpi-
li również wspomniani wcześniej 
Grzanka i Wroński oraz Jacek Ko-
cus. Wszyscy trzej “ugrali” po 1,5 
punktu. 

Kolejnym rywalem Lega bę-
dzie drużyna Autsajderzy Łódź, 
a spotkanie zostanie rozegrane w 
Łowiczu, w niedzielę, 7 stycznia 
2018 roku, o godz. 17.00.   Gogo

 7. kolejka i ligi ŁSD: Łkd� leg�
Łowicz�–�orły�ozorków�9:5,�autsaj-
derzy�Łódź�–�Vendetta�zgierz�5:9,�

aztex�Łódź�–�sami�swoi�Łódź�2:12,�
czarny�koń�Łódź�–�bolteam�Łódź�
8:6� i� dartsway� Łódź� –� Włóczykije�
Łódź�przełożono.

1.�sami�swoi�Łódź�(1)� 7� 12� 73-25

2.�Włóczykije�Łódź�(2)� 5� 10� 53-17

3.�Łkd�leg�Łowicz�(3)� 7� ��9� 55-43

4.�Vendetta�zgierz�(4)� 6� ��9� 44-40

5.�czarny�koń�Łódź�(7)� 6� ��6� 40-44

6.�orły�ozorków�(5)� 6� ��5� 37-47

7.�autsajderzy�Łódź�(6)� 6� ��5� 40-58

8.�dartsway�Łódź�(8)� 4� ��3� 28-28

9.�bolteam�Łódź�(9)� 7� ��3� 38-60

10.�aztex�Łódź�(10)� 7� ��0� 26-72

 8. kolejka i ligi ŁSD 
(2018.01.07): Łkd�leg�Łowicz�–�
autsajderzy�Łódź,�bolteam�Łódź�–�
dartsway�Łódź,�sami�swoi�Łódź�–�
czarny�koń�Łódź,�Vendetta�zgierz�
–�aztex�Łódź�i�orły�ozorków�–�Włó-
czykije�Łódź.

Zwycięska drużyna ŁkD Leg 
Łowicz�po�niedzielnym�spotkaniu�
z�orłem�ozorków.

Dart |�11.�turniej�XiX�edycji�omŁ

Kocus goni Grzankę
Tytuł zwycięzcy 11. turnieju 

XIX edycji Otwartych Mistrzostw 
Łowicza w darcie 501 d.o., roze-
granego 8 grudnia zdobył Jacek 
Kocus, który depcze ”po piętach” 
w klasyfikacji generalnej Sylwe-
strowi Grzance. W piątkowych 
rozgrywkach wzięło udział łącznie 
jedenastu zawodników. Wśród nich 
po raz pierwszy w tej edycji wystą-
pili Mariusz Siekierski, Robert Do-
mińczak i Marek Piaskowski.

Dobry start zaliczył podczas 
spotkania Michał Kryszkiewicz, 
który zajął drugie miejsce, a na 
trzecim znalazł się Artur Wójcik. 
Dotychczasowy lider rozgrywek, 
Grzanka, uplasował się dopiero 
na czwartej pozycji. W dalszej ko-
lejności znaleźli się: Piotr Pernak 
i Marek Piaskowski (5-6), Bogdan 
Adamczyk i Paweł Adamczyk (7-
8) oraz Mariusz Siekierski, Mar-
cin Podrażka i Robert Domińczak.

W klasyfikacji generalnej na-
dal na czele stawki znajduje się 
Grzanka, ale tuż za nim, ze stra-
tą tylko sześciu punktów jest Ko-
cus. Trzecie miejsce w dalszym 
ciągu należy do Kryszkiewicza, a 
czwarte do Wrońskiego. 

Następne spotkanie rozegrane 
zostanie przy wigilijnym stole w 
piątek, 16 grudnia, tradycyjnie już 
w Barze Maja przy ul. Dworcowej 
8 o godz.19.00.  Gogo

11. turniej XiX edycji otwartych 
mistrzostw Łowicza w dartcie 
501 d.o.: 

1.�sylwester�Grzanka�-�Łkd�leg�Łowicz�(1)� 148

2.�Jacek�kocus�-�Łkd�leg�Łowicz�(2)�� 142

3.�michał�kryszkiewicz�-�Łkd�leg�Łowicz�(3)� 122

4.�marcin�Wroński�-�Łkd�leg�Łowicz�(4)� 104

5.�artur�Wójcik�-�Łkd�leg�Łowicz�(5)� 92

6.�paweł�adamczyk�(6)� 82

7.�artur�siekierski�-�Łkd�leg�Łowicz�(7)� 56

8.�kamil�kryszkiewicz�(8)� 50

9.�piotr�pernak�(10)� 30

10.�bogdan�adamczyk�(11)� 28

11.�artur�borowiec�(9)� 26

12.�marcin�podrażka�(13)� 16

13.�bogusław�zagawa�(12)� 14

14.�piotr�zarzycki�(14)� 12

15.�marek�piaskowski�(-)� 8

16.�przemysław�markowski�(15)� 6

������sylwester�owczuk�(15)� 6

������tomasz�Wilk�(15)� 6

������marcel�Wolski�(15)� 6

20.�Robert�domińczak�(-)� 4

������zbigniew�kruś�(19)� 4

������mariusz�siekierski�(-)� 4

Jacek kocus (drugi z prawej) został zwycięzcą�piątkowego�turnieju.
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koszykówka�|�Wizyta�trenera�dragana�Ristanovića�w�sp�7�Łowicz�

Gość z Serbii na lekcji  wychowania fizycznego
W środę 6 grudnia serbski 

szkoleniowiec Dragan Ristano-
vić, który pracuje z młodzieżą w 
klubie UMKS Księżak Łowiczu i 
w stowarzyszeniu Pro-Basket Ło-
wicz odwiedził młodzież z SP 7 
Łowicz. Trener koszykówki po-
prowadził zajęcia z klasą VI a i z 
dziewczętami z klas VII. 

Uczniowie poznali podstawy 
koszykówki. Wykonali kilka cie-
kawych ćwiczeń, które miały na 
celu poprawę techniki. Po zaję-
ciach wszyscy byli zmęczeni ale 
bardzo zadowoleni. 

Dragan Ristanović jako koszy-
karz zdobywał mistrzostwo Ser-

bii i Czarnogóry z Partizanem 
Belgrad oraz mistrza Słowacji z 
Slovakofarma Pezinok. Ma na 
koncie tytuł najlepszego zawod-
nika sezonu 1998/1999 ligi Sło-
wackiej. Jako trener w sezonie 
2009/2010   z “Patrioti” Levice 
Słowacja awansował do play-off, 
a w sezonie 2015/2016 z MBK 
Rieker Com-Therm Komárno 
zdobył wicemistrzostwo Słowa-
cji. Lekcja z takim mistrzem była 
bardzo ciekawa. 

Na koniec lekcji przyszedł Mi-
kołaj i wręczył słodkie upomin-
ki, ponieważ akurat tego dnia ob-
chodziliśmy Mikołajki.  zł

uczniowie SP 7 Łowicz po�lecji�koszykówki�z�trenerem�z�serbii�
draganem�Ristanovićem.

Adrian kotlarski (16)�rozegrał�dobry�mecz�w�barwach�juniorów�księżak

koszykówka�|�Wojewódzka�liga�kadetów�u-18�m

Juniorzy Księżaka ponownie
ze zwycięstwem

Drugie zwycięstwo w lidze wo-
jewódzkiej juniorów odnieśli ko-
szykarze UMKS Księżak Łowicz 
z rocznika 2001-2002. Podopiecz-
ni trenera Piotr Rutkowski  w so-
botę 9 grudnia 2017 roku, po raz 
drugi w tym sezonie pokonali 
SKS Start Łódź (82:69)

Łowiczanie wiedzieli, że mają 
szansę w tym pojedynku na wy-
graną, ponieważ w trzy dni wcze-
śniej wygrali z tym rywalem mecz 
w Łodzi. 

Początek meczu nasi gracze 
mieli bardzo słaby. Chory Kac-
per Dudek musiał częściej scho-
dzić z boiska i dopiero z biegiem 
minut łowiczanie się rozkręcali. 
Po 10 minutach przegrywali 6:12 i 
łowicki szkoleniowiec był mocno 
zdenerwowany. 

Księżacy dopiero po przerwie 
weszli na swoje obroty i zagrali 
dobre zwody. Przez kilka minut 
przycisnęli rywala na całym bo-
isku i szybko odskoczyli na pewną 
przewagę, którą swobodnie utrzy-
mali do końcowego gwizdka. 

Najbardziej skutecznym za-
wodnikiem w drużynie Księża-

ka był w tym pojedynku Bartosz 
Dylik, który zdobył aż 32 punkty 
(3x3). Dobrze radzili sobie także 
Szymon Gładki (16), Adrian Ko-
tlarski (12) i Julian Potocki (11).

– Dwie pierwsze kwarty zagrali 
bardzo słabo. W pierwszej kwar-
cie rzucić 6 punktów to przecież 
masakra. Po ostrej reprymendzie 
w szatni trzecią odsłonę wygrali 
30:13. Zaczęli kryć na całym bo-
isku, dobrze grali w ataku i wy-

grali. Do przerwy się gubili, po 
przerwie grali na poziomie. Nie 
eksploatowałem Kacpra Dudka, 
który był przeziębiony, co mogło 
być przyczyną słabszej gry zespo-
łu, ale udało się i wygrali – podsu-
mował trener Rutkowski.

Następna kolejka odbędzie się 
dopiero w sobotę, 23 grudnia o 
godz. 10.00. Juniorzy Księżaka 
zmierzą się ze Ósemką Skiernie-
wice w Łowiczu.  zł 

8. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki juniorów u-18:
 umkS księżak-2001 Łowicz 
– SkS Start Łódź 82:69� (6:12,�
22:19,�30:13,�24:25)�księżak:�bar-
tosz�dylik�32�(3×3),�szymon�Gład-
ki� 16� (1×3),� adrian� kotlarski� 12,�
Julian� potocki� 11� (1×3)� i� mateusz�
Gładki� oraz� andrzej� Górniak� 4,�
szymon�ziemecki�4,�Wojciech�ku-
charek�2,�kacper�dudek�1,�michał�
kuliński�i�mateusz�kobuszewski.
 Pozostałe wyniki: Łks� szkoła�
Gortata� i� Łódź� –� mks� ósemka�
skierniewice�xxx,�Łks�szkoła�Gor-
tata�ii�Łódź�–�azs�pWsz�skiernie-
wice�62:65,�pawo�pkk�99�pabiani-
ce�–�kks�pro-basket�kutno�69:82.�

1.�kks�pro-basket�kutno�(1)� 7� 14� 788-477

2.�pawo�pkk�99�pabianice�(2)� 7� 12� 645-512

3.�azs�pWsz�skierniewice�(3)� 7� 11� 509-536

4.�Łks�szkoła�Gortata�i�Łódź�(4)� 5� 10� 555-202

5.�umks�księżak-2001�Łowicz�(7)� 8� 10� 521-641

6.�mks�ósemka�skierniewice�(5)� 7� ��9� 452-527

7.�sks�start�Łódź�(8)� 8� ��9� 378-834

8.�Łks�szkoła�Gortata�ii�Łódź�(6)� 7� ��8� 399-518

 9. kolejka woj. ligi koszykówki 
juniorów u-18 (2017.12.16):�Łks�
szkoła�Gortata�i�Łódź�–�Łks�szko-
ła�Gortata� ii�Łódź� (s,�godz.�10.00),�
kks�pro-basket�kutno�–�azs�pWsz�
skierniewice�(s,�godz.�10.00),�pawo�
pkk�99�pabianice�–�sks�start�Łódź�
(s,�godz.�16.30).
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PRoGNoZA PoGoDy�|�14.12.2017�–�19.12.2017

biuRo�meteoRoloGiczNe�cumulus

PRoGNoZA BiometeoRoLoGiCZNA 
pogoda�na�ogół�niekorzystnie�wpływać�będzie�
na�nasze�samopoczucie.�osłabiona�sprawność�
psychofizyczna�i�fizyczna.

SytuACJA  SyNoPtyCZNA: 
pogodę�kształtuje�zatoka�niżowa�znad�morza�
północnego.�z�zachodu�napływa�wilgotna��
i�chłodna�masa�powietrza�polarno-morskiego.

CZWARtek - Piątek: 
W�czwartek�pochmurno,�okresami�z�opadami�
deszczu�ze�śniegiem�i�deszczu,�chłodno.
W�piątek�pochmurno,�miejscami�słabe�opady�
deszczu.�Widzialność�dobra,��
w�czasie�opadów�umiarkowana.
Wiatr�południowo-zachodni�i�południowy,�
umiarkowany,�6-8�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�4�st.�c�do�+�5�st.�c.
temp.�min�w�nocy:�+�1�st.�c�do��-�1�st.�c.

SoBotA - NieDZieLA: 
zachmurzenie�duże,�okresami�przejaśnienia,��
bez�opadów,�chłodno.�Widzialność�dobra.
Wiatr�zachodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-7�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�2�st.�c�do��+�3�st.�c.
temp.�min�w�nocy:��-�1�st.�c�do��-�2�st.�c.

PoNieDZiAŁek - WtoRek: 
zachmurzenie�duże�z�rozpogodzeniami,��
bez�opadów,�chłodno.��
Widzialność�dobra.�Wiatr�zachodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-8�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�1�st.�c�do��+�2�st.�c.
temp.�min�w�nocy:��-�1�st.�c�do�-�3�st.�c.
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Nowy�Łowiczanin�
tygodnik�ziemi�Łowickiej
członek�stowarzyszenia�Gazet�lokalnych

WyDAWCA: 
oficyna�Wydawnicza�„Nowy�Łowiczanin”
Waligórscy�s.c.�w�Łowiczu
99-400�Łowicz,�ul.�pijarska�3a,�
tel./fax�46�837-46-57,�46�837-37-51
e-mail:�redakcja@lowiczanin.info�
adres�dla�korespondencji:�
99-400�Łowicz,�skrytka�pocztowa�68.�

ReDAkCJA W ŁoWiCZu: 
Redaktor naczelny:�Wojciech�Waligórski�
Dyrektor zarządzający:�ewa�mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: 
agnieszka�antosiewicz,�tomasz�bartos,��
marcin�a.�kucharski,�tomasz�matusiak,��
mirosława�Wolska-kobierecka,
paweł�a.�doliński�(sport)

Stale współpracuje: 
mł.�asp.�urszula�szymczak�(kronika�policyjna)�

Redakcja�zastrzega�sobie�prawo�skracania��
nadesłanych�tekstów,�zmiany�ich�tytułów,��
dodawania�śródtytułów.�
Nie�odsyłamy�niezamówionych�tekstów.�

ogłoszenia ramkowe i reklamy�
przyjmujemy�telefonicznie,�faxem:�(46�837-37-51,��
46�830-34-08),�e-mailem�(reklama@lowiczanin.info)�
lub�osobiście�w�biurze�ogłoszeń,�ul.�pijarska�3a,��
w�pon.,�wt.�i�pt.�w�godz.�7.30-18.00,��
śr.�i�czw.�w�godz.�7.30-16.00,��
sob.�w�godz.�8.00-14.00.

ogłoszenia drobne przyjmowane�są�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń,�punktach�wymienionych�na�stro-
nie�28,�a�także�przez�stronę�www.lowiczanin.info
Skład tekstu�własny.�

Druk: seReGNi�pRiNtiNG�GRoup�sp.�z�o.o.��
03-796�Warszawa,�ul.�Rzymska�18a.

Nakład�kontrolowany�Nowego�Łowiczanina��
8.300�egz.�Nakład�wraz�z�wydaniem�głowieńskim�
(Wieści�z�Głowna�i�strykowa),�też�kontrolowanym�
przez�zkdp:�10.560�egz.

100%
własności�polskiej
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koszykówka�|�3.�kolejka�wojewódzkiej�ligi�żaczek�u-13�k�

Łowiczanki nadal bez wygranej
Trzeci ligowy turniej mają za 

sobą młode koszykarki, które wal-
czą o ligowe punkty w wojewódz-
kiej lidze młodziczek do lat 13 (U 
13K). Łowiczanki z UMKS Księ-
żak Łowicz z roczników 2005 i 
2006 zagrały w 2 grudnia w Beł-
chatowie. W tym sezonie w lidze 
rywalizuje 8 zespołów, które gra-
ją systemem „każdy z każdym” i 
rewanż na turniejach, gdzie roz-
grywają po dwa spotkania. Pod-
opieczne trenerki Mileny Wysoc-
kiej na razie nie zdołały wygrać 
meczu, ale widać duże postępy i 
to cieszy. 

W trzecim turnieju łowiczanki 
Księżaka-2005 dwukrotnie uległy 
rywalkom. Najpierw przegrywały 
z KKS Pro-Basket Kutno 37:90, 
a następnie z MUKS Bełchatów 
47:55.

Pro-Basket Kutno to bardzo sil-
na drużyna, która dotychczas ma 
na swoim koncie wszystkie wy-
grane mecze. Trudno się więc dzi-
wić, że łowiczanki nie mogły być 
równym przeciwnikiem w grze na 
parkiecie, ale ambitnie podeszły 
do swojego zadania. Walczyły 
dzielnie, ale przegrywały w każ-
dej kwarcie spotkania.

Drugi mecz był łatwiejszy, ale 
nie udało się wygrać. Księżaczki 
były blisko rywala, ale ostatecznie 
przegrały różnicą 8 oczek. 

- Ekipa z Kutna była poza za-
sięgiem. To bardzo mocny, wyse-
lekcjonowany  zespół. Natomiast 
z pojedynku z ekipą z Bełchato-
wa mogę być zadowolona. Jesz-
cze rok temu z tym zespołem nie 
mieliśmy najmniejszych szans, 
przegrywając 50 oczek. Teraz wi-
dać, że gonimy rywalki. Mam na-
dzieję, że zwycięstwo w końcu na-
dejdzie – oceniła trenerka Milena 
Wysocka. 

W sobotę, 16 grudnia, łowi-
czanki rozegrają ostatni mecz w 

tej rundzie, a rywalkami będą ko-
szykarki UKS Atlas Ksawerów. 
Spotkanie odbędzie się przed wła-
sną publicznością, w hali sporto-
wej OSiR nr 2 w Łowiczu o godz. 
12.00. Czekamy na pierwsze ligo-
we zwycięstwo.  zł 

3. runda wojewódzkiej  ligi 
koszykówki młodziczek młod-
szych u-13:
kkS Pro-Basket kutno – umkS 
księżak-2005 Łowicz 90:37�
(21:10,�27:8,�20:10,�22:9)
księżak: Natalia� Wróblewska� 15,�
patrycja� tomaszkiewicz� 9,� Nadia�
duranowska� 5,� zuzanna� Gędek�
2,� karolina� choińska� 2,� malwina�
blus� 2,� Julia� Wichulska� 2,� antoni-
na�kuleta,�Julia��muras�i�katarzyna�
kaczyńska.� Najwięcej� dla� pro-ba-
sketu:�alicja�sobczyk�17�i�martyna�
królikowska�16.
umkS księżak-2005 Łowicz – 
mukS Bełchatów 47:55 (14:15,�
13:17,�10:14,�10:9)
księżak: Natalia� Wróblewska� 16,�
patrycja� tomaszkiewicz� 13,� karo-
lina� choińska� 7,� zuzanna� Gędek�
5,� Nadia� duranowska� 4,� Julia� Wi-
chulska� 2,� antonina� kuleta,� Julia�
muras,� malwina� blus� i� katarzyna�

kaczyńska.� Najwięcej� dla� bełcha-
towa:�maja�madej�14�i�alicja�kule-
sza�12.
Pozostałe wyniki: muks�bełcha-
tów�–�kks�pro-basket�kutno�24:61,�
uks�atlas�ksawerów�–�muks�Wi-
dzew� Łódź� 17:74,� muks� Widzew�
Łódź� –� Łks� kk� szkoła� Gortata�
Łódź� 60:32,� Łks� kk� szkoła� Gor-
tata� Łódź� –� uks� atlas� ksawerów�
44:42,� aks� sms� Łódź� –� mks�
ósemka�skierniewice�11:133.�

1.�kks�pro-basket�kutno�(1)� 5� 10�430-126

2.�muks�Widzew�Łódź�(5)� 5� ��9�276-167

3.�muks�bełchatów�(2)� 5� ��9�229-215

4.�mks�ósemka�skierniewice�(4)� 5� ��8�302-214

5.�aks�sms�Łódź�(3)� 5� ��7�218-334

6.�Łks�kk�szkoła�Gortata�Łódź�(7)� 5� ��7�189-296

7.�uks�atlas�ksawerów�(6)� 6� ��7�150-356

8.�umks�księżak-2005�Łowicz�(8)� 6� ��6�279-365

4. runda wojewódzkiej ligi ko-
szykówki młodziczek młod-
szych u-13 (2017.12.16): umks�
księżak-2005�Łowicz�–�uks�atlas�
ksawerów�(s,�godz.�12.00),�Łks�kk�
szkoła�Gortata�Łódź�–�muks�beł-
chatów,� muks� bełchatów� –� mks�
ósemka�skierniewice,�mks�ósem-
ka� skierniewice–� Łks� kk� szkoła�
Gortata�Łódź.

Łowiczanki nadal czekają�na�pierwsze�zwycięstwo.

Lekka atletyka |�mikołajkowy�konkurs�skoków�Wzwyż

Świetne skoki zawodników 
 z UKS Błyskawica 

Bardzo dobrze zaprezentowali 
się młodzi lekkoatleci z UKS Bły-
skawica Domaniewice w Mila-
nówku, gdzie w minioną niedzielę 
(10 grudnia) odbył się  Mikołajko-
wy Konkurs Skoków Wzwyż w 
Milanówku. 

Na te zwody, które w przeszło-
ści wygrywała Weronika Kaź-
mierczak, trenera Mieczysław 
Szymajda zabrał swoich pięciu 
podopiecznych, którzy zaprezen-
towali wysoki poziom. Trójka z 
nich wróciła do domu z puchara-
mi za miejsca na podium. 

Swoją formę i wielki talent po-
kazała 11-letnia Małgorzata Jakó-
biec, która w konkursie dzieci z 
roczników 2005-2007r. odniosła 
zdecydowane zwycięstwo z wyni-
kiem 143 cm. 

Dużą niespodziankę sprawiła 
również 12-letnia Kinga Czubiak. 

Reprezentantka Ziemi Łowickiej 
ustanowiła skokiem na wysokość 
137 cm nowy rekord życiowy i 
była druga. 

W tym samym konkursie do-
brze zaprezentowała się także 
Michalina Leszkiewicz (rocznik 
2006 .), która rezultatem 127 cm 

ustanowiła rekord życiowy, zaj-
mując miejsce czwarte. 

O rekord życiowy postarał się 
także jej rówieśnik Antek Abra-
mowicz, który skoczył na wyso-
kość 123 cm i zajął w konkursie 
chłopców z rocznika 2005 i młod-
si miejsce trzecie.  zł

kinga Czubiak, małgorzata Jakubiec i Antek Abramowicz  
z�pucharami�za�wystepy�w�milanówku.�

Piłka nożna�|�akademia�piłkarska�champions�Łowicz�

Srebrne medale piłkarzy Akademii
Po raz drugi piłkarskie święto 

dla młodych zawodników odbyło 
na hali Gimnazjum w Kompinie, 
gdzie Akademia Piłkarska Cham-
pions Łowicz zorganizowała drugi 
Mikołajkowy Turniej Halowej Pił-
ki Nożnej tym razem dla roczni-
ka 2009. Zwycięzcami zostali pił-
karze z AP Champions Piotrków 
Trybunalski. Świetnie spisali się 
również łowiczanie, którzy wy-
walczyli srebrne medale.  

Zawody rozegrano w sobo-
tę 9 grudnia i jak zwykle było to 
ogromne przeżycie dla najmłod-
szych piłkarzy. Trener Konrad 
Ścibor zaprosił do rywalizacji 7 
zespołów, które zagrały systemem 
„każdy z każdym”. Rozegrano 
łącznie 21 pojedynków, zatem 
każdy zespół stoczył sześć trud-
nych pojedynków. Dzieci podczas 
turnieju miały zapewniony poczę-
stunek, który przygotowali rodzi-
ce z łowickiego oddziału, zatem 
sił do walki nie brakowało. 

- Wszystkie mecze od począt-
ku były niezwykle wyrównane. 
Bardzo dobrze w towarzystwie 
drużyn z Akademii Piłkarskiej 
Champions prezentowała się dru-
żyna Orła Nieborów, która mocno 
rozpoczęła turniej zwycięstwem z 
AP Champions Rawa Mazowiec-
ka 3:2. W turnieju wzięła także 
udział SAP Andrespolia Wiśnio-
wa Góra, która okazała się nie-

zwykle wymagającym przeciw-
nikiem dla każdej mierzącej się z 
nią drużyną – relacjonował Kon-
rad Ścibor. 

Oprócz rywalizacji drużyno-
wej podczas turnieju prowadzono 
konkurs na najlepszego zawodni-
ka, bramkarza i strzelca turnieju. 
Królem strzelców został Bartosz 
Zaurski z Andrespolii Wiśniowa 
Góra, który zdobył aż 13 bramek. 
Drugie miejsce w tej klasyfikacji 
zajęli Jan Ścibor z AP Champions 
Łowicz I i Teo Oblette, którzy 
strzelili po 8 bramek. Najlepszym 
bramkarzem wybrano Mateusza 
Janickiego z AP Champions Ło-
wicz I a zawodnikiem turnieju zo-
stał Marcel Major z AP Cham-
pions Biała Rawska. zł

klasyfikacja turniej:
1.�ap�champions�piotrków�trybunalski

2.ap�champions�Łowicz�i

3.ap�champions�Rawa�mazowiecka

4.�sap�andrespolia�Wiśniowa�Góra

5.��ks�orzeł�Nieborów

6.�ap�champions�biała�Rawska

7.�ap�champions�Łowicz�ii

�
AP Champions Łowicz i:� � mate-
usz� Janicki,� mateusz� staszewski,�
antoni� szcześniak,� michał� kuciń-
ski,� Jan�ścibor,�dawid�Gosławski,�
olaf�mucha,�tomasz�Guz.
�
AP Champions Łowicz ii: �Jakub�
kutkowski,� ernest� Wolski,� antoni�
Waracki,� aleksy� Graczyk,� Jakub�
dudziński,� � mateusz� żabka,� bar-
tosz�Głowacki,�olaf�maciaszek�.

 młodzi piłkarze Akademii�ze�srebrnymi�medalami.

Piłka siatkowa |�4.�kolejka�sam

Korabka nadal liderem
Czwartą kolejkę spotkań 
w  piątek, 9 grudnia na 
parkiecie hali sportowej 
OSiR nr 2 w Łowiczu 
rozegrali amatorzy 
siatkówki, którzy po raz 
dziewiętnasty walczą o tytuł 
mistrza Łowicza.

Pierwsi zwycięstwo odnieśli za-
wodnicy z Korabki w pojedynku z 
Mnichami z Głowna. Podopiecz-
ni trenera Pawła Tomczaka wyszli 
na ten mecz w mocnym zestawie-
niu i widać było ich większe do-
świadczenie. Kiedy na rozegraniu 
przebywał Adam Pietrzak rywale 
nie mieli większych szans i łowi-
czanie szybko odskakiwali na kil-
ka punktów. 

Najwięcej emocji przyniósł 
ostatni set, w którym zacięta wal-
ka zakończyła się wynikiem 29:27 
dla UKS-u. W ten sposób Korab-
ka w dalszym ciągu pozostaje je-
dyna drużyną bez straty punktu, a 
Mnichy po porażce spadły na trze-
ci stopień. Najlepszym zawodni-
kiem w tym spotkaniu okazał się 
Łukasz Kacpszak, który zdobył 
15 punktów, w tym 6 zagrywką. 
To był już drugi tytuł dla młodego 
siatkarza z Korabki. 

Pozostałe dwa mecze zakoń-
czyły się w wynikiem 3:1. Drugie 
zwycięstwo w tym sezonie odnio-

sła ekipa I LO Łowicz, która po-
konała OSP Seligów. Najlepszym 
graczem w tym meczu był  Jakub 
Gawryszczak z I LO. 

LKS Retki pokonał 3:1 UKS 
Pijarską Łowicz. Zespół Damiana 
Górskiego zagrał bardzo ambit-
nie i urwał seta mocnemu rywa-
lowi, co jest małą niespodzianką. 
MVP tego pojedynku wybrano 
Mariusza Głowackiego z Retek. 
Po tym zwycięstwie siatkarze z 
Retek awansowali na drugie miej-
sce w tabeli. 

W lidze prowadzone są dodat-
kowe klasyfikacje. W zestawieniu 
najlepiej punktujących zawodni-
ków po trzech kolejkach prowadzi 

Dawid Pawlak (UKS Korabka Ło-
wicz), który zdobył 46 punktów w 
trzech meczach. W gronie zawod-
ników najlepiej punktujących za-
grywką liderem jest Łukasz Kacp-
szak (UKS Korabka), który ma na 
koncie 15 punktów. 

Kolejne zmagania już w ten 
piątek, w hali OSiR nr 2 na ulicy 
Topolowej 3 o godzinie 17:30. zł

4. kolejka XiX edycji SAm:
i Lo Łowicz – oSP Seligów 3:1�
(25:17,�23:25,�25:11,�25:20).�
mVp:��Jakub�Gawryszczak�(i�lo).
LkS Retki – ukS Pijarska Łowicz 
3:1� (20:25,� 25:14,� 25:9,� 25:14).�
mVp:�mariusz�Głowacki�(Retki).
ukS korabka Łowicz – mnichy 
z Południa Głowno 3:0� (25:14,�
25:20,�29:27).�
mVp:�Łukasz�kacpszak�(korabka).

1.�uks�korabka�Łowicz�(1)� 4� 12� 12-1

2.�lks�Retki�(3)� 4� ��8� 10-6

3.�mnichy�z�południa�Głowno�(2)�4� ��7� ��8-6

4.�i�lo�Łowicz�(5)� 4� ��6� ��6-7

5.�osp�seligów�(4)� 4� ��3� ��4-9

6.�uks�pijarska�Łowicz�(6)� 4� ��0� ��1-12

5. kolejka XiX edycji SAm 
(2017.12.15, godz. 17.30): mni-
chy� z� południa� Głowno� –� i� lo�
Łowicz�(sektor�a),�uks�pijarska�Ło-
wicz�–�uks�korabka�Łowicz� (sek-
tor� b),� osp� seligów� –� lks� Retki�
(sektor�c)

Siatkarze Pijarskiej�mocno�
„postawili�się”�lks�Retki.
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Sport
ŁoWiCki 
iNFoRmAtoR 
SPoRtoWy
iNFoRmAtoR 

Juniorzy księżaka
ponowni
 ze zwycięstwem. str. 38

Blockersi i Chińska
na prowadzeniu
w kiA open i lidze ŁoLiF. str. 36

Piątek, 15 GRuDNiA:
 17.30� –� hala� sportowa� osiR�
nr� 2� w� Łowiczu,� ul.� topolowa� 2; 
5. kolejka XiX edycji SAm, czyli 
Siatkarskich Amatorskich mi-
strzostw Łowicza; 
 19.00� –� bar� maja� w� Łowiczu,�
ul.� dworcowa� 8;� 11. edycja XiX 
otwartych mistrzostw Łowicza 
w dartsie 501 d.o.;

SoBotA, 16 GRuDNiA:
 9.30� –� hala� sportowa� osiR�
nr�1�w�Łowiczu,�ul.�Jana�pawła�ii�3;�
6. turniej szachowy z cyklu 
Robkol-open ‚2017;
 10.00� –� hala� sportowa� osiR�
nr� 2� w� Łowiczu,� ul.� topolowa� 2;�
6. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki młodzików u-14 – 
grupa A: umkS księżak-2004 
Łowicz – Pkk 99 ii Pabianice;
 12.00� –� hala� sportowa� osiR�
nr� 2� w� Łowiczu,� ul.� topolowa� 2;�
6. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki młodziczek u-13: 
umkS księżak-2005 Łowicz – 
ukS Atlas ksawerów;
 13.00-16.00� –� hala� sportowa�
osiR� nr� 1� w� Łowiczu,� ul.� Jana�
pawła�ii�3;�5. kolejka XXV edycji 
Zina iii ligi ŁoLiF, czyli Łowic-
kiej Ligi Futsalu;
 16.00-19.20� –� hala� sportowa�
osiR� nr� 1� w� Łowiczu,� ul.� Jana�
pawła�ii�3;�7. kolejka XXV edycji 
kia open i ligi ŁoLiF, czyli Ło-
wickiej Ligi Futsalu;
 19.20�–�hala�sportowa�osiR�nr�1
w� Łowiczu,� ul.� Jana� pawła� ii� 3;�
Awansem mecz 5. kolejki XXV 
edycji Robkol iV ligi ŁoLiF, czyli 
Łowickiej Ligi Futsalu: Żuberki 
Łowicz – kolejarz Łowicz;

NieDZieLA, 17 GRuDNiA:
 10.30-13.00� –� hala� sportowa�
osiR� nr� 1� w� Łowiczu,� ul.� Jana�
pawła�ii�3;�5. kolejka XXV edycji 
Robkol iV ligi ŁoLiF, czyli Łowic-
kiej Ligi Futsalu;
 13.00-16.30� –� hala� sportowa�
osiR� nr� 1� w� Łowiczu,� ul.� Jana�
pawła�ii�3;�4. kolejka XXV edycji 
Julomax ii ligi ŁoLiF, czyli Ło-
wickiej Ligi Futsalu;
 17.00-20.20� –� hala� sportowa�
osiR� nr� 1� w� Łowiczu,� ul.� Jana�
pawła�ii�3;�8. kolejka XXV edycji 
kia open i ligi ŁoLiF, czyli Ło-
wickiej Ligi Futsalu;

SoBotA, 23 GRuDNiA:
 14.00-17.30� –� hala� sportowa�
osiR� nr� 1� w� Łowiczu,� ul.� Jana�
pawła�ii�3;�5. kolejka XXV edycji 
Julomax ii ligi ŁoLiF, czyli Ło-
wickiej Ligi Futsalu;
 17.30�–�hala�sportowa�osiR�nr�1�
w�Łowiczu,�ul.�Jana�pawła�ii�3;�Za-
legły mecz 3. kolejki XXV edycji 
kia open i ligi ŁoLiF, czyli Ło-
wickiej Ligi Futsalu: RC Design 
Victoria Bielawy – Drużyna kia 
Łowicz. Gogo

koszykówka�|�zapowiedź�14.�kolejki�ii�ligi����

Po rewanż za porażkę w Łowiczu
Koszykarze Syntex Księżak 
16 grudnia zaczną drugą 
rundę rozgrywek II ligi 
grupy B. Na pierwszy mecz 
rewanżowy zespół trenera 
Roberta Kucharka pojedzie 
do Białegostoku.

Zapowiada się bardzo cieka-
wie, ponieważ w pierwszej kolejce 
lider z Łowicza przegrał u siebie 

z Żubrami 71:81. Jak się okaza-
ło, to była jedyna porażka teamu 
Syntexu w pierwszej rundzie. Te-
raz czas na rewanż. 

Nasz rywal to mocna drużyna, 
która obecnie plasuje się w tabe-
li na 3. miejscu z bilansem 9 zwy-
cięstw i 3 porażek. Starcie w Bia-
łymstoku będzie na pewno bardzo 
trudne, ale mamy nadzieję, że ło-
wiczanie podtrzymają swoją passę 
zwycięstw. Ostatnio grają bardzo 

dobrze i teraz czas na dwunaste 
zwycięstwo w tym sezonie. 

Wicelider tabeli ŁKS AZS UŁ 
SG Łódź jedzie do Warszawy, 
gdzie zmierzy się z MUKS Hut-
nik. Legia II Warszawa podej-
mować będzie KKS Tur Basket 
Bielsk Podlaski i jeśli szkoleniow-
cy ze stolicy ponownie sięgną po 
posiłki z ekstraklasy to może być 
różnie. OKK Sokół Ostrów Mazo-
wiecka powalczy o wygraną z KS 

Rosa-Sport Radom i tu na pewno 
będzie wyrównana walka o dwa 
punkty. 

ZKS Stal Stalowa Wola zagra
z  AZS UMCS Lublin i ten mecz 
na pewno będzie zacięty. Team 
trenera Bogdana Pamuły pokazał 
w meczu w Łowiczu, że jest bar-
dzo groźny i może ten mecz spo-
kojnie wygrać. 

Trudno wskazać faworyta 
w meczu TBV Start II Lublin – 
Fundacja Warszawskie Dziki. To 
będzie równa walka, pod warun-
kiem, że start zagra bez zawodni-
ków z ekstraklasy.  zł

 14. kolejka ii ligi koszykówki 
męskiej – grupa B (2017.12.16):  
Pkk Żubry Białystok – Syn-
tex księżak Łowicz (s, godz. 
17.00),�legia� ii�Warszawa�sk�sa�
–�kks�tur�basket�bielsk�podlaski�
(2017.12.13,� godz.� 20.00),� muks�
hutnik� Warszawa� –� Łks� azs� uŁ�
sG�Łódź�(s,�godz.�16.00),�okk�so-
kół�ostrów�mazowiecka�–�ks�Ro-
sa-sport� Radom� (s,� godz.� 18.00),�
zks� stal� stalowa� Wola� –� azs�
umcs�lublin�(s,�godz.�19.30),�tbV�
start�ii�lublin�–�Fundacja�Warszaw-
skie�dziki�Warszawa�(n,�godz.�15).�
pauza:�azs�uJk�kielce.

koszykówka�|�mecz�13.�kolejki�ii�ligi�męskiej

Zwycięstwo ze Stalą Stalowa Wola
Łowicki Syntex Księżak 
podtrzymał swoją 
nieprzerwaną passę 
zwycięstw i w meczu
13. kolejki II ligi 
koszykówki wygrał 
po raz jedenasty z rzędu.

W sobotę 9 grudnia podopiecz-
ni trenera Roberta Kucharka po-
konali przed własną publiczno-
ścią groźną Stal Stalowa Wola 
86:78. Nasz zespół zagrał bardzo 
dobry mecz, szybko wyszedł na 
prowadzenie i kontrolował wynik 
do ostatniego gwizdka. 

W pierwszej kwarcie rewela-
cyjnie spisał się Bartosz Włuczyń-
ski. Kapitan Syntexu dobrze pro-
wadził grę i przypomniał kibicom 
o swojej najmocniejszej stronie. 
Trafi ł cztery „trójki”, a nawet pięć, 
ale ta ostatnia była niezaliczona, 
ponieważ minął czas 24 sekund. 
Po 10 minutach Księżacy wygry-
wali 20:13 i widać było, że gra-
ją bardzo skoncentrowani. Nasz 
team chciał wygrać ostatni mecz 
rundy i pewnie zasiąść w fotelu li-
dera. 

W drugiej odsłonie łowiczanie 
cały czas trzymali gości na dy-
stans 10 oczek. Dobrze spisywał 
się Maciej Cukierda, „trójkę” trafi ł 
Michał Świderski, sygnał powro-
tu do formy kilkoma akcjami dał 
Bartłomiej Bojko. 

W drugiej części tej kwarty  cię-
żar gry wzięli na siebie nasi dwaj 
mocni gracze Damian Tokarski 
i Karol Dębski i to po ich punk-

tach Syntex prowadził do przerwy 
43:32.   

Po zmianie stron nasi koszy-
karze nadal dominowali na bo-
isku. W 25. minucie  prowadzi-
li już różnicą 18 oczek (56:38), 
a w 28. 65:46, po akcjach Daniela 
Nieporęckiego i Michała Kuchar-
skiego. 

Zespół trenera Bogdana Pa-
muły walczył jednak do końca 
i w ostatniej odsłonie zaczął od-
rabiać straty. Trener Kucharek 
musiał wziąć dwa raz „czas”,
by zmotywować swój zespół do 
lepszej gry. W 38. minucie zrobi-
ło się już tylko 78:73 i było nie-
co nerwowo, ale sytuację celnymi 
rzutami szybko wyjaśnili Dęb-
ski i Cukierda. Przy stanie 82:73
już było pewne, że goście mają 
za mało czasu na odrobienie 
strat. Walczyli do końca, ale osta-
tecznie to Syntex wygrał ostatni
mecz pierwszej rundy 86:78
i wskoczył na pozycję lidera II 
ligi grupy B.  

– Mecz wygrany, runda zakoń-
czona zwycięstwem. Styl pozo-
stawia trochę do życzenia, ale w 
takich meczach, gdy się czuje, że 
się wygra, to nie ma znaczenia, 
czy się włoży maksimum, czy mi-
nimum sił. Ciężko zmobilizować 
zespół. Cieszy zwycięstwo. Mam 
nadzieję, że lepiej rozpoczniemy 
drugą rundę niż pierwszą. Pierw-
szą rozpoczęliśmy od porażki, 
a teraz jedziemy do Białegosto-
ku po zwycięstwo. Mamy ze-
spół taki, który ma walczyć. Na 
razie takie są mecze, że możemy 

sobie pozwolić na rotację dzie-
sięcioma zawodnikami. Przyj-
dą jednak takie spotkania, że 
będziemy musieli postawić na 
bardziej doświadczonych gra-
czy, którzy będą musieli grać 
więcej minut niż do tej pory. 
Mamy fajny, wyrównany skład
i to jest naszym plusem, a przy-
najmniej powinno być naszym 
plusem. Bywa tak, że nie wycho-
dzi tak jak powinno, spada tem-
po gry i trzeba uświadomić za-
wodnikom, że każdy jest ważny 
i jak wchodzi musi dawać z sie-

bie wszystko. Zobaczymy. Dzi-
siaj jest dziesięciu zawodników 
do gry i to jest, jak powiedziałem, 
nasz plus – powiedział po meczu 
trener Kucharek.

W sobotę, 16 grudnia, Syn-
tex Księżak Łowicz zaczyna dru-
gą rundę rozgrywek ligowych, 
a rozpoczyna ją od meczu na wy-
jeździe z PKK Żubry Białystok 
o godz. 17.00.  zł

13. kolejka ii ligi koszykówki 
męskiej – grupa B:
 Syntex księżak Łowicz – ZkS 

Stal Stalowa Wola 86:78 (20:13,�
23:19,�26:21,�19:25)
Syntex:� bartosz� Włuczyński� 19�
(5×3),� karol� dębski� 16� (1×3),� da-
mian�tokarski�16,�maciej�cukierda�
8�i�piotr�Łucka�oraz�michał�świder-
ski� 10� (2×3)� bartłomiej� bojko� 6,�
michał�kucharski�6,�daniel�Niepo-
ręcki�5�i�mateusz�Gładki.
Najwięcej dla Stali: dawid� za-
guła� 23� (2×3),� marcin� bandy-
ga� 16� i� damian� tabor� 14� (1×3).
Sędziowali: tomasz� seferyński�
i� paweł� pacek� (Warszawa).� komi-
sarz:�krystian�Góralski�(toruń).

koszykówka�|��ii�liga�grupa�b

Syntex Księżak kończy rundę w fotelu lidera
W sobotę 9 grudnia koszyka-

rze Syntex Księżak zakończyli 
pierwszą rundę rozgrywek w II 
lidze w grupie B. Łowiczanie nie 
zwiedli swoich kibiców i w ostat-
nim sprawdzianie wygrali mecz ze 
Stalą Stalowa Wola 86:78. 

Nasz rywal, który plasuje się 
na 5. pozycji z bilansem siedem 
zwycięstw i pięć porażek okazał 
się bardzo wymagający. Zespół 
trenera Roberta Kucharka zagrał 
jednak dobre zwody i pewnie wy-
grał ten pojedynek. Po tej wygra-
nej nasi koszykarze wskoczyli na 
fotel lidera i czekają już na run-

dę rewanżową, która zaczyna się 
w najbliższą sobotę. 

Małą niespodziankę mieliśmy 
z starciu z TBV Start II Lublin 
z zespołem, MUKS Hutnik War-
szawa. Tu ekipa ze stolicy była fa-
worytem. Hutnicy jednak nie spo-
dziewali się, że Start sięgnie po 
zawodników z ekstraklasy i z taką 
pomocą pewnie pokonał benia-
minka ze stolicy. 

Podobna sytuacja była w War-
szawie, gdzie Legia II w starciu 
z AZS UMCS Lublin teoretycznie 
nie miała większych szans. Jednak 
w składzie pojawiło się dwóch za-

wodników z pierwszego zespołu 
i to już dało im przewagę i pierw-
szą wygraną w tym sezonie. 

Fundacja Warszawskie Dziki 
Warszawa zagrała u siebie z  KKS 
Tur Basket Bielsk Podlaski i nie 
zdołała pokonać  mocnego Tura, 
który zrehabilitował się po ostat-
niej porażce, wygrywając 76:70. 

AZS UJK Kielce po niespo-
dziewanej porażce z Rosą zagrał 
o dwa punkty z OKK Sokół 
Ostrów Mazowiecka. Kielczanie 
wygrali wysoko 86:68. 

KS Rosa-Sport Radom podej-
mowała we własnej hali PKK Żu-

bry Białystok. Ekipa z Radomia 
nie pokusiła się o kolejną niespo-
dziankę i przegrała 56:70.

ŁKS AZS UŁ SG Łódź pau-
zował w tej kolejce, zatem Syn-
tex Księżak nadrobił zaległości 
i po pierwszej rundzie prowadzi 
w ligowej tabeli.  zł

 13. kolejka ii ligi koszykówki 
męskiej – grupa B:�Syntex księ-
żak Łowicz – ZkS Stal Stalowa 
Wola 86:78, tbV� start� ii� lublin�
–�muks�hutnik�Warszawa�106:77,�
Fundacja� Warszawskie� dziki� War-
szawa� –� kks� tur� basket� bielsk�

podlaski� 70:76,� azs� uJk� kielce�
–�okk�sokół�ostrów�mazowiecka�
86:68,� ks� Rosa-sport� Radom� –�
pkk� żubry� białystok� 56:70� legia�
ii�Warszawa�sk�sa�–�azs�umcs�
lublin�101:86.�pauza:�Łks�azs�uŁ�
sG�Łódź.

1. Syntex księżak Łowicz (2) 12 23 1019-827

2.�Łks�azs�uŁ�sG�Łódź�(1)� 12� 22� ��949-822

3.�pkk�żubry�białystok�(3)� 12� 21� ��971-816

4.�azs�umcs�lublin�(4)� 12� 20� ��966-921

5.�kks�tur�basket�bielsk�podlaski�(6)�12�19� ��977-889

6.�zks�stal�stalowa�Wola�(5)� 12� 19� ��941-911

7.�azs�uJk�kielce�(8)������������� 12� 18� ��903-835

8.�ks�Rosa-sport�Radom�(7)� 12� 17� �1001-862

9.�muks�hutnik�Warszawa�(9)� 12� 16� ��956-1017

10.�FW�dziki�Warszawa�(10)� 12� 16� �780-893

11.�okk�sokół�ostrów�maz.�(11)� 12� 15� �855-1006

12.�tbV�start�ii�lublin�(12)� 12� 15� �776-1050

13.�legia�ii�Warszawa�sk�sa�(13)� 12� 13� �783-1044

Bartosz Włuczyński (z prawej) wraca do formy i�trafi�a�pięć�„trójek”�w�meczu�ze�stalą.
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